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Głowno i Stryków | Bez fajerwerków

Nie będzie miejskich sylwestrów
Władze Głowna 
i Strykowa nie planują 
organizacji miejskich 
sylwestrów.

Główny powód pozostaje nie-
zmienny – ograniczone środki 
fi nansowe. Oprócz tego, władze 
obu miast uważają także, że tego 
typu imprezy wychodzą z mody.

Sylwestrowe imprezy na 
świeżym powietrzu, które odby-
wały się jeszcze kilka lat temu 
na głowieńskim Placu Wolno-
ści, cieszyły się zawsze sporą 
popularnością. Oprócz życzeń 
od władz miasta, kameralnych 
koncertów bądź muzyki pusz-
czanej przez DJ-a, organizowa-
ny był pokaz sztucznych ogni. 

Ostatni raz w Głownie im-
preza sylwestrowa była organi-
zowana 3 lata temu. 

W tym roku będzie podob-
nie. Wszystko za sprawą bardzo 
wysokich kosztów organizacji 
miejskiego sylwestra. – Duże 
miasta także coraz częściej re-
zygnują z tego typu imprez – 
tłumaczy Przemysław Kobac-
ki, kierownik Biura Rozwoju 
i Promocji Urzędu Miejskiego 
w Głownie. – Myślę, że będzie 
się odchodziło od organizacji 
tego typu imprez.

Kierownik Kobacki nie podał 
kwoty, jaką kosztowałoby zor-
ganizowanie sylwestra, jednak 
już same usługi ochroniarskie 
mogłyby wynieść nawet około 
6 tys. zł.   str. 3

Ługi
Kolędy z ekranu

Dziś, 15 grudnia w OSP Ługi 
na Scenie Pod Bobrami o godz. 
18. rozpocznie się Kolędowe 
Karaoke. Będzie to wspólne 
śpiewanie kolęd z sołtysem An-
drzejem Janeczko i sołtysową 
Mają Piwońską, czyli Trzecim 
Oddechem Kaczuchy. Z myślą 
o tych, którzy znają kolędy, ale 
tylko z pierwszych zwrotek, na 
ekranie będzie wyświetlany ich  
tekst. Przewidziano też skrom-
ny wigilijny poczęstunek wraz 
z opłatkiem. Wstęp jest wolny, 
ale za to mile widziane będzie 
przyniesienie 1kg cukru. Orga-
nizatorzy zbierają go na wypieki 
z okazji jubileuszu jednostki.  ljs

Bratoszewice | Zespół Szkół nr 1 

Burmistrz Strykowa chce przejąć
byłą szkołę rolniczą

Zaskakująco szybko, ale za 
to szczęśliwie zakończyła się 
wtorkowa debata w sprawie li-
kwidacji byłej szkoły rolniczej 
w Bratoszewicach.  Wbrew naj-
gorszym przeczuciom rodziców, 
nauczycieli i uczniów, którzy 
przyszli zamanifestować swój 
sprzeciw wobec zamysłu likwi-
dacji szkoły przez zgierskie sta-
rostwo, spotkanie zakończyło się 
dla nich optymistyczną wiado-
mością. 

W wyniku negocjacji między 
starostwem a gminą Stryków, 
które zakończyły się dosłownie 
kilkadziesiąt minut przed rozpo-

częciem debaty, zawarto porozu-
mienie, z którego najważniejsza 
konkluzja jest taka, że likwidacji 
szkoły w Bratoszewicach jednak 
nie będzie. Od 1 września 2013 
roku gospodarzem szkoły będzie 
gmina Stryków, która przejmie 
ją od powiatu zgierskiego. Przez 
najbliższy rok szkolny ZS nr 1 
będzie więc jeszcze prowadzone 
na dotychczasowych zasadach 
przez starostwo. Następnie gmi-
na przejmie szkołę, prowadząc 
ją w obecnym miejscu do roku 
2018, co jest związane z roszcze-
niami majątkowymi spadkobier-
ców rodu Rzewuskich.  str. 42

Głowno | Władze miasta zapowiadają koniec pobłażliwości dla szkalowania urzędników miejskich

Burmistrz chce nagrywać 
rozmowy z interesantami
Wyciąganie prawnych 
konsekwencji wobec osób 
bezpodstawnie szkalujących 
miejskich urzędników, 
a także rejestrowanie 
swoich rozmów z petentami 
zapowiada burmistrz 
Głowna Grzegorz Janeczek. 

To drugie rozwiązanie ma 
służyć celom praktycznym i za-

pobiec wszelkim niedomówie-
niom w kwestii wypowiedzi 
burmistrza.

O swoich planach Grzegorz 
Janeczek poinformował rad-
nych, którzy zebrali się 12 grud-
nia na posiedzeniu Komisji Go-
spodarki i Budżetu. Powodem, 
dla których burmistrz zapowia-
da zmiany w podejściu do kon-
taktów z interesantami, były 
sytuacje, do jakich dochodziło 
w ostatnim czasie, m.in. w trak-

cie dyskusji na temat zmian 
w studium zagospodarowania 
przestrzennego miasta. 

– Nie może być tak, że ludzie 
na forum publicznym mówią, że 
ze mną rozmawiali, a takie wy-
darzenie nie miało miejsca – tłu-
maczył Wieściom Grzegorz Ja-
neczek. – Nie lubię tego typu 
sytuacji, jak nagrywanie, ale nie 
będę miał chyba wyboru. Bur-
mistrz dodaje, że skoro obywa-
tele mają prawo nagrywać miej-

skie sesje, komisje to nie widzi 
przeciwwskazań, aby samemu 
rejestrować swoje ofi cjalne spo-
tkania z interesantami. – Dzięki 
temu nie będzie żadnych insynu-
acji na temat ich przebiegu – tłu-
maczy. – Dodatkowo, robię to też 
dla siebie, żeby mieć pewność, 
że np. nie zrozumiałem źle cze-
goś, co mówił mi interesant albo 
czy coś mi nie umknęło.

Janeczek zapowiada, że bę-
dzie ostrzegał każdego swojego 

gościa, o tym, że spotkanie bę-
dzie nagrywane. W przeszłości 
burmistrz zabierał, w celu noto-
wania przebiegu spotkań, jedne-
go z pracowników urzędu, ale 
później stwierdził, że odciągało 
to ich od obowiązków służbo-
wych. Teraz pomóc ma dyktafon.

Podczas posiedzenia komi-
sji Janeczek oznajmił radnym, 
że ochronę przed insynuacjami 
i pomówieniami otrzymają też 
urzędnicy z magistratu.  str. 2

RZUT OKIEM | OTWARCIE NOWEJ GALERII SZTUKI BANK & DM 

Wernisażem wystawy 
„Zapatrzeni w pejzaż” 
zapoczątkowała działalność 
w piątek, 9 grudnia nowa 
galeria sztuki Bank & DM, 
mieszcząca się na piętrze 
budynku Banku Spółdzielczego 
w Głownie. Nie co dzień 
w Głownie powstają nowe 
instytucje kultury, więc na 
otwarcie galerii przyszły tłumy. 
Spiritus movens otwarcia galerii 
był Dariusz Młynarczyk – radny 
miejski, artysta plastyk, a na 
co dzień m.in. nauczyciel w 
Zespole Szkół Specjalnych w 
Głownie. Obok niego z kwiatami 
– dyrektor banku Czesława 
Fortuna oraz zaproszeni goście.
Więcej na str. 3. mak  M
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Głowno | Zniszczone ogrodzenie i kosze przy zalewie 

Burmistrz wyznaczył nagrodę 
za wskazanie wandali 
Nagrodę pieniężną dla osoby, która przyczyni się do ustalenia sprawców dewastacji ogrodzenia  
boiska do piłki siatkowej oraz kradzieży koszy na śmieci zlokalizowanych w sąsiedztwie zalewu –  
przy drodze krajowej nr 14 – wyznaczył burmistrz Głowna Grzegorz Janeczek. 

Nie informuję oficjalnie, jak 
wysoka będzie to nagroda. – Na 
pewno nie będzie to 50 złotych 
– powiedział w rozmowie tele-
fonicznej z Wieściami. 

Zniszczeń dokonali niezna-
ni – na tę chwilę – sprawcy  
w ostatni weekend 10-11 grud-
nia. Na boisku zostały wyrwane 
cztery przęsła ogrodzenia oraz 
skradzione dwa kosze na śmie-
ci. Na plaży – obok boisk oraz 
trawiastej skarpy – były nato-
miast widoczne ślady kół mo-
tocykla lub motoroweru. W po-
niedziałek, 12 grudnia służby 
miejskie naprawiły uszkodze-
nia, kosze jednak nie wróciły na 
miejsce. 

Osoby, które widziały ewen-
tualnych sprawców, proszone są 
o kontakt z Urzędem Miejskim 
w Głownie pod numerem tele-

fonu 42/719-91-151 lub z Komi-
sariatem Policji w Głownie, tel. 
42/719-20-20. Urzędnicy oraz 
policjanci zapewniają dyskre-
cję. 

Należy dodać, że w trakcie 
oględzin miejsca wandalizmu 
głowieńscy policjanci zebra-
li różne ślady, między innymi 
odciski butów oraz odciski li-
nii papilarnych potencjalnych 
sprawców. 

– Każdy z mieszkańców musi 
sobie zdawać sprawę, że podob-
ne akty wandalizmu, które mają 
miejsce w Głownie, powodu-
ją duże straty z budżetu miasta. 
Kwoty te muszą być ponownie 
wydawane na naprawę lub wy-
mianę zdewastowanego mienia 
– informuje burmistrz Grzegorz 
Janeczek. Straty oszacowano na 
około 500 złotych.  mak

KRONIKA POLICYJNA | 6.12.–10.12.2011

Głowno i okolice 

 �10 grudnia Komisariat Policji 
w Głownie otrzymał zgłoszenie  
o kradzieży dokonanej przez nie-
znanych sprawców z terenu niedo-
zorowanego placu budowy przy 
ulicy Bielawskiej w Głownie. Zginę-
ło 10 sztuk ocynkowanych stempli 
budowlanych, kabla miedzianego 
o długości około 50 metrów oraz 
przedłużacza elektrycznego o ta-
kiej samej długości. Poszkodowany 
mieszkaniec Głowna oszacował 
łączne straty na około 3.100 zło-
tych. Do kradzieży mogło dojść 
między 5 a 10 grudnia. 

 �10 grudnia około godziny 8.30 
w Głownie doszło do zderzenia 
dwóch samochodów na skrzyżowa-
niu ulicy Wojska Polskiego i drogi 
krajowej nr 14. Przyczyną kolizji 
było nieustąpienie pierwszeństwa 
przejazdu. Kierujący samochodem 
marki Volkswagen Passat, 20-letni 
obywatel Czech, włączając się do 
ruchu, nie ustąpił pierwszeństwa 
przejazdu 37-letniej mieszkance 
Głowna, kierującej samochodem 

Suzuki, w wyniku czego doszło do 
zderzenia. Uczestnicy kolizji nie od-
nieśli obrażeń, które wymagałyby 
zatrzymania w szpitalu. Sprawcę 
ukarano mandatem w wysokości 
200 zł. 

Stryków i okolice 
 �6 grudnia funkcjonariusze Ko-

misariatu Policji w Strykowie przyjęli 
zgłoszenie kradzieży dokumentów 
prywatnej osobie, do czego miało 
dojść w Niesułkowie. Poszkodowa-
ny nie określił, w jakich okoliczno-
ściach doszło do kradzieży. 

 �7 grudnia w lokalu przy ul. 
Warszawskiej w Strykowie doszło 
do uszkodzenia panelu dotykowe-
go w automacie do gier losowych. 
Poszkodowany oszacował stratę na 
około 1 tys. złotych. 

 �10 grudnia policjanci ze 
strykowskiego Komisariatu Policji 
otrzymali zgłoszenie kradzieży ta-
blic rejestracyjnych z prywatnego 
samochodu marki Opel Corsa. Po-
szkodowany oszacował straty na 
250 złotych.

Głowno i Stryków | Pijani na drogach 

Jechali po kieliszku
10 grudnia o godzinie 12.45 

na ulicy Ostrołęckiej w Głow-
nie nietrzeźwy 33-letni miesz-
kaniec Głowna jechał rowerem. 
Badanie alkosensorem wykaza-
ło 1,51 mg/dm3 alkoholu w po-
wietrzu wydychanym z płuc. 

Tego samego dnia w pobliżu 
skrzyżowania ulicy Łowickiej  
i drogi krajowej nr 14 Łowicz – 
Łódź nietrzeźwy kierowca mo-

toroweru Romet nie zachował 
należytej ostrożności, stracił 
panowanie nad motorowerem  
i wjechał do przydrożnego 
rowu. Okazało się, że przy-
czyną zdarzenia był stan, w ja-
kim prowadził motorower. Ba-
danie alkosensorem wykazało 
bowiem 1,25 mg/dm3 alkoholu  
w powietrzu wydychanym  
z płuc.  opr. mak

Zniszczone ogrodzenie przy zalewie w Głownie.
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Głowno | Władze miasta zapowiadają koniec pobłażliwości dla szkalowania urzędników

Burmistrz chce nagrywać rozmowy z interesantami
dokończenie ze str. 1
Burmistrz zapowiedział, że 

w wypadku rzucania na osoby 
pracujące w urzędzie bezpod-
stawnych oskarżeń i konfabula-
cji będą poczynione kroki praw-
ne. – Kiedy oskarżenia wobec 
urzędników okażą się zasad-
ne, będziemy reagować – mówi 
Grzegorz Janeczek. – Jednak  
w przypadku, gdy okaże się, że 

ich dobre imię zostało naruszo-
ne bezpodstawnie, będziemy 
wyciągać konsekwencje.

Sytuacją, która zdecydowa-
ła o takim rozwiązaniu, były 
oskarżenia, jakie podczas po-
siedzenia Komisji Gospodar-
ki i Budżetu z 9 grudnia na 
temat studium zagospodaro-
wania przestrzennego miasta 
rzucone zostały przez jednego  

z mieszkańców na kierownika 
Referatu Geodezji i Gospodar-
ki Nieruchomościami Adama 
Olejniczaka. Podczas posiedze-
nia, które odbyło się 12 grudnia, 
tłumaczył on radnym, że wycią-
gane przeciwko niemu zarzu-
ty mieszkańca dotyczą sytuacji 
z... 1986 roku. Kierownik za-
pewnił, że w tej sprawie nie ma 
sobie nic do zarzucenia i jest  

w stanie udowodnić bezpod-
stawność oskarżeń. 

W celu uniknięcia lub przy-
najmniej ograniczenia pomó-
wień w stosunku do urzęd-
ników, burmistrz Janeczek 
zapowiada, że jeśli będzie taka 
potrzeba w urzędzie wprowa-
dzony zostanie też system na-
grywania rozmów telefonicz-
nych.  kl

Głowno | Spotkanie ze strażakami

Ewakuacja w Przedszkolu nr 1
Próbną ewakuację całego 

przedszkola – dzieci i persone-
lu – przeprowadzono 30 listopa-
da w Miejskim Przedszkolu nr 
1 w Głownie. Oprócz ćwiczeń, 
przedszkolaki miały też okazję 
spotkać się ze strażakami.

Ćwiczenia przeciwpożaro-
we w placówkach oświatowych 
nie są niczym niezwykłym. Od-
bywają się przynajmniej raz  
w roku. Próbna ewakuacja 
w MP 1 przebiegła bardzo 
sprawnie i wszyscy bezpiecz-
nie zameldowali się na przed-
szkolnym podwórku, gdzie 
przewidziana była zbiórka.

Po tej części strażacy rozma-
wiali z dziećmi na temat zacho-
wania się w razie pożaru. Stra-
żacy przyjechali z Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Zgierzu oraz Ko-
mendy PSP w Strykowie. Naj-
bardziej interesującym momen-
tem, zwłaszcza dla chłopców, 
były jednak pokazy umiejętno-
ści strażaków oraz możliwość 
zobaczenia z bliska wozu bojo-
wego, założenia hełmu czy też 
sprawdzenia swoich sił w ob-
słudze węża gaśniczego. Wie-
lu przedszkolaków zapewniało, 
że w przyszłości zostanie stra-
żakami.

Na koniec wizyty w Głow-
nie pouczeni na temat zasad 
ewakuacji z budynku zostali 
pracownicy, którym instrukta-
żu udzielał dowódca JRG PSP  
w Strykowie – Tomasz  
Kubiak.  opr. kl

Wóz strażacki zafascynował dzieci swoim wyposażeniem. 
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Głowno | Jaz i mostek do remontu

Skrót może być ponownie otwarty
Jest szansa na ponowne 
otwarcie przejścia 
między osiedlami  
Huta Józefów  
a Sikorskiego,  
które znajduje się  
na ul. Fabrycznej. 

Obecnie jest ono zamknięte 
z powodu niezadowalającego 
stanu technicznego jazu, przez 
który ten popularny wśród 
mieszkańców skrót prowadził. 
Decyzja w tej sprawie należy  
w największej mierze do rad-
nych, którzy będą głosować nad 
miejskim budżetem.

Dzięki biegnącej od ul. Ko-
pernika do terenów dawnego 
WZMot-u ul. Fabrycznej miesz-
kańcy z rejonów dwóch dużych 
głowieńskich osiedli – Huty 
Józefów i Sikorskiego – mogli  
w sprawny i szybki sposób 

przemieszczać się między nimi.  
Z tej możliwości korzystali 
przez wiele lat, ale tylko do paź-
dziernika br., kiedy to przejście 
zostało zamknięte przez Miej-
ski Zakład Komunalny.

Powodem tej decyzji był ka-
tastrofalny stan mostku na jazie, 
który znajduje się przy zbiorni-
ku na Hucie Józefów. Do jego 
degradacji doprowadziły cięż-
kie samochody, które jeszcze 
do niedawna się tamtędy poru-
szały.

Podczas posiedzenia Komi-
sji Gospodarki i Budżetu Rady 
Miejskiej w Głownie, które od-
było się 12 grudnia, pojawiło 
się jednak światełko w tunelu. 
W trakcie omawiania projektu 
budżetu na 2012 rok radni zo-
stali poinformowani przez bur-
mistrza Grzegorza Janeczka, że 
w planach wydatków na gospo-
darkę komunalną i ochronę śro-
dowiska przewidziane jest 50 

tys. zł na remonty bieżące ja-
zów i zalewów.

W tym punkcie największy 
nacisk położony ma być na re-
mont jazu na ul. Fabrycznej 
oraz mostka na Mrodze, łączą-
cego osiedla Kopernika i Sikor-
skiego.

Zdecydowanie więcej pienię-
dzy mają pochłonąć prace przy 
pierwszym z tych obiektów. 
– Remont jazu może koszto-
wać nawet 40 tys. zł – tłumaczy 
Wieściom Arkadiusz Janiak, 
kierownik miejskiego Refera-
tu Infrastruktury, Budownictwa  
i Ochrony Środowiska. – Nale-
żałoby wymienić całe odesko-
wanie oraz naprawić legary, bo 
nie mielibyśmy do czego tych 
nowych desek przybić. 

W planach burmistrza Ja-
neczka byłoby też ustawienie 
w okolicach jazu lampy, dzięki 
której możliwe byłoby spraw-
dzanie stanu wody, gdy zaczyna 

robić się ciemno. Dotychczas 
pracownicy odpowiedzialnego 
za to Miejskiego Zakładu Wo-
dociągów i Kanalizacji musieli 
do tego celu używać latarek. 

Dużo mniejszy zakres robót 
niż na jazie dotyczyłby mostku 
między osiedlami Kopernika  
a Sikorskiego, gdzie – zdaniem 
kierownika Janiaka – wystar-
czyłoby wymienić przyczółki, 
które niszczeją na skutek użyt-
kowania lub padają ofiarą aktów 
wandali. 

To, czy w przyszłym roku 
uda się przeprowadzić remonty 
obu obiektów, zależy teraz od 
RM, która będzie przyjmowa-
ła budżet na przyszły rok. Jeśli 
w tym akurat punkcie nie będą 
się oni domagać zmniejszenia 
przeznaczonej na ten cel kwoty, 
to w przyszłym roku mieszkań-
cy Huty Józefów i Sikorskiego 
ponownie będą mogli korzystać 
ze starego skrótu.  kl
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Głowno i Stryków | Miejskie iluminacje

Wieczorem czuć święta
Zarówno w Głownie, 
jak i w Strykowie, 
już od ubiegłego 
tygodnia działają 
świąteczne iluminacje. 

W obydwu miastach uru-
chomiono je na mikołajki. 
W Głownie cieszyć będą one 
oczy przechodniów do 2 lute-
go, w Strykowie najprawdopo-
dobniej nie krócej. W tym roku 
żadna z gmin nie pokusiła się 
jednak o zakup nowych ele-
mentów. Iluminacje wyglądają 
dokładnie tak samo jak w roku 
ubiegłym, poddane zostały je-
dynie bieżącej konserwacji. 

W Głownie świąteczne oświe-
tlenie to już tradycyjnie sieć 
światełek misternie oplatających 
dąb na Placu Wolności, a także 
iluminacje na ul. Młynarskiej 
oraz promenadzie nad zalewem. 

Nieco bardziej na bogato, ale 
tak samo jak w roku ubiegłym, 
miasto ozdobiła na święta gmi-
na Stryków. W skład nowocze-
snego, ledowego oświetlenia 
wchodzi tu 46 wzorów na la-
tarniach wzdłuż trasy krajowej 
nr 14, napis „Wesołych Świąt” 
nad ul. Warszawską, oświetle-
nie najwyższej w parku choin-
ki oraz dwóch innych od stro-
ny przystanku autobusowego, 
2 moduły z gwiazdami oraz 
dekoracje fi larów na urzędzie, 
a także anioł zdobiący fontan-
nę. Gmina Stryków od ubie-
głego roku zdaje się na usługi 
profesjonalistów. Łódzka fi r-
ma Future Way – Iluminacje 
montuje, konserwuje i prze-
chowuje wszystkie elementy. 
W tym roku gmina zapłaci za to 
11,5 tys. zł. Do tego dodać na-
leży koszty potrzebnej energii. 

W porównaniu do Stryko-
wa w Głownie wszystkich prac 

w tym kierunku dokonuje się 
siłami wewnętrznymi. Robi 
to jeden z pracowników urzę-
du wraz z elektrykiem z Miej-
skiego Zakładu Komunalnego. 
W tym roku musieli oni zamon-
tować elementy na Młynarskiej 
i promenadzie, które wieszane 
są tylko i wyłącznie na okres 
świąt. Lampki na dębie wiszą 
na nim przez pełne 12 miesięcy.

Na pytanie, ile kosztuje 
oświetlenie miasta na święta, ani 
w Urzędzie Miejskim w Głow-
nie, ani w Urzędzie Miasta-
-Gminy Stryków nie otrzymali-
śmy jednoznacznej odpowiedzi. 
Urzędnicy tłumaczą, że nie da 
się tego tak łatwo wyodrębnić 
z całości kosztów ponoszonych 
na oświetlenie uliczne. – Mogę 
natomiast zapewnić, że oświe-
tlenie ledowe jest o tyle lep-
sze od tradycyjnego, że zużywa 
5 razy mniej energii, a co więcej 
nie emituje do środowiska tyle 

ciepła co tradycyjne – powie-
działa nam Kinga Miśkiewicz 
z Wydziału Inwestycji UM-G 
Stryków. Nie na wszystkim da 
się jednak zaoszczędzić. Napra-
wa anioła uszkodzonego tamtej 
zimy przez wandali kosztowała 
gminę Stryków 2,5 tys. zł.  ljs, kl

Aktualności

Stryków | SP 1

50 małych Mikołajów 
już w akcji 
Ogromne worki 
z żywnością, słodyczami, 
środkami czystości, 
zabawkami i ubraniami 
zgromadzonymi 
przez uczniów SP 1 
trafi ły w ubiegłym 
tygodniu 
do dwóch najuboższych 
rodzin z gminy Stryków.

Gwiazdkowe prezenty pod 
adres wskazany przez Miej-
sko-Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej dostarczyły opie-
kunki Samorządu Uczniow-
skiego Ewa Olszewska i Joanna 
Tokarska, ale gromadziło je aż 
50 małych i kilkoro dużych Mi-
kołajów. Radość obdarowanych 

była równa radości tych, którzy 
mogli pomóc. 

Z przedświątecznej dobro-
czynności uczniów „Jedynki” 
skorzystał, jak co roku, również 
jeden z podopiecznych Funda-
cji Gajusz. Tym razem ucznio-
wie spełnili marzenia ośmio-
letniego Wiktora. Z pieniędzy 
zgromadzonych ze sprzedaży 
surowców wtórnych Samorząd 
Uczniowski kupił dla chłopca 
klocki Lego Harry Potter. 

To jeszcze nie wszystko, bo 
uczniowie rokrocznie pomagają 
również głowieńskiemu przytu-
lisku dla zwierząt. Na początku 
grudnia przywieźli dla czwo-
ronogów kołdry, koce i karmę. 
W tę akcję, oprócz samorzą-
du, włącza się również szkolna 
Liga Ochrony Przyrody.  ljsCzy ktoś widział na raz tylu Mikołajów?
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Głowno | Otwarcie galerii sztuki Bank & DM 

Tłumy na pierwszym wernisażu 
Kilkadziesiąt osób 
wzięło udział 
w wernisażu wystawy 
„Zapatrzeni w pejzaż”, 
którą można oglądać 
w nowo powstałej 
galerii sztuki 
Bank & DM. 

Galeria ta została w ostat-
ni piątek, 9 grudnia, otwarta 
na pierwszym piętrze budynku 
Banku Spółdzielczego w Głow-
nie. – To trzecia galeria w na-
szym mieście – mówi o niej 

współtwórca i pomysłodawca 
Dariusz Młynarczyk. 

Nie co dzień w Głownie po-
wstają nowe instytucje kultu-
ry, wiec nie należy się dziwić, 
że na otwarcie galerii przyszły 
tłumy. – Cieszę się, że państwo 
tak licznie przybyliście. Oka-
zja jest podwójna. Oddaliśmy 
do użytku rozbudowaną część 
pomieszczeń dla banku oraz 
otwieramy galerię sztuki – mó-
wiła podczas piątkowego spo-
tkania dyrektor głowieńskiego 
banku Czesława Fortuna. Pod-
kreślała, że instytucja, którą 
kieruje – jako bank lokalny – 
ma w swoim statucie nie tylko 

działalność stricte fi nansową, 
ale też działania na rzecz kultu-
ry i oświaty oraz sportu. Bank 
wspomaga m.in. głowieńską 
drużynę siatkarską, strongma-
na Krzysztofa Radzikowskie-
go, współpracuje z Miejskim 
Ośrodkiem Kultury, co roku ma 
swój udział w organizacji Dni 
Głowna oraz wspomaga sty-
pendiami zdolnych uczniów. 
Od teraz będzie też wspierał 
działania artystyczne, fi nansu-
jąc prowadzenie galerii. 

Spiritus movens otwarcia 
w bankowym patio galerii był 
Dariusz Młynarczyk – rad-
ny miejski, artysta plastyk, a 

na co dzień m.in. nauczyciel 
w Zespole Szkół Specjalnych 
w Głownie. – Już od jakiegoś 
czasu chciałem wykorzystać 
swoje kontakty wśród innych 
artystów i osób powiązanych 
ze sztuką. Dzięki współpracy 
z bankiem możliwe stało się 
otwarcie tej galerii – mówił. 

Głowieński Bank Spółdziel-
czy udostępnia pomieszczenie 
o powierzchni około 40 mkw 
na galerię nieodpłatnie. Znajdu-
je się ono na pierwszym piętrze 
placówki. Galeria ma charakter 
wyłącznie wystawienniczy. Nie 
ma możliwości kupowania prac 
plastycznych, gdyż nie pozwa-

lają na to wewnętrzne przepisy 
banku. 

Obecnie w galerii można 
obejrzeć prace Józefa Panfi la, 
Małgorzaty i Andrzeja Kac-
perków, Klaudie i Jewgieni-
ja Potapovów z Lwowa, Ti-
mura Karima z Tadżykistanu 
(mieszkającego w Przemyślu), 
Janusza Lewandowskiego, 
a także dwójki artystów z Głowna 
– Agnieszki Myszkowskiej 
oraz samego Dariusza Mły-
narczyka. Po wystawie pej-
zaży planowana jest wystawa 
małych form grafi ki, a około 
marca wystawa o roboczym ty-
tule „Kobieta”.  mak 

Stryków
Konkursu 
na najładniej 
ubrane domy 
nie będzie

W przeciwieństwie do lat 
ubiegłych w tym roku Wydział 
Promocji Urzędu Miasta-Gminy 
Stryków nie organizuje konkur-
su na najładniejszą iluminację 
świąteczną. Formuła wyraźnie 
znudziła się mieszkańcom, któ-
rzy coraz mniej chętnie zgłasza-
li swój udział. W ubiegłym roku 
w konkursie uczestniczyło tyl-
ko 6 osób z terenu całego miasta 
i gminy. Dlatego teraz Wydział 
Promocji postanowił zaadreso-
wać swoją ofertę do najmłod-
szych i ogłosił konkurs pla-
styczno-literacki „Spotkajmy się 
w Strykowie”, polegający na 
opracowaniu znaku grafi cznego, 
wykonaniu pracy plastycznej lub 
napisaniu krótkiego utworu lite-
rackiego. Organizatorom kon-
kursu chodzi o to, by najmłodsi 
przedstawili walory krajobrazo-
we, historyczne czy nawet ko-
munikacyjne gminy widziane 
z własnej perspektywy. Konkurs 
trwa do 14 lutego. Dwa tygodnie 
później nastąpi jego rozstrzy-
gnięcie. Regulamin dostępny na 
www.strykow.pl  ljs

Głowno i Stryków
Nie będzie 
miejskich 
sylwestrów

dokończenie ze str. 1
Za sylwestrową noc ochro-

niarzom płaci się nawet 100 zł 
za godzinę (potrzebne byłoby 
zatrudnienie około 15 ludzi), 
a przecież całość wydarzenia 
trwałaby kilka godzin. Spyta-
liśmy kierownika Kobackiego, 
czy jest możliwa chociażby or-
ganizacja pokazu sztucznych 
ogni. Ten jednak nie widzi ta-
kiej możliwości, ponieważ koszt 
zakupu fajerwerków byłby tak-
że duży. Dodatkowo należałoby 
wystąpić o odpowiednie zgody 
do straży pożarnej, zapewnić na 
miejscu karetkę pogotowia itp. 

O tym, że miejskie sylwestry 
wychodzą z mody, przekona-
ni są także w Strykowie. W tym 
roku, podobnie jak przez kilka-
naście ostatnich lat, nie będzie 
tam organizowana z tej okazji 
żadna impreza plenerowa. Urząd 
Miejski nie planował w budżecie 
środków na ten cel.  kl

Stryków
Przed świętami 
urzędnicy 
pracują krócej

Już od najbliższego czwart-
ku, 22 grudnia, Urząd Miasta-
-Gminy Stryków przejdzie na 
tzw. przedświąteczny tryb pra-
cy. Tego dnia będzie on przyj-
mował interesantów tylko do 
godz. 15, zaś kasa urzędu czyn-
na będzie do godz. 14. Nato-
miast w piątek, 23 grudnia, in-
teresanci przyjmowani będą do 
godz. 13, a kasa urzędu czynna 
do godz. 11.  ljs

Oświetlenie na ul. Młynarskiej 
w Głownie jest takie samo jak 
przed rokiem.
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Gdzie tereny zalewowe
a gdzie budowlane
w Głownie. str. 8
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Ani symboliczna kwota 
teraz, ani perspektywa 
większych dochodów 
nie będą miały 
znaczenia, 
jeśli specjaliści nie 
zdołają przekonać, 
nas, że poszukiwania 
będą bezpieczne 
dla mieszkańców.

RZUT OKIEM | ZNAKI, KTÓRYCH OD DAWNA NIE WIDAĆ 

Znak pierwszeństwa przejazdu oraz znak określający, kto ma na skrzyżowaniu przecinających się dróg 
pierwszeństwo przejazdu, stojące przy drodze powiatowej z Głowna w stronę m.in. Bronisławowa w gminie 
Głowno, od dawna są bardzo słabo widoczne – W końcu się ktoś zapatrzy na to zjawisko i nieszczęście gotowe 
– ironizuje pewien czytelnik Wieści. Ma rację. mak 

Aktualności
Czy maszt przy ul. Targowej 
w Głownie
stwarza zagrożenie. str. 9

REKLAMA

Samorząd | Budżety korzystają na koncesji

Strzelecki Energia już płaci 
za marzenia o gazie
Mniej lub bardziej symboliczne, ale zawsze jednak dodatkowe i to zdobyte 
bez żadnych starań wpływy gotówki odnotowały w ostatnim czasie kasy 
miasta Głowno oraz miasta i gminy Stryków, gminy Dmosin i Domaniewice 
tylko z racji tego, że znalazły się w obszarze, na którym planuje się 
prowadzić poszukiwania złóż gazu łupkowego. 

Najwięcej, bo 7,9 tys. zł, 
wpłynęło do kasy miasta 
i gminy Stryków. Miasto Głow-
no otrzymało 1,2 tys. zł, gmi-
na Dmosin – 1.415 zł, Doma-
niewice – symboliczne 50 zł, 
zaś gmina Głowno jeszcze nic. 
Pieniądze już wpłaciła albo 
w najbliższym czasie wpła-
ci fi rma Strzelecki Energia 
Sp. z o.o. Zgodnie bowiem 
z ogólnie przyjętymi unor-
mowaniami prawnymi każdy 
przedsiębiorca po uzyskaniu 
koncesji na poszukiwanie i roz-
poznawanie złóż gazu łupko-
wego jest zobowiązany wnieść 

stosowną opłatę. Część z tej 
opłaty, czyli 60%, trafi a wła-
śnie do gmin, a reszta do Na-
rodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej. Wielkość opłaty jest wprost 
proporcjonalna do obszaru, jaki 
ma być objęty koncesją. 

 O tym, że spółka Strzelecki 
Energia ubiega się o uzyskanie 
koncesji na poszukiwanie złóż 
gazu ziemnego, którego jedną 
z odmian jest właśnie gaz łup-
kowy, na tzw. obszarze Łódź-
-Zachód, obejmującym swym 
zasięgiem miasta i gminy: 
Brzeziny, Dmosin, Domanie-

wice, Dalików, Wartkowice, 
Głowno, Ozorków, Parzęczew, 
Zgierz, Stryków, Poddębi-
ce i Aleksandrów Łódzki, pi-
saliśmy już we wrześniu tego 
roku. Przytaczaliśmy również 
to, co na temat ewentualnych 
badań sądzą władze naszego 
regionu i jaką opinię w tym te-
macie przedstawiły ministrowi 
środowiska. 

Jedynym sceptykiem okazał 
się wówczas burmistrz Stry-
kowa Andrzej Jankowski, któ-
ry odesłał do resortu nie jedną, 
ale aż dwie negatywne opi-
nie, w których mnóstwo było 

znaków zapytania na temat sa-
mego sposobu przeprowadza-
nia badań, jak i wiele obaw, co 
do ich konsekwencji. Mimo to 
12 października Ministerstwo 

Środowiska udzieliło fi rmie 
Strzelecki Energia koncesji, 
a część opłaty za jej wydanie 
trafi ła do lokalnych budżetów 
i – jak się okazuje w naszym 
rejonie – do budżetu Strykowa 
najwięcej. 

Ten fakt nie zmienił jed-
nak nastawienia władz 
Strykowa do planów po-
szukiwań. Choć opłata konce-
syjna to tylko przedsmak tego, 
co do budżetu gminy trafi ć może 
w przypadku faktycznego na-
trafi enia na złoża gazu i roz-
poczęcia jego wydobycia, bur-
mistrz Strykowa mówi nadal 
„nie”. – Tu nie chodzi o pienią-
dze. Ani ta symboliczna kwo-
ta teraz, ani nawet perspektywa 
większych dochodów w przy-
szłości nie będą miały znacze-
nia, jeśli specjaliści nie zdołają 
przekonać nas do tego, że po-
szukiwania będą bezpieczne dla 

mieszkańców i infrastruktury 
naszej gminy – mówi burmistrz 
Andrzej Jankowski. Zapowiada 
on, że Stryków będzie się bacz-
nie przyglądać każdemu posu-
nięciu koncesjonariusza, bo ba-
dania miałyby być prowadzone 
w utworach górnej jury, z któ-
rych czerpana jest woda pitna 
dla mieszkańców całej gminy. 
Na razie jednak Spółka Strze-
lecki nie przedstawiła jeszcze 
harmonogramu działań. 

– To wszystko jest na razie 
na etapie przygotowań i tak na-
prawdę nie wiadomo jeszcze, 
gdzie zaczniemy badania, ani 
nawet, czy będą w ogóle pro-
wadzone na terenach wszyst-
kich wyszczególnionych gmin 
– usłyszeliśmy w kancelarii 
prawnej reprezentującej spółkę. 

Zgodnie z tym, czego do-
wiedzieliśmy się w Minister-
stwie Środowiska, okres waż-
ności koncesji, jaką uzyskała 
spółka Strzelecki Energia, wy-
nosi 3 lata, a objęty nią obszar 
to 809,27 km2. W ciągu pierw-
szego roku trwania koncesji na 
obszarze tym prowadzone by-
łyby studia archiwalnych da-
nych geologicznych, a w cią-
gu następnych dwóch lat fi rma 
Strzelecki Energia zamierza 
wykonać badania sejsmiczne 
polegające na wykorzystaniu 
fal dźwiękowych.  ljs
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Głowno | DPS 
Pensjonariusze 
podzielą się 
opłatkiem

Spotkanie wigilijne z udzia-
łem władz Starostwa Powia-
towego w Zgierzu oraz władz 
miejskich odbędzie się w czwar-
tek, 22 grudnia, o godzinie 13.00 
w Domu Pomocy Społecznej 
w Głownie. Zapraszają na nie 
pensjonariusze oraz dyrekcja 
i obsługa placówki. W styczniu 
przyszłego roku w DPS plano-
wany jest koncert kolęd. 

– Ostatnio zorganizowaliśmy 
bardzo udany wieczór andrzej-
kowy z udziałem dzieci i mło-
dzieży z terenu Głowna, Do-
maniewic i Strykowa, uczniów 
Romana Kalińskiego – dowie-
dzieliśmy się w DPS. Ucznio-
wie zaprezentowali swój reper-
tuar – zarówno śpiew i grę na 
instrumentach (gitara, klarnet, 
organy). Imprezę zakończyły 
gry towarzyskie i wróżby.  mak 

Głowno | Koniec roku, koniec prac 

Inwestycje na ostatniej prostej
Kończą się już wszystkie te-

goroczne inwestycje miejskie 
w Głownie. Jako jedna z ostat-
nich została oddana do użyt-
ku kanalizacja na ul. Rataja. 
Tym samym udało się wykonać 
praktycznie wszystkie inwesty-
cje zaplanowane w budżecie na 
2011 rok.

O miejskich inwestycjach sta-
raliśmy się informować czytelni-
ków Wieści z Głowna i Strykowa 
na bieżąco. Jako przedostatnia 
została zakończona budowa sie-

ci kanalizacyjnej wraz z przyłą-
czami i odbudową nawierzchni 
na odcinkach ulic Wyszyńskie-
go i Rataja. Odbiór drugiego 
z odcinków odbył się 9 grud-
nia. Wszystkie prace przebiegły 
zgodnie z planem. 

Ostatnią inwestycją, przy któ-
rej jeszcze trwają prace, jest 
budowa podjazdu dla niepeł-
nosprawnych w budynku przy-
chodni NZOZ Remedium przy 
ul. Kopernika. Całość ma być 
jednak gotowa w tym tygodniu.

Jak powiedział nam Arka-
diusz Janiak, kierownik miej-
skiego Referatu Infrastruktu-
ry, Budownictwa i Ochrony 
Środowiska, udało się w tym 
roku przeprowadzić prak-
tycznie wszystkie zaplanowa-
ne duże inwestycje. W ciągu 
ostatnich 12 miesięcy się m.in. 
zbudowano sieć kanalizacji sa-
nitarnej na: Wyszyńskiego, 
Rataja i Tuwima, odtwo-
rzono nawierzchnię po tego 
typu inwestycjach na ulicach: 

Wyzwolenia, Mickiewicza, 
Obrońców Westerplatte, Po-
lnej, Broniewskiego i św. Bar-
bary, gdzie prace przy założe-
niu sieci były przeprowadzone 
rok wcześniej. 

W ramach tegorocznych in-
westycji udało się też wyremon-
tować nawierzchnie i chodni-
ki ulic: Akacjowej, Jesionowej 
i Świerkowej na osiedlu Za-
brzeźnia. 

Dzięki dotacjom z Unii Euro-
pejskiej i Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej przepro-
wadzony został także kolejny 
etap rekultywacji składowiska 
odpadów na Ziewanicach.  kl

Gmina Dmosin | Uchwalili nową stawkę 

20% różnicy wartości 
będzie trafi ać do gminy
Jednogłośnie 
i bez żadnej dyskusji 
radni gminy Dmosin 
uchwalili stawkę 
procentową opłaty 
adiacenckiej, która będzie 
wpłacana do gminy 
po dokonanie podziału 
geodezyjnego działki 
– o ile suma ich wartości 
po tym podziale 
wzrośnie. 

– Wprowadzamy tę nową 
w naszej gminie opłatę z mocy 
ustawy o gospodarce nierucho-
mościami – wyjaśniła radnym 
wójt Danuta Supera. 

Artykuł 98a tej ustawy mówi 
o tym, że procentowa wartość 
opłaty adiacenckiej nie może 
być wyższa niż 30% różnicy 
między wartością nieruchomo-
ści, jaką nieruchomość miała 

przed podziałem, i wartością, 
jaką nieruchomość ma po po-
dziale geodezyjnym. W gminie 
Dmosin wartość ta została usta-
lona na 20%. – Nie jesteśmy 
w tej kwestii jako samorząd ja-
cyś wyjątkowi. Na przykład 
w gminie Brzeziny ustalona zo-
stała ta opłata na takim samym 
poziomie – powiedziała nam 
wójt Supera. 

Opłata ta jest przez gminę 
pobierana, jeśli podziału geo-
dezyjnego nieruchomości do-
konano na wniosek właściciela 
lub użytkownika wieczystego, 
który wniósł opłaty za cały 
okres użytkowania tego prawa. 
Wartość gruntu przed i po po-
dziale ustalana jest wtedy na 
podstawie tzw. operatu szacun-
kowego sporządzonego przez 
biegłego rzeczoznawcę mająt-
kowego. 

Opłaty adiacenckie nie obej-
mują nieruchomości przezna-
czonych w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzenne-
go na cele rolne lub leśne.  mak 
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Powiat |�Starosta�rozmawia�o�dowodach�rejestracyjnych�i�prawach�jazdy

Czy gminy zaakceptują 
połowiczne rozwiązania?
Starosta zgierski Krzysztof 
Kozanecki wyszedł  
z propozycją rozwiązania 
problemu zlikwidowanych 
w Głownie i w Ozorkowie 
oddziałów zamiejscowych 
Wydziału Komunikacji 
Starostwa Powiatowego 
w Zgierzu. Kwestią czasu 
byłoby dogranie szczegółów, 
pytanie tylko, czy propozycja 
ta spodoba się wszystkim 
burmistrzom i wójtom i co z 
niej tak naprawdę będą mieli 
petenci. 

Starosta zaproponował, by 
mieszkańcy mogli przyjść do 
urzędu gminy, której podlegają, 
przekazać na ręce wyznaczone-
go, przeszkolonego przez staro-
stwo urzędnika niezbędne doku-
menty potrzebne do rejestracji 
pojazdu bądź wyrobienia prawa 
jazdy. Zadaniem urzędnika bę-
dzie zeskanowanie dokumen-
tów i przesłanie ich do Wydziału 
Komunikacji Starostwa Powia-
towego w Zgierzu. Urzędnik  
w Zgierzu po ich otrzymaniu 
przeanalizuje je i drogą telefo-
niczną poinformuje petenta o ter-
minie przedstawienia wymaga-
nych dokumentów w oryginale, 
aby można było rozpocząć postę-
powanie w danej sprawie. Zatem 
udogodnieniem dla petenta była-
by możliwość załatwienia najbar-
dziej czasochłonnych procedur  
w miejscu zamieszkania, choć i 
tak nieunikniona byłaby jego wi-
zyta w Zgierzu. Kiedy istniały 
oddziały zamiejscowe, to miesz-
kańcy wiejskiej gminy Głowno 
czy gminy Stryków musieli udać 
się do Głowna, by tu dopełnić 
formalności. W zaproponowa-
nym układzie byliby obsłużeni 
w Urzędzie Gminy Głowno lub 
Urzędzie Miasta-Gminy Stry-
ków. Najmniej zmieniłoby się 
dla mieszkańców Głowna, którzy 
swoje sprawy załatwiali w biu-
rowcu przy ul. Sikorskiego 3. 

Burmistrz Grzegorz 
Janeczek mówi tak
Władze Głowna mówią tej 

propozycji – tak. – W zarysie 
wiemy już, jak miałoby to wy-

glądać, jeszcze w tym tygodniu 
w starostwie ma się odbyć spo-
tkanie, na którym omówione 
zostaną szczegóły. Co do samej 
idei, to jest to oczywiście jakieś 
wyjście z sytuacji, które pozwoli 
osobom zainteresowanym ogra-
niczyć ilość wyjazdów do Zgie-
rza – mówi burmistrz Głowna 
Grzegorz Janeczek. Wątpliwo-
ści nastręcza mu jednak sam spo-
sób organizacji, bo propozycja 
starostwa oznacza, że któremuś 
z gminnych urzędników dojdą 
nowe obowiązki. Za ile, gdzie  
i kiedy będzie je wykonywał? – 
tego jeszcze nie wiadomo. Sta-
rostwo póki co zadeklarowało, 
że w zakresie kompletowania od-
powiedniej dokumentacji urzęd-
ników gminnych przeszkolą 
urzędnicy powiatowi. – Jesteśmy 
otwarci na rozmowy. Myślimy  
o tym, aby sprawy związane z ko-
munikacją nasi mieszkańcy mo-
gli nadal załatwiać w miejscu, 
do którego się już przyzwyczaili, 
czyli przy ul. Sikorskiego – mówi 
burmistrz Janeczek. 

Burmistrz Strykowa Andrzej 
Jankowski jeszcze się zastana-
wia. – Nie wiemy, ile faktycznie 
byłoby to pracy, ile spraw dzien-
nie należałoby załatwić, a z tym 
wiąże się przecież wyliczenie 

kosztów – mówi Jankowski. Za-
chowawczą postawę zmieni on 
dopiero wówczas, kiedy propo-
zycja zostanie skonkretyzowana  
i przedyskutowana pod wzglę-
dem szczegółów. 

Wójt Marek Jóźwiak 
skanował u siebie  
nie będzie 
Do wspólnych rozmów na 

pewno nie usiądzie natomiast 
wójt gminy Głowno Marek Jóź-
wiak.  – Ta propozycja to tyl-
ko połowiczne rozwiązanie. Na-
dal stoję na stanowisku, że albo 

przywrócenie oddziału zamiej-
scowego w dotychczasowej for-
mie, albo nie mamy o czym 
rozmawiać, bo, jak podkreślę, 
płaciliśmy na ten oddział nie-
mało i jesteśmy skłonni płacić 
nadal – mówi wójt Marek Jóź-
wiak. Pytany przez nas o to, czy 
rzeczywiście tak trudno będzie 
mu wygospodarować w urzędzie 
gminy trochę miejsca i oddele-
gować do nowych zadań jedne-
go pracownika, odpowiedział: 
– Ja w tej chwili nie mam kie-
rowników, naczelników, jest nas 
w urzędzie łącznie ze sprzątacz-
kami 17 osób i obciążanie kogo-
kolwiek nowymi obowiązkami 
byłoby po prostu nie na miejscu. 

Do czasu wdrożenia nowych 
rozwiązań petenci muszą nadal 
korzystać z Wydziału Komunika-
cji w Zgierzu przy ul. Długiej 49. 
Zawsze lepiej wcześniej zadzwo-
nić. W sprawach dotyczących in-
formacji i umawiania terminów 
rejestracji pojazdów – 42/288-
83-34, w innych sprawach zwią-
zanych z rejestracją pojazdów 
– 42/288-83-35-36-37-38-39.  
W sprawach związanych z pra-
wami jazdy – 288-83-41-42-43-
44. Dokumenty można przesłać 
e-mailem na adres: komunika-
cja@powiat.zgierz.pl.  ljs

RZUT OKIEM�|�STREFA�ZAMIESZKANIA�
Po interwencji okolicznych 
mieszkańców znak informujący 
o „strefie zamieszkania”, 
który stał w Głownie przy 
budynkach przy skrzyżowaniu 
ul. Kopernika i drogi w 
kierunku Piasków Rudnickich, 
został ponownie założony. 
Kilka�dni�wcześniej�znak�został�
zerwany.�Strefa�zamieszkania�
to�strefa,�w�której�pieszy�może�
się�poruszać�swobodnie�po�
całej�udostępnionej�do�użytku�
publicznego�przestrzeni�i�ma�
pierwszeństwo�przed�pojazdami.�
Kierujący�musi�ustąpić�pieszemu�
w�każdym�przypadku.�Również�
dziecko�w�wieku�do�7�lat�może�
korzystać�z�drogi�na�terenie�strefy�
bez�opieki�dorosłych.�Podobne�
znaki�stoją�przy�wjazdach��
w�okolice�wielu�bloków��
w�Głownie.�mak

Wola Cyrusowa|Woda�będzie�lepsza

Nabiera rozpędu rozbudowa 
stacji uzdatniania 
Od rozbudowy najstarszej 
na terenie gminy stacji 
uzdatniania wody w Woli 
Cyrusowej rozpoczęła się 
modernizacja systemu 
zaopatrzenia w wodę  
w gminie Dmosin. 

Zakład Instalacji Sanitar-
nych i Centralnego Ogrzewa-
nia Krzysztofa Misiaka z Pa-
protni, który wygrał przetarg 
na tę inwestycję, aktualnie pro-
wadzi prace związane z po-
większaniem postawionego  
w 1990 roku budynku stacji. 

– Fundamenty już są, a my 
tymczasem przygotowujemy 
kolejny wniosek o dofinanso-
wanie tej modernizacji – powie-
działa nam wójt gminy Dmosin 
Danuta Supera. Koszt inwesty-
cji to 1 mln 84 tys. 550 zł. Gmi-
na uzyskała już dofinansowa-
nie modernizacji z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich  
w wysokości około 740 tys. 
zł. Teraz przygotowywany jest 
wniosek o dofinansowanie 
z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-

darki Wodnej w Łodzi. – Chce-
my, żeby na tę inwestycję poszło 
jak najmniej naszych, gminnych 
pieniędzy – powiedziała wójt 
Supera. 

Oprócz rozbudowy stacji 
uzdatniania wody w Woli Cy-
rusowej powstaną trzy dodat-
kowe „spinki” sieci wodociągo-
wej, które połączą stację w Woli 
Cyrusowej z Dmosinem oraz 
stację z Teresina z Dmosinem 
i Kołacinkiem. Po zakończeniu 
inwestycji ustabilizowane bę-
dzie ciśnienie wody w rurach  
i będzie to jednocześnie za-
bezpieczenie przed awariami.  
W przypadku przerwy w dzia-
łaniu którejkolwiek ze stacji 
woda popłynie z innej. 

Prace rozpoczęły się w poło-
wie października – plac budo-
wy gmina przekazała 14 paź-
dziernika. Większość z tych, 
które będą wymagały tymcza-
sowego odłączenia dopływu 
wody do gospodarstw na tere-
nie gminy, wykonana ma zo-
stać w okresie zimowym, kie-
dy zapotrzebowanie na wodę 
jest mniejsze. Termin zakoń-
czenia robót mija w listopadzie  
2012 roku.  mak 

Dmosin |�Mieszkańcy�chcą�mieć�drogę�

Nieuregulowane 
kilkadziesiąt metrów 
Mieszkańcy Dmosina 
Pierwszego – ulicy za 
tamtejszym zespołem szkół, 
która określana jest mianem 
„dmosińskiego dołka”, zwrócili 
się do gminy za pośrednictwem 
swojej sołtyski Bogumiły 
Anyszki z wnioskiem  
o utwardzenie drogi.

Chodzi o kilkudziesięciome-
trowy odcinek będący lewo-
stronną odnogą drogi z Dmo-
sina w kierunku Szczecina  
w gminie Dmosin. – Jak były 
roztopy, to ludzie mieli problem 
z dojazdem do posesji. Musie-
li zostawiać samochody w róż-
nych miejscach, bo do domów 
nie mogli dojechać. Proszą  
o utwardzenie drogi – mówi-
ła w sprawach różnych pod-

czas ostatniej sesji Rady Gminy  
w Dmosinie w imieniu miesz-
kańców sołtys Dmosina Pierw-
szego. 

Okazało się jednak, że spra-
wa nie jest taka prosta. Droga 
prowadząca do kilku położo-
nych tam posesji nie ma ure-
gulowanego stanu prawnego,  
a oprócz tego jest niezwykle 
wąska – ma szerokość zaledwie 
około 3 metrów. – Najpierw mu-
simy uregulować stan prawny 
tej drogi. Dlatego że do tej pory 
się to nie udało, nie ma tam as-
faltu – tłumaczyła wójt Danuta 
Supera. Według niej problema-
tyczne może też być skuteczne 
odprowadzanie wód z tego od-
cinka drogi, m.in. ze względu 
na bliskość posesji. Gmina bę-
dzie rozważała jednak ten temat 
w przyszłym roku.  mak 

Udogodnieniem�
dla�petenta�
byłaby�możliwość�
załatwienia�najbardziej�
czasochłonnych�
procedur�w�swoim�
miejscu�zamieszkania,�
choć�i�tak�nieunikniona�
byłaby�jego�wizyta��
w�Zgierzu.
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Władze Głowna chciałyby, aby klienci wydziału komunikacji obsługiwani byli znów przy ul. Sikorskiego.�
Dziś�muszą�jeździć�do�Zgierza.�
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Głowno | Projekt szkoleniowy podsumowany na Dworskiej 

Oni umieją już więcej
Spotkaniem mikołajkowym 
z udziałem uczestników 
cyklu szkoleniowego 
zakończył się tegoroczny, 
współfinansowany unijnymi 
pieniędzmi, projekt pod 
nazwą „Aktywna integracja 
w mieście Głowno”.

19 osób, które podnosiło  
swoje kompetencje i szansę na 
znalezienie pracy, odebrało we 
wtorek, 6 grudnia, w obecno-
ści zaproszonych przez nich 
najbliższych członków rodzin, 
dyplomy ukończenia kursów. 
W zorganizowanym z tej okazji 

spotkaniu uczestniczyło oko-
ło 60 osób. Podczas spotkania, 
które odbyło się w sali konfe-
rencyjnej przy ul. Dworskiej, 
można było oglądać wystawę 
prac plastycznych wykonanych 
przez osoby niepełnosprawne 
na zajęciach z rękodzielnictwa. 
W projekcie wśród 19 bezro-
botnych znalazło się 6 osób nie-
pełnosprawnych będących pod-
opiecznymi Środowiskowego 
Domu Samopomocy. 

– Nasi podopieczni nauczyli 
się wykonywać na przykład ko-
sze i różne pojemniki z wikliny, 
malowali na szkle i uczyli się ro-
bić drobną biżuterię z modeliny 
– dowiedzieliśmy się w Środo-

wiskowym Domu Samopomo-
cy. W pełni sprawni bezrobotni 
uczestniczyli natomiast wcze-
śniej w kursach przysposabia-
jących do pracy w charakterze 
pracownika biurowego oraz ma-
gazyniera z uprawnieniami na 
wózki widłowe. Mieli ponadto 
spotkania z doradcami zawodo-
wymi oraz zajęcia warsztatowe, 
na których trenowali elementy 
rozmowy kwalifikacyjnej, na-
bierali pewności siebie i uczy-
li się autoprezentacji. Ostatni, 
trwający 5 dni po 6 godzin tre-
ning kompetencji i umiejętno-
ści społecznych odbył się pod 
koniec listopada w sali Zespołu 
Szkół nr 1 w Głownie. 

– Widziałam, że osoby, które 
odbierały dyplomy, były dumne, 
że mogło to się odbyć przy obec-
ności członków rodzin czy dzie-
ci – dowiedzieliśmy się w ośrod-
ku pomocy. Podczas spotkania 
był też poczęstunek, a dzieci, 
które nań przyszły, otrzymały 
paczki z czekoladowym Mikoła-
jem i słodkościami.  mak 

Głowno | Obradowała Młodzieżowa Rada Miejska

Drugie spotkanie młodych radnych
Zaprzysiężenie nowych 
członków oraz powołanie 
tematycznych komisji 
były najważniejszymi 
punktami II sesji 
Młodzieżowej Rady 
Miejskiej w Głownie. 
Było to dopiero drugie 
oficjalne spotkanie 
młodych radnych 
trwającej od 14 kwietnia 
2011 roku kadencji.

Nieformalnych, roboczych 
spotkań jest jednak więcej. 
Przez 8 miesięcy, jakie minęły 
od ostatniej sesji, członkowie 
rady starali się udzielać w życiu 
Głowna: brali oni m.in. czynny 
udział w różnego typu impre-
zach organizowanych chociaż-
by przez Miejski Ośrodek Kul-
tury, takich jak: Piknik rodzinny 
czy też Turniej Przedszkoli.

Podczas obrad II sesji do-
szło do zaprzysiężenia 2 no-
wych członków rady, który-
mi zostały Karolina Bartoszuk  
i Magdalena Cieniak – repre-
zentantki Katolickiego LO. Tym 
samym skład rady wzrósł z 19 
do 21 osób. Swoich członków  
w niej mają wszystkie głowień-
skie szkoły ponadpodstawowe. 

Następnym punktem obrad 
był wybór członków do 3 ko-

misji problemowych, które po-
wstaną przy MRM. Będą to: 
Komisja Sportu i Rekreacji, 
Komisja Kultury oraz Komisja 
ds. Kontaktów z Młodzieżą. Po 
krótkiej dyskusji udało się ob-
sadzić skład oraz wybrać prze-
wodniczących oraz wiceprze-
wodniczących każdej z nich. 

W trakcie sesji młodym rad-
nym doradzali członkowie „do-
rosłej” rady (opiekunami MRM 

są Jan Balcerski oraz Magdale-
na Szajder). Jej przewodniczą-
cy, Andrzej Florczak, przypo-
mniał młodszym kolegom, że 
na ich działalność są przewi-
dziane środki w budżecie, któ-
rymi będą musieli w mądry 
sposób dysponować. Wyraził 
także nadzieję, że MRM będzie 
zbierać się na sesje częściej, aby 
móc zdobywać niezbędne do-
świadczenia. 

W najbliższym czasie przed 
młodymi radnymi stoi nowe 
wyzwanie. Dyrektor głowień-
skiego MOK – Urszula Za-
wadzka – zaproponowała im 
organizację koncertu, który 
miałby się odbyć w tygodniu 
między Bożym Narodzeniem 
a Sylwestrem. Czy impreza 
dojdzie do skutku, zależeć bę-
dzie właśnie od zaangażowania 
młodych radnych.  kl

Powiat zgierski | Stypendia dla zdolnych

Prymus, talent i fachowiec
W powiecie zgierskim ru-

szają 3 programy stypendial-
ne: „Nasz Prymus” dla uzdol-
nionych uczniów techników 
i liceów profilowanych, którzy 
osiągają wysokie wyniki w na-
uce, „Nasz Talent” dla młodzie-
ży z liceów szczególnie wyróż-
niającej się w danej dziedzinie 
oraz „Nasz Fachowiec”, skiero-
wany do uczniów zasadniczych 
szkół zawodowych. 

Na stypendia zarezerwowa-
no 20 tys. zł, kwota ta jednak 
może się zmienić, kiedy wpły-
ną wszystkie wnioski ze szkół, 
które wytypują uczniów. Mło-
dzież otrzyma jednorazowe sty-
pendium, jeśli w klasyfikacji 
końcowej uzyska średnią ocen  

co najmniej 5,0 w przypadku 
ucznia LO lub 4,7 w technikum 
i liceum profilowanym. Nato-
miast uczeń zasadniczej szkoły 
zawodowej powinien mieć śred-
nią ocen nie niższą niż 4,0. 

– Starosta Krzysztof Koza-
necki zadecydował, że w trud-
nych dla wielu osób czasach 
kryzysu należy wspierać mło-
dych ludzi, rozwijać ich pasje, 
a także odpowiednio motywo-
wać, stąd właśnie taka idea – 
mówi Małgorzata Tomczuk  
z Wydziału Informacji i Pro-
mocji Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu. Do tej pory na gra-
tyfikacje finansowe ze starostwa 
mogli liczyć tylko najlepsi ma-
turzyści.                                   ljs

Głowno | Konkurs Wiedzy Bankowej

Uczniowie wykazali się 
ekonomiczną wiedzą
Ciekawe zmagania 
dla uczniów szkół 
zorganizowały: Szkoła 
Podstawowa nr 2 oraz 
oddział Spółdzielczej 
Kasy Oszczędnościowo 
-Kredytowej Jaworzno 
w Głownie dla uczniów 
tutejszych szkół. Dzieci  
z placówek z Głowna  
i okolic wykazywały się 
wiedzą ekonomiczną 
i umiejętnościami 
plastycznymi.

Konkurs, który odbył się  
22 listopada, składał się z 3 ka-
tegorii. W pierwszej, przezna-
czonej dla uczniów klas I-III 
szkół podstawowych, należa-
ło w formie pracy plastycznej, 
wykonanej w dowolnej tech-
nice zachęcić do oszczędza-
nia. Wzięły w niej udział tyl-
ko dzieci z SP2. Ostatecznie  
I miejsce zajęła Zosia Oskroba 
(IIa), przed Erykiem Stachow-
skim (Ib) i Julią Brzozowską 
(Ia).

W drugiej kategorii mierzy-
li się uczniowie klas VI z te-
renu miasta i okolic. Tym ra-
zem udział w zmaganiach brały 

dwuosobowe zespoły, które 
rozwiązywały rebusy, krzyżów-
ki i zadania o tematyce mate-
matycznej, bankowej i ekono-
micznej, a także test wiedzy na 
temat SKOK-u Jaworzno. Dzie-
ci wymyślały także hasła rekla-
mowe, scenki, wierszyki itp. 
dotyczące oszczędzania. Na 
szczycie podium stanęła repre-
zentacja SP1 – Joanna Grober  
i Dominik Zieliński. Tuż za 
nimi uplasowały się zespo-
ły z SP3 (Aleksandra Solarek 
i Arkadiusz Gierańczyk), SP 2 
(Blanka Miller, Klaudia Dura-
sik) i SP w Popowie (Kinga Ku-
śmierek i Anita Skowrońska).

Ostatnia kategoria adreso-
wana była do gimnazjalistów. 
Rozwiązywali oni test wie-
dzy ekonomicznej i bankowej 
przygotowany przez pracow-
ników SKOK. Najlepsi okaza-
li się uczniowie z gimnazjum 
w Popowie: pierwszy był Hu-
bert Błażejewski, a druga Na-
talia Kaczorowska. Tuż za ich 
plecami byli uczniowie Gim-
nazjum Miejskiego w Głow-
nie – Tomasz Wypych i Mi-
chał Polawski oraz Dominika 
Zygmuntowicz (Zespół Szkół 
L icea lno -Gimnaz ja lnych  
w Głownie). 

Uczestnicy konkursu otrzy-
mali nagrody, głównie w posta-
ci sprzętu elektronicznego. opr. kl 

Podczas zajęć niepełnosprawni 
uczyli się m.in. wyplatać koszyki 
z wikliny. 

Członkowie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Głownie w trakcie jej II sesji.
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Gmina Dmosin�|�Samorząd�szacuje�zainteresowanie�

Szansa na przydomowe oczyszczalnie
Wniosek na budowę przydo-

mowych oczyszczalni ścieków, 
który ma szansę być dofinanso-
wany w 90 procentach, przygo-
towuje na przyszły rok gmina 
Dmosin. Zainteresowani miesz-
kańcy mogą zgłaszać się do 
gminy do końca tego roku. 

Program finansowy, z które-
go chce skorzystać gmina, uru-
chomił w tym roku Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej. Jest on 
adresowany do gmin, ale jego 
finalnymi odbiorcami są wła-
ściciele domów, którzy do tej 

pory nie mieli możliwości sko-
rzystania z instalacji kanaliza-
cyjnych i w najbliższych latach 
nie mają szans na podłączenie 
się do oczyszczalni komunal-
nych oraz właściciele domów, 
którzy dotychczas nie podłączyli 
się do sieci zbiorczej kanalizacji 
sanitarnej. 

– Minimalny projekt to 
oczyszczalnie obsługujące co 
najmniej 50 gospodarstw – do-
wiedzieliśmy się w gminie. Na 
tę chwilę wstępne zainteresowa-
nie zadeklarowało 40 osób. Na-
leży nadmienić, że jedna przy-

domowa oczyszczania może 
obsługiwać więcej niż jedno go-
spodarstwo. – Może być to na-
wet kilka gospodarstw – zazna-
cza wójt Supera. 

Od mieszkańców wymaga-
ny jest wkład własny wynoszą-
cy minimum 10 procent kosztów 
inwestycji. NFOŚiGW gwaran-
tuje natomiast dofinansowanie 
do 90% kosztów. Jaki faktycz-
ny koszt inwestycji będzie le-
żał po stronie mieszkańców za-
leży jednak w części od gminy. 
Kwota dofinansowania podzie-
lona została bowiem w równym 

stopniu (po 45%) na formę bez-
zwrotną czyli dotację oraz refe-
rencyjną pożyczkę z oprocen-
towaniem 3,5% w skali roku. 
Zainteresowani mogą korzystać 
z jednej wybranej formy dofi-
nansowania lub obu jednocze-
śnie. – To Rada Gminy będzie 
określała, czy te 45% pożyczki 
wzięłaby gmina. Chcemy jednak 
w przyszłym roku taki wniosek 
dla gminy Dmosin przygotować 
– powiedziała nam wójt Supera. 
Szczegółowe informacje na ten 
temat można uzyskać w Urzę-
dzie Gminy Dmosin.  mak 

Gmina Dmosin�|�Plan�zagospodarowania�

Zmiany na życzenie
Projekt zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania prze-
strzennego obejmujący działki 
w Dmosinie, Dmosinie Drugim 
i Woli Cyrusowej Kolonia, wraz 
z prognozą oddziaływania na 
środowisko, można oglądać do 
21 grudnia w Urzędzie Gminy 
w Dmosinie. Projekt nie wnosi 
dużych zmian, ale są to zmiany 
istotne z punktu widzenia po-
szczególnych mieszkańców, któ-
rzy o nie wnioskowali. 

W Woli Cyrusowej Kolonii 
na wniosek dwóch właścicie-
li działek dopuszczana ma być 
– na pierwszej z nich zabudowa 
mieszkaniowa, a na dwóch in-
nych działkach rozszerzany jest 
wpis planistyczny poprzez do-
danie tym działkom funkcji let-
niskowej. 

W projekcie planu dotyczą-
cym Dmosina i Dmosina Dru-
giego proponuje się natomiast 
poszerzenie dostępnego terenu 
zabudowy. – Po prostu reaguje-
my na zgłoszone przez miesz-

kańców wnioski. W przypadku 
Dmosina rzecz dotyczy sadów, 
poszerzany ma być teren prze-
znaczony pod zabudowę miesz-
kaniową, żeby ludzie mogli 
rozpocząć budowy domów  
w dogodnych dla nich miej-
scach, nie tylko przy drodze – 
powiedziała nam Mirosława Tar-
ka z Urzędu Gminy w Dmosinie. 

Zanim zmieniony plan tra-
fi pod obrady sesji Rady Gmi-
ny w Dmosinie, musiała odbyć 
się tzw. dyskusja publiczna nad 
przyjętymi w projekcie zmia-
nami. Odbyła się ona w ponie-
działek, 5 grudnia w siedzi-
bie urzędu o godzinie 13.00. 
Uczestniczyli w niej wyłącz-
nie mieszkańcy zainteresowani 
zmianami i nie wnosili dodatko-
wych uwag. Czas na ich wnie-
sienie jednak jeszcze nie mi-
nął. Uwagi do projektu zmiany 
planu można składać na piśmie 
do wójta gminy Dmosin w ter-
minie do 13 stycznia przyszłego 
roku.  mak 

Dmosin�|�Gmina�nie�wydała�pozwolenia�

Zbiórki zużytych sprzętów 
AGD i mebli nie będzie

– W tym roku raczej już nie 
zdążymy zorganizować bezpłat-
nej zbiórki zużytych sprzętów 
AGD oraz starych mebli. Fir-
ma, z którą prowadziliśmy roz-
mowy, do tej pory nie wystąpiła 
do nas o wydanie zezwolenia na 
przeprowadzenie zbiórki i nie li-
czymy na to, że o takie zezwole-
nie w tym roku wystąpi – powie-
działa nam wójt gminy Dmosin 
Danuta Supera. 

O przeprowadzenie takiej 
zbiórki wnosili mieszkańcy 
Dmosina i okolic. Zbiegło to się 
z tym, że do gminy zgłosiła się 
prywatna firma z okolic Łodzi, 
zainteresowana przeprowadze-
niem nieodpłatnej zbiórki. Gmi-
na musi jednak uzyskać od firmy 

chcącej przeprowadzić zbiór-
kę dokument wskazujący m.in. 
miejsce i sposób magazynowa-
nia i unieszkodliwiania odpa-
dów. – Na tę chwilę takiego do-
kumentu pomimo monitów nam 
nie dostarczono, więc nie może-
my wydać pozwolenia – dowie-
dzieliśmy się w gminie. 

Jeśli do wiosny przyszłego 
roku gmina nie znajdzie firmy, 
która nieodpłatnie przeprowadzi 
zbiórkę zużytych sprzętów AGD, 
zorganizowana zostanie zbiór-
ka przez firmę Ekoserwis z Kut-
na. – Będziemy musieli jednak za 
przeprowadzenie tej zbiórki jako 
gmina zapłacić. Dla mieszkań-
ców będzie ona jednak bezpłatna 
– powiedziała wójt Supera.  mak

Popów Głowieński |�Schronisko�

Zbiórka dla Burka 
zakończona sukcesem

Zakończyła się organizowa-
na przez Samorząd Uczniow-
ski Zespołu Szkół Publicznych 
w Popowie Glowieńskim akcja 
„Zbiórka dla Burka”. W związ-
ku z tym 1 grudnia uczniowie 
udzielający się w samorządzie 
wzięli udział w zorganizowa-
nej przez Izabelę Zawadzką 
wycieczce do schroniska dla 
zwierząt w Głownie, gdzie 
osobiście mogli przekazać ze-

brane dla zwierząt jedzenie. 
Uczniowie zebrali około 50 ki-
logramów karmy, suchy chleb, 
ryż, makarony itp. Zwiedzili 
przytulisko, a co niektórzy wy-
brali nawet zwierzęta do ad-
opcji. Na ich zabranie jednak 
muszą wyrazić zgodę rodzice. 
– Choć nasza szkoła jest nie-
wielka, to jej uczniowie mają 
wielkie serca – usłyszeliśmy  
w szkole.  mak 

Głowno�|�Towarzystwo�Przyjaciół�Zwierząt�

Jutro zebranie
Zebranie na temat zmian  

w statucie stowarzyszenia, zi-
mowej działalności schroni-
ska dla zwierząt wraz z dysku-
sją, która o bezdomnych psach 
odbędzie się w piątek, 16 grud-
nia o godzinie 17. w sali OSP  
w Głownie. Zebranie organizuje 
Towarzystwo Przyjaciół Zwie-
rząt „Arkadia”. Planowane zmia-
ny w statucie TPZ są związane  

z nowelizacją ustawy o działalno-
ści organizacji pożytku publicz-
nego i wolontariacie, które we-
szły w życie w tym roku. Statut 
musi być dostosowany do obo-
wiązujących przepisów prawa. – 
Zachęcamy wszystkich, którym 
na sercu leży dobro zwierząt do 
dyskusji na temat m.in. bezdom-
ności psów – dowiedzieliśmy się 
od działaczy TPZ.  mak 



8  www.lowiczanin.info

G

15 grudnia 2011       nr 50

REKLAMA

184489

Głowno | Studium zagospodarowania nie zostało zaopiniowane

Mieszkańcy nadal czekają  
na decyzję radnych
Dwa posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu  
w ciągu 4 dni nie przyniosły konkretnych  
decyzji w sprawie zmiany w studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Głowna. Sprzeciw mieszkańców wzbudził zapis 
dotyczący terenów zalewowych w dolinie rzeki Mrogi.  
Radni zdecydowali, że muszą mieć więcej czasu na 
przeanalizowanie nowych dokumentów.

Studium jest podstawą do 
uchwalenia całego planu za-
gospodarowania przestrzenne-
go miasta. Dopóki nie zosta-
nie on przyjęty utrudnione jest  
w mieście stawianie nowych 
budynków. Droga do uzyska-
nia pozwoleń na jakiekolwiek  
inwestycje znacznie się wydłu-
ża. 

W przypadku studium dla 
Głowna kością niezgody jest 
kwestia wyznaczenia terenów 
zalewowych w dolinie rzeki 
Mrogi. 

Według projektu zmian  
w studium część z nich wyzna-
czona jest na działkach budow-
lanych przy ul. Złotej, Łąkowej  
i przyległych. To oczywiście 
wywołało sprzeciw ich wła-
ścicieli związany z tym, że w 
momencie zmiany ich prze-
znaczenia z budowlanego na te-
reny zalewowe tracą one znacz-
nie na wartości. W związku 
z tymmieszkańcy mają pra-
wo wystąpić na drogę sądową, 
domagając się od miasta od-
szkodowania. Takie sprawy cią-
gną się jednak przez lata. 

Radni nie zdecydowali 
Problem z terenami zale-

wowymi w mieście to nie jest 
kwestia, która wyszła na świa-
tło dzienne w ostatnim czasie. 
O tym drażliwym temacie pisa-
liśmy już na łamach Wieści kil-
kukrotnie. Sprawa miała jednak 
zostać rozwiązana jeszcze w tym 
roku. 

Na 14 grudnia wyznaczono 
sesję Rady Miejskiej w Głownie, 
której głównym punktem mia-
ło być właśnie głosowanie nad 
zmianami w studium uwarunko-
wań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego w mieście. 
W ciągu zaledwie 4 dni swoje 
posiedzenia odbyła mająca za-
opiniować zmiany Komisja Go-
spodarki i Budżetu. Jedno z po-
siedzeń miało być poświęcone 
wyłącznie kwestiom studium. Za 
pierwszym razem z powodu bra-
ku quorum do ustaleń jednak nie 
doszło. 

Podczas drugiego posiedze-
nia, które odbyło się 12 grudnia, 
radni także nic nie zdecydowa-
li. Uznali bowiem, że potrzebu-
ją więcej czasu na zapoznanie 
się z materiałami, które w ostat-
nich dniach trafiły w ich ręce. 
Wnioskował oto przewodniczą-
cy Rady Miejskiej Andrzej Flor-
czak, na co dzień także członek 
komisji. 

Przeciwny odwlekaniu de-
cyzji był obecny na obradach 
komisji wiceburmistrz Grze-
gorz Urbanik, który twierdził, 
że nowe materiały mogą poja-
wić się w każdym momencie, co 
znów będzie wiązało się z kolej-
nymi obradami i przedłużaniem 
się całej sprawy. Radni z komi-
sji przegłosowali jednak wniosek  

o odłożenie decyzji na czas za-
poznania się z materiałami. To  
z kolei powoduje, że zaplanowa-
na na środę sesja straciła swój 
główny punkt obrad. 

W piątek było gorąco 
Na piątkowym (9 grudnia) po-

siedzeniu Komisji Gospodar-
czej i Budżetu nie było wystar-
czającej liczby radnych, żeby 
podejmować jakiekolwiek de-
cyzje. Obecnych było tylko 4 
spośród 9 członków komisji. W 
imieniu nieobecnego z powo-
du choroby przewodniczące-
go komisji Macieja Lisowskie-
go poprowadził ją jej zastępca 
Przemysław Milczarek. Na 
spotkaniu obecnych ponadto 
było kilku mieszkańców oko-
lic Mrogi – a konkretnie wła-
ścicieli działek przylegających 
do rzeki z prawej i lewej strony, 
które zgodnie z założeniami 
studium mają zostać przekwa-
lifikowane z terenów pod zabu-
dowę jednorodzinną na tereny 
zalewowe. 

Głównym tematem posie-
dzenia były 43 uwagi do pro-
jektu studium, które zosta-

ły uznane przez burmistrza 
Grzegorza Janeczka za nieza-
sadne i w projekcie studium 
uwarunkowań zagospodarowa-
nia przestrzennego nie zostały 
uwzględnione.

Zdecydowana większość 
nieuwzględnionych przez bur-
mistrza uwag, którymi zaj-
mowała się komisja, dotyczy-
ła zakwalifikowania działek 
w sąsiedztwie rzeki Mrogi 
– głównie przy ulicy Złotej 
w Głownie, jako terenów za-
lewowych. W obecnym pla-
nie zagospodarowania są to 
działki przeznaczone pod za-
budowę mieszkaniową jedno-
rodzinną. Właściciele dzia-
łek chcą utrzymać ich status  
w przyszłym planie, który ma 
powstać na podstawie opinio-
wanego studium.

Innego zdania jest burmistrz 
oraz planiści. – Jeżeli chcemy  
w przyszłości uniknąć strat 
związanych z powodzią, to 
musimy podjąć decyzję o przy-
jęciu studium i rozpoczęciu 
pracy nad planem – mówił na 
posiedzeniu komisji burmistrz 
Grzegorz Janeczek. Nie ukry-

wał, że zmiana zakwalifikowa-
nia działek – co niewątpliwie 
obniży ich wartość – wiąże się 
z odszkodowaniami dla ich wła-
ścicieli. 

– Tam, gdzie do tej pory nie 
ma budynków, możemy wy-
znaczyć tereny zalewowe. We 
wszystkich innych przypadkach 
będą to dalej tereny budowla-
ne – mówiła planistka, wpro-
wadzając do dyskusji. Już po 
chwili okazało się, że mieszkań-
cy mają wiele do powiedzenia  
i w wielu punktach nie zgadzają 
się z planistami i burmistrzem. 

– Po lewej stronie rzeki po-
zwolono się kiedyś ludziom wy-
budować, a ja mam pozwolić na 
przekwalifikowanie mojej dział-
ki na tereny zalewowe? – stawiał 
retoryczne pytanie mieszkaniec 
Głowna Łukasz Gudaj. – Moja 
działka jest w połowie zabudo-
wana. Jest na niej już dom i bu-
dynek gospodarczy. Jak to się ma 
do informacji, że lewa strona rze-
ki nie będzie zalewowa, bo jest 
zabudowana? – pytała mieszkan-
ka Głowna Małgorzata Roma-
nowska. Uzyskała odpowiedź, 
że część zabudowana należącej 
do niej działki według projektu 
studium jest nadal terenem pod 
zabudowę, natomiast część nie-
zabudowana będzie w studium 
określona jako teren zalewowy. 
Nie przyjęła tych argumentów  
i nazwała je nielogicznymi. 

W podobnej sytuacji jest kil-
kunastu innych właścicieli dzia-
łek przy ulicy Złotej. W obecnie 
obowiązującym planie zagospo-
darowania – uchwalonym przez 
miasto Głowno w 2004 roku – 
ich działki są przeznaczone pod 
zabudowę mieszkaniową jedno-
rodzinną. Zgodnie z wytycznymi 
i mapami terenów zalewowych, 
które planiści przygotowujący 
studium otrzymali z łódzkiego 
Regionalnego Zarządu Gospo-
darki Wodnej, ich działki po-
winny być zakwalifikowane jako 
zalewowe. – Nie mamy możli-
wości dyskutowania z dokumen-
tem wyższego rzędu, który nam 
został przekazany. Jeszcze kil-
ka lat temu niewiele mówiło się  
o terenach zalewowych. Po ostat-
nich powodziach jest zupełnie 
inaczej. W 2005 roku rzeka wy-
lała jeszcze dalej niż sięgają te-
reny zalewowe wskazane przez 
RZGW – broniła się planistka 
przygotowująca studium. – Czy 
Głowno stać na wykup od nas 
działek? – pytał właściciel innej 
działki przy ul. Złotej, Zygmunt 
Kozłowski. – To nie jest tak, że 
te decyzje są dla miasta bezbo-
lesne. Miasto będzie musiało 
wszystkim państwu wypłacić od-
szkodowania – mówił burmistrz 
Janeczek. Według niego jed-
nak jest jeszcze zbyt wcześnie, 
by mówić o tym,ile pieniędzy 
Głowno będzie musiało przezna-
czyć na odszkodowania za prze-
kwalifikowanie kilkudziesięciu 
działek budowlanych w tereny 
zalewowe. – Pewnie w 1 milionie 
złotych to się nie zamknie – mó-
wił burmistrz. – Dopiero jak po-
wstanie plan zagospodarowania, 
będzie można rozmawiać o for-
mach odszkodowania, na przy-
kład zamianie działek – uważa 
burmistrz.  mak, kl

To nie jest tak,  
że te decyzje są  
dla miasta bezbolesne. 
Miasto będzie 
musiało wszystkim 
państwu wypłacić 
odszkodowania.

Jeszcze kilka lat  
temu niewiele  
mówiło się o terenach 
zalewowych.  
Po ostatnich 
powodziach  
jest zupełnie inaczej.

Część dyskusji o projekcie studium odbywała się przy zawieszonych na ścianie mapach.  
Dotychczasowy i ciągle jeszcze obowiązujący plan ogląda radny Grzegorz Szkup, a wątpliwości wyjaśnia 
pracująca w UM Głowno Joanna Sękalska.
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Głowno | Czy miasto skorzysta z energii wiatrowej

Maszt do pomiarów wzbudził kontrowersje
Sporo kontrowersji wzbudza maszt do badania siły wiatru, który na początku grudnia stanął na polu przy ul. Targowej. Mieszkańcy 
zastanawiają się, czy taka konstrukcja w jakikolwiek sposób im zagraża. Wykonawca uspokaja i zapewnia, że cała inwestycja jest 
bezpieczna i spełnia wszystkie prawne wymogi. 

O sprawie dowiedzieliśmy  
się od jednej z naszych czytel-
niczek, która wyrażała zanie-
pokojenie, że na polu jednego 
z jej sąsiadów w nocy stanął 
wysoki na kilkadziesiąt me-
trów maszt. Czytelniczkę in-
teresowało skąd się on wziął 
i czy na pewno nie zagraża bez-
pieczeństwu mieszkańców. Po-
stanowiliśmy zbadać tę sprawę. 

Pierwsze kroki skierowa-
liśmy do Urzędu Miejskiego 
w Głownie, gdzie poinformo-
wano nas, że miasto wie o in-
westycji, jednak w tej sprawie 
należy się zwrócić z pytaniami 
do podmiotów za nią odpowie-
dzialnych. 

To tylko badania wiatru
Po więcej informacji udali-

śmy się do źródła, czyli fi rmy 
Advisor, która, koordynuje ca-
łość przedsięwzięcia na zlece-
nie, chcącego, póki co pozo-
stać anonimowym, inwestora. 
Właściciel Radosław Włodar-
czyk opowiedział nam, że 
maszt ma służyć do pomiaru 
warunków wietrznych panują-
cych w Głownie. Jeśli wyni-
ki okażą się zadowalające, to 
w przyszłości otwierałoby to 
drogę do zbudowania na tere-
nie miasta wiatraków, dzięki 
którym możliwe byłoby korzy-
stanie z siły wiatru. 

Badanie prędkości, kierunku 
i siły wiatru potrwa jakiś czas. 
– Żeby wyniki były miarodaj-
ne pomiary powinny być pro-
wadzone przez minimum rok, 
góra dwa lata – mówi Włodar-
czyk. 

Zapewnił on także, że kon-
strukcja jest całkowicie bez-
pieczna dla otoczenia i nie 
wiąże się np. z natężonym emi-
towaniem fal elektromagne-
tycznych czy radiowych. Dane 
z umieszczonych na maszcie 
urządzeń pomiarowych prze-
syłane są do komputera za po-
mocą nadajników nie wiele 
przekraczających swoją mocą 
bezprzewodowy modem tele-
foniczny. Dodatkowo konstruk-
cja ustawiona jest kilkaset me-
trów od zabudowań. 

Następnego dnia po tej roz-
mowie zadzwoniła do nas po-
nownie czytelniczka, która 
chcąc także zbadać sprawę, 
udała się do Starostwa Powia-
towego w Zgierzu, które wyda-
je wszystkie niezbędne zezwo-
lenia przy inwestycjach tego 
typu. Jej niepokój wzbudził 
fakt, że za pierwszym razem 
urzędnicy wydali negatyw-
ną opinię na temat ustawienia 
masztu, a dopiero za drugim 
podejściem, po odwołaniu, 
wydano zgodę. Wątpliwo-
ści czytelniczki wzbudził jed-
nak fakt, że urzędnik, który 
wydał początkową, odmowną 
decyzję zasugerował, że mo-
gło chodzić o względy bezpie-
czeństwa. 

Spytaliśmy więc oto Rado-
sława Włodarczyka. Tłuma-

czył on, że negatywna decyzja 
urzędników nie była związa-
na z żadnym niebezpieczeń-
stwem, a z procedurami. Po-
czątkowo bowiem w starostwie 
zażądano od fi rmy wystąpienia 
o pozwolenie na budowę. Jako, 
że cała konstrukcja nie jest jed-
nak na stałe związana z grun-
tem (utrzymuje go sieć nacią-
gów), to zazwyczaj przy tego 
typu inwestycjach występuje 
się o wydanie warunków zabu-
dowy. Advisor postanowił od-
wołać się od decyzji starostwa 
do Urzędu Marszałkowskiego 
w Łodzi, który ją uchylił, decy-
dując, że w tej sprawie rzeczy-
wiście wystarczy wystąpienie 
o warunki zabudowy. – Za-
pewniam, że wszystko odbywa 
się zgodnie z prawem – uspo-
kaja Radosław Włodarczyk. – 
W grę wchodzą naprawdę duże 
kwoty, więc nie pozwoliliby-
śmy sobie na jakieś niedocią-
gnięcia.

Zaznacza też, że po raz 
pierwszy spotkał się on z sy-
tuacją, w której obawy bu-
dził maszt do badania wiatru, 
a jego fi rma postawiła ich 
w całym kraju już kilkadzie-
siąt. Powtórzył także, że kon-
strukcja nie stanowi żadnego 
zagrożenia, chyba, że wystą-
piłyby naprawdę ogromne wi-
chury. W celu zniwelowania 
tego typu niebezpieczeństwa, 
maszt stoi w szczerym polu, 
daleko od zabudowań. 

Do wiatraków daleka 
droga 
Obawy mieszkańców budzi 

też kwestia tego, co stanie się, 
jeśli pomiary okażą się owoc-
ne i na miejscu będą miały sta-
nąć wiatraki (wstępnie mówi 
się o 1 bądź 2). Do tego jed-
nak jeszcze daleka droga. Naj-
pierw przez około rok będą 
prowadzone pomiary wiatru. 
Później, jeśli okaże się, że jest 
on wystarczający i wiatraki 
mogłyby w Głownie powstać 
potrzebna będzie zgoda gmi-
ny na zmianę w studium zago-
spodarowania przestrzennego, 
a następnie w samym planie, 
co może potrwać nawet oko-
ło 1,5 roku. Do tego niezbęd-
ne będzie też wypełnienie tzw. 
karty środowiskowej, a następ-
nie uzyskanie pozwolenia na 
budowę. 

A co jeśli sąsiedzi będą się 
temu sprzeciwiali? Jak tłuma-
czy Radosław Włodarczyk, 
będzie to przede wszystkim 
strata dla gminy, która z sa-
mych tylko podatków wpły-
wających za możliwość stania 

w tym miejscu 2 wiatraków, 
mogłaby zyskać nawet kilka-
set tysięcy złotych rocznie. 
Dla niezbyt bogatego Głow-
na, taki “zastrzyk” gotówki 
byłby bardzo korzystny. Nie 
sposób też nie wspomnieć, że 
zgodnie z podpisanym przez 
państwa Unii Europejskiej 

pakietem klimatycznym do 
2020 roku we wszystkich kra-
jach członkowskich aż 15-20% 
energii powinno być pozyski-
wane ze źródeł odnawialnych. 
W Polsce na dzień dzisiejszy aż 
96% energii pochodzi ze spa-
lania paliwa stałego, najczę-
ściej węgla. 

W przyszłym roku Radosław 
Włodarczyk planuje na temat 
energii odnawialnej rozmawiać 
z miejskim radnymi. Podkre-
śla jednak, że w tej sprawie czy 
też kwestii kontrowersyjnego 
masztu chętnie porozmawia 
także z mieszkańcami, u któ-
rych budzą one wątpliwości.   

JAKUB
LENART

jakub.lenart@lowiczanin.info

W grę wchodzą 
naprawdę duże 
kwoty, więc nie 
pozwolilibyśmy 
sobie na jakieś 
niedociągnięcia.

Domaradzyn 

Wieś wybierze 
nowego sołtysa 
Zebranie wiejskie sołectwa 
Domaradzyn w gminie 
Głowno dla wyborów 
uzupełniających na funkcję 
sołtysa zostało zwołane 
na środę, 21 grudnia na 
godzinę 18.00. 
Odbędzie się ono 
w związku z rezygnacją 
dotychczasowego sołtysa 
Zbigniewa Miśkiewicza, 
o czym pisaliśmy w 
poprzednim numerze 
Wieści z Głowna 
i Strykowa. mak 
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Brzezia | Szkoła Podstawowa

Małe szanse 
na utrzymanie 
podstawówki
Szkoła Podstawowa z oddziałami przedszkolnymi w Brzezi 
prawdopodobnie zostanie zlikwidowana z końcem czerwca 2012 r. 
Uratować mogą ją już tylko rodzice, którzy nie mogą pogodzić się  
z zamknięciem placówki. 

W poniedziałek, 12 grud-
nia – na spotkaniu przedstawi-
cieli Urzędu Gminy Sanniki  
z rodzicami – padła propozy-
cja utworzenia stowarzyszenia. 
W zebraniu wzięli udział także 
nauczyciele, których szkoła za-
trudnia w sumie 6. 

Zasadniczym pytaniem jest 
to, czy lokalna społeczność jest 
na tyle zdeterminowana, żeby 
założyć i poprowadzić stowa-
rzyszenie. Aktywnie działająca 
przewodnicząca Rady Rodzi-
ców Beata Pietrzak powiedzia-
ła, że jego utworzenie to osta-
teczność. Wójt Gminy Sanniki 
Gabriel Wieczorek zaznaczył, 
że jeśli rodzice założą stowa-
rzyszenie, to wydzierżawi bu-

dynek szkole za przysłowiową 
złotówkę. Jeśli jednak taki pro-
jekt kontynuacji szkoły się nie 
powiedzie, to wójt na pewno nie 
pomoże w ratowaniu stowarzy-
szenia.

Nauczyciele, rodzice i miesz-
kańcy zapowiedzieli, że będą 
dalej dążyć do ocalenia szko-
ły. Starsi uczestnicy spotkania 
podkreślali, że szkoła budowa-
na była przez lokalną społecz-
ność i to ona powinna z niej sko-
rzystać. 

Radnych gminy Sanniki  
i wójta Gabriela Wieczorka 
nie przekonały dane przygo-
towane przez dyrektor SP w 
Brzezi Ninę Igielską. Mówi-
ła, że wzrost liczby uczniów 

w najbliższym czasie o kilka 
osób nic nie zmieni. Gmina 
zadłuża się od kilku lat, m.in. 
przez dokładanie do szkół, po-
nieważ subwencja oświatowa 
zapewnia tylko połowę środ-
ków finansowych na ich utrzy-
manie.

Wójt przyznał, że nie wia-
domo jeszcze, jak budynek zo-
stanie zagospodarowany. Jest 
już kilka pomysłów. Być może  
w szkole będzie działała świe-
tlica dla lokalnej społeczności. 
Bardziej prawdopodobnym jest 
jednak zagospodarowanie bu-
dynku na mieszkania komu-
nalne. W pobliżu szkoły jest 
już jeden budynek, w którym 
znajdują się mieszkania socjal-
ne. Mieszkańcy Brzezi są jed-
nak negatywnie nastawieni do 
pojawienia się we wsi nowych 
mieszkańców, pochodzących  
z Sannik z bloku komunalnego, 
który ma zostać wkrótce wybu-
rzony.

Rodzice dzieci zapowiedzieli, 
że jeśli szkoły nie uda się utrzy-
mać, to wyślą swoje pociechy do 
SP z pobliskich gmin: Iłów, Słu-
bice i Kiernozia. Brzezia leży w 
gm. Sanniki, ale do szkół w tych 
gminach jest również blisko. Ta-
kie działanie rodziców wydaje 
się racjonalne zwłaszcza wtedy, 
gdy władze gminy zapowiadają 
przeniesienie dzieci do szkoły w 
Osmolinie. Przykładowo szkoła  
w Kapturach w gm. Iłów odda-
lona jest o 3,5 km, a podstawów-
ka w Osmolinie o 9 km.  pw

Powiat łowicki | Zarząd pracuje w nowym składzie

Nowy podział zakresu obowiązków
Marcin Kosiorek, nowy wicestarosta powiatu łowickiego, 
ma znacznie większy zakres obowiązków niż jego 
poprzednik Bolesław Heichman. Po zmianach w Zarządzie 
Powiatu Łowickiego, które nastąpiły na sesji listopadowej, 
zmieniły się kompetencje wszystkich 5 członków Zarządu.

– Zmian jest dużo, a wicesta-
rosta wdraża się do pracy. Nikt 
przecież nie rodzi się wicestaro-
stą – mówi starosta Janusz Mi-
chalak. W zakresie obowiązków 
Marcin Kosiorek ma zajmowa-
nie się sprawami oświaty, kultu-
ry sportu i turystyki oraz zagad-
nieniami społecznymi. 

Waldemar Wojciechowski 
jako społeczny członek Zarządu 
podlega wicestaroście. W swoim 
zakresie ma sprawy rolnictwa, 
ochrony środowiska i zarządza-
nia kryzysowego. 

Wojciech Miedzianowski nie 
będzie się już zajmował spra-
wami muzeum, biblioteki, Cen-
trum Promocji, bo te przejął od 
niego wicestarosta. Teraz pod-
legają mu Wydziały Geodezji, 
Komunikacji, Biuro Strategii  
i Programów Pomocowych, 
którego jest formalnym kie-
rownikiem. Ponadto będzie 
współpracował z PUP. Dariusz 
Kosmatka ma niezmieniony za-

kres obowiązków. Nadal zajmo-
wać się będzie problematyką 
inwestycji, choć Wydział Archi-
tektoniczno-Budowlany podle-
ga bezpośrednio staroście Janu-
szowi Michalakowi oraz dróg 
– w tym zakresie współpracuje 
z Powiatowym Zarządem Dróg 
i Transportu. 

Januszowi Michalakowi pod-
legają bezpośrednio Wydzia-
ły Finansowy, Organizacyjny 
oraz Architektoniczno-Budow-
lany, Zespół Opieki Zdrowot-
nej oraz dyrektorzy wszystkich 
wydziałów i jednostek organi-
zacyjnych.  

Przyjąć budżet jeszcze 
w grudniu
21 grudnia planowana jest 

sesja Rady Powiatu Łowickie-
go, w programie której plano-
wane jest przyjęcie budżetu na 
2012 r. Starosta Janusz Micha-
lak ma nadzieję, że budżet uda 
się przegłosować, pomimo że  

w koalicji pozostało 10 radnych, 
a tyle samo jest ich w opozycji, 
jeden radny jest niezależny. 

– Myślę, że 2012 r. nie będzie 
tak bardzo „chudy”, wydaję mi 
się, że w rzeczywistości będzie 
dużo lepszy od założeń. Jak go 
dziś porównamy do roku 2010 
czy 2011, to w porównaniu do 
budżetu 2006 – to on nawet dziś 
dobrze wygląda. Starosta przy-
pomina, że realizowana będzie 
duża inwestycja drogowa w ra-
mach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych, 
kontynuowany będzie remont 
w muzeum, spodziewa się też 
nadwyżki z obecnego roku wy-
noszącej około 1-1,5 mln zł. 
Rada zdecyduje, na co prze-
znaczy nadwyżkę. On chciałby 
zaproponować prace na szpi-
talnym oddziale rehabilitacji  
w Stanisławowie, zabezpiecze-
nie większej kwoty na oświatę, 
realizację inwestycji na drogach 
powiatowych we współpracy  
z gminami, inne drogowe 
przedsięwzięcia, które trud-
no nazwać inwestycjami. Jako 
przykłady podaje dokończenie 
poszerzenia drogi w Skaratkach 
w gm. Domaniewice i w Bed-
narach w gm. Nieborów. mwk

Nauczyciele i rodzice. Od lewej dyrektor SP w Brzezi Nina Igielska  
i nauczyciel Hanna Ambroziak. 

Wójt oznajmił rodzicom i nauczycielom, że gmina nie może się dalej zadłużać. Od lewej: wójt Gabriel 
Wieczorek, skarbnik Marlena Kunikowska, Albina Kotowicz, Agnieszka Lewandowska i radna Ewa Machała
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Powiat łowicki�|�W�starostwie�wciąż�gorąco

Czeka nas zmiana starosty?
– Na pewno do końca roku będę starostą, w przyszłym – przez pewien czas –  
na pewno też – powiedział nam starosta Janusz Michalak na temat pogłosek 
o jego rezygnacji ze stanowiska, które krążą po Łowiczu. 

Swoją rezygnację miałby zło-
żyć sesji Rady Powiatu, która 
ma odbyć się 21 grudnia. Tego 
nam jednak nie potwierdził. 
Dodał też, że nie jest to takie 
proste i wynika z odpowiedzial-
ności wobec osób, które zaufa-
ły mu, głosując na radnego, jak 
i popierając wybór na starostę.

Michalak nie chce rozwi-
jać tematu swojego ewentualne-
go odejścia, ale nie jest tajemni-
cą wśród radnych powiatowych, 
że jego relacje z Marcinem Ko-
siorkiem nie są najlepsze. Warto 
przypomnieć, że starosta wystar-
tował w ostatnich wyborach do 
senatu jako kandydat niezależny, 
choć rok wcześniej w wyborach 
samorządowych zdobył mandat, 
startując z listy PiS.

Ostatecznie sprawa zakoń-
czyła się ogłoszeniem opubli-
kowanym w prasie przez PiS, 
w którym poinformowano wy-
borców, że Janusz Michalak nie 
jest kandydatem partii na sena-
tora ani też nie jest przez nią 
popierany, choć może być z PiS 
kojarzony. Michalak w rozmo-
wie z nami twierdzi, że sposób, 
w jaki PiS odciął się od jego 
osoby, nie był dla niego czymś 
nadzwyczajnie ważnym.

To, co obu panów różni, to, 
jak wynika ze słów Michala-
ka, podejście do pracy w sa-
morządzie. – Przyszedłem do 
starostwa pracować, a nie po-
litykować – powiedział. Z tego 
wynika, że starosta popiera-
ny przez PiS w wyborach nie 
chciał się wywiązywać z wyni-
kających z tego zobowiązań. Na 
nadmierne politykowanie Mar-
cina Kosiorka zwraca uwagę 
w rozmowie z nami kilka osób  
z Rady Powiatu.

Dziwne jest jednak to, że 
starosta Janusz Michalak zło-
żył wniosek na ostatniej sesji, 
by Marcin Kosiorek został wi-
cestarostą i wszedł do Zarządu. 
Wniosek przyjęto. Wcześniej 
Kosiorek zrezygnował z funkcji 
przewodniczącego.

Michalak pytany, czy obecny 
skład Zarządu rokuje na dobrą 
współpracę dla dobra powiatu, 
odpowiedział, że to nie będzie 

przypominać pracy Zarządu 
z wcześniejszego okresu, gdy 
tworzył on zespół, ale będzie 
to praca indywidualna, każdego  
z jego członków oddzielnie.

Marcin Kosiorek pytaniem  
o rezygnację starosty był wy-
raźnie zdziwiony. – Naturalną 
rzeczą jest, że są jakieś różnice 
zdań. Nie wyobrażam sobie, że 
koalicja, która tak dużo zrobiła 
dla dobra powiatu, rozpada się w 
wyniku personalnych animozji. 
Dodał też: – Myślę, że pan Sta-
rosta jest tak samo odpowiedzial-
ny jak ja i koalicja będzie trwała 
dalej i zrobi dla powiatu jeszcze 
więcej niż do tej pory. Dotych-
czasową pracę Michalaka jego 
nowy zastępca ocenił bardzo do-
brze.

Michalak zastrzegł w rozmo-
wie z nami, że nie zamierza wy-
stępować z Koalicyjnego Klubu 
Radnych, składającego się obec-
nie z 10 radnych,  który wspoma-
gany głosem niezależnego rad-
nego Zbigniewa Kuczyńskiego 
ma większość w Radzie.

Radny Artur Michalak powie-
dział nam, że odejście z funk-
cji starosty Janusza Michalaka 
przyjąłby ze zdziwieniem, było-
by to okazanie niekonsekwencji 
decyzji, jakie podjął niedawno  
o przekonstruowaniu Zarządu 
Powiatu, z którym współpracuje.

Członek Zarządu Dariusz 
Kosmatka powiedział nam, że 
starosta od pewnego czasu no-

sił się z zamiarem rezygnacji. 
– Nie chciałbym jednak, by do 
tego doszło, bo bardzo dobrze 
wykonuje swoją pracę. Ma tę 
zaletę, że potrafi rozmawiać z 
ludźmi i współpracować – po-
wiedział. Bolesław Heichman, 
nowy przewodniczący Rady 
Powiatu przyznał, że nie zna 
szerzej tematu ewentualnej re-
zygnacji starosty, ma podob-
ne zdanie o jego pracy jak Ko-
smatka. Co do jedności koalicji 
zapewnił: – Trzymamy się bar-
dzo dobrze. Dodał jednak, że 
odejście starosty może przybrać 
różne konsekwencje w układzie 
politycznym w Radzie Powia-
tu, właściwie może się wszyst-
ko zdarzyć.

Podaję nazwiska 
następców
Scenariusze, jakie mogą się 

pojawić, są zaskakujące. Nie-
oficjalnie usłyszeliśmy, że jed-
nym z kandydatów na starostę 
koalicji rządzącej mógłby być 
Zbigniew Kuczyński, były czło-
nek Zarządu Powiatu, obecnie 
radny niezależny. Mówi się tak-
że o Dariuszu Kosmatce, a tak-
że o Marcinie Kosiorku. Tyle 
że w powiecie, mimo zapew-
nień o jedności koalicji, mimo 
różnicy zdań, ewentualne poro-
zumienie jakiejś grupy radnych  
z Klubem Radnych Porozumie-
nie Łowickie lub radnymi Pol-
skiego Stronnictwa Ludowego 
nie do końca można wykluczyć. 
Wówczas z zebranych przez nas 
nieoficjalnie informacji robi się 
bardzo ciekawie. Wśród osób ty-
powanych na starostę pojawia się 
Krzysztof Figat, a Paweł Bejda – 
lider powiatowych struktur PSL 
– zaś na ewentualnego  przewod-
niczącego Rady Powiatu. Wów-
czas mógłby dalej pracować jako 
dyrektor Wojewódzkiego Ośrod-
ka Ruchu Drogowego w Skier-
niewicach.

Choć może być także sytu-
acja, że otrzyma on propozycję 
stanowiska wicewojewody łódz-
kiego. Jego nazwisko jest ponoć 
w grupie osób branych pod uwa-
gę, co w powiecie jest szeroko 
komentowane.

Opozycja nie wierzy  
w zmiany
Opozycja na razie pozostaje 

ostrożna w komentowaniu zapo-
wiadanych wydarzeń. Wszyscy 
zgodnie jednak podkreślają, że 
są gotowi wziąć odpowiedzial-
ność i w razie konieczność two-
rzyć koalicję, ale koalicję stabil-
ną i większą niż dotychczasowa.  

Paweł Bejda twierdzi, że  
o rzekomej rezygnacji starosty 
Janusza Michalaka dowiedział 
się od nas. Nie krył wówczas 
swojego zdziwienia. – Jestem 
zaskoczony. Myślę, że starosta 
powinien spotkać się z radny-
mi na nieoficjalnym spotkaniu 
i poinformować, jeśli zamie-
rza złożyć rezygnację – mówi. 
Przyznaje bowiem, że decyzja 
starosty nie jest tak naprawdę 
tylko jego sprawą. Został on 
wybrany przez ludzi i ma pewne 
obowiązki. 

Bejda nie chce komentować 
tego, jak mogłaby wyglądać ko-
alicja i co działoby się w powie-
cie po rezygnacji starosty. Za-
znacza jedynie, że on sam jest 
za szeroką i stabilną koalicją. – 
Rządy „jedenastki” są złe – pod-
sumowuje.

Warto dodać, że starosta 
wyklucza złożenie mandatu,  

a w sprawie rezygnacji ze sta-
nowiska starosty nie mówi ani 
„tak”, ani „nie”.  

O zapowiadanej rezygnacji 
przez starostę słyszał już wcze-
śniej Krzysztof Figat. Podobnie 
jednak jak Bejda, jest on bar-
dzo powściągliwy w słowach. – 
Pan starosta jest bardzo rozsąd-
nym człowiekiem i to jest jego 
decyzja. To on musi ją podjąć 
– mówi. Jego zdaniem, starosta 
Michalak może być zmęczony 
rządzeniem w 11 osób.  

Zapytany przez nas, czy on 
widziałby się w roli nowego sta-
rosty, bo takie słuchy krążą, od-
powiada, że jeśli klub tak zde-
cyduje, to na pewno się do tego 
ustosunkuje. – Nie jest tajemni-
cą, że kandydowałem na stano-

wisko starosty, ale na razie po-
zostawiam to bez komentarza 
– mówi.

Co do nowej koalicji Figat 
uważa, że potrzebna jest zde-
cydowana większość, bo rządy 
11 do 10 nie dają tak naprawdę 
możliwości rozwoju. Z kim by 
mogła zostać utworzona nowa 
koalicja? Tego Figat także nie 
chce prorokować. 

 – To blef ze strony pana sta-
rosty, by wystraszyć współko-
alicjantów. To zagrywka, żeby 
uspokoić opozycję w Zarządzie 
– mówi Michał Śliwiński o po-
głoskach o rezygnacji Micha-
laka. Zapowiada, że zarówno 
on, jak i koledzy są gotowi, by 
wziąć odpowiedzialność za po-
wiat, choć uważają, że starosta 
zostanie na swoim stanowisku. 

Zdaniem Krzysztofa Janic-
kiego, zdecydowanie korzyst-
niej dla wszystkich byłoby, jeśli 
Michalak pozostałby na swoim 
stanowisku, choć zdaje on so-
bie  sprawę, że decyzja należy 
tak naprawdę do niego. – W ra-
zie konieczności trzeba będzie 
zastanowić się, jaką koalicję 
utworzyć. Myślę, że jest możli-
wa nawet 18-osobowa – dekla-
ruje, ale nazwisk wymienić nie 
chce.  tb

�Warto�przypomnieć,�
że�starosta�wystartował�
w�ostatnich�wyborach�
do�senatu�jako�
kandydat�niezależny,�
choć�rok�wcześniej�
w�wyborach�
samorządowych�
zdobył�mandat,�
startując�z�listy�PiS.

Decyzja�starosty�nie�
jest�tak�naprawdę�tylko�
jego�sprawą.�Został�on�
wybrany�przez�ludzi��
i�ma�pewne�obowiązki.�
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Maurzyce | Kolejne inwestycja przedsiębiorcy z Jackowic

Będzie staw, może 
powstać żwirownia 
W Maurzycach być może 
będzie można kupować 
piasek. O koncesję na jego 
sprzedaż stara się Marek 
Szkopiak, właściciel terenu, 
na którym teraz kopie staw. 

Teren, gdzie kopany jest staw, 
znajduje się nieopodal tamtej-
szego skansenu. Prace ruszy-
ły kilka miesięcy temu. Pisali-
śmy o tym na naszych łamach. 
W przyszłym roku ma tu po-
wstać staw rekreacyjny, prze-

znaczony raczej dla wędkarzy. 
Nie wiadomo, czy będzie moż-
na się tu także kąpać.  Staw zaj-
mie powierzchnię ok. 1,2 hekta-
ra. – Kopany jest tu staw i przy 
okazji pozyskujemy piasek, któ-
ry będziemy chcieli spieniężyć. 
Staramy się o uzyskanie kon-
cesji na sprzedaż piasku – po-
wiedział nam Marek Szkopiak 
z Jackowic, który jest także 
właścicielem fi rmy Betmarko, 
zajmującej się handlem uży-
wanym sprzętem chłodniczym 
w skali europejskiej.

Informacje o powstaniu tu 
żwirowni potwierdza także wójt 
gminy Zduny Jarosław Kwiat-
kowski. –Właściciel tego tere-
nu przeprowadził już badania 
na rozpoznanie złoża i przygo-
towuje niezbędną dokumenta-
cję w celu jego użytkowania. 
Chodzi o pozyskiwanie pia-
sku. Wydana jest już także po-
zytywna decyzja środowiskowa 
przez Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska. Pozostaje 
więc uzyskanie koncesji – wy-
jaśnia wójt Kwiatkowski.  td 

W pobliżu skansenu powstaje staw. Właściciel terenu przy okazji chce zarobić na pozyskiwanym tu piasku.
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Stan wojenny
Przez kilka dni media druko-

wane i elektroniczne przypomi-
nały nam o wprowadzeniu 13 
grudnia 1981 roku stanu wo-
jennego, a powód był oczywi-
sty. Mijała trzydziesta roczni-
ca tego mało chlubnego, wręcz 
haniebnego wydarzenia. Jednej 
z  najczarniejszych i najtragicz-
niejszych kart naszej najnow-
szej historii. Każdy, kto obecnie 
kwali� kuje się do kategorii „old 
boy” czyli pięćdziesiąt plus, do-
brze zapamiętał ten dzień, bo 
trudno było go nie zapamię-
tać. Więc i ja podzielę się z Pań-
stwem swoimi wspomnieniami. 

Od kilku lat mieszkaliśmy 
w Warszawie, ale na każdą wol-
ną chwilę staraliśmy się przyjeż-
dżać do Łowicza. Teść, wielo-
letni nauczyciel i wychowawca 
łowickiego Liceum Pedagogicz-
nego, a później Studium Na-
uczycielskiego, był niestety od 
kilku lat poważnie chory, teścio-
wa, położna w łowickim szpi-
talu, nadal pracowała, więc 
o wiele łatwiej było nam przy-
jeżdżać do Łowicza niż teściom 
do Warszawy. Tym bardziej, 
że od pewnego czasu mieliśmy 
własne auto, sprowadzoną do-
piero co z Niemiec nowiutką 
skodę 105 w rzadko w Polsce 
spotykanym kolorze wiśni. Ko-
lejny, grudniowy weekend też 
spędzaliśmy w Łowiczu. 

Sytuacja polityczna w kra-
ju była napięta do granic moż-
liwości. Tak było zresztą od 
kilku miesięcy i gdy parę tygo-
dni wcześniej pojechaliśmy do 
naszych znajomych w Francji 
i Niemczech, codziennie nasłu-

chiwaliśmy „Wolnej Europy”, 
żeby dowiedzieć się o sytuacji 
w kraju. Na radiowych falach 
informowano nas z Monachium, 
że za naszą wschodnią grani-
cą odbywają się jakieś ruchy so-
wieckich wojsk, a to co dzieje 
się w Polsce, bardzo nie podo-
ba się partyjnemu kierownictwu 
w Moskwie. Nie tylko zresz-
tą tam, ale i w ośrodkach wła-
dzy innych „zaprzyjaźnionych” 
państw.  Można było się więc 
obawiać, że w Polsce może stać 
się to, co wydarzyło się na Wę-
grzech w 1956 czy w Czecho-
słowacji w 1968. Przypuszczać 
jednak można było, że gdyby Ro-
sjanie weszli do Polski, mogło-
by to pociągnąć za sobą jeszcze 
bardziej krwawe wydarzenia. Bo 
Polacy z pewnością łatwo by się 
nie poddali. „Solidarność” liczyła 
dziesięć milionów ludzi, w tym 
wiele tysięcy członków PZPR. 
Sowieckie kierownictwo miało 
tego pełną świadomość i zdawa-
ło sobie świetnie sprawę z wielce 
prawdopodobnego najczarniej-
szego scenariusza. Wymyślono 
więc wojnę z narodem poprowa-
dzoną własnymi rękoma, którą 
nazwano stanem wojennym. 

Wydarzenia w nocy z 12 na 
13 grudnia, o których większość 
narodu dowiedziała się nie-
dzielnego ranka, były i zarazem 
nie były wielkim zaskoczeniem. 
Bo, jak mawiał kiedyś Wła-
dysław Gomułka, władzy raz 
zdobytej nigdy się nie oddaje. 
I stało się. 13 grudnia obudzi-
liśmy się w innej Polsce. Śmie-
szą dziś, choć i trochę irytują, 
wspomnienia młodych ludzi, w 

tym wielu dziennikarzy, mają-
cych wtedy po kilka lat, jaką to 
przykrą niespodziankę im spra-
wiono, bo telewizja nie nadała 
„Teleranka”.  Moje dzieci (a były 
w wieku „telerankowym”) ja-
koś tej okropnej dotkliwości nie 
odczuły, natomiast świetnie pa-
miętają oczekiwanie na zatan-
kowanie samochodu na stacji 
benzynowej na Popowie, kie-
dy drogą do Warszawy zdą-
żała kolumna około stu trans-
porterów opancerzonych. Jeden 
z nich totalnie zdemolował ma-
lucha stojącego w kolejce, może 
nieco zbyt wysuniętego w stro-
nę osi jezdni ul. Poznańskiej. 
I potworny krzyk pasażerki tego 
malucha, której na szczęście nic 
się nie stało, ale strachu naja-
dła się co niemiara. Oczywiście 
o jakiejkolwiek reakcji ze strony 
dowodzących ową kolumną nie 
było nawet mowy.

Innymi wspomnieniami 
z tamtego czasu podzielę się 
z Państwem za tydzień, a dziś 
tylko mała „lokalna” dygre-
sja. Z niepokojem przyglądam 
się ostatnim wydarzeniom we 
władzach powiatu przypomi-
nającym mi jako żywo sytu-
ację sprzed stanu wojennego. 
I współczuję dyrektorowi Ze-
społu Szkół nr 3, panu Sałaj-
czykowi, którego bardzo cenię. 
Obawiam się bowiem, że w jego 
sytuacji może sprawdzić się sta-
re powiedzenie mówiące o tym, 
jak to kowal zawinił, a cygana 
powiesili. Ale życie zna też takie 
przypadki, że przychodzi pora 
i na kowala. Bo kowalem swego 
losu każdy bywa sam. 
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ŁOWICZ, ul. Gen. Klickiego 36
PRZY SKLEPIE SPOŻYWCZYM

tel. 506-155-410

FELGI - STALOWE i ALUMINIOWE

Łowicz |�Jakie�zmiany�w�kursowaniu�kolei

Nowy rozkład wszedł w życie
W nocy z 10 na 11 grudnia zaczął obowiązywać nowy rozkład jazdy 
pociągów. Zmiany dotyczące Łowicza są niewielkie i dotyczą głównie 
przesunięć godzin odjazdów o kilka lub kilkanaście minut. Liczba 
bezpośrednich połączeń nie uległa dużym zmianom. 

Do Warszawy jeszcze 
więcej połączeń
Z Łowicza do Warszawy wy-

ruszyło więcej – 31 pociągów  
w ciągu doby. Wcześniej było 
ich 29. Nadal przeważają pocią-
gi spółki Koleje Mazowieckie, 
których odjedzie 13. Przed zmia-
ną było ich 15. Pociągów po-
śpiesznych przedsiębiorstwa Ta-
nie Linie Kolejowe – TLK, które 
zabiorą łowiczan do stolicy bę-
dzie natomiast 12, o jeden więcej 
niż przed zmianą. Niedawno po-
ranne pociągi wyruszały o 6:09, 
6:37, 7:09, 7:39; 8:03. Teraz po-
jadą o godz. 5:48, 6:39, 6:57, 
7:36, 7:50, 7:57, a więc przyby-
ło jedno połączenie w godzinach 
istotnych dla osób codziennie 
dojeżdżających do Warszawy. 
W godzinach popołudniowych 
wachlarz połączeń jest duży, jak 
przed zmianą rozkładu jazdy. 
Podróżni nie powinni więc mieć 
powodów do narzekań.

Tylko 6 pociągów 
wyrusza do Łodzi
Do Łodzi nadal będzie 6 po-

łączeń kolejowych w ciągu doby. 
Wszystkie obsługuje spółka Re-
gio Przewozy Regionalne. Istot-
na zmiana dotyczy odjazdu 
pierwszego pociągu, który wy-
ruszy o godz. 6.10, a nie o godz. 
6:33 jak wcześniej. Pociąg poje-
dzie również kilka minut szyb-
ciej. Do dworca Łódź Kaliska 
powinien przybyć o godz. 7:31, 
a więc o godzinie, która umoż-
liwia podróżnym przybycie do 
miejsca pracy, czy szkoły na  

8 rano. Ci którzy w Łodzi mu-
szą być wcześniej, mogą wybrać 
się w podróż o 5.05. Planowany 
przyjazd tego pociągu do stoli-
cy województwa to 6.26. Szko-
da, że nie zwiększono ilości po-
łączeń, ponieważ 6 pociągów na 
dobę to jednak mało.

Do Poznania bez 
większych zmian
Z Łowicza Głównego do Po-

znania nadal mamy 9 pocią-
gów bezpośrednich. Ciągle  
5 z nich to składy TLK, któ-
re jeżdżą najszybciej, niektóre  
w 2 godziny i 18 minut. Jeżeli 
chodzi o większe zmiany godzin 
odjazdów to dotyczą one głów-
nie pociągów spółek Inter Regio 
– IR, Regio – REG i Regio Eks-
pres – RE. Przed zmianą rozkła-
du jazdy wyruszały one o 8:04 
IR, 9:46 REG, 13:06 RE i 16:06 
RE. Obecnie odjeżdżają kolej-
no o 8:53 IR, 9:11 REG, 13:18 
– IR i 18.14 – RE. Zmiany w go-
dzinach odjazdów pociągów po-
śpiesznych TLK są kosmetycz-
ne.

Nadal 7 pośpiesznych 
do Torunia i Bydgoszczy
Podobnie wygląda sytuacja  

z pociągami jadącymi z Łowi-
cza do Bydgoszczy. Pozosta-
wiono 8 bezpośrednich połą-
czeń kolejowych z Łowicza do 
stolicy województwa kujaw-
sko-pomorskiego. Pociąg spół-
ki Inter Regio odjedzie o 17:06. 
Wcześniej wyruszał on o godz. 
18:39. Spośród 7 połączeń po-

śpiesznych TLK największa 
zmiana dotyczy pociągu, któ-
ry wyruszał o 10:40. Teraz od-
jedzie później, o godz. 12:18. 
Zmiany w godzinach odjazdów 
pozostałych pociągów TLK są 
niewielkie.

Kutno – mało pociągów 
w godzinach rannych
Połączeń do Kutna było i na-

dal jest aż 25 w ciągu 24 godzin. 
Mimo tego ciągle zbyt mało po-
ciągów wyrusza w kierunku za-
chodnim zwłaszcza w godzi-
nach porannych, kiedy ludzie 
chcieliby dojechać do pracy, czy 
szkoły. Przed zmianą rozkładu 
jazdy pociągi wyruszały w na-
stępujących godzinach: 5:44, 
7:37, 8:04. Teraz odjadą o 5:30, 
6:29, 7:56, 8:53. Bez względu 
na rodzaj pociągu przejazd trwa 
25-40 minut. Bardzo dobrze, że 
jest nowy pociąg – wyruszający 
o 6:29. Być może brakuje jednak 
połączenia którejś z regional-
nych spółek, który wyruszałby  
z Łowicza kilka minut po 7 rano 
i zatrzymywał się na każdej sta-
cji linii kolejowej do Kutna.  
W późniejszych godzinach, po-
południowych, połączeń jest 
zdecydowanie więcej, podróżni 
nie powinni narzekać. W godzi-
nach 16-19 odjeżdża 6 pociągów. 
4 z nich to połączenia regional-
ne.

Skierniewice – zniknęło 
jedno połączenie
Przed zmianą rozkładu jaz-

dy do Skierniewic było 14 po-

łączeń. Od 11 grudnia jeździ 
jeden pociąg mniej. Wszyst-
kie połączenia z Łowicza do 
Skierniewic obsługuje spół-
ka Regio Przewozy Regio-
nalne. Przed zmianą rozkładu 
jazdy rano pociągi wyruszały  
o godzinach: 5:48, 6:39, 7:46, 
8:48. Obecnie odjeżdżają  
o 5:39, 6:54, 7:54 i 9:54. Cza-
sy przejazdów pozostały bez 
zmian.

Tylko dwa pociągi do 
Wrocławia
W nowym rozkładzie jazdy 

pojawiły się 2 nowe połącze-
nia z Łowicza do Wrocławia. 

Pociąg kursuje codziennie  
o 13:18 ze stacji Łowicz Głów-
ny. Także w co drugi dzień  
o 16.40 można udać się w po-
dróż do stolicy Dolnego Ślą-
ska. Obydwa połączenia ob-
sługuje spółka Inter Regio 
Przewozy Regionalne. 

Przejazd z Łowicza do Wro-
cławia przez Poznań trwa jed-
nak ponad 5 godzin. Przed 
11 grudnia ze stacji Łowicz 
Przedmieście były aż 4 po-
łączenia pośpieszne TLK do 
Wrocławia. Czas podróży był 
zbliżony do obecnego.

Jedyny pociąg bezpośredni 
z Łowicza do Kołobrzegu od-

jedzie 23 minuty po północy. 
Wcześniej wyruszał  o 00.09. 

Zmiany są niewielkie
Podsumowując nowy rozkład 

jazdy wprowadza niewielkie 
zmiany. Ciągle za mało jest po-
łączeń do Łodzi, a czas podróży 
do stolicy naszego wojewódz-
twa jest mało satysfakcjonują-
cy – około 1 godziny i 20 minut. 
Szkoda, że zniknęły 2 połącze-
nia do Wrocławia. Ilość pozosta-
łych połączeń uległa kosmetycz-
nym zmianom. Jest nieco więcej 
pociągów do Warszawy, ale już 
poprzedni rozkład przewidywał 
ich w sumie 29 w ciągu doby. pw

Pociągów z Łowicza Głównego do Łodzi�nadal�odjeżdża�tylko�6�w�ciągu�doby.�
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 8 grudnia około godz. 16.40 
na ulicy Zachodniej policjanci za-
trzymali nietrzeźwego rowerzystę. 
58-letni mieszkaniec Łowicza miał 
blisko 1,5 promila alkoholu w wydy-
chanym powietrzu oraz zakaz jazdy 
wszelkimi pojazdami

 9 grudnia w Arkadii policja 
zatrzymała 40-letniego mieszkańca 
gm. Nieborów. Jechał on samocho-
dem marki Renault Laguna pod 
wpływem alkoholu. Miał 1,27 mg/
dm³ alkoholu w wydychanym po-
wietrzu.

 9 grudnia, około godz. 2.00 
w nocy funkcjonariusze policji za-
trzymali 27-letniego mieszkańca 
pow. kutnowskiego. Mężczyzna kie-
rował autem marki Volkswagen Ven-
to pod wpływem alkoholu. Badanie 
alkomatem wykazało 1,01 mg/dm³.

 10 grudnia w Bielawach 
o godz. 12.45 policja dokonała za-
trzymania 53-letniego mężczyzny. 
Mieszkaniec gminy Bielawy jechał 
rowerem pod wpływem alkoholu. 
Miał 0,54 mg/dm³ alkoholu w wydy-
chanym powietrzu.

REKLAMA

166575

JECHALI PO PIJANEMU | 8-10.12.2011

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

REKLAMA

ODESZLI OD NAS | 05.12.-12.12.2011

 5 grudnia: Zofia 
Wojciechowska, l.61;
 Andrzej Piorun, l.56, 
Małszyce.

 6 grudnia: Marianna 
Świerczyńska, l.97, Łowicz; 
Irena Świątczak, l.80, Stryków.

 7 grudnia: Stanisław 
Taraska, l.83, Łowicz; Jarosław 
Chądzyński, l.40; Janina 
Braksator, l.84, Stryków.

 8 grudnia: Irena 
Sosnowska, l.77, Łowicz; 
Bogdan Radomski, l.47, 
Domaniewice.

 9 grudnia: 
Tadeusz Rokicki, l.77, 
Kiernozia; Marianna 
Lewandowska, l.83, Głowno; 
Teresa Krakowiak, l.72, 
Głowno; Alicja Gawryszczak, 
l.56, Krępa.

 10 grudnia: 
Zdzisław Golaska, l.72, 
Goleńsko; Irena Grabowicz, 
l.59; Marianna Walczak, l.88; 
Wacław Kopa, l,80; Lucjan 
Wasilewski, l.78;

 12 grudnia: Eugenia 
Bryszewska, l.63

– Jego pasją było, bez 
wątpienia, myślistwo 
– mówi starsza córka 
Władysława Jaronia, Teresa, 
której ojciec umarł 
3 miesiące temu. Do 
ostatnich dni był pełen życia 
i energii. Czuł się dobrze.

Władysław Jaroń urodził się 
25 sierpnia 1922 r. w Jerzewie. 
Jego ojciec, Józef, pochodził 
z Warszawy. Podczas służby 
wojskowej poznał kolegę, który 
zaprosił go do rodzinnej wsi – 
Jerzewa, położonego niedaleko 
Kiernozi. Kiedy ten odwiedził 
kompana, zakochał się w jego 
siostrze Józefi e Dróżdż, z którą 
wziął ślub. To dla niej kupił go-
spodarstwo w Jerzewie, gdzie 
się ostatecznie osiedlili. Mieli 
czworo dzieci: Mariannę, Sta-
nisława, Władysława i Eugenię. 
To właśnie Władysław przejął 
później po ojcu gospodarstwo 
i pracował na nim do emerytury

Skończył 4 klasy w szkole 
powszechnej w Osinach, pozo-
stałe trzy w Kiernozi. W 1946 
r. zaczął spotykać się z Anną 
Trepą z Brodnego, z którą wziął 
ślub rok później. Dwa lata póź-
niej na świat przyszła ich pierw-
sza córka, Teresa. Druga, Han-
na, urodziła się 6 lat później. 

Lata 40. obfi towały dla pana 
Władysława w ważne wyda-
rzenia. Od 1945 r. związał się 
z Ochotnicza Strażą Pożarną 
w Osinach, w której służył 
przez kilkadziesiąt lat. Pan Wła-
dysław postarał się również, by 
w latach 50. ówczesne wła-
dze straże przyznały samochód 
jednostce w Osinach, co było 
wówczas rzadkością. Wspólnie 
z bratem Stanisławem, który był 
komendantem OSP Osiny, oraz 
z innymi mieszkańcami i stra-
żakami wybudował dom ludo-
wy, który pełni również funk-
cję strażackiej remizy. Budowa 
zajęła kilka lat. Razem z bra-
tem zdziałali wiele na rzecz 
miejscowej straży, uczestniczyli 
w zawodach strażackich. Orga-
nizowali także zabawy tanecz-
ne. 

W 1948 r. pan Władysław zo-
stał myśliwym. To on współ-
tworzył początki Koła Łowiec-
kiego Orzeł w Kiernozi, choć 
później związał się z warszaw-
skim Kołem Łowieckim „Je-
mioła”. Miał kilka dubeltówek, 
odpowiednie do różnego rodza-
ju zwierzyny, na którą polował. 
Były to przede wszystkim ku-
ropatwy, zające, ale zdarzały 
się też większe zwierzęta, jak 
sarny i dziki. Grubą zwierzynę 
łowił jednak w okolicach Po-
znania. Jako myśliwy zawsze 

wykazywał się dobrą celnością, 
co przejawiało się w ilości od-
strzelonej zwierzyny. Mówiono 
o nim, że ma dobre oko.

Pan Władysław był też straż-
nikiem łowieckim. Organi-
zował konkursy dla uczniów 
w pobliskich szkołach. Na po-
lowania zabierał często swoją 
starszą córkę, a później młod-
szą, potem wnuki.

– Bardzo lubiliśmy chodzić 
na polowania, była to dla nas ja-
kaś rozrywka, coś innego, od-
skocznia od dnia codziennego 
– wspominają córki.

W 1998 r. otrzymał odzna-
czenie Zasłużony dla łowiectwa 
województwa płockiego. Od 
1949 r. jako jeden z pierwszych 
miał prawo jazdy, ponieważ 
jego drugą miłością, po myśli-
stwie, były motocykle. Miał ich 
kilka, od Javy po Bessę. 

W 1960 r. we wsi Jerzewo po-
wstało Spółdzielcze Koło Rol-
nicze. Jako jeden z pierwszych 
posiadaczy prawa jazdy mógł 
jeździć traktorem i wykonywać 
różne prace polowe. Później 
pan Władysław uczył innych 
jeździć traktorem. Był to pręż-
nie działający SKR.

Pan Władysław doczekał się 
4 wnucząt: Moniki, Aleksan-
dry, Roberta i Huberta oraz jed-
nego prawnuka, Natana. Umarł 
27 sierpnia w wieku 89 lat.  jr

Władysław Jaroń (1922-2011)

  Władysław Jaroń 
   (1922 – 2011)
Władysław Jaroń pochodził 
z Jerzewa. Był rolnikiem, 
strażakiem ochotnikiem, 
ale z zamiłowania przede 
wszystkim myśliwym. 
Współtworzył Koło Łowieckie 
Orzeł w Kiernozi. Działał 
również w warszawskim Kole 
Łowieckim „Jemioła”. 
W 1998 r. otrzymał 
odznaczenie Zasłużony dla 
łowiectwa województwa 
płockiego. Od 1945 r. związał 
się z OSP Osiny. 

Serdeczne podziękowania 
dla wszystkich, którzy uczestniczyli w ostatniej drodze 

mojego TATY

Ś.P.

Wacława Kopy
składa

córka z najbliższą Rodziną

190521

Łowicz | Koncert w katedrze

Arie operowe i kolęda
Na występ artystów z Polskiej 

Orkiestry Kameralnej 13 grud-
nia przyszło wiele osób. Koncert 
w łowickiej katedrze był inicja-
tywą wójta gminy Łowicz An-
drzeja Barylskiego. Podczas go-
dzinnego występu można było 
usłyszeć arie operowe w wykona-

niu solistów: Małgorzaty Kuliń-
skiej, Andrzeja Niemierowicza, 
Mirosława Niewiadomskiego i 
Kazimierza Kowalskiego. Jednak 
pod koniec koncert nabrał tonów 
łagodniejszych. Arie operetkowe, 
a nawet kolędę zaśpiewali artyści 
i publiczność.  jr

Kolędę śpiewają (od lewej): Kazimierz Kowalski, Andrzej Niemierowicz, 
ks. Wiesław Skoneczny. Małgorzata Kulińska i Mirosław Niewiadomski.
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Łowicz�|�Prelekcja�o�stanie�wojennym

Wojciech Gędek poprowadził lekcję historii
– Usłyszeć o stanie wojen-

nym z ust kogoś, kto sam był 
wówczas internowany, jest cie-
kawsze niż to, co słyszymy od 
nauczycieli na lekcjach histo-
rii – mówią zgodnym chórem 
uczennice Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych nr 4 w Łowi-
czu Jola, Ania, Ola i Malwina.

Razem ze swoimi rówieśni-
kami z innych łowickich szkół 
ponadgimnazjalnych i klas  
III gimnazjum wzięły udział  
w wykładzie Wojciecha Gędka. 
Prelekcja odbyła się 9 grudnia 
w pijarskich szkołach. – Pamię-
tam dzień, kiedy zabrali mnie 
do więzienia – mówił podczas 
prelekcji Gędek – Podjechali 
pod mój blok, potem usłysza-
łem walenie w drzwi. W juda-
szu ujrzałem dwóch milicjan-
tów. Kiedy otworzyłem drzwi, 
ujrzałem też dwójkę tajniaków. 
Moje dzieci jeszcze nie spały, 
wiedziały, że ktoś im ojca za-
biera do więzienia.

Gędek zaznaczył na wstępie, 
że cały wykład dedykuje swo-
jej żonie. – To ona, kiedy byłem 
internowany, zapalała w oknie 

świeczkę, tak jak czynił to pa-
pież Jan Paweł II na znak soli-
darności ze swoimi rodakami – 
mówił Gędek.

Oprócz słuchania wspo-
mnień z internowania ucznio-
wie mogli zobaczyć zdjęcia  
z lat stanu wojennego i po-
słuchać pieśni patriotycznych  
w wykonaniu sowich rówieśni-

ków. Mogli również włączyć się 
do wspólnego śpiewu o „Zielo-
nej WRONie”, czyli o Wojcie-
chu Jaruzelskim, który stał na 
czele Wojskowej Rady Ocale-
nia Narodowego, która przejęła 
władzę w Polsce w czasie stanu 
wojennego. Teksty tej piosenki 
zostały bowiem rozdane wcze-
śniej uczniom.  jr

RZUT OKIEM�|�SPRZEDAWALI�KARTKI�ŚWIĄTECZNE

Około 300 kart świątecznych sprzedały w niedzielę, 11 grudnia, dzieci ze Świetlicy Integracyjnej 
„Słonko”. Dzieci�wraz�z�opiekunami�stały�przed�kościołem�św.�Ducha�i�kościołem�pijarskim�w�Łowiczu.�Karty�
zostały�własnoręcznie�wykonane�przez�dziesięcioro�dzieci.�Pieniądze�ze�sprzedaży�przeznaczone�będą�na�paczki�
świąteczne�dla�dzieci,�na�wigilię�i�wyjścia�na�basen.�Kartki�sprzedawali�m.in.�widoczni�na�zdjęciu:�Wojtek�Guzek�
i�Weronika�Adamas�razem�z�wychowawcą�Dorotą�Guzek.�W�akcji�uczestniczyli�także:�Agata�Kaniewska,�Basia�
Plichta,�Gosia�Plichta,�Andżelika�Piekacz,�Agnieszka�Plichta,�Piotr�Stemporowski�i�Michasia�Choińska.�am

PRZEGLĄD PRASY 
Nieborów�|�Wymiana�szyb�w�okiennych�ramach

By po kościele wiatr nie hulał
Do połowy lutego będą 
trwały w kościele  
w Nieborowie prace  
przy naprawie wszystkich 
okien. Roboty realizują 
specjaliści w tej 
dziedzinie z firmy  
Wandy Sienickiej, 
warszawskiej 
konserwatorki zabytków.

Grzegorz Sienicki, który 
kieruje pracami, powiedział 
nam, że w ubiegłym tygodniu 
udało się zakończyć roboty 
na zewnątrz i przenieść jej do 
środka kościoła. W sumie na-
prawie podlegać będzie ponad  
30 okien o różnych rozmia-
rach, od małych okrągłych po 
duże rozety umieszczone po 
wschodniej i zachodniej stro-
nie.

– W najgorszym stanie były 
okna od zachodu, z tego kie-
runku najmocniej wieje i więk-
szość szyb była w tragicznym 
stanie, nie tylko popękana, ale  
i wrażliwa na dotyk do tego 
stopnia, że niektóre rozpadły 
się po dotknięciu. Oprócz tego  
w oknach było bardzo dużo 
ubytków, które musimy uzupeł-
nić – powiedział nam prowa-
dzący roboty. Dlatego konser-
watorzy wymieniają w oknach 
praktycznie wszystkie szyby, 
tylko te w najlepszym stanie 
czyszczą. Wcześniej muszą każ-
dą wyjąć ze stalowych ram, do 
których są przymocowane. Jest 
to mozolna, długotrwała praca, 
a dodać do tego trzeba jeszcze 
fakt, że firma oczyściła wszyst-
kie ramy okienne i zakonserwo-
wała je, chroniąc przed czynni-
kami zewnętrznymi.

Podczas ponownego moco-
wania szyb do ram używany jest 
nie tradycyjny kit, ale silikon, 
elastyczny i odporny na czynni-
ki zewnętrzne, zmiany tempera-
tury, naświetlanie promieniami 

słonecznymi oraz deszcz. – Si-
likon sprawdza się dużo lepiej 
i przez znacznie dłuższy czas. 
Kit niestety po pewnym okresie 
zaczyna się kruszyć – powie-
dział nam Sienicki.

Obecnie prace są już pro-
wadzone we wnętrzu świąty-

ni, gdzie wymieniane są szy-
by m.in. w podwójnych oknach  
i w oknach, do których dostęp 
jest tylko z tej strony.

Sienicki ze swoimi pracow-
nikami specjalizują się w wy-
mianie szyb w obiektach zabyt-
kowych, pracowali już w wielu 

kościołach, gdzie często byli 
podwykonawcami w czasie du-
żych kompleksowych remon-
tów. Wśród ciekawszych zleceń 
przez nich realizowanych była 
m.in. wymiana szyb w oknach 
pałacu prezydenckiego w War-
szawie.  tb

Bez kolejki do lekarzy?
Rząd� wraca� do� pomysłu� do-

datkowych� polis� zdrowotnych.�
Cel:� szybszy� dostęp� do� świad-
czeń.

Ministerstwo� Zdrowia� przy-
gotowuje� zimową� ofensywę�
legislacyjną.� Jak� ustaliła� „Rz”,�
przygotowało� pakiet� projektów�
ustaw.� Na� początku� roku� trafią�
do� konsultacji.� Są� wśród� nich�
przepisy� o� dodatkowym� ubez-
pieczeniu� zdrowotnym.� Zmiany�
mają�ułatwić�chorym�dostęp�do�
usług�medycznych,�a�szpitalom�
dać�dodatkowy�zastrzyk�finanso-
wy.�Ale�nie�będzie,�wbrew�zapo-
wiedziom�MZ,�ulgi�w�PIT�za� ich�
wykupienie.�Nie�zgodził�się�na�to�
minister�finansów.

Zgodnie�z�projektem�publicz-
ne� lecznice�będą�mogły�podpi-
sywać� kontrakty,� oprócz� NFZ,��
z� firmami� ubezpieczeniowymi.�
Te�na�podstawie�umów�ze�szpi-
talami�mają�oferować�pacjentom�
prywatne� polisy,� a� ich� posiada-
cze� mają� szybciej� korzystać� ze�
świadczeń.� Wykupując� dodat-
kową� polisę,� pacjent� nie� byłby�
zwolniony� z� opłacania� składek�
zdrowotnych�do�NFZ.

Przedstawiciele� ubezpieczy-
cieli� są� zainteresowani� nową�
formą�ubezpieczeń.�Ale�ich�zda-
niem� projekt� trzeba� doprecyzo-
wać.�Nie�wskazuje�on,�na�co�do-
kładnie� pacjent� może� wykupić�
dodatkową� polisę.� Ogólnie� ma�
to�być�medycyna�pracy,�ubezpie-
czenie�chorobowe�i�wypadkowe.

–� Ludziom� trzeba� zapewnić�
możliwość� wykupu� ubezpie-
czenia� komplementarnego,� tj.�
świadczenia,� którego� nie� sfi-
nansuje� mu� publiczny� płatnik,�
np.� nową� terapię� nowotworową�
–� uważa� Dorota� Fal� z� Polskiej�
Izby� Ubezpieczeń,� konsultantka�
projektu�resortu�zdrowia.

Zaznacza,� że� oprócz� tego�
ubezpieczyciel� powinien� zaofe-
rować�ubezpieczenie�suplemen-
tarne,� czyli� świadczenia,� które�
wprawdzie� finansuje� NFZ,� ale�
chory� mógłby� ominąć� kolejkę��
i�skorzystać�z�niego�szybciej,�np.�
z� zabiegu� usunięcia� zaćmy,� na�
który�trzeba�czekać�nawet�kilka�
lat.�W�praktyce�lekarze,�kończąc�
udzielać� świadczenia� chorym��

w� ramach�umowy�z�NFZ,�przyj-
mowaliby� popołudniami� osoby,�
które�wykupiły�dodatkowe�polisy.

Maciej�Hamankiewicz,�prezes�
Naczelnej� Rady� Lekarskiej,� tłu-
maczy,�że�na�razie�nie�ma�sensu�
wprowadzać� takich� rozwiązań,�
bo� koszyk� świadczeń� zdrowot-
nych�jest�nieprecyzyjny.�Przykła-
dowo� w� koszyku� jest� zapis,� że�
NFZ�finansuje�poród,�ale�nie�wia-
domo,�co�wchodzi�w�jego�skład.�
Dlatego�rodząca�nie�może�sobie�
dodatkowo� wykupić� w� publicz-
nym� szpitalu� znieczulenia,� jeśli�
nie� ma� wskazań� medycznych,�
by�dostać�je�za�darmo.

Resort� zdrowia� chce� do� wy-
kupywania�polis�zachęcić�praco-
dawców.�Mogliby�ubezpieczenia�
pracowników� finansować� z� za-
kładowego�funduszu�świadczeń�
socjalnych.� –� Fundusz� socjalny�
nie�jest�workiem�bez�dna�i�albo�
sfinansujemy� pracownikom�
wczasy�pod�gruszą,�albo�polisy�
medyczne�–�mówi�Grzegorz�By-
szewski,� ekspert� Pracodawców�
RP.� Podkreśla,� że� firmy� nie� są�
zainteresowane� ubezpieczenia-
mi�na�leczenie�szpitalne�–�są�za�
drogie.� Bardziej� im� się� opłaca�
kupować� abonamenty� medycz-
ne� w� prywatnych� placówkach.�
Ich�zdaniem�ewentualną�zachę-
tą�do�zakupu�polis�byłaby�ulga�
podatkowa.� Brak� ulgi� w� PIT��
i�realnych�zachęt�dla�firm�może�
spowodować,� że� z� planów� MZ�
niewiele� wyjdzie.� A� zdaniem�
Doroty� Fal� ubezpieczenia� będą�
tańsze,�gdy�polisy�będzie�miało�
wielu� pacjentów.� Wtedy� towa-
rzystwa� ubezpieczeniowe� będą�
miały�silniejszą�pozycję�przy�ne-
gocjowaniu�zakupu�świadczeń.

Rząd� będzie� miał� też� pro-
blem,� jak� rozstrzygnąć� kwestię�
dostępu�do�nich�dla�posiadaczy�
polis�i� tych,�którzy�ich�nie�mają.�
Konstytucjonalista� prof.� Piotr�
Winczorek�podkreśla,�że�dodat-
kowe� polisy,� które� premiowały-
by� tych� pierwszych,� mogą� być�
niekonstytucyjne.�Z�kolei�osoby��
z� polisami� zwalniałyby� miejsca��
w� kolejkach� osobom� opłacają-
cym�tylko�składkę�do�NFZ.

Katarzyna Nowosielska
13-12-2011

Rzeczpospolita
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Wojciech Gędek�mówił�młodzieży�o�swoich�przeżyciach�z�internowania.�
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Nowe szyby�zostały�przymocowane�do�stalowych�ram�za�pomocą�silikonu,�który�zastąpił�stary�kit.�
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Aktualności
Niepowtarzalna ceramika  
powstaje w Galerii Artystycznej
w Łowiczu. str. 29

REKLAMA

£OWICZ ul. Armii Krajowej 61 tel. (046) 837-93-20

materia³y budowlane
� CEGŁY KLINKIEROWE 

- WSZYSTKIE KOLORY I WZORY

� STYROPIAN � WEŁNY � FOLIE 
� PAPY TERMOZGRZEWALNE
� BLOCZKI BETONOWE 
� PUSTAKI � STROPY TERIWA 
� OKNA PCV  � DREWNIANE KLEJONE 
� DRZWI � OŚNIEŻNICE � PROFILE GK

od fundamentów po dach� WYROBY HUTNICZE 
- PEŁEN ASORTYMENT

� CEGŁY � POROTHERM � PLECEWICE 
� YTONG � SILKA � CEMENT � WAPNO 
� KLEJE � TYNKI � GŁADZIE 
� DACHÓWKI CERAMICZNE � KORAMIC 
� JOPEK � ONDULINE  � EUROFALA 
� BLACHODACHÓWKI � BLACHY � RYNNY  
� OKNA DACHOWE � SCHODY 
� WYŁAZY FAKRO � KOSTKA BRUKOWA
� DREWNO BUDOWLANE 

� PIACH, ŻWIR 
   Z DOWOZEM
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Łowicz | Uczyli się dzięki Unii

To przede wszystkim inwestycja w siebie
– W tym projekcie realizowaliśmy dużo zadań. Włożyliśmy  
w niego ogrom pracy i wysiłku, a wszystko zawdzięczamy wielu 
osobom, ich zaangażowaniu oraz poświęceniu – mówił dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łowiczu Robert 
Wójcik podczas uroczyści podsumowania projektu pod nazwą 
Umiem więcej, 6 grudnia w restauracji Szkiełka w Łowiczu.

Projekt Umiem więcej reali-
zowany był już po raz czwarty. 
Zaangażowanych zostało w nie-
go 100 osób. Skierowany był on 
do wychowanków rodzin zastęp-
czych, placówek opiekuńczo – 
wychowawczych oraz młodzie-
ży w wieku 15-18 lat zagrożonej 
wykluczeniem społecznym z te-
renu powiatu łowickiego. PCPR 
na realizację projektu pozyskał 
615 tys. zł.  

Podczas trwania i realizowa-
nia projektu przeprowadzono 
szereg zadań. Zorganizowano 
m.in. warsztaty z psychologiem 
i warsztaty z doradztwa zawodo-
wego. W maju odbył się się kurs 
na prawo jazdy kat. B. Na przeło-
mie czerwca i lipca grupa 13 nie-
pełnosprawnych osób wyjechała 
do Ciechocinka, aby wziąć udział 
w dwóch szkoleniach. Pierwsze 
z nich dotyczyło obsługi kompu-
tera, drugie zakładania własnej 

działalności gospodarczej. Od  
23 lipca do 5 sierpnia grupa  
25 osób niepełnosprawnych wy-
jechała na turnus rehabilitacyjny 
do ośrodka rehabilitacyjno-wy-
poczynkowego w Dziwnówku. 

W czerwcu dla najmłodszych 
zorganizowano piknik integra-
cyjny pod nazwą „Rodzinnie”.  
W październiku i listopadzie od-
był się kurs kreowania wizerun-
ku. Kobiety uczyły się, w jaki 
sposób mają wykonać sobie ma-
kijaż, jakie kolory cieni do po-
wiek czy pomadki do ust do nich 
pasują, jaka fryzura jest najlepsza 
i jak zrobić dobre wrażenie pod-
czas pierwszego spotkania.     

Dla młodzieży zorganizowa-
no także korepetycje, głównie  
z przedmiotów ścisłych: matema-
tyki i chemii. Od połowy wrze-
śnia do grudnia trwały warsz-
taty taneczne przeznaczone dla 
uczestników Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Parmie i Urzeczu. 
W Urzeczu warsztaty prowadził 
Konstanty Buniewicz. Wspomi-
na, że uczestnicy chętnie przy-
chodzili na zajęcia. – Jestem ze 
wszystkich bardzo dumny. Spo-
tykaliśmy się 2 razy w tygodniu 
przez 3 miesiące. Na początku 
ćwiczyliśmy kroki podstawowe, 
z czasem dodawaliśmy trudniej-
sze figury – wspomina. 

Popis umiejętności tancerzy 
można było zobaczyć 2 grudnia 
w Domu Ludowym w Parmie. 

Odbyło się tam wówczas spotka-
nie integracyjne z okazji zakoń-
czenia warsztatów tanecznych. 
Niepełnosprawni tańczyli m.in. 
walca, poloneza i sambę. 

– Bardzo mile nas zaskoczyli 
swoimi umiejętnościami – mówi 
Małgorzata Janicka. 

Projekt dał im  
bardzo dużo
Adam Latek z Łowicza 

uczestniczył w projekcie po raz 
pierwszy. Dzięki niemu pobie-

rał korepetycje z matematyki. – 
Dodatkowe zajęcia pomogły mi  
w nauce – mówił w rozmowie  
z nami. Z korepetytorką spotykał 
się najczęściej raz w tygodniu. 
Omawiał zagadnienia, z którymi 
miał największy problem. Adam 
nie ukrywa, że chciałby w przy-
szłym roku wziąć udział w pro-
jekcie. Myśli o zapisaniu się na 
kurs komputerowy.   

W projekcie po raz pierwszy 
wzięła udział także Jolanta Tubis. 
Wyjechała ona na turnus rehabili-

tacyjny do Dziwnówka. – Jestem 
zadowolona. Myślę, że sama 
bym nie wyjechała. Skorzystałam  
z zabiegów, kąpieli zdrowotnych, 
spacerowałam nad brzegiem mo-
rza – przyznała pani Jola. Po raz 
drugi w projekcie uczestniczy-
ła Grażyna Jóźwiak z Łowicza. 
Wzięła udział w kursie kreowa-
nia wizerunku i kursie kompute-
rowym. Jak mówi, oba te kursy 
dały jej wiele: stała się pewniej-
sza siebie, odważniejsza i mogła 
rozwinąć swoje umiejętności.  am

Robert Wójcik, dyrektor PCPR rozpoczął spotkanie podsumowujące. 
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Mieczysława Koza, Lidia Skierska, Ryszard Sobczak uczestnicy projektu.
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Łyszkowice�|�Złote�Gody

Dobra miłość wszystko zwycięża
2 grudnia w Urzędzie 
Stanu Cywilnego 
w Łyszkowicach 
prezydenckie medale 
za długoletnie pożycie 
małżeńskie otrzymali 
Marianna i Kazimierz 
Gąseccy w Seligowa. 

Jubilaci przybyli do urzędu  
z najbliższą rodziną. Były 
kwiaty, życzenia, lampka szam-
pana i tort. 

W tym roku w gminie Łysz-
kowice 50-lecie małżeństwa 
obchodziło w sumie 11 par,  
a medale otrzymało też mał-
żeństwo, które pochwalić się 
może 60-letnim stażem – Tere-
sa i Tadeusz Niedźwiadkowie. 
W kwietniu wójt Włodzimierz 
Traut i kierownik USC Marze-
na Barańczyk udali się do domu 

Genowefy i Józefa Redek,  
a w sierpniu do Jana i Genowe-
fy Ptasińskich, aby wręczyć im 
medale. We wrześniu odbyła 
się natomiast uroczystość Zło-
tych Godów z udziałem 8 par: 
Janiny i Stanisława Sukiennik, 
Stanisławy i Tadeusza Cierent, 
Genowefy i Władysława Su-
kiennik, Zofii i Stanisława Le-
siak, Katarzyny i Mariana Po-
lit, Teresy i Stanisława Janus, 
Marianny i Jana Osówniak, Ja-
niny i Antoniego Kucińskich. 
Gąseccy nie mogli wtedy brać 
udziału w uroczystości, dlate-
go zaproszeni zostali do USC 
w grudniu.

Jak minęło im pół wieku? 
Pani Marianna śmieje się, sły-
sząc to pytanie. Odpowiada-
jąc na nie mówi: – Różnie  
w życiu było. Były chwile dobre  
i złe. Ale dobra miłość wszyst-
ko zwycięża. Dochowaliśmy 

się 4 dzieci, 9 wnuków, a w za-
sadzie to 13, bo już nasze wnu-
ki zakładają rodziny, to nam 
wnuków przybywa, no i mamy 
5 prawnuków. 

Gąseccy całe życie mieszkali 
w Seligowie, skąd pochodzi pan 
Kazimierz, pani Marianna 50 
lat temu przeprowadziła się do 
Seligowa z Bobiecka. Ślub cy-
wilny jubilaci brali 12 listopada 
1961 r. w Łowiczu, natomiast 
kościelny – w Pszczonowie. 

Życie spędzili pracowicie, 
prowadząc gospodarstwo, wy-
chowując dzieci. Kazimierz 
Gąsecki pracował też na kolei  
i w domu był rzadkim gościem. 
Teraz role się odwróciły. On 
jest emerytem i większość cza-
su spędza w domu. Ona – po 
prawdzie też emerytka – nadal 
jest aktywna zawodowo, uczy 
się, podróżuje i realizuje swoje 
zainteresowania.  mwk

Łowicz�|�Złote�Gody�w�ratuszu

Przeżyli razem pół wieku
Cztery pary małżeńskie z Łowicza otrzymały 
prezydenckie medale za długoletnie pożycie 
małżeńskie 10 grudnia w łowickim ratuszu.  
W uroczystości wzięli udział jubilaci i ich rodziny.

– Przez tę podniosłą uroczy-
stość pragniemy wyrazić naj-
głębszy szacunek dla trwałości 
państwa małżeństwa, dla państwa 
roli ojca i matki, dziadka i babci 
– mówił do zgromadzonych bur-
mistrz Łowicza Krzysztof Ka-
liński, rozpoczynając spotkanie. 
Podkreślał, że mimo niełatwych 
czasów, w jakich przyszło żyć 
jubilatom, ich miłość zwycięży-
ła. – Wychowaliście dzieci, bu-
dowaliście ojczyznę i za to wam 
dziękuję – zwracał się do nich 
włodarz miasta.

Uroczystość Złotych Godów 
świętowali: Wanda i Zdzisław 
Jabłońscy, Maria i Adam Jan-
kowscy, Anna i Stanisław Pa-
ciorkowscy oraz Irena i Euge-
niusz Zagawa, choć pani Irena 
nie stawiła się w ratuszu z po-
wodu choroby. Państwo Jabłoń-
scy wspominali, że ich znajo-
mość była przypadkowa. Poznali 

się, gdy mąż odbywał służbę 
wojskową blisko miejsca za-
mieszkania pani Wandy. Po raz 
pierwszy spotkali się na balu. Po 
zakończonej służbie pan Zdzi-
sław wrócił do rodzinnego mia-
sta, ale mimo to ich znajomość 
trwała nadal. Pobrali się w 1960 
roku w Piławie Górnej. Mają 
dwóch synów: Ireneusza i Prze-
mysława oraz 5 wnuków. Pani 
Wanda mówi, że nie ma recepty 
na to, jak szczęśliwie przetrwać 
tyle lat. Podkreśla jednak, że li-
czy się wzajemne zrozumienie  
i tolerancja. 

Państwo Zagawa poznali się 
w Bobrownikach. Pobrali się się 
w 1960 roku, po roku znajomo-
ści. Doczekali się jednej córki, 
która mieszka w Międzyrzeczu. 
Mają też 3 wnuczki, wnuczka 
i prawnuczki. Podkreślają, że 
podstawą zgodnego związku jest 
wzajemna miłość i szacunek. 

Swój jubileusz świętowali tak-
że państwo Paciorkowscy, któ-
rzy poznali się w 1955 roku  
w zespole pieśni i tańca przy 
Powiatowym Domu Kultury. 
Na początku byli tylko zna-
jomymi z zespołu, aż do 1961 
roku, kiedy to wzięli ślub. 
Mają dwie córki: Marzenę 
i Aleksandrę. 50 lat przeży-
li wspólnie państwo Jankow-
scy, teściowie burmistrza Ka-

lińskiego. Pani Maria pochodzi 
z południa Polski, pan Adam  
z północy, a poznali się w Łowi-
czu w Sztuce Łowickiej. Pobrali 
się w 1960 roku i doczekali się 
2 dzieci: córki Alicji i syna To-
masza. Mają 5 wnucząt.  

Po wręczeniu medali wszy-
scy seniorzy otrzymali kwiaty 
od władz miasta. Wzniesiono 
także toast za jubilatów i od-
śpiewano „Sto lat”.  am

Państwo Jabłońscy�uroczystą�rocznicę�50-lecie�świętowali�już��
w�ubiegłym�roku,�teraz�odebrali�jedynie�medal.�

Maria i Adam Jankowscy�wzruszyli�się,�kiedy�przypinano�im�medal�
nadany�przez�prezydenta�RP.�

Anna i Stanisław Paciorkowscy�podkreślają,�że�wzajemna�miłość��
i�szacunek�pozwoliły�im�przetrwać�w�związku�przez�50�lat.�
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Marianna i Kazimierz Gąseccy w Seligowa�z�wójtem�gminy�Łyszkowice�Włodzimierzem�Trautem�i�kierownik�
USC�Marzeną�Barańczyk.�
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Łowicz | Jakie są koszty utrzymania mieszkań 

Kto za mieszkanie płaci najwięcej,
a kto najmniej
Mieszkanie mieszkaniu nierówne, 
opłaty za nie także się różnią. O ile? 
Poniżej prezentujemy porównanie opłat 
w kilkunastu budynkach 
wielorodzinnych w Łowiczu.  

ŁSM: nie wszędzie 
tak samo 
– Takie zestawienie nie jest 

łatwe i nie wszystko można po-
równać wprost. Nawet u nas, 
w poszczególnych budynkach 
w spółdzielni, nawet bardzo po-
dobnych,  koszty są różne – po-
wiedział nam prezes Łowickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej Ar-
mand Ruta. Na potwierdzenie 
swoich słów przygotował dla 
nas zestawienie opłat za miesz-
kania o podobnej wielkości na 
czterech osiedlach mieszkanio-
wych. 

– W naszych zasobach jest 
najwięcej dwu lub trzy-pokojo-
wych mieszkań o powierzchni 
około 47-48 m². Zwykle zamel-
dowane są w nich 3 osoby – mó-
wił prezes. Przedstawione przez 
spółdzielnię wyliczenia dotyczą 
właśnie takich mieszkań. Żeby 
porównanie kosztów utrzyma-
nia różnych mieszkań było re-
alne należy, według preze-
sa uwzględnić 9 różnych opłat 
cząstkowych: stawkę eksploata-
cyjną, opłaty za wywóz nieczy-
stości, opłatę zmienną i stałą za 
centralne ogrzewanie (wnoszo-
ną zaliczkowo przez cały rok, 
a nie tylko w sezonie grzew-
czym), zaliczkę na koszt wody 
i odprowadzenia ścieków, opła-
tę stałą i zmienną za podgrza-
nie 1 m³ wody bieżącej, opłatę 
na fundusz remontowy oraz po-
datki lokalne, czyli podatek od 
nieruchomości lub podatek od 
wieczystego użytkowania. 

Należy też uwzględnić to, że 
właściciele mieszkań, którzy 
wyodrębnili swoje lokale miesz-
kalne i posiadają tzw. prawo od-
rębnej własności podatek od 
nieruchomości lub za wieczy-
ste użytkowanie wnoszą sami – 
w kasie Urzędu Miejskiego 
w Łowiczu i nie jest on doli-
czany do czynszu za mieszka-
nie. Podobna sytuacja może być 
w przypadku funduszu remonto-
wego, który w niektórych wspól-
notach mieszkaniowych może 
być wyodrębniony i jest wpła-
cany na odrębne konto. Stawki 
opłat za centralne ogrzewanie 
oraz podgrzanie ciepłej wody 
również będą się od siebie róż-
niły ze względu na fakt, że dla 
różnych osiedli Zakład Energe-
tyki Cieplnej ustala różne taryfy, 
a więc inne są też stawki opłat. 

Przykłady różnic
Stawka eksploatacyjna w za-

mieszkiwanym przez 3 oso-
by mieszkaniu o powierzch-
ni 48,17 m² w bloku nr 7 na 
osiedlu Starzyńskiego wynosi 
1,05 zł/m², co daje sumę 
50,56 zł. W podobnym miesz-
kaniu w bloku 13 na Bratko-
wicach (o pow. 48,16 m²) – 
1,37 zł/m², co daje sumę 
65,98 zł. W mieszkaniu 48,19 
m² w bloku 4 na os. Konopnic-
kiej wynosi 1,18 zł/m² (suma 
– 56,86 zł), a w mieszkaniu 
47,65 m² w bloku nr 3 na osie-
dlu Dąbrowskiego – 1,40 zł/m² 
(suma – 66,71 zł). Inne staw-

ki, jak za wywóz śmieci, czy 
fundusz remontowy są stałe, 
ale różnice pozostają. Reasu-
mując: czynsz za mieszkanie 
47,65 m² w bloku na Dąbrow-
skiego 3, w którym zameldo-
wane są 3 osoby wynosi 395,86 
zł, czyli średnio 8,21 zł/m² 
mieszkania. Należy uwzględnić 
w tym przypadku też to, że jeżeli 
właściciel tego mieszkania uzy-
skałby prawo odrębnej własno-
ści, to jego czynsz byłby niższy 
o 13,94 zł (0,28 zł/m² podatków 
lokalnych), jednak pieniądze te 
musiałby wpłacić samemu w ka-
sie miasta.  

Tymczasem za mieszkanie 
w bloku nr 4 na osiedlu Ko-
nopnickiej (pow. 48,19 m² i też 
3 osoby zameldowane) czynsz 

wynosi 429,97 zł, czyli śred-
nio 8,92 zł/m². Podobnie jest 
w przypadku czynszów w bloku 
nr 13 na os. Bratkowice, choć jest 
tu on niższy ok. 25 zł miesięcz-
nie. Za lokal o powierzchni 48,16 
m², w którym mieszkają 3 oso-
by, zapłacimy 404,32 zł czynszu. 
Tym samym średnia opłata wy-
nosi tutaj 8,40 zł za m². Taniej niż 
w bloku nr 13 na os. Bratkowice 
jest w budynku nr 7 na os. Sta-
rzyńskiego, gdzie za lokal o po-
wierzchni 48,17 m², w którym 
mieszkają 3 osoby, czynsz wy-
nosi 401,07 zł, a średnia opłata 
za 1 m² – 8,33 zł.

Inne spółdzielnie 
Spółdzielnia Mieszkaniowa 

Młodość w Łowiczu posiada 

w swoich zasobach 72 mieszka-
nia oraz przy ul. Szarych Sze-
regów. Po ostatnim walnym 
zgromadzeniu członków uległy 
zmianie zasady rozliczania cen-
tralnego ogrzewania. Dotych-
czasowy sposób rozliczenia – 
według podzielników kosztów 
– ponownie zastąpił stary sys-
tem naliczeń ciepła na 1 m². 
W tej spółdzielni tak nalicza-
ne są wszystkie koszty, również 
wywozu śmieci, woda ciepła, 
zimna i ścieki – te ostatnie są 
rozliczane po każdym kwartale.

Składniki czynszu są nastę-
pujące: opłata eksploatacyjna 
2 zł/m², fundusz remontowy 
1,20 zł/m², centralne ogrze-
wanie 2,96 zł/m², ciepła woda 
0,52 zł/m², opłata stała za pod-

grzanie wody 23 zł, zaliczka na 
zimną wodę + ścieki zakładają-
ce zużycie 3 m³ wody i odpro-
wadzenia takiej ilości ścieków, 
wynosi 27,85 zł. W przypad-
ku mieszkania o powierzchni 
51,5 m² opłaty miesięczne wy-
noszą łącznie 433,08 zł, co daje 
8,41 zł/m². 

Mieszkaniec sąsiedniej, 
także położonej na Zato-
rzu Młodzieżowej Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Domino 
za mieszkanie o powierzchni 
78 m² płaci miesięcznie  428,70 
zł. Daje to atrakcyjny niski 
czynsz w wysokości 5,5 zł/m². 
W tym mieszkaniu, w bloku 
przy ul. Bolimowskiej, zamel-
dowane są 4 osoby, opłaty eks-
ploatacyjne wynoszą 113 zł, 
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Wysokość miesięcznych opłat za mieszkanie w wybranych budynkach w Łowiczu w miesiącach X-XI 2011.

Podane kwoty dotyczą konkretnych, podanych w artykule lokali. Nawet w sąsiednich mieszkaniach mogą być nieco inne, bo zależą m.in. od ilości osób 
korzystających, powierzchni lokalu, czasu dokonania rozliczenia i innych czynników. 
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ZAPEWNIAMY NIEPOWTARZALNĄ ATMOSFERĘ
i wspaniałe atrakcje m.in. pokaz pirotechniczny

pokazy tańca towarzyskiego i niespodzianka od szefa kuchni!

ZAPRASZAMY NA

Bratoszewice ul. Wolska 30
tel. 601-150-773, 601-225-925

www.salaizabell.plbe l lI
sala          bankietowa

189016

ogrzewanie 226 zł, zaliczki na 
wodę i ścieki łącznie 87,96 zł. 

ZGM: też miejsce 
miejscu nierówne
Zakład Gospodarki Mieszka-

niowej administruje w Łowiczu 
wieloma budynkami różnią-
cymi się od siebie wielkością, 
wiekiem i wyposażeniem. Wy-
bieramy trzy przykłady. Pierw-
szym jest blok nr 1 na os. Sta-
rzyńskiego. Za mieszkanie  
o powierzchni 48,17 m² trzeba 
tam zapłacić 242,78 zł czyn-
szu, do tego dochodzi łącznie 
285,21 zł z różnych opłat miesz-
kaniowych od wynajmujące-
go (woda, co, śmieci). Łączne 
opłaty wynoszą więc 527,99 zł. 
co daje aż 11 zł/m². 

Podobnie jest np. w bloku 
przy ul. Armii Krajowej 43o. 
Łączne opłaty wynoszą 435,16 
zł za mieszkanie o powierzchni 
42,87 m². Daje to 10,15 zł/m². 
– Ale uwaga: to nowy dom, ale 
nie ma w nim ciepłej wody. Na-
leży więc do rachunku jeszcze 
doliczyć koszty energii elek-
trycznej na ogrzewanie wody  
w bojlerze. 

I jeszcze jeden przykład: 
blok na os. Kostka 17. Czynsz 
244,78 zł, inne opłaty łącznie 
243,31 zł, co w sumie daje kwo-
tę 488,09 zł. Braliśmy tam pod 
uwagę mieszkanie o powierzch-
ni 50,68 m², koszty wynoszą 
więc 9,63 zł/m². 

Wspólnoty 
mieszkaniowe 
Wspólnot mieszkaniowych 

jest w naszym mieście wiele, 
nie sposób wymienić wszyst-
kich, omawiamy więc koszty 
tylko w kilku przykładowych. 

Wspólnoty powstały na przy-
kład w niektórych blokach na 
osiedlu przy ul. Armii Krajo-
wej – są tam bowiem nie tylko 
bloki ZGM. Weźmy dla przy-
kładu blok 43g. Za mieszkanie 
o pow. 49,03 m² trzeba tam za-
płacić łącznie 527,87 zł. skła-
dają się na to: czynsz na cele 
remontowe i administracyjne – 
216,22 zł (4,41/m²), opłata za 
stałe ogrzewanie: 0,76 zł/m², 
opłata zmienna za ogrzewanie:  
4,50 zł/m², opłata za wywóz 
śmieci: 9,40 zł/os, zaliczka 
za wodę i kanalizację: 17,40/
os. Koszt wynosi więc w prze-
liczeniu na powierzchnię  
10,76 zł/m². 

Także w północnej dzielni-
cy miasta, ale na Blichu, we 
wspólnocie bloku 9a, 2 osoby 
mieszkające w blokach o po-
wierzchni 51 m², płacą co mie-
siąc ok. 380 zł. Składają się na 

to: fundusz remontowy: 86,7 zł 
(1,70 zł/m²), zarząd nierucho-
mości: 45 zł (0,88 zł/m²), opłata 
za CO – 145 zł, opłata za pod-
grzanie ciepłej wody – 66,1 zł, 
opłata za zimną wodę + ścieki: 
6,99 zł, czynsz: 16,24 zł, woda 
5,5 zł oraz internet – 7,5 zł. 
Średnio daje to 7,43 zł/m².

W bloku przy ul. Kwiato-
wej, także będącym wspól-
notą mieszkaniową, właści-
ciel mieszkania o powierzchni  
63 m² płaci miesięcznie – łącz-
nie z ogrzewaniem 470 zł. Daje 
to 7,46 zł/m².

Powstała w 1997 roku wspól-
nota przy ul. Powstańców 12 
administruje 2 blokami po-
synteksowskimi, w którym 
obecnie jest tam 74 mieszkań.  
W blokach tych mieszka w su-
mie 187 osób. 

Zarządcą bloków jest Lech 
Plichta, prezes wspólnoty, finan-
sową stroną wspólnoty zajmuje 
się księgowa. – Opłaty są u nas 
uproszczone. Mamy następują-
ce składniki: opłatę eksploata-
cyjną, która wynosi 1,80 zł za 
1 m², opłatę za centralne ogrze-
wanie 2,20 zł za 1 m², fundusz 
remontowy 0,50 zł za 1 m² oraz 
podgrzewanie ciepłej wody 19 zł 
za 1 m³. W sumie za 1 m² miesz-
kania jest to 4,50 zł miesięcznie 
– wymienia prezes. Do tego na-
leży dodać koszt zużytej wody. 

W przypadku mieszkania  
o powierzchni 37 m², które we 
wspólnocie dominują, opła-
ty miesięczne wyniosą 166,50 
zł. Prezes dodaje, że jeśli do-
liczymy do tego wodę, a zało-
żyć można zużycie na poziomie  
2 m³ wody ciepłej i 3 m³ zimnej, 
to cały miesięczny czynsz wy-
niesie 239,50 zł. W przeliczeniu 
na powierzchnię daje to kwotę 
6,47 zł/m². 

Prezes Wspólnoty Mieszka-
niowej Czajki 1b Marian Dębski 
szczyci się, że w zarządzanym 
przez niego bloku jest najmniej-
szy czynsz w całym Łowiczu. 
– Lokator płaci 2 zł netto za  
1 m², choć kto wie, czy po no-
wym roku i Walnym Zebraniu 
Wspólnoty ta cena nie zostanie 
podwyższona. Ceny idą w górę, 
a u nas czynsz nie był podno-
szony od 5-6 lat – mówi Dęb-

ski. Metraż mieszkań w tym blo-
ku to 17 m², 32 m², 39 m² i ok.  
50 m². Łatwo więc obliczyć, 
że za najmniejsze mieszkanie 
jego lokator zapłaci miesięcznie  
34 zł, a za największe 100 zł  
w skali miesiąca.  Do tego trzeba 
doliczyć prąd i wodę oraz ścieki, 
no i najważniejsze – ogrzewanie. 
Podawanie jakichkolwiek śred-
nich kosztów mija się tam z ce-
lem, jako że każdy ogrzewa tam 
we swe mieszkanie sam, tak jak 
chce. 

Członkowie wspólnoty przy 
ul. Bawełnianej 4 płacą bo-
daj najwięcej w Łowiczu.  
Z udostępnionych danych wy-
nika, że lokator mieszkania  
o pow. 50,3 m² zapłaci 211,26 zł 
czynszu oraz 467,11 zł innych 
opłat – co daje łącznie 678,37 
zł, a więc 13,48 zł/m².

Nowe bloki dość tanie
Na koniec dwie wspólnoty, 

które powstały niedawno, bo 
bloki są nowe. We Wspólnocie 
Mieszkaniowej „Diament” przy 
ul. Piekarskiej 4 właściciele 
płacą co miesiąc zaliczki na po-
czet czynszów, które są następ-
nie rozliczane przez zarządcę. 

W przypadku mieszkania  
o powierzchni 47,5 m², w któ-
rym zamieszkują 3 osoby za-
liczka ta wynosi 264,64 zł. Na 
kwotę składa się: 79,42 zł – za-
liczka na pokrycie kosztów cie-
pła i to zarówno do ogrzania 
wody bytowej, jak i centralnego 
ogrzewania (1,67 zł/m²), 71,34 
zł – zaliczka na pokrycie kosz-
tów części wspólnej (1,50 zł/
m²), 83,88 zł – zaliczka na po-
krycie kosztów zużytej wody  
i odprowadzonych ścieków  
(4 m³ na 1 osobę po 6,99 zł/
m³), 30 zł – zaliczka na po-
krycie kosztu wywozu śmie-
ci (10 zł od 1 osoby). Poza 
zaliczką na poczet czynszu 
na oddzielne konto wpłaca-
na jest składka na fundusz re-
montowy, która wynosi 30 gr/
m². W przypadku lokalu o po-
wierzchni 47,5 m² jest to 14,27 
zł. Łącznie więc zapłacić trze-

ba 278,91 zł. W przeliczeniu na 
powierzchnię daje to 5,87 zł/m². 
To jeden z najniższych kosztów  
w Łowiczu, z tym, że zalicz-
ki nie zawsze jednak wystarczą 
na pokrycie kosztów, o czym 
świadczą niedopłaty niektórych 
mieszkańców, wynoszące kil-
kaset złotych rocznie. 

Wreszcie nowy blok przy ul. 
Grunwaldzkiej. Koszty mieszka-
nia o pow. 70,96 m²  bez ogrze-
wania wyniosły tam 151,28 
zł. Do tego dochodzi ogrze-
wanie w kwocie 3 zł/m² – 
bo tak jest ono tam nalicza-
ne – czyli 212,88 zł. Łączne 
miesięczne opłaty 364,16  zł. 
Do tego należy jednak doli-

czyć koszty za zużytą wodę  
i ścieki. Każdy mieszkaniec ma 
bowiem indywidualną umowę 
z ZUK. Przy przyjęciu takich 
kosztów, jak na Piekarskiej, wy-
noszących 83,88 zł od 3 osób 
miesięczne opłaty wynieść 
mogą 448,04 zł, W przeliczeniu 
na powierzchnię: 6,31 zł/m².

Oczywiście, trudno jest bez-
błędnie porównać koszty przy 
tak różnych systemach nalicza-
nia i okresach rozliczania. Naj-
bardziej bliskie prawdy byłoby 
porównanie wydatków ponie-
sionych przez cały rok. Tylko 
kto tak długo trzyma rachunki, 
by to zliczyć...? 

am, jr, mak, mwk, tb, td

TRUDNO SIĘ STĄD WYPROWADZIĆ
�–�Trudno�jest�się�stąd�
wyprowadzić,�bo�nikt�nie�
chce�kupić�tak�drogich��
w�użyciu�mieszkań�–�mówi�
zarządca�Wspólnoty�
Mieszkaniowej�bloku�przy�
ul.�Bawełnianej�w�Łowiczu�
Andrzej�Masztanowicz.�Blok�
ma��32�lokale.�Ogrzewany��
jest�przez�kotłownię�olejową�
będącą�własnością�Zakładu�

Energii�Cieplnej.�Ze�względu�
na�rodzaj�opału�jest�to�jeden��
z�bloków�najdroższych��
w�użytkowaniu.�–�Czasami,�
kiedy�zima�jest�sroga,�
zdarza�się,�że�właściciele�
mieszkania�dwupokojowego�
muszą�miesięcznie�zapłacić�
ponad�1000�zł�–�mówi�
Masztanowicz�–�Tak�było�np.�
dwa�lata�temu.

GRZEJESZ KIEDY CHCESZ
Istniejący�w�budynku�
przy�ul.�Piekarskiej�
system�logoterm�
pozwala�na�to,�iż�
mieszkańcy�każdego�
mieszkania�sami�
decydują�nie�tylko�o�tym�

jaką�temperaturę�chcą�
mieć�w�mieszkaniu,�
ale�też�od�kiedy�chcą�
mieć�ciepłe�kaloryfery.�
Centralne�ogrzewanie�
można�włączyć��
w�dowolnym�miesiącu.�

Decydując się na zakup mieszkania,�warto�wziąć�pod�uwagę�nie�tylko�wygląd�zewnętrzny�bloku�i�osiedla,�piętro,�ilość�pokoi�i�cenę,�ale�też�czynsz.��
Jak�się�okazuje,�różnice�w�opłatach�w�Łowiczu�są�bardzo�wysokie.�A�to�stałe�obciążenie�każdego�domowego�budżetu.�
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Łowicz 
Młodzież za 
murami więzienia
Zakład Karny w Łowiczu 
odwiedzili 29 listopada 
uczniowie ZSP nr 1 
w Łowiczu. Młodzież mogła 
zobaczyć więzienie od środka 
i zajrzeć do niektórych cel. 
Uczniowie spotkali  się 
również z grupą skazanych 
na oddziale terapeutycznym. 
Wysłuchali informacji 
o działaniu narkotyków czy 
substancji psychotropowych, 
które z jednej strony 
zmieniają nastrój, uczucia 
i sposób odbierania 
rzeczywistości, a z drugiej 
niszczą układ nerwowy.  td 

OSP Mysłaków | Nowy samochód, nowe możliwości

Fiat Ducato zastąpi Żuka
– W tym roku uczestniczy-

liśmy 23 razy w różnych inter-
wencjach, w tym były wyjazdy 
związane z zagrożeniem powo-
dziowym, nie tylko na terenie 
gminy Nieborów, ale także w Ło-
wiczu. Nowy samochód posia-
da wyposażenie ukierunkowane 
na interwencje związane z wodą. 
Daje on bardzo duże możliwości 
– powiedział nam naczelnik jed-
nostki Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Mysłakowie Tomasz Pruk.

Nowy samochód to Fiat Du-
cato, który został zakupiony za 
120 tys. zł. Na kwotę tę składają 
się pieniądze pozyskane z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska w Łodzi – 42 tys. zł, 
z Urzędu Gminy w Nieborowie – 
72 tys. zł, UG ponadto sfi nanso-
wał zakup dodatkowego wyposa-
żenia za 18 tys. zł.

Samochód w swoim wyposa-
żeniu posiada pompę szlamową 
o wydajności 1.000 litrów na go-
dzinę, pompę pływającą o wy-
dajności 1.200 l/h, agregat prą-
dotwórczy o mocy 2,5 kW oraz 
ponton, który ma możliwość 
przewiezienia 5 osób i zamo-

cowania na rufi e silnika. Duca-
to ma także własne oświetlenie, 
które można podnieść za po-
mocą pneumatycznego masztu 
na wysokość 5 m ponad ziemię 
i oświetlić teren lampami o mocy 
1.000 W.

Nowy samochód zastąpił 
Żuka, którego jednostka otrzy-
mała niegdyś od OSP w Nie-
borowie. Teraz samochód ten 
trafi  prawdopodobnie do innej 
jednostki.

– Nowy samochód pozwoli 
nam na działania związane z ra-
townictwem wodnym. Będziemy 
mogli podejmować interwencje 
np. na stawach hodowlanych czy 
na rzekach, które znajdują się na 
terenie gminy – powiedział nam 
Tomasz Pruk. Możliwość dzia-
łań na wodzie była jednym z ar-
gumentów dla uzyskania wspar-
cia z WFOŚ, tym bardziej że 
jednostka będzie takie interwen-
cje podejmować również na tere-
nie gminy Łyszkowice, o czym 
mówi zawarte porozumienie 
z władzami tej gminy.

Ducato jest drugim samocho-
dem, który obecnie na wyposa-

żeniu posiada jednostka z Mysła-
kowa. Głównym pozostaje średni 
wóz bojowy Star 244 GBA, który 
ma zbiornik na wodę o pojemno-

ści 2,5 tys. l oraz pompy, agregat 
prądotwórczy i piłę do drewna. 
Strażacy z zarządu jednostki po-
wiedzieli nam, że są zadowoleni 

z obecnego wyposażenia, spra-
wia ono, że OSP Mysłaków jest 
jednostką w pełni mobilną i no-
woczesną.  tb

Fiat Dukato, duma strażaków z OSP Mysłaków. Od lewej Mateusz Podjaski (za kiesornicą), Piotr Czapnik – 
prezes jednostki, Ireneusz Podjaski – skarbnik, Tomasz Pruk  – naczelnik, Krzysztof Figat – radny powiatowy 
i Jarosław Papuga – członek OSP Mysłaków. 
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Sprostowanie 
W artykule o wróżbach 
andrzejkowych w 
przedszkolu Bolimowie, 
zamieszczonym przed 
tygodniem w NŁ, napisałam, 
ze dyrektorem przedszkola 
jest Ewa Białas. Była 
to błędna informacja, 
dyrektorem placówki jest 
Teresa Dragan. Za błąd 
osoby zainteresowane 
serdecznie przepraszam.  

 Aneta Marat
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Łowicz | Wystawa w hali OSiR

Gołębie wiedzą, jak wrócić do domu
Dokładnie 268 gołębi pocztowych można było podziwiać w miniony weekend, 10 i 11 grudnia, w hali Ośrodka Sportu i Rekreacji 
przy ul. Jana Pawła II w Łowiczu na wystawie eliminacyjnej okręgu Łódź. Podczas wystawy zostało wybranych 
37 najpiękniejszych i najszybszych gołębi, które pojadą na wystawę ogólnopolską.

– W tym roku obchodzimy już 
45 lat istnienia związku hodow-
ców gołębi w Łowiczu. W za-
wiązku z tym nadarzyła się oka-
zja, by zorganizować wystawę 
– mówi przewodniczący oddzia-
łu Polskiego Związku Hodow-
ców Gołębi Pocztowych Stryków 
Andrzej Gawryszczak. Dodaje, 
że wystawa miała charakter hob-
bistyczno-sportowy. Jej głównym 
celem było wyłonienie w drodze 
oceny punktowej gołębi repre-
zentacji Okręgu PZHGP Łódź 
na wystawę ogólnopolską, któ-
ra odbędzie się 13 – 15 stycznia 
2012 roku w Sosnowcu. Wystawa 
miała też popularyzować hodow-
lę gołębi pocztowych oraz zapre-
zentować osiągnięcia hodowców 
okręgu Stryków.

Podczas wystawy można było 
spotkać pasjonatów gołębi i po-
znać wiele ciekawostek. Dowie-
dzieliśmy się m.in, że loty go-
łębi pocztowych zaczynają się 
w maju i trwają do końca wrze-

śnia. Wyniki każdego gołębia są 
skrupulatnie zapisywane, a póź-
niej podliczane do końcowej ta-
beli wyników. Gołębie, które żyją 
dłużej niż rok, odbywają około 
14 lotów, gołębie młode – od 3 do 
5. Pokonują one olbrzymie odle-

głości, w ciągu jednego lotu od 
100 do 1000 km. 

Wszystkie ptaki uszeregowa-
ne są w klasach, w zależności 
od lotów, jakie wykonują. I tak 
mamy loty krótkodystansowe, 
a więc od 100 do 400 km, śred-

niodystansowe od 300 do 600 km 
i długodystansowe, czyli powyżej 
500 km. W dniu wyścigów wszy-
scy hodowcy spotykają się z go-
łębiami na starcie, gdzie nastę-
puje komisyjne przyjęcie ptaków 
i uruchomione zostają zegary. 

Przy dobrym wietrze gołąb osią-
ga prędkość nawet do 120 km/h. 
Przeciętnie ta prędkość waha się 
w granicach 60-70 km/h. Loty 
trwają od kilku minut do kilkuna-
stu godzin. Zdarza się jednak, że 
gołębie wracają do domu nawet 
po dwóch latach. Warto dodać, 
że różne są sposoby zachęcania 
ptaków do powrotu do gołębni-
ka. Do ciekawszych należy wdo-
wieństwo. Kiedy tylko wykluwa-
ją się młode, zabiera się samicę 
i chowa przed samcem. Wykar-
mienie piskląt spada tylko na 
tego ostatniego. Gdy pisklęta są 
już duże, samiec może być wy-
puszczony na lot. Wtedy pokazu-
je mu się jego partnerkę, aby się 
ucieszył, że ona jest i by miał do 
czego wracać. 

Zasadniczo konkursy moż-
na podzielić na dwie klasy: stan-
dard i sport. W klasie standard 
decyduje ocena budowy gołębia 
przez sędziego oceniającego go-
łębie na wystawie przy warunku, 
że samiec przeleciał w konkursie 
w ciągu dwóch sezonów 
2500 km natomiast samica 
2000 km. Gołębie ocenione nato-
miast przez sędziego w poszcze-
gólnych klasach sportowych 
musiały uzyskać dobry wynik 
sportowy, dodatkowo ocenione 
są przez sędziego za budowę.

Ważna jest nie tylko 
uroda
Oceniając budowę gołębia, 

brane jest pod uwagę ogólne wra-
żenie ptaka, to znaczy głowa, oko 
i kondycja. Poza tym liczy się bu-
dowa kości, forma i wytrzyma-
łość pleców i kupra, równowaga 

i harmonia ciała, umięśnienie, ja-
kość upierzenia. By gołąb osią-
gał sukcesy sportowe i był podzi-
wiany przez innych, potrzebna 
jest jednak odpowiednia opieka. 
Trzeba bowiem kupić specjalną 
karmę, witaminy, trzeba też pa-
miętać o szczepieniach.

Od wieków każdego fascynu-
je także zdolność gołębi poczto-
wych do powracania do gołębni-
ka nawet z nieznanych terenów. 
Zapytaliśmy o to pana Andrze-
ja. Dowiedzieliśmy się, że go-
łębie pocztowe wyposażone są 
w system receptorów, umożli-
wiający im mierzenie natężenia 
ziemskiego pola magnetycznego. 
Informację tę ptaki wykorzystują 
do orientacji w terenie. Warun-
kiem tego jest, by ptaki w młodo-
ści nauczyły się, jak zmienia się 
w stosunku do gołębnika macie-
rzystego natężenie pola magne-
tycznego w zależności od kierun-
ku. Po okresie treningów ptaki są 
w stanie, dzięki uogólnieniu, po-
wrócić do gołębnika nawet z nie-
znanych terenów. Za czynniki 
orientacji wzięto także pod uwa-
gę powonienie.

Decydują tradycje 
rodzinne
Andrzej Gawryszczak pod-

kreśla, że obecnie sport gołębiar-
ski staje się już tradycją rodzin-
ną. Bardzo często syn przejmuje 
gołębnik po ojcu, a później sam 
wciąga w ten sport swojego po-
tomka. W hodowlę gołębi zaan-
gażowanych jest coraz więcej ko-
biet. – Moja żona Ewa ma nawet 
własny gołębnik – zdradza nam 
pan Andrzej. Przyznaje, że ko-
biety odnoszą spektakularne suk-
cesy w tym sporcie.

Gołębie po dziadku i ojcu prze-
jął pan Wojtek z Łowicza. Obec-
nie ma on około 80 sztuk. – Zara-
ziłem się tą pasją w 7. roku życia, 
w związku jestem natomiast od 
2004 roku – mówi. Przyznaje, że 
by gołąb odnosił sukcesy, trzeba 
włożyć w to wiele pracy i wysił-
ku. Wszystko zależy bowiem od 
przygotowania gołębia warun-
ków atmosferycznych, w których 
ptak musi lecieć. 

W Łowiczu jest około 30 ho-
dowców gołębi pocztowych. am     

REKLAMA

W niedzielę wystawę gołębi obejrzało bardzo wiele osób. Wśród nich byli młodzi i starzy. Pojawiło się 
również kilka kobiet które podziwiały gołębie. 

Zbigniew Piasecki z Sieradza odebrał dyplom za najlepsze wyniki 
swojego gołębia w klasie sport B.
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Gdy pisklęta są już 
duże, samiec może 
być wypuszczony na 
lot. Wtedy pokazuje 
mu się jego partnerkę, 
aby się ucieszył, że 
ona jest i by miał 
do czego wracać.  

ANETA
MARAT

aneta.marat@lowiczanin.info
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Gmina Nieborów | Za unijne pieniądze dla lokalnej społeczności

Arkadia ma świetlicę wiejską
– Na ten budynek 
czekaliśmy od bardzo 
dawna, był jednak 
podstawowy problem,  
że w Arkadii nie było 
gruntu, na którym można 
byłoby go postawić. 
Dopiero pozyskanie działki 
przez gminę ruszyło sprawę 
z miejsca – powiedziała 
nam 9 grudnia, w czasie 
otwarcia świetlicy wiejskiej 
w Arkadii, sołtys  
tej miejscowości  
Lucyna Szostek.

Jak podkreśliła sołtys, w świe-
tlicy będzie się dużo działo, m.in. 
za sprawą Koła Gospodyń Wiej-
skich z Arkadii, które reaktywo-
wało się trzy lata temu i od tego 
czasu prężnie działa, m.in. za 
sprawą prezeski Magdaleny Wię-
cek. Pierwszym przejawem ak-
tywności mają być zajęcia ae-
robiku, dostępne nie tylko dla 
pań. Ale jak usłyszeliśmy w cza-
sie uroczystości otwarcia świe-
tlicy, pomysłów na działanie jest 
bardzo dużo i, co najważniejsze,  
w Arkadii są osoby, które chcą 
działać. Oprócz tego świetlica 
wiejska będzie służyła lokalnej 
społeczności jako miejsce zebrań 
wiejskich, zwoływanych przez 
wójta bądź Radę Sołecką.

W czasie otwarcia Lucynie 
Szostek wręczone zostały dwa 
obrazy z 1924 roku przedstawia-
jące park i młyn w Arkadii, na-
malowane przez  Władysław Pła-
cińskiego z Zielkowic. Obrazy 
przekazane zostały przez Cecylię 
Salamon z Arkadii. Zawisną one 
na ścianach w świetlicy. W uro-
czystości udział wzięli członko-
wie Rady Gminy Nieborów, wójt 
Andrzej Werle oraz przedstawi-
ciele powiatu łowickiego, którzy 
przekazali na ręce sołtys kalenda-
rze łowickie oraz dużych rozmia-
rów łowicką wycinankę w ramie. 

Dyrektor Gminnej Bibliote-
ki Publicznej w Nieborowie An-
drzej Czapnik powiedział nam, 
że na początku przyszłego roku 
do budynku zostanie przenie-
siona filia biblioteki, która w tej 
chwili znajduje się w Arkadii  
w prywatnym budynku. – Chce-
my na potrzeby nowego miejsca 
dokonać wymiany wyposaże-
nia filii, m.in. zakupić nowe re-
gały, tak by wszystko było tu już 
nowe. Biblioteka będzie działać 
jednak w tych samych godzinach 
jak obecnie – usłyszeliśmy. Wójt 
gminy Nieborów Andrzej Werle 
podkreślił, że budynek w Arka-
dii powstał dzięki wsparciu fun-
duszy unijnych, których udział 
w całkowitym koszcie inwestycji 
wynoszącym 827 tys. zł wyniósł 
80 %.  Działkę pod budowę gmi-
na kupiła od Agencji Nierucho-
mości Rolnych Skarbu Państwa.

Uroczystość w Arkadii zorga-
nizowała miejscowa Rada Sołec-
ka oraz KGW. Dzięki paniom, 
po zakończonej części oficjalnej, 
wszyscy goście zasiedli przy sto-
łach, na których stanęły przygoto-
wane przez nie potrawy.  tb

Na otwarciu świetlicy nie mogło zabraknąć przedstawicieli starostwa, a jednocześnie radnych powiatowych z gminy Nieborów. Krzysztof Figat 
i Dariusz Kosmatka wręczyli upominki sołtys Lucynie Szostek.
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Z sali sądowej
Kopalnia żwiru 
może powstać
w Maurzycach. str. 12

Sąd Okręgowy w Łodzi | Kolejna rozprawa w sprawie morderstwa na Górkach

Czy na miejscu zbrodni był ktoś inny?
Powoli do końca dobiega proces w sprawie morderstwa na Górkach w Łowiczu, 
do którego doszło prawie dokładnie rok temu. Podczas kolejnej rozprawy przesłuchany 
został kolejny biegły lekarz. Niespodziewanie pojawił się też nowy ślad w śledztwie. Według 
anonimowego pisma w morderstwo Aleksandry P. mógł być zamieszany ktoś z jej rodziny.

O sprawie pisaliśmy kilkakrot-
nie. Przypomnijmy jednak po-
krótce okoliczności zdarzenia, 
do którego doszło 22 grudnia 
2010 r. Tego dnia, około godziny 
15.15, znaleziono zwłoki 82-let-
niej Aleksandry P. Kobieta le-
żała na podłodze w kuchni wła-
snego domu z okręconym wokół 
szyi przewodem od czajnika 
elektrycznego. W mieszkaniu 
widać było ślady plądrowania. 

Odkrycia zwłok dokonał 
30-letni Paweł G., z którym ofi a-
ra od lat pozostawała w bardzo 
dobrych, rodzinnych, można by 
rzec, stosunkach. Ten były stu-
dent seminarium duchownego, 
pomagał Aleksandrze P. w pra-
cach domowych, razem pijali 

kawę, rozmawiali. Starsza ko-
bieta pozwalała zaś Pawłowi G. 
trzymać w swoim garażu samo-
chód. 

Podejrzenia policji co do 
potencjalnego mordercy już 
pierwszego dnia skierowały 
się właśnie na osobę Pawła G. 
W trakcie dochodzenia stwier-
dzono w domu obecność jego 
odcisków palców, a na przewo-
dzie okręconym wokół szyi de-
natki zabezpieczono ślady za-
pachowe oskarżonego. Nie są 
to jednak twarde dowody, ponie-
waż ze względu na częstą obec-
ność Pawła G. w domu Aleksan-
dry P. jego ślady nie są w nim 
rzadkością. 

W tej sprawie wykorzystywa-
no już do tej pory wykrywacz 
kłamstw, wyszkolone psy, prze-
słuchano biegłych lekarzy, spe-
cjalistów kryminalistyki, poli-
cjantów. Przełomu w sprawie 
jednak, jak do tej pory, nie było. 

8 grudnia w Sądzie Okręgo-
wym w Łodzi odbyła się ko-
lejna rozprawa. Nie trwała dłu-
go, niespełna dwie godziny. 
W jej trakcie zeznawał tylko je-
den świadek – biegły lekarz, 
który dokonywał oględzin cia-
ła denatki na miejscu zbrodni. 
Jak sam mówił, jego głównym 
zadaniem było sprawdzenie, czy 
na ciele ofi ary nie było tzw. plam 
opadowych i nie doszło do stęże-
nia pośmiertnego. Na tej podsta-
wie miał ocenić przybliżony czas 
zgonu.

Według notatki sporządzonej 
przez biegłego, a którą sąd od-
czytał na rozprawie, Aleksandra 
P. nie żyła nie później niż 2 go-
dziny przed oględzinami (te mia-
ły miejsce około godziny 17.40). 
Lekarz wywnioskował to na pod-
stawie braku stwierdzonych plam 
opadowych i stężenia pośmiert-
nego oraz utrzymującej się jesz-
cze ciepłoty ciała ofi ary. Według 

wiedzy biegłego, plamy powsta-
ją w czasie od 1 do 2 godzin od 
śmierci, a skoro nie stwierdził ich 
występowania, to znaczyłoby, że 
do zgonu doszło całkiem nie-
dawno. W tym momencie prze-
wodniczący składu sędziowskie-
go – Robert Świecki – zapytał 
świadka, jak jest możliwe to, że 
występowanie plam opadowych 
stwierdził lekarz pogotowia, któ-
ry jako pierwszy widział ciało 
ofi ary.

Biegły, który już od początku 
składania swoich zeznań sprawiał 
wrażenie niezbyt pewnego siebie, 
nie umiał ustosunkować się do 
tego, tłumacząc, że plamy mogą 
przemieszczać się w przypadku 
przekręcania zwłok. 

Zeznania lekarza były ostat-
nim punktem postępowania do-
wodowego prokuratury w tym 
procesie. Swoje wnioski miał 
jednak adwokat oskarżonego – 
Paweł Sobczak, który przedło-
żył sądowi otrzymany od brata 
domniemanego sprawcy anoni-
mowy list, który ktoś mu podrzu-
cił. Z pisma tego wynikało, że 
w sprawę morderstwa Aleksan-
dry P. mógł być zamieszany je-

den z członków jej rodziny, który 
jakoby poruszał się w dość szem-
ranym środowisku, a zdarzało 
mu się odwiedzać ofi arę. Według 
zeznań Pawła G., „Pani Ola”, 
bo tylko w ten sposób mówi on 
o staruszce, zwierzała mu się, że 
niekiedy członkowie rodziny po-
życzali od niej pieniądze. Choć 
oskarżony osobiście nigdy nie 
spotkał wymienionej w anonimie 
osoby, to nie wykluczał, że i ona 
takie pożyczki od Aleksandry P. 
otrzymywała.

Pismem nie była zdziwiona 
jednak prokuratura. Podobnej tre-
ści anonim wpłynął także do niej. 
Jak to w takich wypadkach bywa, 
ślad ten zbadała policja. Na pod-
stawie przeprowadzonych dzia-
łań stwierdzono, że podawana 
w piśmie jako potencjalny spraw-
ca osoba od 4 lat nie mieszka już 
w Łowiczu, nie utrzymuje kon-
taktów z rodziną i w mieście nie 
bywa. 

Mecenas Sobczak mimo 
wszystko zastanawia się nad po-
wołaniem tej osoby na świadka. 
Adwokat Pawła G. wnosił także 
o przeprowadzenie eksperymen-
tu sądowego (jeden odbył się już 

w maju, jednak prawnik ma za-
strzeżenia do sposobu przepro-
wadzenia). Miałby on w dokład-
ny sposób pokazać, jak czasowo 
rozkładały się działania oskar-
żonego w dniu zabójstwa Alek-
sandry P. Przy okazji miałoby 
być także przesłuchanych dwoje 
świadków, którzy feralnego dnia 
widzieli w okolicach domu ofi a-
ry osobę wyglądającą inaczej niż 
Paweł G.

Po naradzie sąd zdecydował 
jednak, że eksperymentu sądowe-
go nie będzie, nie widząc po po-
nad roku szansy na odtworzenie 
dokładnie przebiegu wydarzeń 
z 22 grudnia 2010 r. Nie będzie 
także przesłuchania świadków, 
którzy wcześniej już składali ze-
znania, ale nie wynikało z nich 
nic konkretnego dla sprawy. 

Sąd zdecydował także, że bę-
dzie występował o jeszcze jed-
ną opinię do biegłego lekarza w 
sprawie ustalenia czasu śmierci 
Aleksandry P. Dotychczasowe 
zeznania biegłych w tej kwestii 
różnią się od siebie dość znacz-
nie, nie dając odpowiedzi na to 
bardzo ważne z perspektywy 
całej sprawy pytanie. 

JAKUB
LENART

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Reportaż
Mieszkańcy Brzezi chcą 
założyć stowarzyszenie
i ratować szkołę. str. 10

Łowicz | Żywa lekcja historii

Bolesny powrót do przeszłości
30. rocznica wprowadzenia stanu wojennego 
oraz internowania członków NSZZ 
Solidarność i działaczy ówczesnej opozycji 
uczczona została 11 grudnia w Łowiczu. 

W obchodach wzięło udział 
ponad 200 osób. Pod pomnika-
mi składano kwiaty oraz znicze. 
Wspominano także to, co zda-
rzyło się 30 lat temu. Dla mło-
dzieży, która tę historię zna jedy-
nie ze szkolnych podręczników, 
to była niezwykła lekcja. 

Uroczystości rozpoczęły się 
na skwerze Solidarności przy 
ulicy Powstańców w Łowiczu. 
W wygłoszonych przemówie-
niach zaproszeni goście przy-
pominali, jak bardzo ważne 
jest, by mówić o wydarzeniach 
sprzed 30 laty. – My wszyscy 
bohaterowie tamtych czasów, 
którzy ucierpieliśmy w tej woj-
nie polsko-polskiej, pamiętamy 
o tamtych wydarzeniach, ale czy 
młodzież za kilka lat będzie pa-
miętała, czy będą przekazywali 
to swoim dzieciom, że był to mo-
ment, w którym hunta zatrzyma-
ła bieg historii w Polsce? – pytał 
obecny na spotkaniu przewodni-
czący Solidarności Regionu Ma-
zowsze Andrzej Kropiwnicki. 

Głos na skwerze zabrał także 
Waldemar Kręc z łódzkiej Soli-
darności. – 30 lat mija od czasu, 
w którym to łódzka elita Solidar-
ności była więziona, internowa-
na i prześladowana. Nie możemy 
tej historii zakończyć, ponieważ 
ci, którzy o tym decydowali, ni-
gdy za to nie odpowiedzieli – mó-
wił. Przypominał, że w regionie 
łódzkim aż 400 osób było inter-
nowanych. Według niego, do 
świętowania 30. rocznicy zabra-
kło tylko jednej rzeczy – spra-

wiedliwej oceny. – Samo słowo 
„przepraszam” Wojciecha Jaru-
zelskiego nie wystarczy. Dzisiaj 
państwo polskie nie przeprowa-
dziło jednej kluczowej rzeczy – 
oceny wydarzeń historycznych, 
politycznych i prawnych. Polska 
– a konkretnie elity III Rzeczpo-
spolitej – tego egzaminu nie zda-
ły – mówił. 

Na skwerze Solidarności in-
ternowani i więźniowie poli-
tyczni z regionu łódzkiego wy-
głosili apel do prezydenta RP 
Bronisława Komorowskiego 
w sprawie niezwłocznej degra-
dacji Wojciecha Jaruzelskiego 
do stopnia szeregowca i pozba-
wienia go wszelkich polskich 
orderów i odznaczeń, z uwagi na 
jego polityczną odpowiedzial-
ność za wprowadzenie stanu wo-
jennego. 

Następnie wszyscy zgroma-
dzeni z fl agami biało-czerwony-
mi i sztandarami przeszli ulica-
mi miasta pod kościół pijarski, 
gdzie pod pomnikiem bł. ks. Je-
rzego Popiełuszki odprawiona 
została modlitwa za osoby in-
ternowane i więźniów politycz-
nych.

Po modlitwie uroczystości zo-
stały przeniesione na Stary Ry-
nek pod pomnik bł. Jana Pawła 
II. Wystąpił także organizator 
spotkania – przewodniczący Ko-
mitetu Więźniów Politycznych 
i Internowanych Regionu Łódz-
kiego Wojciech Gędek.

– Choć trochę inaczej wyglą-
damy, to serca nasze, potrzeby 
i uczucia nie zmieniły się. Jeste-
śmy tymi samymi ludźmi. War-
tości, które reprezentowaliśmy 
w tamtym czasie, są takie same. 
Troszczyliśmy się nie o siebie, 
ale o Polskę – mówił. 

586 dni stanu 
wojennego
Podczas uroczystości obcho-

dów została odsłonięta także 
wystawa przygotowana przez 
łódzki Instytut Pamięci Naro-
dowej. Ekspozycja została za-
projektowana w formie kalen-
darza. Ukazuje ona jedne z 
najważniejszych wydarzeń w 
historii Polski – od ogłoszenia 
dekretu o wprowadzeniu stanu 
wojennego z 13 grudnia 1981 
r. do jego zniesienia 22 lipca 
1983 r. Na wystawie, oprócz 
zdjęć powszechnie znanych, 

można zobaczyć także te, któ-
re dotychczas były rzadko pre-
zentowane.

– Prezentując tę wystawę, 
chcemy oddać hołd tym, którzy 
stracili życie podczas stanu wo-
jennego, a także chcemy przy-
czynić się do kształtowania po-
staw patriotycznych młodzieży 
polskiej – mówił dyrektor IPN 
w Łodzi Marek Dróżka.

Na kartach wystawy przeczy-
tamy m.in., że „łowickie więzie-
nie było odpychającą budowlą, 
wzniesioną z pustaków, z wil-
gotną betonową podłogą i bez 

izolacji” i że składało się z kilku 
parterowych pawilonów.

Osobiste wspomnienie 
kardynała Glempa
O godz. 18. odprawiona zosta-

ła uroczysta msza święta w ba-
zylice katedralnej. Homilię wy-
głosił kardynał Józef Glemp. 
Podzielił się on z wiernymi 
własnymi wspomnieniami z 13 
grudnia 1981 r. Przypomniał, jak 
ważna była wówczas modlitwa. 
– Żeby to wszystko przetrzymać, 
potrzebna była siła duchowa, siła 
od Boga – zaznaczał.

13 grudnia kardynał Glemp 
wybierał się na spotkanie z mło-
dzieżą na Jasnej Górze. O godz. 
5.30 przybyło do niego trzech 
mężczyzn od generała Jaruzel-
skiego. Oznajmili mu, że za pół 
godziny będą wyłączone wszyst-
kie telefony, rozgłośnie i że ge-
nerał ogłosi stan wojenny. Z taką 
wiadomością wyjechał na Jasną 
Górę. – Jechałem w silny mróz, 
na ulicach stały czołgi, uzbrojeni 
żołnierze, ale nikt mnie nie kon-
trolował – wspominał. Dopiero 
w Częstochowie odczuł wrażli-
wość ludzką. – Ile nerwów, ile 

ANETA
MARAT

aneta.marat@lowiczanin.info

Podczas mszy świętej w katedrze złożono dary. Kosz z owocami na ręce kardynała Glempa  złożył Andrzej 
Marat. 

Na skwerze Solidarności w Łowiczu pojawili się m.in. przedstawiciele Solidarności z Łodzi wraz z pocztem 
sztandarowym. 

Wartę przy pomnikach pełnili harcerze z hufca ZHP Łowicz: Magdalena Klimkiewicz i Rafał Wójcik. 
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emocji, łez, żalu. Trudno było 
ich uspokoić, trudno było o mo-
dlitwę, choć ja modliłem się  
o siłę przetrwania – mówił. Po 
spotkaniu wrócił do Warszawy, 
gdzie wygłosił krótkie kazanie 
na Starym Mieście. Przychodzi-
ła mu wówczas do głowy tylko 
jedna myśl, że tylko siła Boża 
może dopomóc i że trzeba prze-
trwać we wzajemnej pomocy. 

Tablica upamiętniająca 
wydarzenia 
Ostatnim punktem obcho-

dów było odsłonięcie tablicy 
poświęconej osobom interno-
wanym. Tablica została umiesz-
czona przed Zakładem Kar-
nym w Łowiczu. Jej treść głosi, 
iż w łowickim zakładzie w la-
tach 1981-1982 – po wprowadze-
niu stanu wojennego – bez wy-
roku więzionych było 305 osób,  
w tym 10 kobiet, członków NZSS 
Solidarność oraz działaczy opo-
zycji antykomunistycznej. Po-
święcenia tablicy dokonał kar-
dynał Glemp i biskupi łowiccy: 
Andrzej Dziuba i Alojzy Orszu-
lik oraz arcybiskup archidiece-
zji łódzkiej Władysław Ziółek. 

Przed ZK głos zabrał prze-
wodniczący łódzkiej Solidarno-
ści z lat 80-tych Andrzej Słowik. 
Przypomniał on historię zmagań 
z ówczesną władzą. – Bardziej 
jest chroniony interes przestępcy 
niż ofiary. Więziono tych, którzy 
mieli idee, wizje, którzy chcieli 
ponosić odpowiedzialność – mó-
wił. Podkreślał jednak, że ci, któ-
rzy znaleźli się za murami wię-
zienia, nie powinni się wstydzić. 

Po złożeniu kwiatów i odśpie-
waniu Pieśni Konfederatów Bar-
skich internowani weszli do ło-
wickiego więzienia. Dla wielu  

z nich był to bolesny powrót 
do historii. Przekraczając próg, 
przypominali sobie, w którym 
baraku siedzieli, gdzie była 
zbiórka i jak wyglądał dzień  
w więzieniu. Internowani zwie-
dzili jedną z cel, w której te-
raz osadzani są więźniowie. 

Wspomnieniom nie było 
końca 
Z Łowicza tylko dwie oso-

by były internowane na Czaj-
kach. Wśród nich Andrzej 
Wojciech Jankowski. – By-
łem internowany do Sylwestra 
– mówi. Zatrzymany był na ło-
wickiej komendzie, później wraz  
z aresztowanymi ze Skierniewic 
przewieziony został do Zakładu 
Karnego w Łowiczu. – Otwo-
rzyli drzwi i kazali wyskakiwać 
w szpaler funkcjonariuszy, psy, 
zimno – opowiada internowany. 

Przyznaje, że najgorsza była 
świadomość tego, że jest się za-
mkniętym. – Człowiek, nie wie-
dząc, jak długo będzie zamknię-
ty, chodzi jak dzikie zwierzę  
w klatce, od ściany do ściany. 
Ktoś, kto tego nie przeżył, to 
nie wie, o co chodzi – opowia-
da. 

Jankowski mówił, że 30 lat 
temu panowała atmosfera stra-
chu i terroru. – Patrzyliśmy  
w okna i ciągle nasłuchiwaliśmy. 
Jednym z gorszych momentów 
była pobudka w więzieniu: za 
każdym razem światło zapala-
ło się wcześnie rano i puszczana 
była piosenka zespołu Kombi pt. 
Jesteś wolny. Okres internowania 
dla Jankowskiego był o tyle trud-
niejszy, że jego żona była wów-
czas w ciąży. – Każdego dnia 
przypominali mi, że moja żona 
jest w ciąży i próbowali prze-

konać do współpracy. To było 
straszne – potwierdza.

Od 16 do 19 grudnia Jankow-
ski spędził 3 doby na tzw. twar-
dym łożu. Powód? – Mieliśmy 
założone kokardki na znak ża-
łoby, strażnik kazał mi je zdjąć, 
a ja nie wykonałem jego rozka-
zu, szarpnął więc i sam je ze-
rwał. Od razu też wydano wy-
rok – 3 doby w nieogrzewanym 
pomieszczeniu, tylko podrzucali 
mi jedzenie – opowiada.

W niedzielę, 11 grudnia Jan-
kowski przyznał, że bardzo dłu-
go zastanawiał się, czy jest go-
towy, by wejść ponownie do 
wiezienia. – Zawsze, kiedy prze-
jeżdżam obok zakładu, mam ja-
kieś spięcie wewnętrzne. Dosze-

dłem jednak do wniosku, że to 
najwyższy czas – wyznaje. 

Rozliczyć przeszłość 
Drugim internowanym był 

Wojciech Gędek. Opowiadając 
nam wydarzenia sprzed 30 lat, 
nie krył swojego wzruszenia. – 
Mamy świadomość, że położy-
liśmy kres hydrze komunistycz-
nej. Szliśmy z gołymi rękami 
na czołgi, na uzbrojoną milicję. 
Kusiła nas historia, żeby prze-
ciwstawić się siłą – wyznaje. 
W rozmowie z nami mówił, że 
wszyscy chcieli walczyć o Pol-
skę, a stan wojenny został wpro-
wadzony przeciwko całemu na-
rodowi. Wielką nagrodą było to, 
że ludzie wygrali pokojową siłą. 

Gędek wspominał, że ludzie 
na kolanach w różnych miej-
scach, w więzieniach, w celach 
modlili się: „daj nam Polskę 
biedną, ale sprawiedliwą” albo 
„do kraju tego, gdzie kruszynę 
chleba podnosi się z uszanowa-
niem”.

Najbardziej jednak jego  
i jego kolegów boli to, że nic nie 
jest rozliczone. – Koledzy mają 
świadomość, że są ludźmi dru-
giej kategorii. Dostają emerytu-
ry kilkaset złotych, a ich opraw-
cy kilka tysięcy złotych – mówił.

Longin Chlebowski z Ło-
dzi był internowany przez 5 dni 
w Sieradzu, później w Łodzi, 
chwilę w Łowiczu i w Hrubie-
szowie. I choć 19 grudnia zo-

stał zwolniony, to 13 stycznia 
otrzymał wyrok skazujący na 3 
lata, z czego 2 spędził w wię-
zieniu. Jego żonę przekonywali, 
by nakłoniła męża do podpisa-
nia tzw. lojalki. Wywieźli ją ra-
zem z 11-letnią córką o godz. 11 
w nocy na drugi koniec miasta. 
Nie ugiął się jednak.

Moment zamknięcia Chle-
bowski pamięta bardzo dobrze. 
Przyjechało po niego 5 samo-
chodów, zawieźli go na komen-
dę dzielnicową. Później wy-
wieziony został pod wschodnią 
granicę. 

Marek Łęcki z Pabianic miał 
22 lata, kiedy do jego drzwi 
rano zapukała milicja i wypro-
wadziła go z domu. Był jednym 
z najmłodszych internowanych. 
– Ktoś życzliwy powiedział, 
że rozklejałem ulotki – mówi.  
W więzieniu w Sieradzu i Ło-
wiczu spędził ponad pół roku, 
opuścił je w lipcu 1982 roku. 
Dziś przyznaje, że nie żałuje 
tego, co robił. – Zrobiłbym to 
samo, tyle że nieco mądrzej – 
przyznał.

W Wigilię Bożego Narodze-
nia więzienie opuścił Wojciech 
Szczeciński z Łodzi. – Pamię-
tam, że 13 grudnia milicja wy-
warzyła drzwi w moim domu 
ok. godz. 2 w nocy. Wpadli, obe-
szli wszystkie pokoje, po czym 
mnie wyprowadzili – wspomi-
na. Szczeciński został wywie-
ziony do Łęczycy. W celi był z 
6 innymi osobami. Rozmawia-
jąc z nami, podkreślał, że ni-
gdy nie żałował tego, co robił, 
a rozklejał ulotki i brał udział  
w manifestacjach. Jedynej rze-
czy, której żałuje, to to, że lu-
dzie, którzy go ścigali, dziś żyją 
w luksusach. 

Halina Morgaś z Ryszardem Patzerem�śpiewali�pod�więzieniem�hymn�
konfederatów.��

Andrzej Kropiwnicki apelował�do�internowanych,�by�przekazywali�swoją�
wiedzę�o�stanie�wojennym�młodym�ludziom.

Wojciech Gędek był jednym z internowanych. 11�grudnia,�
wspominając�stan�wojenny,��na�jego�twarzy�widać�było�łzy�i�wzruszenie.�

W obchodach wzięło udział bardzo wiele osób. Wśród�nich�Andrzej�Marat�–�przewodniczący�„Solidarności”�
RI�w�powiecie�łowickim,�tradycyjnie�w�stroju�łowickim.�
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W uroczystościach wzięło udział bardzo wiele osób. Wśród�nich:�Waldemar�Kręc,�Andrzej�Kropiwnicki,�Jerzy�
Kropiwnicki�i�Marian�Papis.

Na zakończenie�internowani�ponownie�weszli�do�celi�więziennej�w�Zakładzie�Karnym�w�Łowiczu.�
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REKLAMA

Łowicz | Metamorfozy Joanny Dynysiuk

Niezwykła biżuteria dla niezwykłej osoby
Kilkadziesiąt wyrobów jubilerskich: kolii, kolczyków, 
pierścionków i wisiorków wykonanych przez Joannę Dynysiuk 
można było obejrzeć 9 grudnia podczas pokazu biżuterii 
artystycznej w łowickim muzeum. Wystawa połączona została 
z występem łowickiej Orkiestry Kameralnej. 

Sala barokowa łowickiego 
muzeum w piątek wypełniła się 
niemalże po brzegi. Sama ar-
tystka przyznała, że była zasko-
czona ilością przybyłych gości. 
Z powodu tak dużego zaintere-
sowania postanowiono, że wy-
stawa nie będzie, jak wcześniej 
zapowiadaliśmy, jednodniowym 
pokazem, ale została przedłużo-
na do środy, 14 grudnia. 

Na początku wystąpiła Orkie-
stra Kameralna pod batutą Ada-
ma Wojciechowskiego. Kon-
cert rozpoczęła po staropolsku, 
od poloneza z fi lmu „Pan Tade-
usz” Andrzeja Wajdy. Niemalże 
przez godzinę można było słu-
chać muzyki klasycznej. 

Po zakończonym koncercie 
Dynysiuk opowiadała o sobie 
i swojej twórczości. Przybyli do-
wiedzieli się, że choć artystka 
mieszka od 10 lat w Łowiczu, 
to pochodzi z Wrocławia. Tam 
też ukończyła Liceum Sztuk 

Plastycznych, na kierunku jubi-
lerstwo. Po liceum pojawiła się 
druga jej pasja, która zawiodła 
ją na studia do Warszawy. – Za-
wsze pociągało mnie klasyczne 
piękno, stąd studia na archeolo-
gii śródziemnomorskiej na Uni-
wersytecie Warszawskim – mó-
wiła. Z wykształcenia jest więc 
złotnikiem, plastykiem i arche-
ologiem.

Tytuł prezentowanej wystawy 
to Metamorfozy. Jak twierdzi 
sama artystka, ideą pokazu bi-
żuterii było to, aby osoby, które 
przyszły, zobaczyły, jak biżute-
ria zmienia wygląd, jak ta sama 
biżuteria zupełnie inaczej wyglą-
da na różnych osobach. – Wysta-

wa to przekrój tego, co wędru-
je przez całą moją twórczość, 
są też przedmioty nagrodzone 
i rzeczy przygotowane specjalnie 
na tę wystawę – mówiła. Pod-
kreślała, że jej biżuteria to po-
łączenie wielu lat doświadczeń 
w zawodzie złotnika, zaple-

cza plastycznego i inspiracji 
kręgu sztuki minionych epok 
oraz współczesności. – Two-
rzę również biżuterię na spe-
cjalne zamówienia. Zawsze 
spotykam się z osobami zain-
teresowanymi i podczas kil-
kugodzinnej rozmowy po-

znaję osobowość człowieka 
i wiem już, czego oczekuje. Po-
tem to już trzy, cztery dni, a cza-
sem nawet i tydzień żmudnej 
pracy nad danym przedmiotem 
– mówiła podczas wernisażu ar-
tystka. Podkreśla ona, że sztuką 
jest to, by dany wyrób pasował 
do osoby, by wyrażał niepo-
wtarzalne osobowości klientów 
i dobrze się prezentował. – Two-
rzę dla ludzi, których nie intere-
sują wzory seryjnych produkcji. 
Oni chcą nosić rzeczy wyjątko-
we, jedyne w swoim rodzaju.

Podczas wernisażu Dynysiuk 
towarzyszyły przyjaciółki, któ-
re prezentowały biżuterię wyko-
naną przez artystkę. Wśród nich 
była pani Ewa. Przyznała ona, że 
choć nie lubi nosić biżuterii, to 
w naszyjniku wykonanym przez 
Joannę czuje się bardzo dobrze, 
pasuje jej do wszystkiego i chęt-
nie go zakłada. 

Na wernisażu spotkaliśmy 
także panią Czesławę z Łowicza. 
– Bardzo lubię biżuterię, dlate-
go zdecydowałam się przyjść 
na wernisaż i zobaczyć wyro-
by – wyjaśniała. Nie ukrywa-
ła ona przed nami swojego za-
chwytu przedmiotami. – Jestem 
pod wrażeniem. Bardzo mi się 
wszystko podoba, i naszyjniki, 
i bransoletki. Wiadomo, że nie-
które rzeczy są bardzo odważ-
ne, ale na pewno każdy znalazł-
by coś dla siebie – mówiła. am

Joanna Dynysiuk (z prawej) ze swoja przyjaciółką Ewą. Obie panie w biżuterii wykonanej przez artystkę.
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Tworzę dla ludzi, 
których nie interesują 
wzory seryjnych 
produkcji. Oni 
chcą nosić rzeczy 
wyjątkowe, jedyne 
w swoim rodzaju.
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Łowicz�|�Pyszna�zabawa�Pod�Sosenkami

Samodzielnie tworzyły sałatki
W konkursie  
na najsmaczniejszą sałatkę, 
który odbył się  
24 listopada w Przedszkolu 
nr 10, zwyciężyła mieszanka 
słodkich owoców.

Tak zdecydowało jury skła-
dające się z pracowników pla-
cówki: Agnieszki Solarz, Bro-
nisławy Kosmowskiej – obsługa 
kuchni, Justyny Matyaszek-Du-
bielak – psycholog oraz Anny 
Skorupińskiej – intendentki. 
Oceniały one kulinarną twór-
czość dzieci w konkursie Sa-
łatkowy Zawrót Głowy, który 
był kolejnym przedsięwzięciem  
w ramach realizowanego w pla-
cówce Programu Promocji Zdro-
wia. Dzieci we wszystkich gru-

pach przedszkolnych tworzyły 
sałatki, zachowując przy tym 
zasady higieny i bezpiecznego 
obchodzenia się z elementami 
wyposażenia kuchennego. Zwy-
ciężyła sałatka „Niebo w gę-
bie”, przygotowana przez grupę 
Pszczółki składającą się z dzieci 
w wieku 3-4 lat. Zwycięzcy jako 
nagrodę otrzymali jogurty.

Po spotkaniu dzieci skonsu-
mowały stworzone przez sie-
bie sałatki, a rodzice otrzymali 
przepis na sałatkę zwycięzców. 
Znalazły się w niej, brzoskwi-
nie, nektarynki, banany, wino-
grona, serek homogenizowany  
waniliowy. Jeśli ktoś chciał-
by stworzyć samodzielnie sa-
łatkę, należy pokroić składniki  
w kostkę i wymieszać z serkiem 
waniliowym.  tb

Łowicz |�Uczennice�Zespołu�Szkół�Ponadgimnazjalnych�nr�3�w�konkursie�kulinarnym

Przepis na sukces  
z combre królika i tilapi
Siostry Sylwia i Anna Woźniak z klasy I i II 
Technikum Uzupełniającego z Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 3 w Łowiczu zajęły IV miejsce 
w półfinale prestiżowego konkursu „Zgotuj sobie 
sukces” w Warszawie, dostając się do finału.

W konkursie musiały przygo-
tować autorski przepis na przy-
jęcie, które musiało składać się 
z przekąski i dania głównego 
z wykorzystaniem słodkowod-
nych ryb tilapi i combra z kró-
lika.

Przepis przygotowały nie tyl-
ko siostry Woźniakówny, ale 
również jeszcze trzy inne ze-
społy z łowickiej szkoły. Łącz-
nie do konkursu, organizo-
wanego przez sieć sklepów 
Makro Cash&Carry, zgłosi-
ło się 74 drużyn z całej Polski. 
W skład jury wchodzili: Grze-
gorz Kazubski – kucharz znany 
z programu „Szefowie kuchni” , 
Kurt Scheller – były szef kuch-
ni warszawskich hoteli: Bristol, 
Sheraton i Rialto oraz szefowie 
europejskich kuchni: Luis Fi-
lipe Aloes z Portugalii, Stefan 
Lanz z Szwajcarii i Gissur Gud-
mundsson z Islandii. 

Jury wybrało 24 drużyny, 
które zmierzyły się ze sobą 17 

listopada w półfinale, w którym 
wzięły udział również łowiczan-
ki. Sylwia i Ania na przystaw-
kę przygotowały rybę przypra-
wioną jedynie solą i pieprzem, 
którą grillowały. Do tego przy-
gotowały małe rogaliki z cia-
sta francuskiego, których farsz 
składał się z gotowanej kapu-
sty i pieczarek smażonych z ce-
bulą. Jako danie główne podały 
mus z combra królika zmikso-
wany ze śmietaną, a całość zo-
stała zawinięta w roladzie. Do 
tego dodały trochę żurawiny. 

W kieliszku podały natomiast 
zmiksowany owoc avokado  
z limonką, serkiem mascarpone  
z dodatkiem czosnku. Na tale-
rzu podano również mus z mar-
chewki zmiksowany z musztar-
dą i sokiem z pomarańczy.

– Ważne jest bowiem, by nie 
przekraczać ilości 4 smaków na 
talerzu – podkreśla nauczyciel-

ka Agnieszka Wiosetek-Reske, 
która pomagała przygotować 
się uczennicom do konkursu. – 
Oprócz punktów za smak, oce-
niano również kolorystykę dań  
i ich kompozycję.

Biorąc udział w konkursie, 
trzeba było najpierw przygoto-
wać przepis i wysłać go do or-
ganizatorów razem ze zdjęcia-
mi przyrządzonych już potraw. 
Na tej podstawie Ania i Sylwia, 
razem z 23 innymi drużynami 
zakwalifikowały się do półfi-
nału. Już na miejscu w Warsza-
wie musiały przygotować jesz-
cze raz wyróżnioną przystawkę 
i danie główne, ale każde po 6 
porcji. 

– Było to bardzo trudne, po-
nieważ miałyśmy na to za-
ledwie 1,5 godziny – mówią 
siostry. – Poza tym obie odczu-
wałyśmy dużą tremę i to nam 
również utrudniało pracę.

Poszło jednak bardzo dobrze, 
ponieważ zajęły IV miejsce  
w półfinale, dzięki czemu do-
stały się do finału konkursu. Tu 
niestety dostały już trudniejsze 
zadanie tzw. czarną skrzynkę. 
Każda drużyna dostała pudełko, 
w którym mieściły się produk-
ty, z których należało przygoto-
wać 6 porcji przystawek i 6 dań 
głównych. – Pierwszy raz miały 
do czynienia z takim zadaniem, 
ale i tak uważam, że poradziły 
sobie z tym nieźle – mówi na-
uczycielka.

Choć w finale Ania i Syl-
wia nie zajęły żadnego miejsca 
na podium, cieszą się z udziału  
w tym konkursie. – Nauczyły-
śmy się na pewno wielu rzeczy, 
m.in. jak działać pod presją cza-
su czy tworzyć dania z nowych 
produktów – przyznają Woźnia-
kówny.  jr

Ważne�jest,��
by�nie�przekraczać�
ilość�4�smaków�
na�talerzu.

Sylwia i Ania Woźniak z�Kurtem�Schellerem.

Jury oceniające sałatki:�Agnieszka�Solarz,�Bronisława�Kosmowska�
z�obsługi�kuchni,�Justyna�Matyaszek-Dubielak�–�psycholog�oraz�Anna�
Skorupińska�–�intendentka.
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31 pociągów z Łowicza  
do Warszawy
– jak wygląda nowy rozkład jazdy. str. 13

REKLAMA

Łowicz | Wyniki przeglądu „O Pióro Pelikana” 

Ogłoszenie wyników i wystawa malarstwa 
Znane są już wyniki II Ło-

wickiego Przeglądu Twórczo-
ści Literackiej „O Pióro Pelika-
na”. Finał konkursu połączony  
z wręczeniem nagród oraz wy-
stawą malarstwa i biżuterii od-
będzie się 17 grudnia. 

Na ten konkurs, przeznaczo-
ny dla osób dorosłych, wpłynęło 

46 prac, zarówno z nurtu poezji 
jak i prozy. Pierwsze miejsce 
zajęła Małgorzata Stachowiak-
-Schreyner, drugie przyznano 
Magdalenie Cybulskiej, a trze-
cie równorzędne – Karoli Gra-
czyk i Bożenie Kaczorowskiej. 
Wyróżniono także: Julittę Nie-
znalską, Karolinę Oparę, Ma-

riolę Kruszewską i Weronikę 
Sztorc. W pokonkursowej pu-
blikacji znajdą się także prace 
kilkunastu innych osób. 

Oficjalne ogłoszenie wyni-
ków nastąpi 17 grudnia o go-
dzinie 17. w Łowickim Ośrod-
ku Kultury w ramach spotkania 
„Literatura i sztuka”. W ra-

mach spotkania wystawę ma-
larstwa i biżuterii „Kobieta we 
wnętrzu” zaprezentuje Aldona 
Zając – łowiczanka zajmująca 
się malarstwem, grafiką i ry-
sunkiem. Organizatorem kon-
kursu jest Miejska Biblioteka 
w Łowiczu oraz Łowicki Ośro-
dek Kultury.  td 

Łowicz | 5 produktów otrzyma znaczek marki Folklor Łowicki

Głównej nagrody nie przyznano
Haftowane prace wykonane przez Wandę Teleman  
z Goleńska, rzeźba Elżbiety Świderek  
ze Skierniewic, mankiet Wandy Bogusz  
z Wierznowic i pająk Bogusławy Świderek z Lipiec 
Reymontowskich zostały wyróżnione w konkursie 
na wykonanie produktu, który zostanie oznaczony 
znakiem marki Folklor Łowicki i będzie  
promował Łowicz. Uroczyste podsumowanie 
konkursu odbyło się 8 grudnia w sali kina Fenix. 

Do konkursu zostało zgłoszo-
nych 26 prac, ale nie przyznano 
nagrody głównej. – Wśród zgło-
szonych produktów nie było bo-
wiem takiego, który można by 
masowo produkować i który 
byłby uniwersalny – wyjaśnia 
zastępca naczelnika Wydziału 
Promocji z łowickiego ratusza 
Michał Zalewski. 

Komisja konkursowa szu-
kała produktu przeznaczone-
go zarówno dla osoby mło-

dej, jak i starszej, kobiety  
i mężczyzny. 

Wśród wyróżnionych pro-
duktów znalazły się dwa pro-
dukty wykonane przez panią 
Wandę Teleman. Są to: tor-
ba wykonana z tkaniny łowic-
kiej i aksamitu, na którym wy-
haftowano kwiaty oraz etui na 
notatnik, również z haftem ło-
wickim. Poza tym wyróżniono 
mankietnik z czarnego aksa-
mitu z haftem ręczno-maszy-

nowym wykonany przez panią 
Wandę Bogusz. Uwagę jury 
zwróciła także rzeźba łowicka 
Elżbiety Świderek. Została ona 
wykonana z drzewa lipowego, 
a przedstawia parę łowicką na 
tle wycinanki łowickiej. Wy-
różniono także pająk łowicki 
Bogusławy Świderek. 

Wszystkie produkty będą 
promowane w specjalnie stwo-
rzonym katalogu, który zosta-
nie wydany pod koniec przy-
szłego roku. Każdy produkt 
zostanie opatrzony wizerun-
kiem autora i krótką historią 
jego dokonań. Ponadto będą 
one promowane na różnego 
rodzaju targach i wystawach  
w kraju oraz za granicą.

– Jestem bardzo zaskoczona. 
Nie spodziewałam się takiego 
wyróżnienia – mówiła tuż po 
ogłoszeniu wyników Wanda 
Teleman. Przyznała, że pomysł 
na wykonanie produktów po-
wstał bardzo szybko. – Uwiel-
biam haftować, to moja pasja. 
Po otrzymaniu informacji z ra-
tusza wiedziałam, że muszę 
wziąć udział w konkursie – do-
dała. Równie zaskoczona była 
Bogusława Świderek. – Jest mi 
bardzo miło, że zostałam wy-
różniona – mówiła.  amGratulacje od burmistrza przyjęła pani Wanda Bogusz z Wierznowic (z prawej), obok niej Elżbieta Świderek.
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Łowicz | Integracja i taniec

W sobotę debiut Furkotek
W najbliższą sobotę, 17 grud-

nia, w hotelu akademickim Ma-
zowieckiej Wyższej Szkoły Hu-
manistyczno-Pedagogicznej 
przy ul. Warszawskiej w Ło-
wiczu odbędzie się kameral-
ny koncert zespołu tanecznego 
Furkotki. Zespół prowadzony 
przez Stanisława Wielca oraz 
Emilię Jaworską-Płuszkę jest 

niewielki, skupia zaledwie kil-
kanaścioro dzieci z Łowicza  
i powiatu łowickiego. To, co go 
wyróżnia, to fakt, że występują 
w nim dzieci z wadami słuchu, 
w tym całkowicie niesłyszące. 
Ciekawostką koncertu będzie 
śpiewanie przez dzieci łowic-
kich piosenek za pomocą miga-
nia – mowy rąk.  tb
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Łowicz | Artystka chce dzielić się swoim talentem z innymi

Ceramika dla każdego
Wykonywane przez nią przedmioty są niepowtarzalne. 
Nie można ich dokładnie odtworzyć po raz drugi, ponieważ 
ich forma nie podlega żadnym schematom. Magdalena 
Surmacz, bo o niej mowa, choć z Łowicza nie pochodzi, to 
już kilka lat temu związała się z naszym miastem, a teraz 
przy ul. Gdańskiej  otworzyła Galerię Artystyczną.

Magdalena Surmacz jest ab-
solwentką Akademii Sztuk Pięk-
nych w Łodzi. Pochodzi z Piotr-
kowa Trybunalskiego. Brała 
udział w ponad 17 wystawach 
w Polsce i za granicą. Wyko-
nywała scenografi ę i rekwizyty 
do dwóch fi lmów animowanych 
Piotruś i wilk Suzie Templeton, 
który zdobył Oskara w 2008 r. 
oraz Danny Boy Marka Skrobec-
kiego, realizowanych przez wy-
twórnię SE-MA-FOR. 

Od dziecka wiedziała, że 
chce tworzyć sztukę. – Rodzi-
ce zawsze wspominali, że jesz-
cze dobrze jeść nie umiałam, 
a już trzymałam ołówek w rękach 
– wspomina artystka. Jej rodzice 
nie zajmowali się sztuką zawo-
dowo, choć oboje byli uzdolnie-
ni manualnie. Jej tata bardzo do-
brze rysował, mama natomiast 
uwielbiała robić na szydełku. 

Magda skończyła liceum pla-
styczne w Zduńskiej Woli. Tam 
też miała po raz pierwszy stycz-
ność z ceramiką. Wówczas nie 
myślała jednak, że w przyszłości 
zajmie się nią profesjonalnie. Sy-
tuacja zmieniła się po studiach. 
Zaczęła prowadzić warsztaty 
dla dzieci, na których najmłod-
si lepili z gliny i malowali. Jedna 
z jej podopiecznych zdobyła na-
wet nagrodę w łódzkim konkur-

sie na najładniejszego aniołka. 
– Zrobiłam pierwszą fi gurkę dla 
mojego synka. Zobaczyła ją ko-
leżanka i poprosiła o podobną – 
wspomina Magda. Tak zaczęła 
robić anioły z gliny, dla rodziny
i przyjaciół, aż w końcu zajęła się 
ceramiką profesjonalnie. 

W 2009 roku artystka wzię-
ła udział w unijnym konkursie 
„Bądź sobie szefem” Łódzkiej 
Agencji Rozwoju Regionalne-
go i wygrała, pokonując prawie 
700 kandydatek. Konkurs adre-
sowany był do kobiet na urlopie 
macierzyńskim i bezrobotnych. 
Spośród wszystkich wybrano 20, 
które najlepiej się zaprezentowa-
ły i miały bogate portfolio. Mag-
da znalazła się na piątym miej-
scu. 

Wygrane pieniądze przezna-
czyła na wyposażenie pracowni 
w Łodzi, zakup pieca do wypa-
lania ceramiki i specjalnego koła 
garncarskiego. Brakowało jej lo-
kalu potrzebnego do prowadze-
nia działalności. Zwróciła się do 
Urzędu Miasta w Łodzi z proś-
bą w tej sprawie, przez pół roku 
starała się o dwa lokale, które jej 
obiecywano – ale w końcu zde-
cydowała się przenieść pracow-
nię do Łowicza, do domu rodzi-
ców swojego męża. 

Tworzenie z ceramiki 
– Proces tworzenia z ceramiki 

jest nieprzewidywalny, często 
końcowy rezultat jest zaskaku-
jący – mówi Magda. Artystka, 

zaczynając tworzyć dany przed-
miot, ma w głowie tylko ogól-
ny zarys tego, co chce stworzyć, 
szczegóły precyzuje w trakcie 
pracy. Pierwszym krokiem jest 
nadanie kształtu glinie i wypa-
lenie formy w piecu. Kolejnym 
– szkliwienie, a więc malowa-
nie i wypalanie przedmiotów. 
Efekt szkliwienia można zoba-
czyć dopiero po ok. 30-36 go-
dzinach, po wyjęciu przedmiotu 

z pieca. – Cały proces jest trud-
ny, ponieważ nie mam pełnej 
kontroli nad jego przebiegiem 
– mówi artystka. Przyznaje, że 
czasem po wyjęciu przedmiotu 
z pieca następuje zaskoczenie, 
bo miał on wyglądać zupełnie 
inaczej. 

Ceramika jest techniką, któ-
ra łączy w sobie rzeźbę, ma-
larstwo, rysunek i grafi kę. Poza 
tym, jak mówi Magda, cerami-

ka łączy piękno z funkcjonalno-
ścią. 

Podczas tworzenia artyst-
ka inspiruje się sztuką baro-
ku i secesji. W swej pracowni 
wykonuje przeróżne przedmio-
ty, wśród nich misy, wazony, 
półmiski, kubki – ale jej zna-
kiem rozpoznawczym są anio-
ły. W galerii nie brakuje rów-
nież przedmiotów związanych 
z folklorem łowickim. Z gliny 

powstały m.in. kubki, talerzyki 
i koguciki łowickie.  

Jeżeli chodzi o anioły, to każ-
dy z nich jest inny. Najmniej-
sze mają ok. 20 cm, a ich wy-
konanie zajmuje kilka godzin. 
Największe osiągają pół me-
tra. Magda wypala też fi gurki 
imienne – pary aniołów z imio-
nami, które można podarować 
jako prezent ślubny albo dziec-
ku, z okazji narodzin. Na życze-
nie klientów upodabnia aniel-
skie twarze do nich samych. 

Ceramika w Łowiczu
Magda otworzyła galerię 

w Łowiczu przy ul. Gdańskiej 
13 na początku listopada. Moż-
na w niej nie tylko obejrzeć 
przedmioty wykonywane przez 
artystkę, ale także zakupić wy-
braną rzecz lub złożyć specjal-
ne zamówienie. Galeria otwarta 
jest codziennie od godz. 11 do 
późnych godzin nocnych. Warto 
jednak przed udaniem się do niej 
zadzwonić i umówić się.

Udając się do galerii w ciągu 
tygodnia, zostaniemy obsłuże-
ni przez teściową Magdy – pa-
nią Jolantę Surmacz, w week-
end najprawdopodobniej przez 
samą artystkę. – Pomagam, jak 
tylko potrafi ę, nigdy nie myśla-
łam, że mogę zająć się cerami-
ką, ale jest to bardzo wciągające 
hobby. Wiem już, jak wygląda 
proces tworzenia, sama także 
ulepiłam już kilka przedmiotów, 
a w domu mam bardzo wiele 
rzeczy wykonanych przez Mag-
dę – mówi pani Surmacz.

Artystka myśli także o po-
prowadzeniu warsztatów z ce-
ramiki w Łowiczu lub w okoli-
cy. – Jestem bardzo otwarta na 
prowadzenie warsztatów, tyle że 
potrzebne jest do tego pomiesz-
czenie – przyznaje.  

ANETA
MARAT

aneta.marat@lowiczanin.info

Magdalena Surmacz w pracowni w Łowiczu spędza przede wszytskim weekendy. 
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RZUT OKIEM | NOWY MEBLOWY

448 osób odwiedziło w minioną sobotę, 10 grudnia nowy sklep 
meblowy Abra w Alejach Sienkiewicza w Łowicza. Pierwsi klienci pojawili 
się przed sklepem już o godz. 6 rano, choć sklep otwarty został dopiero 
o godz. 9. Powód? Pierwsze 5 osób za wydane 1000 zł otrzymywało 
kanapę gratis. – Nie spodziewaliśmy się takiego zainteresowania. 
Musieliśmy zamówić jeszcze 3 kanapy – mówią właściciele sklepu 
państwo Gajewscy. W sumie rozdano ich więc 8. am 

Maurzyce | Zabytkowy most

Pamiątkowy kamień pamięci Stefana Bryły
Wczoraj, 14 grudnia 
o godz. 10 odsłonięto 
obelisk upamiętniający 
Stefana Bryłę 
– konstruktora 
zabytkowego 
mostu na Słudwi 
w Maurzycach.

Uroczystego przecięcia 
wstęgi dokonali Marian Ro-
żej  – wojewódzki konserwa-
tor zabytków ze Skierniewic, 
Bolesław Heichman – prze-
wodniczący Rady Powiatu 
Łowickiego oraz Zofi a War-
pechowska – absolwentka Po-
litechniki Warszawskiej, która 
zaprojektowała iluminację mo-
stu w ramach pracy inżynier-
skiej.

Profesor Stefan Bryła był 
wybitnym inżynierem i obywa-
telem – zaprojektował budynki 
Prudentialu i Muzeum Narodo-
wego w Warszawie oraz naj-
wyższy przed wojną budynek 
w Chicago. Był także posłem 

II i III kadencji sejmu II Rze-
czypospolitej. Wychował całe 
pokolenia inżynierów, którzy 
brali udział w powojennej od-
budowie kraju. Nie przerwał 
swej pracy dydaktycznej mimo 
wybuchu wojny – napisał in-
strukcję dla żołnierzy podzie-
mia o skutecznym wysadzaniu 
mostów. Pełnił funkcję dzie-
kana tajnego Wydziału Archi-
tektury Politechniki Warszaw-
skiej. Został zamordowany 
przez Niemców wraz z całą ro-
dziną w grudniu 1943 r.

Zaliczony do zabytków most 
w Maurzycach połączył brzegi 
Słudwi w 1929 r. i był w okre-
sie międzywojennym obiektem 
wzmożonego zainteresowania 
inżynierów z całej Europy. Ma-
sowo przyjeżdżali tu m.in. go-
ście z Francji i Niemiec. Powo-
dem takiego zainteresowania 
była unikatowa w owych cza-
sach konstrukcja mostu, przy 
budowie którego tradycyjne 
nity łączące zastąpiono spa-
waniem elementów. Pozwoliło 
to m.in. zmniejszyć masę mo-
stu z 70 do 56 ton – powiedział 

Maciej Zalewski z łódzkie-
go Oddziału GDDKiA, który 
poprowadził uroczystość. Na 
pamiątkowym kamieniu wy-

konano inskrypcję – motto ży-
ciowe profesora Stefana Bryły: 
„Trzeba myśleć i trzeba praco-
wać”.  pw

Łowicz | Komisja Edukacji Rady Powiatu

Blichowiacy pod skrzydła Centrum Promocji?
Zespół Pieśni i Tańca Blichowiacy przy powiatowym Centrum Kultury, Turystyki i Promocji Ziemi Łowickiej? 
Taka propozycja padła na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki, Młodzieży i Promocji 8 grudnia. Czy tak się stanie 
i czy jeszcze w tym roku szkolnym? Decyzję w tej sprawie podejmie Zarząd Powiatu – jako organ prowadzący szkołę na Blichu.
Kolejne posiedzenie komisji, na której będzie poruszana m.in. sprawa Blichowiaków, odbędzie się już dziś, 15 grudnia.

– Uważam, że nie można na 
razie podejmować w tej spra-
wie żadnych decyzji, bo jest na 
to za wcześnie – mówi łowicki 
wicestarosta Marcin Kosiorek. 
– Kiedy emocje opadną, wtedy 
będzie można zacząć się zasta-
nawiać, co dalej.

Zdaniem Kosiorka, przypisa-
nie Blichowiaków do Centrum 
Promocji nie jest do końca do-
brym pomysłem. – Po pierw-
sze zespół i jego historia od za-
wsze związany był ze szkołą na 
Blichu – mówi wicestarosta. – 
Po drugie Centrum Promocji 
ma naprawdę dużo pracy i nie 
wiem, czy byłby w stanie wziąć 
na siebie kolejne obowiązki.

Zapytany o zdanie dyrektor 
powiatowego Centrum Jacek 
Chołuj odpowiada, że na razie 

żaden z członków Zarządu Po-
wiatu na ten temat z nim nie 
rozmawiał. – Trudno jest mi się 
w chwili obecnej ustosunkować 
do tego pomysłu, bo sam nie 
wiem jakby to miało wyglądać 
w praktyce – mówi.

Podobnego zdania jest dy-
rektor szkoły Mirosław Kret. – 
Nie  chcę w tej chwili się wy-
powiadać na ten temat – mówi. 
– Wolę poczekać na to, co po-
stanowi Zarząd Powiatu, wów-
czas się do tego ustosunkuję. 

Na komisji 8 grudnia byli 
obecni: była kierownik i chore-
ograf Blichowiaków Katarzyna 
Polak, były kierownik muzycz-
ny zespołu Daniel Boczek oraz 
wicedyrektor ZSP nr 2 do spraw 
wychowawczych i kształcenia 
dla dorosłych Maria Laska.

Radni wysłuchali ich wy-
powiedzi na temat konfl iktu 
w Blichowiakach i odejścia Po-
lak i Boczka z zespołu. – Nie 
wniosły one jednak za wiele 
do całej sprawy – mówi prze-

wodniczący powiatowej komisji 
edukacji Mieczysław Szymaj-
da. – Nie możemy zresztą obec-
nie za wiele zmienić. Umowy z 
nowym kierownikiem muzycz-
nym i choreografem zostały 
podpisane i nie można ich za-
kwestionować. Możemy jednak 
wyciągnąć wnioski z konfl iktu. 

Zdaniem Szymajdy i innych 
radnych z komisji, oddzielenie 
zespołu od szkoły na Blichu 
może przynieść wiele dobre-
go. Ich zdaniem prowadzenie 

zespołu nie jest głównym za-
daniem szkoły, dlatego może 
byłoby lepiej, gdyby spraw ka-
drowych i organizacyjnych ze-
społu nie rozstrzygał dyrektor 
placówki oświatowej, a jednost-
ki zajmującej się kultywowa-
niem tradycji lokalnych, a taką 
jest powiatowe Centrum Pro-
mocji. 

Za wnioskiem mówiącym 
o przypisaniu Blichowiaków do 
Centrum, które jest samodziel-
ną instytucję kultury głosowali 
wszyscy obecni na posiedzeniu 
komisji radni: Artur Michalak, 
Zbigniew Kuczyński, Mieczy-
sław Szymajda,  Jerzy Wolski, 
Stanisław Felczyński i Euge-
niusz Furman.  jr

REKLAMA

JOANNA
RUDAK

joanna.rudak@lowiczanin.info

Gmina Chąśno

Trwa zbiórka 
folii i opon 

W dniach 15-17 grudnia na 
terenie całej gminy Chąśno 
fi rma Akropos przeprowadzi 
zbiórkę odpadów. Mieszkańcy 
powinni do czwartku, 15 grud-
nia wystawić na terenie swoich 
posesji, przy drogach zgroma-
dzone folie wszelkiego typu, 
sznurki i siatki po sianokiszon-
kach, pojemniki plastikowe, 
skrzynki i inne rzeczy wykona-
ne z plastiku. 

Firma zbierająca chętnie po-
nadto chętnie zabierze także 
opony samochodowe i rolnicze 
czy węże gumowe i plastikowe. 
Akropos ma swoją siedzibę 
w Sejkowicach w gminie Pacy-
na.  pw

Bolesław Heichman przekazuje nożyczki kolejnej osobie. 
Na drugim planie Jan Stocki z GDDKiA w Kutnie.
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BIELAWY UL. PARZEW 1 P. FRĄTCZAK-POLIFOWICZ; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLI-
MÓW, SKLEP „ABC...” P. GORTAT PRZY UL. RYNEK KOŚCIUSZKI 17; BOLIMÓW, SKLEP P. GŁOWACKIEGO, UL. SOKOŁÓW 19; BRODNE JÓZEFÓW, SKLEP P. TOMCZAK; CHRUŚLIN NOWY 48, SKLEP P. PIECHOWSKIEJ; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 
26 P. JAKUBIK; GĄGOLINIE PŁD., SKLEP „KOS”; HUMIN 1A, SKLEP P. GREFKOWICZ; HUMIN 44B, SKLEP P. SKOPA; KIERNOZIA, KIOSK P. WESOŁOWSKIEJ NA RYNKU KOPERNIKA;  KOCIERZEWIE PŁN., SKLEP P. DRAGAŃSKIEJ; KOMPINA, SKLEP  
P. PAPIERNIK; KRĘPA 155, SKLEP P. MARCZAKA; KURABKA 17A, SKLEP E. TOPOLSKA; ŁOWICZ, KIOSK LOTTO NA OS. BRATKOWICE; ZAKŁAD USŁUGOWO-HANDLOWY RTV ZBIGNIEW KĘDZIORA, OS. DĄBROWSKIEGO 24 (RAMPA); ŁYSZKOWICE, P, SZCZE-
CHOWICZ, UL. BARTOSZA GŁOWACKIEGO 17;  NIEBORÓW AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN, SKLEP P. SERWACH, UL. RYNEK 2; PARMA 57 P. JACEJ GAJ; RETKI 25A P. KOŁODZIEJCZYK; SANNIKI, 
SKLEP P. OLKOWICZ, UL. WARSZAWSKA 183; SOBOTA, SKLEP WIELOBRANŻOWY P. MAŁGORZATY BIŃCZAK PRZY PLACU ZAWISZY CZARNEGO 12; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; ŚLESZYN, P. MĄCZYŃSKA; WALISZEW STARY 19 P. PABIJAŃCZYK; 
ZABOSTÓW DUŻY 51, SKLEP P. SZALENIEC; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. MARZENY PIECKI; ZŁAKÓW KOŚCIELNY 21, SKLEP GS;

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „WIEŚCI”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; STRYKÓW: SKLEP Z ART. SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWYMI, STARY RYNEK

samochodowe

kupno
 �Skup aut, tel. kom. 796-444-000.

 �Auto-kasacja Subiekt - Nieborów 
230 posiadająca koncesję na 
wydawanie zaświadczeń do 
Wydziału Komunikacji przyjmuje 
i płaci za pojazdy stare, rozbite, 
wyeksploatowane, www.sdpsubiekt.
pl, tel. (46) 838-55-41, tel. kom. 
507-141-870.

 �AAA Auto skup, tel. kom. 
505-959-200.

 �Abc Auto-skup, tel. kom. 795-297-763.

 �Absolutnie każde auto, tel. kom. 
795-181-626.

 �Aktualnie kupię osobowy sprawny 
lub lekko uszkodzony, tel. kom. 
604-706-309.

 �Auto skup, wszystkie marki, płacimy 
za auta powypadkowe, uszkodzone, do 
remontu, najlepsze ceny, zadzwoń, tel. 
kom. 604-191-186.

 �Europejska Stacja Demontażu 
Pojazdów prowadzi skup pojazdów do 
złomowania. Zaświadczenia, tel. kom. 
602-123-360.

 �Kupię samochody osobowe, 
uszkodzone, od 2005 r., tel. kom. 
607-343-338.

 �Lucar auto-części, sprzedaż, skup aut, 
tel. kom. 796-199-706.

 �OPLE powypadkowe i inne, od 
1999 rok kupujemy, tel. kom. 
605-100-574.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych pojazdów 
samochodowych, tel. kom. 512-476-760.

 �Skup samochodów. 
Możliwość odbioru. Sprzedaż 
części. Złomowanie pojazdów. 
Zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. Nieborów, tel. kom. 
605-695-882.

 �Złomowanie pojazdów. Skup aut. 
Możliwość odbioru w godz. 7.00 - 22.00, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �ALFA ROMEO 156, 1.9 JTD, sedan, 

2000 rok, tel. kom. 697-049-594.

 �ALFA ROMEO 156, 1.9 JTD, kombi, 
2002 rok, sprowadzona, opłacona, 
9.600 zł, tel. kom. 668-743-688.

 �AlFA ROMEO 156, 2001 rok, 9.900 zł, 
tel. kom. 606-586-484.

 �AUDI A4, 1995 rok, tel. kom. 
728-501-663.

 �AUDI A4, 1.9 TDI, kombi, 2004 rok, 
srebrny, świeżo sprowadzony, stan bdb, 
tel. kom. 515-718-567.

 �AUDI A6, 2.5D, 2000 rok, czarna, tel. 
kom. 501-809-106.

 �AUDI A6, 1995 rok, stan bdb, tel. kom. 
792-345-021.

 �BMW 318, 1999 rok, stan bdb,  
tel. kom. 601-720-805.

 �BMW 318, 1999 rok, 6.400 zł, tel. kom. 
606-586-484.

 �BMW 318I gaz, czarny, tel. kom. 
783-249-377.

 �BMW 320l coupe, 1997 rok, czarna 
perła, sekwencja, full opcja, uszkodzenie 
powypadkowe, tel. kom. 507-649-801.

 �BMW 530 D, 2004 rok, bogate 
wyposażenie, 8 l/100 km, sprowadzony 
z Niemiec, tel. kom. 608-420-169.

 �CHRYSLER Neon, 1.6, 2001 rok, 
czarny, 115 KM, klimatyzacja, alufelgi, 2x 
airbag, sprowadzony, zarejestrowany, tel. 
kom. 796-777-302.

 �CITROËN Berlingo, 1.4, gaz, 1997 rok, 
tel. kom. 692-132-798.

 �CITROËN Jumper, 2.0 KDI, 2002 rok, 
tel. kom. 605-346-364.

 �CITROËN Xsara, 1.4 75 KM gaz, 2000 
rok, srebrny metalik, hak, garażowany, 
6.300 zł, tel. kom. 607-596-678.

 �DAEWOO Espero benzyna+gaz, 1996 
rok, tel. kom. 606-438-323.

 �DAEWOO Lanos, gaz, 1999 rok, tel. 
kom. 662-173-679.

 �DAEWOO Lanos, 1.6 16V, gaz, 
XII.1999 rok, tel. kom. 604-392-876.

 �DAEWOO Lanos, 1.6, benzyna/gaz, 
z kratką; opony zimowe, możliwość 
wystawienia FVAT, 2.400zł, tel. kom. 
604-676-613.

 �DAEWOO Lanos, 1.5, 2001 rok, 5.000 
zł, tel. kom. 530-131-004.

 �DAEWOO Lanos 1.5 16V, 2000 rok, 
120 tys. km, zielony, heczbek, 5-drzwi, 
wspomaganie, autoalarm, 5000 zł, tel. 
kom. 602-677-216.

 �DAEWOO Nexia, 1.5, sedan, 1997 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 605-535-396.

 �DAEWOO Nubira II, gaz, 2000 rok, 
autoalarm, elektryczne szyby, centralny 
zamek, poduszka powietrzna radio 
SB, elektryczne i odgrzewane lusterka, 
wspomaganie kierownicy, po stłuczce, 
2.900 zł, tel. kom. 696-119-557.

 �DAF CF, 1999 rok, 3-stronny wywrot, 
przyczepa Kogel 2002 r., wywrotka, tel. 
kom. 600-856-934.

 �FIAT 126p ELX, 1998 rok, stan dobry, 
bezwypadkowy, tel. kom. 662-197-848.

 �FIAT 126p, niedrogo, tel. kom. 
511-680-237.

 �FIAT Brava, 1.2 16V, 1999 rok, 4.200 
zł, tel. kom. 605-978-418.

 �FIAT CC, 700, 1996 rok, tel. kom. 
608-021-018.

 �FIAT CC 700, 1996 rok, tel. kom. 
601-086-844.

 �FIAT Doblo, 2001 rok, tel. kom. 
664-740-997.

 �FIAT Palio Weekend, 1.6 16V, 
gaz, 1999 rok, 2.500 zł, tel. kom. 
605-695-882.

 �FIAT Panda, 1.1 actual, 2003 
rok, 84.500 km, 9.700 zł, tel. kom. 
698-714-370.

 �FIAT Panda, 1.1, 2006 rok, 44 tys. km, 
wspomaganie,serwisowany, I właściciel, 
tel. kom. 665-977-562.

 �FIAT Punto, 1.1, 1999 rok, tel. kom. 
600-394-592.

 �FIAT Punto Evo, 1.3, 2010 rok, 22.000 
km, gwarancja fabryczna, tel. kom. 
665-343-760.

 �FIAT Punto, 1.1 SX, 1997/1998 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 605-535-396.

 �FIAT Seicento, 1.1, 2000 rok, tel. kom. 
602-362-910, po 16.00.

 �FIAT Seicento, 1999 rok, tel. kom. 
722-206-520.

 �FIAT Seicento, 900, 1999 rok, 
bordo metalik, stan idealny, tel. kom. 
606-819-096.

 �FIAT Siena, 1.2, gaz, 1999 rok, tel. 
kom. 692-132-798.

 �FIAT Siena, 1.4, gaz, 1997 rok, tel. 
kom. 510-982-692.

 �FIAT Stilo, 1.9 JTD, 2003 rok, tel. kom. 
663-531-509.

 �FIAT Tipo, 1996 rok, bordo, tanio, tel. 
kom. 603-639-113, 603-264-087.

 �FIAT Uno, 1.4 benzyna+gaz, 1995 rok, 
hak, tel. kom. 608-898-039.

 �FORD Escort, 1.4 benzyna/gaz, 1996 
rok, tel. kom. 600-880-110.

 �FORD Escort, 1.6 LPG, kombi, 1999 
rok, tel. (46) 837-21-18.

 �FORD Escort Cabrio, 1.4 
benzyna+gaz, 1997 rok, tel. kom. 
600-532-957.

 �FORD Escort, 1.6 gaz, 1996 rok, 
ciemna zieleń, hak, 1.500 zł, tel. kom. 
604-127-134.

 �FORD Fiesta, 1997 rok, stan dobry, tel. 
kom. 501-541-195.

 �FORD Focus, 1.8 TDDI, kombi, 2000 
rok, sprowadzony, opłacony, 9.900 zł, 
tel. kom. 795-181-626.

 �FORD Focus, 2.0 benzyna+gaz, 2003 
rok, 105 tys.km, bogate wyposażenie, 
tel. kom. 606-253-121.

 �FORD Focus, 1999 rok, 158.000 
KM, krajowy, II właściciel, tel. kom. 
605-346-343.

 �FORD KA, 1.3, 1998 rok, tel. kom. 
600-394-592.

 �FORD Mondeo, 1.8 TDI, kombi, 2000 
rok, tel. kom. 604-779-223.

 �FORD Mondeo, 1.6, benzyna+gaz, 
1995 rok, tanio, tel. kom. 691-937-276.

 �FORD Transit, benzyna, tel. kom. 
663-319-284.

 �FORD Transit, 1993 rok, 5D, 
tel. (46) 838-23-61, po 20:00.

 �FORD Transit, 2.5 TD, 1993 rok, stan 
dobry, tel. kom. 507-673-847.

 �HONDA Civic, 1.4, 1997/1998 rok, tel. 
kom. 603-872-897.

 �HONDA Civic, diesel, 2007 rok, tel. 
kom. 784-962-802.

 �HONDA Civic, 1.5, 1993 rok, tel. kom. 
726-298-193.

 �HONDA Civic coupe, 1.6, 1997 rok, 
tel. kom. 697-347-344.

 �HYUNDAI Tucson, 2.0, gaz sekwencja, 
2005 rok, tel. kom. 600-447-843.

 �MAZDA 323, 1.3 16V, 1997 rok, 2.500 
zł, tel. kom. 782-065-905.

 �MAZDA 6, 2.0 CITD, 2003 rok, tel. 
kom. 509-283-124.

 �MAZDA 6 Sport, 2.0 diesel, 121 KM, 
2003 rok, srebrna, zarejestrowana, full 
opcja+ dodatki, I właściciel, tel. kom. 
790-530-914.

 �MERCEDES 608 skrzyniowy, stan 
dobry, tel. kom. 506-833-114.

 �MERCEDES C klasa, 2.2 CDI, kombi, 
1999 rok, sprowadzony, opłacony, 9.900 
zł, tel. kom. 795-181-626.

 �MERCEDES Sprinter, 2.9 TDI 
Maxi, 1999 rok, 16.800 zł, tel. kom. 
606-586-484.

 �MITSUBISHI Grandis, 2007 rok, tel. 
kom. 784-962-802.

 �NISSAN Quashqai, 2.0 D, 2008 rok, 
niebieski metalik, tel. kom. 602-193-239.

 �OPEL Agila, 1.2 16V, 2003 rok, salon, I 
właścicielka, tel. kom. 604-392-876.

 �OPEL Astra, 1.6, benzyna/gaz, 1994 
rok, tel. kom. 602-442-867.

 �OPEL Astra, 1.7 diesel, 1999 rok, tel. 
kom. 662-173-679.

 �OPEL Astra, 1999 rok, tel. kom. 
668-109-082.

 �OPEL Astra Classic, 1.6, 1999/2000 
rok, zadbany, z wyposażeniem, tel. kom. 
609-729-321.

 �OPEL Astra II, 1999 rok, tel. kom. 
784-962-802.

 �OPEL Astra II kombi 1.8 16V, 
1999 rok, czarna perła, elektryczne 
szyby, klimatyzacja, podgrzewane 
siedzenia, tel. kom. 697-714-463.

 �OPEL Astra II, 1.7 TD, 1999 rok, 
sprowadzony, opłacony, 9.000 zł, tel. 
kom. 668-743-688.

 �OPEL Astra III, 1.7 CDTI, 2004 rok, tel. 
kom. 512-522-648.

 �OPEL Astra III, 1.9 CDTI, 2005 rok, tel. 
kom. 503-599-227.

 �OPEL Astra III, 1.6 benzyna, kombi, 
2006 rok, pełne wyposażenie, 
klimatronic, alufelgi, salonowy, tel. kom. 
609-223-768.

 �OPEL Astra, Diesel, kombi, 
uszkodzony silnik, tel. kom. 661-268-316.

 �OPEL Combo, 1.7 D, 1995 rok, faktura 
VAT, 2.500 zł, tel. kom. 503-041-150.

 �OPEL Corsa, 1.4 16V, tel. kom. 
693-636-233.

 �OPEL Corsa, 1.2, benzyna, 1996 rok, 
tel. kom. 510-285-521.

 �OPEL Corsa B, 1.0, 12V, 2000 rok, 
150.000, Niebieski, 5-drzwiowy, pierwszy 
właściciel, salon, tel. kom. 696-538-980.

 �OPEL Corsa C, 1.0 12V, 2003 rok, 
niebieski, (w rozliczeniu mogę przyjąć 
Seicento), 9.600 zł, tel. (46) 831-02-44, 
tel. kom. 693-352-130.

 �OPEL Corsa, 1.0 ecotec benzyna/
gaz, 2005 rok, 13.500 zł, tel. kom. 
721-105-232.

 �OPEL Movano, 2004 rok, skrzynia, 
bogata wersja, FVAT, tel. kom. 
602-587-341.

 �OPEL Omega, 2.0 + gaz sekwencja, 
1997 rok, pełna opcja, tel. kom. 694-132-
701, 600-241-413.

 �OPEL Tigra, 1.4, 1996 rok, miodowy, 
3.800 zł, tel. kom. 600-165-312.

 �OPEL Vectra, 2.0 diesel, kombi, 1998 
rok, tel. kom. 605-128-019.

 �OPEL Vectra, 1.6 16V, benzyna+gaz, 
1998 rok, tel. kom. 886-368-900.

 �OPEL Vectra, 1.6 16V benzyna/gaz, 
1996 rok, tel. kom. 693-155-811.

 �OPEL Vectra B, 2.0 diesel, 1998 rok, 
tel. kom. 697-071-253.

 �OPEL Vectra CD, 2.0 16V, 
benzyna+gaz, 1996 rok, bogate 
wyposażenie, dobrze utrzymany, tel. 
kom. 609-111-254.

 �OPEL Vectra, 1.6, 16V, 1999 rok, stan 
bdb, tel. kom. 663-154-762.

 �OPEL Zafira, 2.0, diesel, 1999 rok, tel. 
kom. 665-224-084.

 �OPEL Zafira A, 2.2 DTR, 2005 rok, tel. 
kom. 691-991-000.

 �PEUGEOT 206, diesel, 2005 rok, tel. 
kom. 784-962-802.

 �PEUGEOT 306, 1.6, benzyna/gaz, 
1998 rok, czarny, tel. kom. 509-570-319.

 �PEUGEOT 307, 1.4 i, 2004 rok, 
srebrny metalik, bogate wyposażenie, 
(ewentualna zamiana na tańszy), 14.600 
zł, tel. kom. 604-706-309.

 �PEUGEOT 406, 1.8, 1996/98 rok, 
zadbany, cena do uzgodnienia, tel. kom. 
662-130-253.

 �PEUGEOT 407 SW, 2.0 diesel, 
kombi, 2005 rok, srebrny, świeżo 
sporowadzony, solar dach, zadbany, tel. 
kom. 515-718-567.

 �POLONEZ Caro Plus, 1.6 
benzyna+gaz, 1998 rok, tel. kom. 
606-438-323.

 �POLONEZ Caro, 1996 rok, po małej 
kolizji, tel. kom. 604-245-140.

 �POLONEZ Caro benzyna+gaz, stan 
dobry, I właściciel, tel. kom. 663-438-
429, 695-774-291.

 �RENAULT 19, 1.8, 1992 rok, tel. kom. 
506-725-402.

 �RENAULT Espace, 2.1 TD, 1996 rok, 
7-osobowy, tel. kom. 697-546-957.

 �RENAULT Laguna II, 2000 benzyna, 
2002 rok, tel. kom. 604-437-861.

 �RENAULT Laguna, 1.6 16V, 1999 rok, 
5.400 zł, tel. kom. 601-419-747.

 �RENAULT Megane, 1.4, 1997 rok, tel. 
kom. 694-543-780.

 �RENAULT Scenic, 2003 rok, 12.700 
zł, tel. kom. 606-586-484.

 �RENAULT Twingo, 1994 rok, 2.600 zł, 
tel. kom. 601-313-228.

 �SEAT Cordoba, 1996 rok, tel. (24) 236-
58-31, wieczorem.

 �SEAT Cordoba, 1.3, 1998 rok, tel. 
kom. 783-017-131.

 �SEAT Cordoba Vario, 1.6, 1999 rok, 
tel. kom. 792-063-707.

 �SEAT Cordoba, 1,6 benzyna, 1994 
rok, elektryczne przyciemniane szyby, 
ciemny granat, ważne OC i przegląd, 
cena 2200zł, tel. kom. 781-081-198.

 �SEAT Ibiza, diesel, 2001/2002 rok, tel. 
kom. 793-390-074.

 �SEAT Leon, 1.9 TDI, 2000 rok, tel. 
kom. 794-301-799.

 �SEAT Toledo, 1.9 TD, 1998 rok, 110 
KM, tel. kom. 693-717-534.

 �SKODA Fabia, 1.2, hatchback, 2004 
rok, 105.000 km, tel. kom. 697-437-338.

 �SKODA Fabia, 1.4, gaz, 2002 rok, tel. 
kom. 604-392-876.

 �SKODA Fabia, 1.9 D, kombi, 
2004 rok, srebrny metalik, tel. kom. 
697-567-888.

 �SKODA Fabia kombi, 1.4 TDI, 2004 
rok, przejściówka, tel. kom. 533-179-319.

 �SKODA Fabia, 1.4, gaz, 2001 
rok, bogate wyposażenie, tel. kom. 
600-970-598.

 �SKODA Fabia, 1.4 TDI, 2003 rok, 
sprowadzona, tel. kom. 506-713-289.

 �SKODA Felicia, 1.3, tel. kom. 
507-012-425.

 �SKODA Felicia, 1.6, 1999 rok, tel. kom. 
605-535-396.

 �SKODA Octavia, TDI, kombi, 2011 rok, 
tel. kom. 784-962-802.

 �SKODA Octavia, gaz, XII.2002 rok, 
4x4, bogate wyposażenie, salon Polska, 
tel. kom. 888-895-150.

 �SKODA Octavia, 1.9 D, 2008 
rok, salon, pełna opcja, tel. kom. 
509-877-266.

 �STAR 1142, 1991 rok, wywrotka, 6.000 
zł, tel. kom. 606-818-288.

 �STAR 200, skrzyniowy, tel. kom. 
609-442-123.

 �STAR 742, 1997 rok, stan bdb., tel. 
kom. 605-241-856.

 �TOYOTA Auris, 1.6, 2008 rok, 
9 tys. km, automat, serwisowana, 
salon Polska, stan idealny, tel. kom. 
600-944-728.

 �TOYOTA Avensis, 2.0 TD, kombi, 
1998, tel. kom. 504-019-557.

 �TOYOTA Avensis, 2.0 D4D diesel, 
1999 rok, srebrny, alufelgi, klimatyzacja, 
tel. kom. 600-623-430.

 �TOYOTA Aygo, 1.0 16V, 2006 
rok, czerwony, 5-drzwiowy, możliwa 
zamiana na tańszy, 16.800 zł, tel. kom. 
513-671-435.

 �VOLVO 760, 2.4D turbo, 1988 rok, tel. 
kom. 664-723-697.

 �VOLVO V40, 1.9 D, 1999 rok, srebrny 
metalik, 8.500 zł, tel. kom. 602-193-239.

 �VW Bora, 2000 rok, 11.700 zł, tel. kom. 
606-586-484.

 �VW Golf, SDI, 2007 rok, tel. kom. 
784-962-802.

 �VW Golf II, tel. kom. 784-915-169.

 �VW Golf II, 1,6 diesel, 1990 rok, tel. 
kom. 660-405-865.

 �VW Golf III, 1.9 GTD, 1993 rok, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 667-954-988.

 �VW Golf III, 1.8 benzyna, 1992 rok, 
centralny zamek, elektryczne lusterka, 
szyberdach, tel. kom. 785-341-440.

 �VW Golf II, 1.3, gaz, 1991 rok, 
uszkodzona skrzynia biegów, tel. kom. 
669-480-845.

 �VW Golf IV, 1.9 TDI, 2003 rok, czarna 
perła, tel. kom. 514-271-758, po 14.

 �VW Golf IV, TDI, 2002 rok, srebrny, 
5-drzwiowy, tel. kom. 607-418-736.

 �VW Golf IV, 16V, 2002 rok, 
zielony metalik, stan idealny, cena 
konkurencyjna, tel. kom. 604-706-309.

 �VW Golf V, full opcja, tel. kom. 
692-748-650.

 �VW Golf, 1.9 TDI, 2001 rok, 
5-drzwiowy, 18.000 zł, tel. kom. 
606-586-484.

 �VW IV, 1.9 130 KM, 2003 rok, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 505-899-244.

 �VW Lupo, 1.7 diesel, 2000 rok, tel. 
kom. 880-423-476.

 �VW Passat, 1.9 TDI, kombi, 1998 rok, 
tel. kom. 505-065-040.

 �VW Passat, 1.9 TDI, 2001 rok, zielony 
metalik, tel. kom. 781-627-765.

 �VW Passat TDI, kombi, 2007 rok, tel. 
kom. 784-962-802.

 �VW Passat, benzyna/gaz, 1992 rok, 
tel. kom. 606-571-566.

 �VW Passat, 1.9 TDI, kombi, 2001 rok, 
sprowadzony, opłacony, 17.900 zł, tel. 
kom. 795-181-626.

 �VW Polo, 1.4, 1997 rok, sprowadzony, 
stan bdb., tel. kom. 694-253-576.

 �VW T4, 2.5 TDI, 1997 rok, 5-osobowy, 
stan bdb., tel. kom. 724-551-112.

 �VW T4, 1.9, stan dobry, tel. kom. 
609-054-760.

 �VW Transporter T4, 1.9 D, 1994 rok, 
dubel kabina, tel. kom. 724-138-880.

 �Zimówki, Matiz, tanio., tel. kom. 
883-130-928.

 �ŻUK, benzyna/gaz, tel. kom. 
669-670-354.

 �ŻUK blaszak, gaz, 1989 rok, stan 
dobry, tel. kom. 608-431-725, po 20.00.

inne
 �Pomoc drogowa, tel. kom. 

608-532-321.

 �Akumulatory osobowe, dostawcze, 
ciężarowe, rolnicze, nowe, gwarancja, 
tel. kom. 600-025-099.

 �Pogotowie zamkowe, tel. kom. 
606-319-335.

 �Felgi, opony używane, tel. kom. 
602-133-182.

 �Felgi, opony zimowe z Niemiec 
195/65 R15 i inne rozmiary, montaż na 
miejscu, tel. kom. 723-981-745.

 �Sprzedam przyczepkę samochodową, 
tel. kom. 607-890-158.
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REKLAMA

AUTO-NAPRAWA

dobre ceny – krótkie terminy

oferuje usługi:
� mechaniki samochodowej 

(wymiana olejów, filtrów, rozrządu, 
klocków, naprawa zawieszenia, 
naprawy główne)

� naprawy i wymiany tłumików
� części samochodowe
� auto-szyby

tel. 600 445 127
WYMIANA OPON

185746

��Opony�zimowe,�letnie;�felgi,�
stalowe,�aluminiowe,�duży�
wybór,�Jamno�3A,�Stacja�
Kontroli�Pojazdów,�tel.�kom.�
609‑450‑622.

��Przyczepa�lekka,�tel.�kom.�
889‑601‑888.

��Sprzedam�opony�zimowe��
z�felgami,�175/65�R14�do�Renault�Thalia�
lub�Clio,�tel.�kom.�602‑842‑799.

��Sprzedam�opony�letnie�175/65�R14,�4�
szt.,�tel.�kom.�794‑081‑557.

��MTU�Ubezpieczenia�komunikacyjne�
OC,�AC,�NW.�Sprawdź,�czy�nie�
przepłacasz!,�tel.�kom.�603‑555‑327.

��FORD�Escort,�1.6�16V,�1998�rok,�
wszystkie�części,�tel.�kom.�506‑713‑289.

��Sprzedam�alufelgi�17�cali,�tel.�kom.�
693‑829‑615.

��Sprzedam�opony�zimowe�195/65�
R15,�tel.�kom.�695‑304‑461.

��Sprzedaż�przyczepek�
samochodowych,�różne�typy,�www.phu‑
wimar.pl,�tel.�kom.�608‑171‑821.

��Sprzedam�przewody�rozruchowe�3,�4,�
5�m,�tel.�kom.�500‑594‑399.

motorowe

kupno
��Junak,�SHL,�Jawa,�WSK,�WFM,�MZ�i�

inne,�tel.�kom.�603‑444‑431.

��Awo,�Junak,�SHL,�WSK,�MZK,�WFM�
i�inne,�tel.�kom.�507‑373‑507.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�naprawy,�serwis,�MR�
MOTORS,�Głowno,�Łódzka�4,�
tel.�(42)�710‑76‑11.

��Aprilia�RS‑50,�2000�rok,�tel.�kom.�
791‑340‑997.

garaże

kupno
��Kupię�garaż�blaszany,�tel.�kom.�

607‑317‑128.

sprzedaż
��Pod�Kurantem,�Głowno,�tel.�kom.�

602‑461‑330.

��Garaż�Tuszewska,�tel.�kom.�
667‑972‑822.

��Sprzedam�garaż,�tel.�kom.�
693‑652‑229.

��Sprzedam�lub�wynajmę�garaż�ul.�
Matejki,�przy�Armii�Krajowej,�tel.�kom.�
603‑591‑544.

��Sprzedam�działkę�pod�garaż�w�
Łowiczu�Os.�Bratkowice,�ul.�Tuszewska,�
tel.�kom.�694‑272‑724.

��Garaż�w�Łowiczu,�ul.�Nieborowska,�
tel.�(46)�837‑79‑40.

wynajem
��Garaż�Bratkowice,�tel.�kom.�

692‑101‑989.

��Wynajmę�garaż�przy�ul.�Bolimowskiej,�
tel.�kom.�889‑536‑068.

��Wynajmę�garaż�na�osiedlu�
Bratkowice,�tel.�kom.�668‑403‑654.

nieruchomości

kupno
��Kupię�działkę:�Klewków,�Poznańska�

lub�inne�przy�trasie�Poznańskiej,�tel.�
kom.�795‑345‑771.

��Kupię�działkę�budowlaną�w�Łowiczu,�
ok.�1.000�mkw.,�najchętniej�Bratkowice,�
tel.�kom.�661‑333‑735.

��Kupię�kawalerkę�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
604‑794‑315.

��Kupię�działkę�do�1.000�mkw.�okolice�
Łowicza,�tel.�kom.�888‑562‑457.

��Kupię�mieszkanie�w�Łowiczu,�
na�pierwszym�lub�drugim�piętrze�z�
balkonem,�tel.�kom.�604‑847‑682.

��Kupię�ziemię,�około�2,5�ha�w�
rozsądnej�cenie,�okolice�Chąśna�i�
Złakowa,�tel.�kom.�792‑893‑162.

sprzedaż
��Działki�budowlane�w�Nieborowie,�tel.�

kom.�607‑328‑032.

��Sprzedam�dużą�działkę�budowlaną,�
Zielkowice,�tel.�kom.�512‑444‑081.

��Działka�budowlana�0,8�ha,�
Kocierzew�Południowy,�tel.�kom.�
505‑068‑787.

��Sprzedam�nowy�dom,�Świące�k./
Łowicza,�tel.�kom.�666‑049‑802.

��Mieszkanie�74,5�mkw.,�Łowicz,�ul.�
Baczyńskiego,�tel.�kom.�723‑170‑147.

��Sprzedam�działkę�przy�Poznańskiej,�
tel.�kom.�883‑773‑023.

��Sprzedam�dom�z�ogrodem�w�Kiernozi,�
tel.�kom.�668‑910‑761.

��Dom�w�Łowiczu,�tel.�kom.�668‑
788‑163,�po�12.00.

��Dąbrowskiego�II�piętro,�60�mkw.,�tel.�
kom.�728‑194‑782.

��Działka,�Łowicz,�tel.�kom.�662‑061‑851.

��M‑4,�Bratkowice�30,�I�piętro,�60�mkw,�
tel.�kom.�606‑319‑335.

��Działka�budowlana�os.�Bratkowice,�
165.000�zł,�tel.�kom.�602‑808‑408.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
798‑834‑677.

��Siedlisko,�tel.�kom.�726‑625‑843.

��Mieszkanie�50�mkw.,�II�piętro,�os.�
Noakowskiego,�tel.�kom.�509‑838‑361.

��Dom�w�Łowiczu,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
602‑192‑488,�po�18:00.

��Pilnie�sprzedam�mieszkanie�54�mkw.,�
Bratkowice,�tel.�kom.�504‑146‑130.

��Działka�rolno‑budowlana�5.900�mkw.,�
przy�drodze�wojewódzkiej�704,�Nowe�
Grudze,�tel.�kom.�604‑416‑858.

��Sprzedam�5�ha�ziemi�we�wsi�
Załusków,�gm.�Iłów,�tel.�kom.�
518‑962‑705.

��Nieborów,�atrakcyjna�działka�
budowlano‑usługowo‑rolna�2,5�ha�z�
lasem,�z�księgą�wieczystą,�dopłaty�bezp.�
na�całość,�tel.�kom.�600‑608‑674.

��Działka�6.200�mkw.,�Strugienice,�tel.�
kom.�600‑966‑269.

��Działka�rolno‑budowlana�1,40�ha;�
Bednary,�tel.�kom.�782‑152‑923.

��Sprzedam�dom�położony�na�Górkach�
w�Łowiczu,�tel.�kom.�698‑679‑087,�po�
godz.�15,00.

��Budowlana�1.800�mkw.,�Zielkowice�II,�
tel.�kom.�502‑778‑128.

��Chcecie�państwo�ekskluzywnie�
zamieszkać�w�centrum�Łowicza?�
Duży�dom,�4�sypialnie,�salon,�wiele�
tarasów,�garaż,�oferta�dla�poważnie�
zainteresowanych,�tel.�kom.�
606‑442‑251.

��Sprzedam�dom�w�Domaniewicach,�
tel.�kom.�533‑987‑677.

��Dom�60�mkw.,�działka�6.000�
mkw.,�budowlano‑usługowa,�narożna�
w�Łowiczu,�tel.�kom.�603‑878‑783.

��Działka�rolno‑budowlana,�wszystkie�
media�drodze,�Pszczonów,�tel.�kom.�668‑
502‑958,�798‑367‑245.

��Tanio�sprzedam�mieszkanie�
2‑pokojowe�w�blokach,�stan�bdb,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�507‑650‑195.

��Mieszkanie�87�mkw.�+�piwnica�21,5�
mkw.�Nowe�Zduny�k./Łowicza,�185.000�
zł�do�negocjacji,�tel.�kom.�795‑770‑539.

��Mieszkanie�48�mkw.,�II�piętro,�os.�
Bratkowice�3b,�środkowe,�stan�bdb.,�tel.�
kom.�728‑345‑713.

��Sprzedam�gospodarstwo�12�ha�z�
budynkami,�Karolew,�gmina�Bedlno,�tel.�
kom.�781‑211‑223.

��Gospodarstwo�rolne�8�ha,�tel.�kom.�
501‑768‑745.

��Działka�budowlana,�2.500�
mkw.,�okolice�Nieborowa,�tel.�kom.�
661‑333‑735.

��Sprzedam�M5,�73�mkw.,�Łowicz,�os.�
Dąbrowskiego,�tel.�kom.�698‑068‑027.

��Mieszkanie�48�mkw.,�na�osiedlu�
Kostka,�tel.�kom.�502‑997‑560,�
697‑049‑991.

��Dom�w�Łowiczu,�tel.�kom.�665‑464‑
794,�667‑766‑612.

��Dom�z�budynkiem�gospodarczym�
oraz�1�ha�ziemi�w�Bocheniu,�tel.�kom.�
602‑343‑836.

��Pilnie�sprzedam�dom�dzielnica�
Korabka�w�Łowiczu,�300.000�zł.,�tel.�
kom.�791‑593‑825.

��Pod�Kurantem,�60�mkw.,�Głowno,�tel.�
kom.�602‑461‑330.

��Sprzedam�działkę�lub�wynajmę,�5.400�
mkw.,�budowlano‑przemysłową,�Krępa�
przy�trasie�14,�tel.�kom.�603‑591‑544.

��Działka�285�mkw.,�Łowicz,�tel.�kom.�
503‑337‑338.

��Działka�budowlana,�tel.�kom.�
723‑121‑325.

��Sprzedam�5�ha�przy�wiadukcie�A2,�
koło�Łyszkowic,�tel.�kom.�513‑486‑252.

��Działka�budowlana,�1.028�mkw.,�
Bednary,�tel.�kom.�502‑853‑595.

��Atrakcyjną,�uzbrojoną,�działkę�
budowlaną�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
666‑107‑325.

��Sprzedam�działkę�rolno‑budowlaną�
1,68�ha,�Zabostów�Mały�31,�tel.�kom.�
506‑563‑253,�po�16.00.

��Sprzedam�działkę,�1.400�mkw.,�ul.�
Katarzynów�39,�tel.�kom.�602‑447‑683.

��Sprzedam�pól�bliźniaka,�stan�surowy,�
zamknięty,�tel.�kom.�723‑588‑465.

��Mieszkania�w�Warszawie,�tel.�kom.�
793‑449‑117.

��Działka�700�mkw.,�Bratkowice,�
wszystkie�media,�tel.�kom.�602‑192‑488,�
po�18:00.

��Dom�z�budynkiem�gospodarczym,�
Orłów�Kolonia,�tel.�(24)�282‑26‑05,�tel.�
kom.�606‑954‑790.

��Atrakcyjna�działka�budowlana�
Bolimów,�tel.�kom.�516‑199‑906.

��Działka�z�zabudowaniami,�tel.�kom.�
795‑203‑316.

��Ziemia�i�łąka,�Mysłaków,�tel.�kom.�
880‑487‑043.

��Domek�z�działką�na�wsi,�
tel.�(24)�277‑96‑33.

��Sprzedam�1,4�ha�ziemi,�w�tym�dwie�
działki�budowlane,�Teresew�woj.�łódzkie,�
tel.�kom.�669‑299‑311.

��Sprzedam�mieszkanie�48�mkw.,�blisko�
PKP,�tel.�kom.�784‑006‑861.

��Sprzedam�działkę�budowlaną,�
Mysłaków,�tel.�kom.�516‑237‑856.

��Mały�dom�murowany�do�remontu,�tel.�
kom.�782‑650‑798.

��Mieszkanie�26�mkw.,�Głowno,�tel.�
kom.�513‑876‑739.

��Murowany�dom�na�wsi,�Świeryż,�tel.�
kom.�662‑235‑580.

��M‑3,�parter,�ul.�Armii�Krajowej,�
wyremontowane,�pilnie,�tanio,�tel.�kom.�
606‑875‑186,�600‑086‑917.

��Sprzedam�2�ha�ziemi�z�możliwością�
budowy,�Gzinka,�tel.�kom.�518‑724‑938.

��Sprzedam�mieszkanie�do�remontu,�
51�mkw.,�I�piętro,�ul.�Kaliska,�tel.�kom.�
662‑973‑130.

��RSP�Zabrzeźnia�sprzeda�działki�
budowlane�w�Głownie,�tel.�kom.�
607‑737‑076.

��Sprzedam�mieszkanie�na�parterze�50�
mkw.�w�Zduńskiej�Dąbrowie�z�garażem,�
tel.�kom.�503‑018‑130.

��Ziemia�rolna�z�lasem�1�ha,�Dąbkowice,�
tel.�kom.�790‑721‑247.

��Sprzedam�kiosk�handlowy�na�terenie�
targowicy,�tel.�kom.�696‑085‑346.

��Sprzedam�pawilon�handlowy�wraz�z�
towarem�na�Targowicy�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�694‑272‑724.

��Działka�budowlana�w�Mysłakowie�
2200m,�szerokość�36m,�media�przy�
działce,�spokojna,�ładna�okolica,�tel.�
kom.�665‑981‑200.

��Mieszkanie�42,1�mkw.,�Glinnik�
k.Głowna,�tel. (42)�719‑22‑10.

��Dom�i�budynek�gospodarczy,�działka�
300�mkw.,�okolice�Łowicza,�tel.�kom.�
507‑284‑169.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
888‑402‑604.

��Działkę�od�3000�mkw�do�8000�mkw�
w�Kalenicach,�gmina�Łyszkowice,�
powiat�Łowicz�‑�sprzedam,�tel.�kom.�
692‑414‑820.

��Działka�rolno‑budowlana�7000�mkw.�
pod�Łowiczem,�doskonała�na�dom�z�
dużym�stawem,�tel.�kom.�609‑223‑768.

��Sprzedam�mieszkanie�48�mkw.,�
parter,�os.�Dąbrowskiego�20,�tel.�kom.�
600‑465‑896,�po�17.

��Starzyńskiego�33�mkw.,�125.000�zł,�
tel.�kom.�534‑834‑223.

��Sprzedam�działkę�w�Mysłakowie,�tel.�
kom.�793‑640‑112.

��Dom�w�Łowiczu,�tel.�604‑198‑784.

��Sprzedam�dom,�okolice�Łowicza,�tel.�
kom.�787‑527‑060.

��Sprzedam�M‑3,�IV�piętro.,�
Dąbrowskiego,�tel.�kom.�601‑303‑852,�
18:00‑20:00.

��Sprzedam�mieszkanie�2‑pokojowe�w�
bloku�49�mkw.�w�Sochaczewie,�tel.�kom.�
606‑508‑166.

��Sprzedam�2�działki�budowlane�w�
Bednarach�Kolonii,�szerokość�25�m�lub�
150�m,�wielkość�działki�do�uzgodnienia,�
prąd,�woda�na�miejscu,�droga�asfaltowa,�
tel.�(46)�838‑61‑51.

��Sprzedam�M‑4,�na�III�piętrze,�
2‑pokojowe,�na�os.�Noakowskiego,�tel.�
kom.�609‑101‑949.

��Sprzedam�1,24�ha�ziemi�ornej�w�
jednym�kawałku,�okolice�Sannik,�tel.�
kom.�725‑259‑942.

��Tanio�sprzedam�2�ha�(w�tym�działka�
budowlana�oraz�las),�tel.�kom.�608‑580‑
044,�608‑686‑489.

��Sprzedam�1,70�ha,�Świeryż,�z�
możliwością�zabudowy,�tel.�kom.�
694‑517‑481.

��Dom�jednorodzinny,�budynki�
gospodarcze,�z�działką�ogrodzoną�
3.000�mkw.,�na�wsi,�tel.�608‑847‑152.

��Biuro�Remax�oferuje�na�sprzedaż�
stacje�benzynową�wraz�z�barem,�stacja�
diagnostyczna,�tel.�kom.�514‑022‑695,�
www.remax‑peak.pl.

��Sprzedam�dom�w�centrum�Głowna,�
220�mkw�(2�niezależne�mieszkania)�+�
warsztat�150�mkw,�cena:�440�tys.,�tel.�
kom.�514‑022‑695,�Remax.

��Sprzedam�dom�mieszkalny�+�budynki�
gospodarcze,�tel.�kom.�784‑909‑994.

��Działka�leśna�5.700�mkw.�przy�ul.�
Piaskowej,�tel.�(42)�719‑49‑45.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
723‑588‑465.

��Sprzedam�2�działki�po�0,30�a,�w�
obrębie�Pilaszkowa,�Otolic�przy�trasie�
Łęczyckiej,�tel.�kom.�667‑248‑227,�
wieczorem.

��Sprzedam�tanio�działkę�rolno‑
budowlaną,�powierzchnia�3.400�mkw.,�
Łaźniki,�tel.�kom.�693‑306‑493.

��Sprzedam�drewniany�dom,�tel.�kom.�
693‑306‑493.

��Sprzedam�dom,�Stryków,�tel.�kom.�
602‑191‑953.

��Dom,�stan�surowy�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
516‑238‑983.

��Działka�rolno�budowlana�o�
powierzchni�1.0736�ha,�Głowno�ul.�
Ostrołęcka�37,�szerokość�około�40�m�
media�w�ulicy,�tel.�kom.�608‑047‑532,�
530‑960‑577.

wynajem
��Lokal�160�mkw.,�Przyrynek,�do�

wynajęcia�na�handel�lub�biuro,�tel.�kom.�
601‑345‑299.

��Tanie�pokoje�noclegowe�dla�
firm,�Łowicz,�Plac�Przyrynek�11,�
tel.�(46)�837‑99‑16,�tel.�kom.�
512‑098‑358.

��Lokal�88�mkw.,�Plac�Przyrynek,�tel.�
kom.�601‑283‑420.

��Do�wynajęcia�w�Skierniewicach�
3.000�mkw.,�powierzchni�produkcyjno‑
magazynowej,�tel.�kom.�601‑593‑005,�
8‑16.00.

��Wynajmę�lub�sprzedam�halę�
produkcyjno‑magazynową�1.060�mkw.,�
Łowicz,�tel.�kom.�666‑049‑802.

��Wynajmę�dom�w�Czatolinie,�tel.�kom.�
785‑588‑005.

��Kwatery�pracownicze,�Głowno,�tel.�
kom.�502‑510‑403.

��Lokal�na�Starym�Rynku�po�
oddziale�PKO�BP,�110�mkw,�tel.�kom.�
509‑099‑969.

��Do�wynajęcia�lokal�handlowo‑
biurowy�38�mkw.,�media,�Łowicz�ul.�
Stanisławskiego�22,�tel.�kom.�692‑
431‑191,�po�15.00.

��Lokale�handlowo‑usługowe�w�
centrum,�tel.�kom.�692‑725‑590.

��W�centrum�Łowicza�50�mkw,�na�
działalność,�tel.�kom.�604‑145‑259.

��Do�wynajęcia�mieszkanie�58�mkw.,�
os.�Starzyńskiego,�I�piętro,�tel.�kom.�
669‑472‑447.

��Wynajmę�lokal�w�centrum�Łowicza,�tel.�
kom.�665‑464‑794.

��Pod�Kurantem,�60�mkw.,�Głowno,�tel.�
kom.�602‑461‑330.

��Wynajmę�mieszkanie�o�powierzchni�
56�mkw.,�przy�Kwiatowej�w�Łowiczu�na�
działalność�gospodarczą,�tel.�(46)�837‑
66‑45,�tel.�kom.�662‑765‑505.

��Wynajmę�pomieszczenia�na�biuro�
bądź�gabinety�‑�centrum�Łowicza�(Stary�
Rynek),�tel.�(46)�837‑66‑45,�tel.�kom.�
662‑765‑505.

��Wynajmę�pomieszczenia�na�biuro�o�
powierzchni�32�mkw.,�w�Łowiczu,�przy�
Seminaryjnej,�tel.�(46)�837‑66‑45,�tel.�
kom.�662‑765‑505.

��Wynajmę�pawilon�na�Targowicy,�tel.�
kom.�604‑123‑630.

��Do�wynajęcia�lokale:�100,�50�lub�40�
mkw.,�w�pawilonie�róg�Warszawskiej/
Dworcowej,�tel.�(46)�837‑42‑46,�tel.�kom.�
605‑578‑502,�Łowicz.

��Lokal�do�wynajęcia�20�mkw.,�ul.�
Zduńska,�tel.�kom.�790‑300‑415.

��Przyjmę�w�dzierżawę�ziemię�z�
gminy�Kiernozia�i�okolicy,�tel.�kom.�
781‑842‑724.

��Wynajmę�dom�120�mkw.,�
pracownikom�autostrady,�przy�trasie�
E14,�6�km�od�Łyszkowic,�2�łazienki,�
kuchnia�wyposażona,�5�pokoi,�tel.�kom.�
514‑258‑580.

��Kwatery,�Dmosin,�przy�A‑2,�
tel.�(46)�874‑64‑68.

��Kwatery,�Głowno,�tel.�kom.�
603‑641‑489.

��Wynajmę�kawalerkę,�os.�Kostka,�tel.�
kom.�660‑673‑045.

��Wynajmę�mieszkanie,�Glinnik,�k.�
Głowna,�tel.�kom.�783‑517‑316.

��Poszukuję�mieszkania�do�wynajęcia�w�
Łowiczu,�tel.�kom.�605‑162‑100.



 www.lowiczanin.info34 15 grudnia 2011      nr 50

REKLAMA

 �Wynajmę 48 mkw. na Dąbrowskiego, 
1 piętro, częściowo umeblowane, tel. 
kom. 600‑415‑610.

��Wynajmę�lokal�użytkowy,�
100�mkw.,�I�piętro,�w�centrum�
Łowicza,�tel.�kom.�607-442-383,�
660-230-318.

 �Wynajmę mieszkanie 40 mkw., 
małżeństwu, niepalącemu w domu, 
Łowicz, tel. kom. 604‑362‑195.

 �Wynajmę mieszkanie 58 mkw., os. 
Noakowskiego, tel. kom. 692‑763‑192.

��Wynajmę�lokal�usługowy�w�
Łowiczu�przy�ul.�Zduńskiej�(lokal�
wymaga�remontu),�tel.�kom.�
501-011-217.

 �Do wynajęcia kawalerka, tel. kom. 
604‑597‑129.

 �Do wynajęcia kwatery Głowno, blisko 
A2, tel. kom. 507‑216‑596.

��Wynajmę�trzy�lokale�mieszkalne�w�
centrum�Łowicza:�48�mkw.,�55�mkw.,�
65�mkw.,�tel.�kom.�607-442-383,�
660-230-318.

 �Do wynajęcia kawalerka  
w Sochaczewie, 15 minut od stacji PKP, 
umeblowana, tel. kom. 793‑925‑090.

 �Do wynajęcia dom w Głownie  
(2 pokoje, kuchnia, łazienka, blisko 
rynku), tel. kom. 668‑176‑985.

 �Lokal do wynajęcia, handlowo‑
usługowo‑biurowy, 30 mkw., w centrum 
Łowicza, tel. kom. 608‑369‑852.

 �Do wynajęcia lokal 50mkw w Głownie 
na sklep, biuro, gabinet itp. Parter 
witryny, media, parking, super cena!!!, 
tel. kom. 666‑360‑777.

 �Wydzierżawię warsztat ślusarski, 
tel. (42) 719‑88‑17.

��Wynajem�pokoi,�okolice�
Nieborowa,�Bolimowa,�tel.�kom.�
660-479-348.

zamiana
 �Zamienię własnościowe M‑3 

Bratkowice, na M‑4 Bratkowice, tel. kom. 
668‑501‑944.

 �Dwupokojowe, 52 mkw., sprzedam 
lub zamienię na kawalerkę, tel. kom. 
880‑141‑984.

 �Mieszkanie os. Bratkowice, 
2‑pokojowe, III piętro, duży balkon 
zamienię na pokój z kuchnią I lub 
II piętro. Dopłata do uzgodnienia, 
tel. (46) 837‑09‑18.

kupno�różne
 �Kupię świerki z przeznaczeniem na 

choinki, tel. kom. 505‑068‑787.

 �Kupię akację do wycięcia, tel. kom. 
883‑970‑776.

 �Kupię ogrodzenie betonowe, 
używane, tel. kom. 502‑605‑719.

 �Przyjmę gruz, tel. kom. 504‑359‑441.

 �Kupię namiot metalowy, tel. kom. 
668‑479‑883.

 �Materiały budowlane, tel. kom. 
692‑387‑028.

sprzedaż�różne
 �Drewno kominkowe: opałowe, 

rozpałkowe, suche, tel. kom. 
501‑658‑261.

 �Sprzedam�segment,�mahoń,��
tel.�kom.�782-908-033

 �Okna PCV używane i nowe, 
gospodarcze, różne. Drzwi sklepowe, 
przeszklone, metalowe, duży wybór, 
niskie ceny, raty; Piątek, tel. kom. 
602‑617‑895.

��Pianina,�fortepiany,�tel.�kom.�
604-443-118.

 �WC drewniane, budy dla psów, 
piaskownice, tel. kom. 501‑658‑261.

��Drewno�kominkowe,�opałowe,�tel.�
kom.�605-142-474.

 �Drewno kominkowe, tel. kom. 
513‑969‑120.

 �Wyprzedaż choinek świerkowych, 
Kompina 42tel./fax (46) 838‑63‑26.

 �Drzewo opałowe: jabłoń, tel. kom. 
601‑286‑499.

 �Sprzedam nowy piec na ekogroszek, 
tel. kom. 518‑945‑987.

 �Piec miałowo‑węglowy, nowy i 
sprężarka, tel. kom. 600‑820‑374.

 �Używany piec miałowy Tilgner 20 KW, 
tel. kom. 604‑297‑646.

 �Letnia promocja węgiel kostka gruby 
720 zł/t, orzech kostka 700 zł/t, eko 
groszek 660 zł/t, workowany 700 zł/t, 
miał węglowy 23 kgJ tylko 540 zł i 
nawozy. Zapewniam transport, tel. kom. 
602‑630‑920.

 �Pilnie balkon dwuskrzydłowy, profil 
Veka 1,50x2,10 m, w kolorze zwen. złoty 
dąb, tel. kom. 602‑370‑470.

 �Drzwi wewnętrzne, tanio, używane, 
białe, 6 szt., tel. kom. 695‑129‑971.

��Wersalki�używane,�tapczany�nowe�
w�Dmosinie,�tel.�kom.�692-749-175.

 �Narożną sofę, brązową, rozkładaną, 
tel. kom. 609‑842‑734.

 �Sprzedam ogrodzenie, używaną szafę 
i 2 dywany, tanio, tel. kom. 693‑739‑973.

 �Telewizor, sofę, stół szklany, tel. kom. 
665‑710‑895.

 �Choinki jodłowe, Głowno, tel. kom. 
604‑392‑876.

 �Piec Pleszew CO 8 kW, tel. kom. 
516‑554‑788.

 �Sprzedam używane, w bdb stanie: 
zestaw mebli młodzieżowych z wersalką, 
stylową ławę dębową z granitowym 
blatem, małą kanapę, lodówkę, tel. kom. 
698‑349‑492.

 �Meble młodzieżowe z systemu 
„Indiana”, kolor: sosna antyczna, tanio, 
tel. kom. 728‑348‑119.

��Sprzedam�tanio�nowy�fotel�
do�masażu,�tel.�kom.�660-856-249.

 �Sprzedam drzewo opałowe, dębowe, 
tel. kom. 535‑121‑164.

 �Sprzedam węgiel brunatny 240 
zł/t, tel. (46) 838‑88‑46, tel. kom. 
605‑523‑886.

��Piaski,�żwiry,�pospółka,�tel.�kom.�
600-895-026.

 �Laptop i rzutnik multimedialny, tanio 
sprzedam, tel. kom. 503‑699‑872.

 �Komputer, tanio, tel. kom. 
694‑456‑765.

 �Oddam gruz, Łyszkowice, tel. kom. 
502‑358‑304.

 �Sprzedam topolę, tel. (46) 838‑91‑31.

 �Sprzedam huśtawkę ogrodową, tel. 
kom. 880‑248‑434.

 �Drzwi wewnętrzne białe, różne, tel. 
kom. 795‑155‑105.

 �Wełniak łowicki sprzedam, tel. kom. 
669‑034‑201.

 �Telewizor kineskopowy Sony 21 cali, 
tel. kom. 691‑396‑435.

 �Laptop i komputer, tanio, tel. kom. 
500‑204‑559.

 �Profesjonalne pilarki 576‑XPG, 346‑XP, 
338‑XPT, tel. kom. 694‑660‑094.

 �Sprzedam agrowłókninę, tel. kom. 
693‑177‑813.

 �Dwa fotele, tel. kom. 880‑948‑664.

 �Sprzedam suknię ślubną, rozmiar 38, 
tel. kom. 880‑948‑664.

 �Telewizor Syriusz 24”, 
tel. (46) 837‑85‑56.

 �Sprzedam kutro Wilk do mięsa, tel. 
kom. 506‑123‑651.

 �Regał młodzieżowy, biurko, łóżko 
jednoosobowe, tel. kom. 509‑065‑709.

 �Grzejniki żeliwne, przyczepka, tel. 
kom. 693‑054‑784.

 �Sprzedam topolę, tel. kom. 
607‑389‑802.

 �Piec do centralnego ogrzewania  
o mocy 14 kW, tel. kom. 606‑622‑920.

 �Sprzedam palety 100x120, tel. kom. 
513‑958‑823.

 �Sprzedam profesjonalną wagę 
do ważenia niemowląt, tel. kom. 
605‑535‑859.

 �Nowe drzwi sosnowe, pokojowe,  
z przeszkleniem 80, prawe + ościeżnica, 
tel. kom. 603‑264‑087.

 �Kanapę i 2 fotele,  
tel. kom. 664‑183‑326.

 �Sprzedam piec olejowy Viessmann 
22 kW, stan dobry, serwisowany; 
zbiornik na olej o pojemności 2.000 l, 
tel. (46) 838‑59‑36.

 �Roland E‑36, akordeon,  
tel. kom. 693‑754‑349.

 �Kamień polny, tel. kom. 512‑522‑648.

 �Sprzedam rury żelazne 1,5 cala, niska 
cena, tel. (46) 838‑27‑29, wieczorem.

 �Drewno kominkowe,  
tel. kom. 792‑027‑388.

 �Węgiel brunatny,  
tel. kom. 603‑061‑839.

 �Sprzedam skrzypce i kolumny JBL 2x 
400 W, tel. kom. 695‑413‑291.

 �Grzejniki aluminiowe 26zł/żeberko, 
grzejnik Faviera, tel. kom. 602‑587‑341.

 �Sprzedam tanio sofę 1‑osobową, 
rozkładaną, tel. kom. 798‑228‑600.

 �Bujak zarobkowy ‑ lokomotywa,  
tel. kom. 518‑167‑640.

 �Młynek do tworzyw sztucznych,  
tel. kom. 518‑167‑640.

 �Lada chłodnicza,  
tel. kom. 518‑167‑640.

 �Tanio lodówkę, meble dębowe,  
tel. kom. 668‑111‑103.

 �Sprzedam biurko, dwa fotele i ławę, 
tel. (46) 838‑82‑66.

 �Silos po cemencie, tanio,  
tel. kom. 604‑363‑971.

 �Sprzedam wiertarkę 2H 125, stożek 3, 
tel. kom. 608‑241‑841.

 �Sprzedam jodłę kalifornijską  
na choinki, tel. kom. 666‑312‑201.

 �Huśtawki ogrodowe, akacjowe, 
stoły, ławki, altanki, budy dla psów, 
toalety, śrutownik na kamienie, tel. kom. 
502‑981‑959.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy, 
spawarkę, sprężarkę, tel. kom. 
504‑221‑009.

 �Piec CO używany, z podajnikiem na 
ekogroszek, tel. kom.  
695‑894‑414.

 �Pojemniki, haki, kontenery, tel. kom. 
509‑599‑379.

 �Telefon LG KS365, 2011 rok, 
gwarancja, tel. kom. 515‑236‑142.

 �Sprzedam łóżko, tel. kom. 
514‑188‑038.

 �Drewno kominkowe, brzoza, tel. kom. 
790‑721‑247.

 �Sprzedam silnik elektryczny 14 kW, 
tel. kom. 788‑950‑426.

 �Sprzedam segment drewniany, 
wypoczynek 3, 2, 1 dębowy, tapczan, 
kuchnia węglowa, tanio, tel. kom. 
608‑475‑473.

 �Sprzedam telefony Nokia E52 ‑ 300 zł 
i Nokia C5‑03 ‑ 330zł. Pełne komplety, 
bez simlocków, tel. kom. 781‑081‑063.

 �Tanio sprzedam segment, stół,  
6 krzeseł i ławę, tel. kom. 782‑669‑225.

 �Sprzedam łóżko piętrowe,  
tel. kom. 721‑335‑326.

��Drewno�opałowe�suche,�gotowe�
drewno�do�kominka,�tel.�kom.�
605-097-071.

 �Sprzedam wózek dziecięcy, 
wielofunkcyjny, fotelik bujaczek,  
tel. kom. 609‑700‑765.

 �Sprzedam łóżko piętrowe,  
tel. kom. 692‑745‑124.

 �Regały magazynowe, 
tel. (42) 719‑59‑36.

 �Sprzedam segment młodzieżowy, 
biało‑zielony, 12‑letni, 350 zł, tel. kom. 
602‑855‑893.

 �Kotły CO na gaz. Sprzedaż, montaż, 
serwis. PHU Domitech, tel. kom. 
501‑074‑060.

 �Przewody gazowe do kotłów 
gazowych, tel. kom. 501‑074‑060.

 �Frezarka i krajzega silnik 4 kW/380V, 
tel. kom. 503‑830‑451.

 �Sprzedam tanio w dobrym stanie 
regał długości 3,80 m beżowo‑brązowy, 
tel. kom. 606‑370‑704.

 �Tanio sprzedam telewizor Philips,  
tel. kom. 796‑249‑049.

 �Betoniarki, części, remonty, 
rusztowania, tel. kom. 603‑072‑751.

 �Sprzedam łóżeczko dziecięce  
z materacem, tel. kom. 665‑724‑001.

 �Laptop używany 250 zł,  
tel. kom. 606‑525‑696.

 �Sprzedam płyty i drewno na opał,  
tel. kom. 787‑527‑060.

 �Sprzedam wyposażenie sklepu 
spożywczego, tel. kom. 502‑163‑270.

 �Leżaczek‑ bujaczek Fisher Price; 
wózek spacerowy na gwarancji,  
tel. kom. 607‑317‑193.

 �Sprzedam telefony Nokia E52, Nokia 
C5‑03, Samsung Galaxy mini, tel. kom. 
781‑081‑063.

��Sprzedaż�choinek,�jemioły,�
Głowno,�ul.�Fabryczna.�Zapraszamy,�
tel.�kom.�668-677-068.

 �Kuchnia gazowa, tel. kom. 
603‑872‑897.

 �Sprzedam kanapę, 2‑osobową,  
z funkcją do spania, tel. kom. 693‑036‑
652, 500‑820‑226.

 �Piec miałowy 2,5, mało używany, 
tel. (24) 277‑61‑26.

 �Sprzedam 2 wypoczynki, fotele, ława, 
tel. kom. 510‑716‑256.

 �Tanio sprzedam komplet mebli 
młodzieżowych wraz z łóżkiem, tel. kom. 
602‑680‑926.

 �Drut zbrojeniowy 6 i 12, tel. kom. 
502‑318‑902.

 �Sprzedam meble wypoczynkowe, tel. 
kom. 604‑802‑045, 604‑675‑528.

��Ziemia�na�podsyp,�transport,�tel.�
kom.�600-895-026.

 �Sprzedam wózek bliźniaczy, stan bdb, 
2011 rok, tel. kom. 663‑630‑657.

 �Sprzedam futro z norek  
tel./fax (46) 837‑47‑06.

 �Sprzedam brykiet z trocin, 550 zł/
tona, tel. kom. 695‑248‑808.

 �Drewno kominkowe, dąb, buk, tel. 
kom. 509‑499‑387.

 �Kuchnię polską, białą z wężownicą 
lewą, mało używaną i roczną lodówkę 
Beko, tel. kom. 723‑958‑499.

 �Sprzedam wózek Chico, w bdb. 
stanie, tel. (46) 838‑12‑42.

 �Komputer stacjonalny, tel. kom. 
510‑982‑692.

 �Sprzedam pianino Belarus, 
tel. (46) 838‑33‑44.

 �Bale dębowe, tel. kom. 693‑025‑952.

 �Choinki, tel. kom. 696‑035‑281.

 �Sprzedam wyrówniarkę do drzewa, tel. 
kom. 692‑044‑434.

 �Wyprzedaż spodni jeansowych Lee, 
Wrangler od 15.XII w godz. 10.00‑18.00, 
Lubianków 40, tel. (42) 719‑22‑11.

 �Sprzedam kontener izotermy, dł. 
13,60 m, wysokość: 2,55 m, tel. kom. 
605‑094‑165.

 �Oddam gruz, tel. kom. 503‑124‑344.
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��Czeski�węgiel�opałowy,�hurt,�detal,�
tel.�kom.�604‑634‑249.

��Wózek�wielofunkcyjny,�prawie�nowy,�
tel.�kom.�600‑918‑875.

��Sprzedam�opony�700/12�z�dentką,�
10�%�zużycia,�4�szt.;�lampy�świetlówki�
z�demontażu,�15�zł�szt.,�tel.�kom.�
500‑594‑399.

��Sprzedaż�węgla,�skład�opału�
Teresin�2,�tel.�(46)�874‑76‑69,�tel.�
kom.�604‑634‑249.

��Przęsła�ogrodzeniowe,�nowe,�tanio,�
tel.�kom.�517‑079‑728.

��Wózek�dziecięcy�3�w�1,�gondola,�
spacerówka,�fotelik�samochodowy��
z�adapterami,�tel.�kom.�887‑133‑399.

��Tanio�lodówkę,�tapczan,�wózek,��
tel.�kom.�698‑612‑234.

��Komputery,�monitory,�biurka,��
fotele,�tanio,�tel.�kom.�728‑227‑030.

��Kino�domowe�Sony,�tel.�kom.�
728‑944‑679.

��Wersalka�+�2�fotele,�ławostół,�dywany,�
stół�kuchenny�+�4�krzesła,�regał�
dębowy,�tel.�kom.�607‑516‑918.

praca

dam�pracę
��Zwrot�podatku�z�pracy,�rodzinne,�

Niemcy,�Anglia,�Irlandia,�Holandia,�
Dania,�Norwegia,�Belgia,�Europa,�
tel.�(71)�385‑20‑18.

��Zatrudnię�do�Pizzerii�kierowcę�na�
weekendy�(dziewczyna�lub�chłopak),��
tel.�kom.�726‑418‑807.

��Zatrudnię�kelnerkę�(praca�w�Łowicz),�
tel.�kom.�697‑167‑667.

��Zatrudnię�kucharza\pizzera�
(możliwość�przyuczenia�do�zawodu),��
tel.�kom.�727‑514‑318.

��Zatrudnimy�szwaczki�i�prasowaczki,�
tel.�(46)�837‑62‑77,�tel.�kom.�
601‑635‑056.

��Aviva�Towarzystwo�Ubezpieczeniowe�
zatrudni�osoby�do�pracy�z�klientem.�
Bezpłatne�szkolenia,�możliwość��
rozwoju,�CV�na�grabowicz.pawel@aviva.
com.pl.

��Aviva�Towarzystwo�Ubezpieczeniowe�
zatrudni�Kierownika�Grupy.�CV�na�
rekrutacja_skierniewice@aviva.pl.

��Przyjmę�do�pracy�hydraulika�lub�do�
przyuczenia,�z�prawem�jazdy�kategorii�B,�
Łowicz�ul.�Klickiego�7,��
tel.�kom.�516‑132‑553,�696‑283‑941.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�w�transporcie�
międzynarodowym,�kontenery,��
tel.�kom.�660‑724‑652.

��Apteka�w�Sochaczewie�zatrudni�
technika�farmacji�ze�stażem.�Atrakcyjne�
wynagrodzenie,�tel.�kom.�509‑425‑515.

��Chcesz�dobrze�zarobić�lub�dorobić?�
zadzwoń!,�tel.�kom.�795‑172‑234.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C��
z�doświadczeniem,�okolice�Łowicza,��
tel.�kom.�509‑019‑916.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�
Hiszpania,�podwójna�obsada,�dobre�
zarobki,�tel.�kom.�501‑074‑953.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�
transport�międzynarodowy,��
tel.�kom.�502‑605‑719.

��Zatrudnię�tokarza‑frezera,��
tel.�kom.�602‑249‑683.

��Zatrudnię�kierowców�C,�E��
w�ruchu�międzynarodowym,��
tel.�kom.�602‑664‑807.

��Przyjmę�do�pracy�w�gospodarstwie�
rolnym,�tel.�kom.�600‑822‑089.

��Zatrudnię�brukarzy,�15�zł/godz.,��
tel.�kom.�782‑423‑482.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C�z�
doświadczeniem,�tel.�kom.�601‑360‑267.

��Przyjmę�starszą�panią�do�pomocy,�tel.�
kom.�696‑268‑325.

��Zatrudnię�kierowcę�w�transporcie�
międzynarodowym,�dobre�zarobki�
kontakt:�sirocco@onet.eu,��
tel.�kom.�600‑712‑906.

��Biuro�rachunkowe,�Łowicz,�
Bolimowska�63�zatrudni�w�księgowości,�
tel.�(46)�837‑42‑46,�tel.�kom.�
605‑578‑502.

��Firma�transportowa�zatrudni�kierowcę�
C+E�w�transporcie�międzynarodowym,�
tel.�(46)�838‑64‑00,�tel.�kom.�
601‑297‑776.

��Przyjmę�kierowcę�w�transporcie�
międzynarodowym�3/1,��
tel.�kom.�517‑425‑901.

��Zatrudnię�kelnerkę.�CV�przesyłać�na�
adres:�beefee.kk@gmail.com.��
Wiek�bez�znaczenia.

��Zatrudnię�fryzjerkę,�tel.�kom.�
511‑010‑676.

��Przyjmę�do�pracy�samodzielnego�
fryzjera,�tel.�kom.�691‑744‑323.

��Mechanik�samochodowy�z�
doświadczeniem,�tel.�kom.�500‑007‑881.

��Zatrudnię�fryzjerkę/fryzjera,�tel.�kom.�
725‑252‑976.

��Osobę�do�produkcji�mebli,�
tel.�(46)�837‑84‑56.

��Poszukujemy�do�nowo�otwierającej�
się�kawiarni�wyśmienitego�kucharza,�
barmana�i�kelnera,�tel.�kom.�
534‑661‑131.

��Zatrudnię�kierowców�kategorii�C+E,�
w�ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
509‑195‑116.

��Zatrudnię�kierowców�z�kat.�C+E,�tel.�
kom.�605‑784‑234.

��Zatrudnię�2�osoby�do�produkcji�
pelletu,�tel.�kom.�604‑802‑045,�
604‑675‑528.

��Zatrudnię�na�weekendy�kelnerkę�oraz�
pomoc�kucharza,�tel.�kom.�726‑418‑807.

��Zatrudnię�pizzermana�(mozliwość�
przyuczenia),�tel.�kom.�726‑418‑807.

��Handlowiec�w�branży�BHP/narzędzia,�
doświadczenie�handlowe,1500�
+�prowizja,�samochód,�tel.�tablet,�
rekrutacjabehape@vp.pl.

��Zatrudnimy�pracownika�biurowego,�
dobra�znajomość�programów�
biurowych,�j.angielski,�cv�z�zdjęciem:�
kamil1@onet.pl.

��Szukamy�przedsiębiorczych�osób�
do�współpracy�przy�największym,�jak�
dotąd,�projekcie�międzynarodowym,�tel.�
kom.�728‑290‑168.

��Zatrudnię�kierowcę�z�ADR�
do�przewozu�paliwa,�tel.�kom.�
889‑338‑747.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�po�kraju,�
na�stałej�trasie,�tel.�kom.�506‑007‑169.

��Do�ochrony�z�II�grupą�inwalidzką,�z�
licencją�lub�bez,�tel.�kom.�512‑296‑542.

��Zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�
siodłowy�z�naczepą,�wymagane�
doświadczenie,�tel.�kom.�605‑094‑165,�
605‑094‑166.

��Zatrudnię�szwaczki�do�szycia�spodni,�
mechanika�do�maszyn�szwalniczych,�tel.�
kom.�604‑080‑003.

��Firma�Kosmetyczna.�Różne�
możliwości,�zarabianie,�w�zależności�od�
stopnia�zaangażowania,�tel.�(46)�838‑35‑
03,�tel.�kom.�508‑362‑833.

��Agencja�ochrony�zatrudni�do�pracy�na�
terenie�budowy�trasy�A‑2�od�Strykowa�
przez�Łyszkowice�do�Polesia,�tel.�kom.�
605‑998‑279,�603‑150‑534.

��Szukam�osoby�do�opieki�nad�starszą�
osobą.�Z�zamieszkaniem�i�wyżywieniem,�
tel.�(46)�838‑82‑11.

��Zatrudnię�spedytora�z�
doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym�i�znajomością�jęz.�
niemieckiego�lub�angielskiego,�tel.�kom.�
608‑059‑817.

��Firma�Sox�w�Głownie�zatrudni�
brakarki,�tel.�kom.�500‑030‑093.

szukam�pracy
��Główny�księgowy.�FVAT,�tel.�kom.�

664‑973‑140.

��Elektryk�samochodowy,�z�11‑letnim�
stażem,�poszukuje�pracy,�tel.�kom.�
503‑957‑742.

��Księgowa.�Sprawdź�ile�zabrał�
twój�stary�księgowy?,�tel.�kom.�
508‑191‑628.

��Zatrudnię�pracownika�
gospodarczego�z�orzeczonym�stopniem�
niepełnosprawności,�zarejestrowanego�
w�Urzędzie�Pracy,�tel.�(46)�837‑66‑45.

��Kobieta�z�II�stopniem�
niepełnosprawności�poszukuje�pracy,�
tel.�kom.�695‑774‑278.

��Studentka�administracji�szuka�pracy�
od�zaraz,�tel.�kom.�696‑149‑429.

��Ksiegowa;�pełna�księgowość,�KPiR,�
1/2�etatu,�tel.�kom.�501‑249‑871.

��Profesjonalne�prowadzenie�sklepów�
internetowych,�aukcji�sprzedaży��
i�systemów�sprzedaży�internetowej,��
tel.�kom.�535‑447‑160.

��Uczciwy,�pracowity�23‑latek,��
nie�pije,�nie�pale.�Przy�wykończeniach�
wnętrz�(doświadczony)�lub�magazyny�
(uprawnienia�na�wózki),�tel.�kom.�
508‑407‑878.

��Przyjmę�pracę�chałupniczą,��
tel.�kom.�785‑066‑015.

��Pracowity�23�latek�szuka�pracy�od�
zaraz,�dorywczo�lub�na�stałe�‑�przy�
wykończeniach�wnętrz�(doświadczenie)�
lub�inne,�tel.�kom.�508‑407‑878.

usługi�wideo
��Videofilmowanie�Full�HD,�Blu‑Ray,�

zdjęcia�gratis,�tel.�kom.�502‑163‑788.

��Wideofilmowanie,�fotografia,�tel.�kom.�
600‑447‑843.

��Cyfrowe�wideofilmowanie,�
fotografowanie,�full�HD,�Blue‑
ray,�tel.�46/837‑94‑85,�tel.�kom.�
608‑484‑079.

��Wideofilmowanie�cyfrowe,�obróbka�
komputerowa,�Blue‑ray‑�tanio,�tel.�kom.�
606‑852‑557.

��Studio�Kroton,�DVD,�Full�Hd,�Blu‑Ray,�
zdjęcia,�tel.�(46)�837‑47‑48,�tel.�kom.�
504‑057‑550.

��Śluby,�chrzty,�komunie.�Pełna�obsługa�
Foto‑Video,�tel.�kom.�606‑447‑777.

��Videofilmowanie,�Full�HD,�Blu‑ray,��
tel.�kom.�666‑125‑830.

��Foto‑video,�tel.�kom.�604‑330‑036.

��Profesjonalna�fotografia�ślubna:�
www.fotoslomski.pl,�tel.�kom.�
606‑630‑448.

��Wideofilmowanie�„Kasia”,�solidnie,�
tanio�+�zdjęcia,�tel.�kom.�602‑633‑407.

��Fotoreportaże�ślubne,�tel.�kom.�
698‑129‑195.

��Wideofilmowanie,�tel.�kom.�
795‑267‑788.

��Nagrania�weselne,�tel.�kom.�
606‑312‑048.

��Studio�Master�‑�obsługa�filmowa�
imprez�okolicznościowych�(wesela,�
śluby�itp.),�doświadczenie,�tel.�kom.�
606‑506‑609.

��Videofilmowanie,�www.
studiovideopiksel.pl,�tel.�kom.�
787‑878‑564.

��Profesjonalna�fotografia�ślubna�
www.macromagic.pl,�tel.�kom.�
608‑372‑976.

��Www.a‑online.pl,�tel.�kom.�
600‑287‑992.

remontowo‑
budowlane

usługi
��Glazura,�terakota,�malowanie.�Tanio�i�

solidnie,�tel.�kom.�600‑488‑382.

��Brukarstwo,�tel.�kom.�606‑774‑310.

��Tynkowanie,�murarstwo,�tel.�kom.�
668‑489‑577.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609‑846‑316.

��Kanałowe�docieplanie�budynków�
granulatem�styropianowym,�
kondygnacja�800�zł,�tel.�kom.�
602‑570‑424.

��Tynki�tradycyjne,�maszynowe,�gładkie,�
wylewki�agregatem,�super,�tel.�kom.�
514‑142‑855.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�(46)�837‑42‑55,�tel.�kom.�
501‑249‑461.

��Tynki,�tel.�kom.�503‑077‑863.

��Ogrodzenia,�bramy,�balustrady,�
produkcja,�montaż,�tel.�kom.�
506‑771‑822.

��Stawianie�budynków�gospodarczych,�
przeróbki,�rozbiórki,�tel.�kom.�
785‑333‑971.

��Ciesielstwo‑dekarstwo,�tel.�kom.�
508‑155‑289.

��Piaskowanie,�tel.�kom.�664‑730‑510,�
608‑372‑254.

��Profesjonalne�układanie��
i�cyklinowanie�parkietów�(bezpyłowe),��
tel.�kom.�505‑072‑638.

��Remonty,�gipsy,�płytki,�malowanie,��
tel.�kom.�697‑693‑636.

��Docieplenia�budynków,�elewacje�
zewnętrzne,�glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�kompleksowe�wykończenia�
wnętrz,�faktury�VAT,�tel.�kom.�
606‑737‑576.

��Tynki�wewnętrzne,�zewnętrzne,��
tel.�kom.�516‑131‑973.

��Malowanie,�glazura,�dokładnie,��
tel.�kom.�888‑978‑225.

��Szafy�wnękowe,�garderoby,��
meble�biurowe,�kuchenne,��
tel.�kom.�888‑978‑225.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�kompleksowe�wykończenia�
wnętrz,�faktury�VAT,�tel.�kom.�
606‑737‑576.

��Kompleksowe�remonty�mieszkań,��
tel.�kom.�692‑591‑680.

��Glazurnictwo,�gładzie,�malowanie,�
panele,�tel.�kom.�601‑650‑795.

��Tynki,�wszystkie�rodzaje,�wylewki,�
ocieplenia�elewacji�i�poddaszy,�solidnie,�
tel.�kom.�501‑931‑961.

REKLAMA
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SCHODY
PARAPETY

BLATY
Oferuje firma „BRU-LIT”
� Atrakcyjne ceny
� Krótki czas realizacji
660-429-341ZA
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GRANITOWE � MARMUROWE

 �Kominki: profesjonalny montaż, tel. 
kom. 608‑101‑676.

 �Kominki z płaszczem wodnym. 
Profesjonalny montaż, tel. kom. 
608‑101‑676.

 �Kominy: montaż i wykonanie wkładów 
kominowych ze stali kwasoodpornej i 
żaroodpornej, tel. kom. 608‑101‑676.

 �Stawianie ogrodzeń klinkierowych, tel. 
kom. 511‑337‑768.

 �Kompleksowe wykańczanie wnętrz, 
tel. kom. 511‑337‑768.

 �Cyklinowanie, montaż schodów i 
podłóg, tel. (46) 838‑31‑57, tel. kom. 
502‑321‑194.

 �Pokrycia dachowe, konstrukcje, 
orynnowanie, podbitki, poprawki 
dekarskie, oferuje firma Rymi, tel. kom. 
782‑161‑051.

 �Murarstwo i tynkowanie, tel. kom. 
668‑489‑577.

 �Usługi remontowo‑budowlane, tel. 
kom. 667‑993‑029.

��Stolarstwo,�schody,�tel.�kom.�
607‑789‑345.

 �Usługi budowlane od podstaw: domy, 
budynki gospodarcze, klinkier, glazura i 
terakota, tel. kom. 691‑736‑552.

 �Tynki, tel. kom. 503‑077‑863.

��Układanie�parkietu,�cyklinowanie�z�
polerowaniem�podłóg�drewnianych,�
lakierowanie,�schody,�tel.�kom.�
607‑090‑260.

��Kominki:�budowa,�montaż,�serwis,�
ogrzewanie�domów,�tel.�(46)�837‑84‑
92,�tel.�kom.�602‑282‑415.

 �Ocieplenie poddaszy, płyty g/k, tel. 
kom. 609‑846‑316.

 �Usługi remontowe, gipsowanie, 
malowanie, tel. kom. 602‑383‑118.

��Murowanie,�tynkowanie,�
rozbiórki,�remonty,�FVAT,�tel.�kom.�
692‑382‑852.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, płyty 
g/k, glazura, tel. kom. 608‑685‑867.

��Glazura,�terakota,�gładź�gipsowa,�
płyty�k/g,�malowanie,�tel.�kom.�
607‑728‑362.

 �Remonty, wykończenia, glazura, 
terakota, gładzie gipsowe, panele 
podłogowe, sufity podwieszane, tel. 
kom. 600‑779‑659.

��Gipsy,�glazura,�terakota,�
malowanie,�prace�remontowe�‑�
wykonam,�tel.�kom.�516‑153‑870.

 �Gipsowanie, malowanie, 
wykończenia wnętrz, tel. kom. 
606‑364‑518.

��Remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
600‑614‑490.

 �Malowanie, gipsy, zabudowa 
poddaszy, panele oraz docieplanie 
budynków, tel. kom. 505‑024‑964.

��Remonty�profesjonalnie,�tel.�kom.�
691‑774‑281.

��Remonty,�adaptacje,�tel.�kom.�
607‑196‑356.

 �Przyjmę roboty budowlane oraz 
wykończeniowe na 2012 r., tel. (46) 830‑
31‑40, tel. kom. 698‑536‑331.

��Malowanie,�tapetowanie,�płyty�
k/g,�gładzie,�sufity�podwieszanie,�
adaptacja�poddaszy,�panele,�
glazura,�terakota,�tel.�kom.�
693‑824‑684.

 �Kominki ‑ budowa, montaż, 
ogrzewanie domów, tel. (46) 837‑44‑
35, tel. kom. 600‑294‑318.

��Budowa�domów�i�wykończenia,�
tel.�kom.�601‑662‑944.

 �Solidne, fachowe wykończenia 
wnętrz: przystępne ceny (glazura, 
terakota, gipsy, malowanie). 
Docieplanie budynków, murowanie, 
tynki, klinkier, itp., tel. (46) 837‑13‑91, 
tel. kom. 793‑035‑025.

��Cyklinowanie,�lakierowanie�
schodów,�tel.�kom.�607‑090‑260.

��Wylewki�agregatem,�tel.�kom.�
511‑440‑509.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
511‑440‑509.

 �Kasia z Piotrem profesjonalnie 
wykonuje glazurę, terakotę, kamień, 
gipsowanie, malowanie, panele, inne, 
tel. kom. 515‑305‑268.

 �Tanie remonty, tel. kom. 535‑390‑005.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, tel. (46) 839‑18‑
37, tel. kom. 609‑227‑348.

 �Kompleksowe wykończenie wnętrz, 
tel. kom. 504‑408‑207.

 �Stawianie budynków od podstaw, 
pokrycia dachowe, podbitki, 
orynnowanie, tel. kom. 691‑044‑210.

 �Usługi wykończeniowe, malowanie, 
gładź, montaż płyt g/k, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
panele, adaptacja poddaszy, tel. kom. 
693‑138‑503.

 �Glazura, terakota, gładzie, panele itp., 
tel. kom. 508‑313‑799.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, układanie 
podłóg, tanio, solidnie, tel. kom. 
604‑075‑293.

��Wylewki�agregatem,�
profesjonalnie,�tel.�kom.�
534‑764‑689.

 �Maszynowe tynki gipsowe i 
cementowe, konkurencyjne ceny, tel. 
kom. 514‑723‑688.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz od 
A do Z, tel. kom. 509‑973‑629.

 �Murowanie, docieplanie budynków i 
glazura, tel. kom. 887‑818‑290.

 �Malowanie, gipsowanie, płyta k/g, 
panele podłogowe, glazura, terakota, tel. 
kom. 790‑329‑790.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz od 
A do Z, adaptacja poddaszy, tel. kom. 
602‑717‑207.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
602‑717‑207.

��Firma�Piotr‑Bud:�glazura,�terakota,�
remont�poddaszy,�tel.�(46)�839‑13‑
73,�tel.�kom.�602‑814‑481.

 �Wykonam wszelkie prace remontowo‑
budowlane, glazura, gładź, kominki itp., 
tel. kom. 669‑480‑815.

��Stolarstwo‑�toczenie,�tralki,�
poręcze�średnica:�43,�50,�
tel.�(46)�838‑59‑49.

 �Docieplanie budynków, budowy 
ogólne, tel. kom. 794‑230‑700.

 �Docieplanie poddaszy, sufity 
podwieszane, ścianki k/g, 
szpachlowanie, malowanie, glazura, 
terakota, panele podłogowe, tel. kom. 
699‑370‑116.

 �Malowanie, gipsowanie, czysto, 
solidnie, tanio, tel. kom. 519‑572‑114.

 �Malowanie, remonty, przeróbki, tel. 
kom. 509‑599‑379.

 �Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota itp., 
tanio, szybko, solidnie. Wolne terminy, 
tel. kom. 663‑801‑457, 609‑583‑947.

 �Glazura, terakota, gładzie, panele itp., 
tel. kom. 508‑313‑799.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
docieplanie budynków. Solidnie, tel. 
kom. 504‑004‑323.

 �Kompleksowe modernizacje łazienek 
i mieszkań. Profesjonalnie, tel. kom. 
602‑648‑497.

 �Cyklinowanie bezpyłowe nowymi 
maszynami 220 V, układanie parkietu, 
mozaiki, tel. kom. 697‑892‑966.

 �Usługi remontowe, wykończenie 
wnętrz, glazura, terakota, docieplenie 
budynków, tel. kom. 880‑542‑743.

��Wykończenia�wnętrz,�malowanie�
agregatem�malarskim,�FVAT,�tel.�
kom.�692‑382‑852.

 �Tartak przewoźny, cięcia krokiew, 
desek, więźby dachowej i łat do 14 m, 
tel. kom. 512‑907‑059.

 �Wykonam tynki oraz adaptacje 
poddaszy, tel. kom. 721‑304‑562.

 �Dachy ‑ konstrukcje, pokrycia 
dachowe, blacha, ceramika, papa, 
podbitki. Wolne terminy! Zimowe ceny!, 
tel. kom. 782‑648‑910.

 �Stawianie budynków, remonty, 
terakota, płyty karton‑gips, układanie 
kostki, tel. kom. 512‑924‑857.

��Wykonuję�tynki,�tel.�kom.�
697‑923‑472.

 �Montaż więźby, krycie, podbitka 
dachowa, usuwanie azbestu, tel. kom. 
694‑470‑514.

 �Sprzedaż i montaż pokryć 
dachowych. Docieplenia budynków, tel. 
kom. 507‑056‑578.

sprzedaż
 �Producent! Siatki, słupki, bramy, 

balustrady, usługa montażu, tel. kom. 
500‑371‑161.

 �Sprzedam stemple budowlane, tel. 
kom. 502‑585‑456.

 �Sprzedam pustaki kramzytowe, 
24x50, tel. kom. 603‑591‑544.

usługi�
instalacyjne

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601‑306‑566.

 �Hydraulik, wszystkie technologie, tel. 
kom. 608‑101‑676.

 �Przyłącza, elektroinstalacje, 
pomiary, odgromówka, automatyka, 
EIB/KNX wideo‑domofony, RTV‑
Sat, komputerowe, bramonapędy, 
alarmy, kamery; przeglądy, odbiory, 
uprawnienia, VAT. Budowlane: remonty, 
hydraulika, wykończeniowe, tel. kom. 
601‑303‑858.

��Hydraulika,�tel.�kom.�608‑263‑951.

 �Montaż, naprawa domofonów, 
wideofonów, bramofonów, napędy 
bram, tel. kom. 602‑633‑407.

 �Montaż alarmów, tel. kom. 
602‑633‑407.

 �Tanie usługi hydrauliczne, tel. kom. 
532‑565‑026.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
691‑991‑000.

 �Montaż anten satelitarnych, ustawianie 
przy pomocy profesjonalnego miernika, 
tel. kom. 609‑700‑765.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
508‑862‑015.

 �Elektryk, tel. kom. 501‑129‑686.

 �Vertal ‑ żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe i antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. Produkcja, 
montaż, tel. kom. 602‑736‑692, 
512‑342‑751.

 � Instalacje elektryczne, alarmowe, 
monitoring, tel. kom. 607‑966‑333.

 � Instalacje elektryczne, tanio, tel. kom. 
723‑121‑325.

 � Instalacje, przeróbki elektryczne, tel. 
kom. 509‑838‑364.

 �Usługi hydrauliczne i elektryczne. 
Fachowo, tel. kom. 602‑648‑497.

 �Serwis kotłów gazowych i olejowych. 
Montaż instalacji grzewczych, tel. kom. 
508‑454‑366.

 �Solidnie, szybko, tanio usługi 
hydrauliczne, tel. kom. 784‑006‑861.

usługi�inne
 �Tani przewóz „BUS‑em”, 9‑osobowym, 

na każdą potrzebę, tel. kom. 
603‑709‑302.

 �Dekoracja sal weselnych (pokrowce, 
obrusy w komplecie), tel. kom. 
693‑776‑474.

 �Okna,�drzwi,�parapety,�montaż,�
naprawa,�gładź�ścienna,�płytki,��
tel.�kom.�501‑930‑953�‑�po�16.00.

 �Meble pod wymiar: kuchenne, 
biurowe, szafy z drzwiami przesuwnymi, 
solidnie, raty, tel. kom. 501‑707‑657.

 �Dekoracja sal weselnych, tel. kom. 
784‑487‑536, 513‑748‑813.

��Meble�kuchenne�na�wymiar.�Tanio,�
solidnie,�projekt,�montaż,�gwarancja,�
tel.�kom.�500‑081‑897.

 �Zespół muzyczny, tel. kom. 721‑502‑
525, 667‑257‑460.

 �Zespół Diwers, wesela, tel. kom. 
661‑323‑807.
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��Pranie�samochodów,�dywanów,�tel.�
kom.�722‑366‑837.

��Przeprowadzki,�transport,�FVAT,�tel.�
kom.�695‑885‑953.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.�Fachowo.�Szybko.�Tanio!,�tel.�
kom.�504‑070‑837.

��Zespół�muzyczny.�Muzyka�100%�na�
żywo.�www.hocus‑pocus.pl,�tel.�kom.�
608‑433‑199.

��Zespół,�Wokalistka,�Najtaniej,�tel.�
kom.�503‑746‑892.

��Usługi�transportowe�Renault�Master,�
tel.�kom.�880‑964‑952.

��Zespół�muzyczny,�tel.�kom.�
693‑543‑604.

��Zespół,�wesela,�tel.�kom.�696‑315‑910.

��Auta�do�ślubu:�Jaguar,�Chrysler�300C,�
tel.�kom.�606‑447‑777,�606‑123‑854.

��Śluby�VW�Passat,�srebrny�z�
udekorowaniem,�tel.�kom.�500‑371‑161.

��Zespół�muzyczny,�wesela,�bale,�
studniówki,�tel.�kom.�694‑533‑281.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo‑
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�kom.�501‑431‑978.

��Zespół�muzyczny�„Antrakt”�‑�bale,�
wesela,�tel.�kom.�697‑470‑575.

��Meble�na�wymiar�(szafy,�kuchnie,�
komody�itp.).�Szybko,�dokładnie.�Montaż�
gratis,�tel.�kom.�889‑474‑502.

��Przewóz�osób�1+�8,�tel.�kom.�
502‑321‑194.

��Usługi�koparko‑ładowarką,�
Głowno,�tel.�kom.�609‑178‑680.

��Ścinanie�drzew�niebezpiecznych,�
oczyszczanie�terenu,�powiat�łowicki,�
tel.�kom.�604‑891‑092.

��Zespół�muzyczny,�wesela,�tel.�kom.�
607‑992‑169,�601‑854‑670.

��Zespół�muzyczny�For‑Rent,�tel.�kom.�
509‑766‑163,�607‑777‑304.

��Zespół�Kris,�wesela,�tel.�kom.�
606‑632‑267.

��Dekoracje�sal�weselnych,�tel.�kom.�
607‑774‑344.

��Ścinanie�trudnych,�niebezpiecznych�
drzew,�alpiniści:�www.partnerextreme.pl,�
tel.�kom.�694‑660‑094.

��Dekoracja�sal�weselnych�i�
kościołów,�tel.�(46)�837‑95‑67,�tel.�kom.�
512‑250‑166.

��Dekoracje�świetlne�sal�weselnych,�
Wardart,�tel.�kom.�886‑328‑694.

��Usługi�krawieckie,�overlock,�
stębnówka,�haft�komputerowy,�tel.�kom.�
509‑838‑542.

��Pranie�dywanów,�wykładzin,�tapicerki�
meblowej�i�samochodowej,�tel.�kom.�
698‑305‑917.

��DJ;�Wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18‑nastki,�imprezy�firmowe�i�
okolicznościowe,�tel.�kom.�503‑399‑196.

��Naprawa�telewizorów�i�sprzętu�
elektronicznego,�Łowicz,�ul.�
Włókiennicza�11,�tel.�(46)�837‑28‑85.

��Pogotowie�zamkowe,�tel.�kom.�
606‑319‑335.

��Prace�porządkowe�w�ogrodzie.�
Przycinka,�strzyżenie,�wycinka�krzewów,�
drzew,�tel.�kom.�605‑350‑355.

��Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600‑979‑826.

��Profesjonalna�wycinka�drzew,�tel.�kom.�
519‑671‑356.

��Aż�5000�zł�pożyczki,�szybko,�na�
jasnych�zasadach�i�bez�zbędnych�
formalności.�Provident:�600‑400‑295;�7�
dni�w�tygodniu�7:00‑21:00.

��Mycie�parowe�aut�u�klienta,�
czyszczenie�wnętrz,�aut,�tapicerek,�
dywanów,�elewacji,�tel.�kom.�
784‑026‑757.

��Biuro�rachunkowe,�tel.�kom.�
604‑621‑125.

��Firma�podejmie�się�odśnieżania�
dużych�lub�małych�obiektów�oraz�
wywóz�śniegu,�tel.�kom.�603‑591‑544.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�układanie�
podłóg,�tel.�kom.�509‑807‑319.

��Nowo�otwarty�sklep�jubilerski�
zaprasza�na�zakupy�upominków�
gwiazdkowych.�Naprawa,�
grawerowanie,�skup�srebra�i�złota.�
Łowicz,�ul.�Stanisławskiego�9.�Ceny�
producenta.

��Zespół�muzyczny,�tel.�kom.�
668‑493‑423.

��Naprawa�sprzętu�AGD,�tel.�kom.�
510‑158‑880.

��Wypożyczę�fontannę�czekoladową,�
tel.�kom.�513‑363‑545.

��Przeprowadzki,�transport,�tel.�kom.�
664‑013‑145.

��Święty�Mikołaj�odwiedzi�dzieci‑
wizyty,�prezent�gratis,�tel.�kom.�
517‑546‑358.

��Zespół�muzyczny�zaprasza:�bale,�
wesela�itp.,�tel.�kom.�609‑037‑343.

��Zespół�z�wokalistką,�tel.�kom.�
693‑754‑349.

��Naprawy�silników�od�ciągników�
rolniczych�i�innych,�tel.�kom.�
606‑418‑623.

��Ścinanie�drzew,�tel.�kom.�
792‑027‑388.

��Makijażystka,�kosmetyczka,�dojazd,�
tel.�kom.�532‑772‑818.

��Naprawa�sprzętu�AGD,�tel.�kom.�
691‑961‑244.

��Naprawa�telewizorów,�tel.�kom.�
728‑227‑030.

��Zaginęła�legitymacja�studencka�nr�
35402,�tel.�kom.�793‑333‑785.

��Kredyty.�Pożyczki�bez�BIK,�tel.�kom.�
606‑401‑853.

��Zabytkowym,�białym�lub�
złotym�Rolls‑Roycem�z�lat�70’�do�
ślubu,�wolne�terminy,�tel.�kom.�
508‑944‑001.

��Pogotowie�komputerowe,�naprawa�
stacjonarnych,�laptopów�i�konsol.�
Dojazd�do�klienta,�tel.�kom.�606‑238‑
818,�www.improfessional.pl.

��Transport�materiałów�Fiat�Ducato�
MAX�do�1,5�tony,�tel.�kom.�512‑924‑857.

��Naprawa�pralek�automatycznych�
i�AGD,�dojazd�do�klienta,�tel.�kom.�
509‑428‑521.

matrymonialne
��Poznam�szczupłą�Panią�do�35�lat,�tel.�

kom.�532‑379‑787.

nauka
��Matematyka,�tel.�(46)�837‑85‑96.

��Korepetycje:�język�niemiecki��
z�dojazdem,�tel.�kom.�693‑705‑617.

��Matematyka:�tanio,�tel.�kom.�
601‑303‑279.

��Język�polski:�korepetycje,�
prezentacje�maturalne,�prace�
zaliczeniowe,��
tel.�kom.�506‑615‑806.

��„Językowo”�‑�angielski,�kursy,�
korepetycje;�biuro@jezykowo.edu.pl,�tel.�
kom.�535‑426‑113.

��Język�angielski:�korepetycje,matura,�
gimnazjum,�egzaminy,�dzieci,�dorośli,��
tel.�kom.�692‑956‑207.

��Język�angielski,�nauczyciel,�
egzaminator�maturalny,��
tel.�kom.�662‑611‑189.

��Korepetycje�dla�uczniów�klas�I‑VI.�
Pomoc�w�przygotowaniu�się�do�lekcji,�
tel.�kom.�601‑662‑862.

��Polski�‑�przygotowanie�do�matury,�
korepetycje,�prezentacje�maturalne.�
Fachowo,�603‑246‑033.

��Matematyka,�tel.�kom.�606‑655‑691.

��Prezentacje�maturalne,�pomoc,�tel.�
kom.�608‑433‑138.

��Fizyka,�matematyka,�chemia,�tel.�
kom.�500‑104‑432.

��Szybka�i�skuteczna�nauka�
angielskiego�z�„native�speakerem”.�Dla�
początkujących�i�zaawansowanych,�tel.�
kom.�784‑898‑250.

��Korepetycje�z�języka�francuskiego��
dla�uczniów�gimnazjum�i�liceum,��
tel.�kom.�784‑898‑250.

��Angielski,�tel.�kom.�604‑565‑096.

��Korepetycje�matematyka,��
tel.�kom.�723‑606‑706.

��Chemia,�gimnazjum,��
tel.�kom.�693‑232‑108.

��Korepetycje�i�drobne�tłumaczenia,�
język�angielski,�z�dojazdem,�licencjat,��
tel.�kom.�507‑319‑803.

��Korepetycje�matematyka,�fizyka,��
tel.�kom.�726‑401‑016.

��Studentka�matematyki�udzieli�
korepetycji,�tel.�kom.�600‑011‑681.

��Matematyka,�tel.�kom.�608‑284‑768.

��Matematyka,�tel.�(46)�837‑01‑80.

��Korepetycje�z�języka�polskiego,��
tel.�kom.�696‑353‑947.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�
udzieli�korepetycji,�nowa�matura,�tanio�
i�profesjonalnie,�wszystkie�poziomy,�
Łowicz,�tel.�kom.�0691‑715‑557.

��Hiszpański,�tel.�kom.�663‑722‑526.

��Chemia,�korepetycje,�studentka,�tel.�
kom.�600‑880‑542.

rolnicze�–�kupno

płody�rolne
��Kupię�każdą�ilość�słomy�i�siana,�tel.�

kom.�693‑729‑472.

��Kupię�pszenżyto,�każdą�ilość,�tel.�kom.�
695‑102‑426,�603‑573‑567.

��Kupię�żyto.�Sprzedam,�zamienię�
otręby,�tel.�kom.�697‑536‑596.

��Kupię�większą�ilość�zbóż�paszowych,�
tel.�kom.�798‑169‑557.

��Skup�żyta,�wymiana�na�
otręby,�sprzedaż�otrąb,�tel.�kom.�
501‑713‑862.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�(46)�838‑
98‑06,�tel.�kom.�605‑370‑062.

��Kupię�żyto,�tel.�kom.�883‑054‑611.

��Kupię�owies�paszowy,�tel.�kom.�
509‑634‑015.

��Kupię�pszenicę�paszową,�płatne�przy�
odbiorze,�tel.�(46)�837‑15‑04.

��Kupię�żyto,�tel.�kom.�605‑097‑071.

��Skupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
693‑253‑063.

��Kupię�każde�zboże�pasz,�kons,�
eko,�tez�lubin,�rzepak,�groch.�Min�23t.�
Zapewniam�transport,�place�w�dniu�
odbioru,�tel.�kom.�509‑942‑079.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668‑478‑617.

��Sprzedam�ok.�5�t�łubinu,�tel.�kom.�
668‑950‑995.

��Całoroczny�skup�słomy,�tel.�kom.�
604‑802‑045.

��Kupię�owies,�tel.�kom.�662‑164‑903.

hodowlane
��Skup�bydła�rzeźnego,�hodowlanego,�

pourazowego;�maciory,�knury,�cielęta,�
tel.�kom.�502‑460‑724.

��Skup�macior,�knurów.�Wysokie�
ceny,�tel.�kom.�603‑711‑760.

��Kupię�cielęta,�cena�do�15�zł,�
odbieram,�tel.�kom.�606‑901‑931.

��Skup�bydła�rzeźnego.�Dojazd�do�
klienta.�Konkurencyjne�ceny!,�tel.�kom.�
604‑267‑833.

��Skup�macior�i�knurów.�Atrakcyjne�
ceny!�Nawiążemy�współpracę�z�
hodowcami�i�punktami�skupu,�tel.�
kom.�603‑711‑760.

��Kupię�prosięta,�tel.�kom.�600‑623‑430.

��Kupię�cielaki,�tel.�kom.�501‑735‑775.

��Kupię�jałoszki,�od�2�miesięcy�do�roku,�
tel.�kom.�602‑213‑726.

��Skup�bydła�rzeźnego�i�hodowlanego�
oraz�macior�i�knurów,�tel.�kom.�
602‑394‑036.

��Kupię�zwierzęta�pourazowe,�tel.�kom.�
668‑478‑617.
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maszyny
 �Kupię kombajn „Anna”, „Bolko”, 

„Karlik” i kopaczkę, tel. kom. 
501‑385‑800.

 �Kupię ciągnik ogrodniczy TZ4K14, 
czeski, stan obojętny oraz różne części, 
tel. kom. 601‑707‑979.

 �Kupię siewnik konny, tel. kom. 
506‑173‑625.

 �Wał stronowy do kultywatora 1,80 lub 
2,10 m w dobrym stanie, podwójny lub 
pojedynczy, tel. kom. 602‑213‑726.

 �Kupię rozsiewacz wapna, tel. kom. 
606‑294‑284.

 �Kupię kombajn Anna, Bolko, Karlik 
lub inny, tel. kom. 880‑426‑156.

��Kupię�tura�do�MF-255,�tel.�kom.�
722-173-810.

inne
 �Kupię klatki plastikowe do przewozu 

drobiu, tel. kom. 888‑161‑114.

 �Darmowy odbiór folii odpadowej. 
Dokumenty do agencji, tel. kom. 
604‑642‑264.

rolnicze�-�
sprzedaż

płody�rolne
 �Pszenica, siano, tel. kom. 

693‑960‑636.

��Sadzeniaki�ziemniaka,�ziemniaki�
jadalne�oferuje:�Firma�Nasienna�
Granum�Sp.�j.�Łowicz,�ul.�Katarzynów�
46,�tel.�(46)�837-23-05.

 �Kukurydzę suchą, tel. kom. 
606‑294‑284.

 �Sprzedam ziemniaki Irga i Denar, tel. 
kom. 669‑775‑344.

 �Skup żyta, tel. kom. 603‑099‑812, 
663‑766‑589.

 �Sprzedam 5 t mieszanki, tel. kom. 
723‑114‑747.

 �Pszenżyto 8 ton, mieszanka 15 ton, tel. 
kom. 696‑312‑242.

 �Siano luzem, tel. kom. 880‑500‑224.

 �Pszenżyto i mieszanka, tel. kom. 
608‑870‑991.

 �Ziemniaki, marchew, pietruszka, 
buraczek ćwikłowy, tel. kom. 
660‑039‑300.

��Wysłodki�buraczane�z�dowozem,�
tel.�kom.�600-323-947.

 �Siano, słoma w kostkach, tel. kom. 
663‑766‑590.

 �Jęczmień, pszenżyto, siano, 
sianokiszonka, tel. kom. 603‑099‑778.

 �Sprzedam pszenicę, tel. kom. 
600‑722‑368.

 �Owies, tel. kom. 501‑632‑719.

 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto, siano 
luzem, k.Bielaw, tel. (46) 839‑22‑87.

 �Pszenżyto, jęczmień, tel. kom. 
694‑210‑472.

��Przywóz�wytłoków�buraczanych,�
tel.�kom.�502-384-747.

 �Jęczmień, pszenżyto, 
tel. (46) 874‑72‑14.

 �Sprzedam marchew odpadową  
i buraczek, tel. (46) 838‑11‑62.

 �Sprzedam otręby żytnie, workowane, 
550 zł/tona, tel. kom. 697‑677‑530.

 �Marchew odpadowa,  
tel. kom. 512‑874‑011.

 �Ziemniaki Irga, jadalne i sadzeniaki, 
tel. kom. 691‑166‑951.

 �Pszenica, tel. kom. 795‑285‑021.

 �Pszenica, tel. kom. 512‑522‑648.

 �Owies, tel. kom. 512‑522‑648.

 �Gorczyca, tel. kom. 512‑522‑648.

 �Ziarno i śrutę kukurydzianą, tel. kom. 
697‑634‑097.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne Irga,  
tel. kom. 602‑529‑436.

 �Sprzedam owies i słomę, 
tel. kom. 782‑650‑798.

��Wysłodki�buraczane�z�dowozem,�
tel.�kom.�601-301-412.

 �Łubin słodki, wąskolistny,  
tel. kom. 692‑646‑484.

 �Sprzedam zboże, tel. (46) 838‑85‑05.

 �Mieszanka zbożowa,  
tel. kom. 695‑178‑017.

 �Siano 16 dużych bel, jęczmień 6 t, 
cebula, Piotrowice,  
tel. kom. 694‑780‑514.

 �Siano w kostkach, owies,  
tel. kom. 509‑339‑124.

 �Sprzedam siano i słomę w małych 
belkach, tel. kom. 661‑587‑752.

 �Sprzedam słomę w balotach,  
tel. kom. 601‑884‑099.

 �Słomę w balotach,  
tel. kom. 504‑832‑533.

 �Mieszanka 1 t, owies 1 t,  
tel. kom. 886‑386‑918.

 �Siano w kostkach, tel.  
kom. 506‑833‑114.

 �Sprzedam ziemniaki 20 gr za kg. 
Mąkolice, możliwy dowóz,  
tel. kom. 691‑826‑910.

 �Pszenżyto, jęczmień, pszenica,  
tel. kom. 608‑418‑550.

 �Otręby jęczmienne z możliwością 
dowozu, 65 zł. Możliwość wymiany na 
inne zboże paszowe,  
tel. kom. 605‑978‑418.

 �Jęczmień, pszenica, pszenżyto,  
tel. kom. 692‑993‑249.

 �Buraczek ćwikłowy, paszowy,  
tel. kom. 727‑525‑168.

 �Łubin słodki, 10 t, 900 zł/t,  
tel. kom. 692‑434‑273.

 �Sprzedam 4 t mieszanki zbożowej,  
tel. kom. 609‑311‑054.

 �Sprzedam pszenicę, 
tel. (46) 838‑98‑90.

 �Sprzedam kapustę w główkach,  
tel. kom. 608‑721‑730.

��Pszenżyto,�mieszanka�zbożowa,�
jęczmień,�łubin�słodkolistny,�
tel.�(46)�874-71-85,�tel.�kom.�
502-659-506.

 �Mieszanka, tel. kom. 691‑166‑951.

 �Cebula, tel. (46) 838‑11‑83.

 �Cebula, tel. kom. 789‑319‑421.

 �Wysłodki, korzonki, przywiozę, tel. 
kom. 726‑121‑861.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
506‑322‑719.

 �Sprzedam siano, tel. (46) 838‑83‑54.

 �Sprzedam siano, 250 zł/tona, tel. 
kom. 695‑248‑808.

 �Ziemniaki jadalne i do sadzenia: Irga, 
Denar, Lord.

 �Sprzedam kapustę na paszę, tel. kom. 
889‑148‑759.

 �Mieszanka, tel. kom. 795‑285‑136.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
667‑133‑729.

 �Sprzedam buraki pastewne, 150 zł/
tona, tel. kom. 607‑231‑803.

 �Owies, łubin słodki, wąskolistny na 
paszę, tel. kom. 503‑124‑344.

 �Słoma, okrągłe bele ze sterty, 
jęczmień, tel. kom. 508‑364‑849.

 �Sprzedam pszenżyto w dużej ilości, 
tel. kom. 505‑929‑983.

 �Sprzedam dużą ilość sianokiszonki, 
tel. kom. 606‑882‑785.

hodowlane
 �Loszki, knury hodowlane, wolne  

od aujszkyego i innych chorób;  
z dowozem, tel. (52) 381‑44‑50, 
tel. kom. 608‑591‑474.

 �Jałówka cielna, 5 miesięcy,  
tel. kom. 518‑168‑640.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
27.12.2011, tel. kom. 665‑405‑015.

 �Kozatel./fax (46) 838‑15‑04.

 �Jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 693‑833‑089.

 �Koza, koziołek, kozioł lub mięso,  
tel. kom. 696‑836‑896.

��Skup�bydła�pourazowego�i�
leżącego,�tel.�kom.�792-772-466.

 �Jałówka na wycieleniu, termin 31.12, 
tel. kom. 513‑528‑842.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne,  
tel. kom. 609‑688‑512.

 �Młoda krowa (drugi cielak)  
na wycieleniu. Simental, tel. kom. 
668‑220‑180.

 �Jałówkę na wycieleniu,  
tel. kom. 668‑804‑209.

 �Jałówka wysokocielna, 
tel. (46) 838‑12‑44.

 �Sprzedam jałówkę cielną,  
tel. kom. 888‑262‑609.

 �Jałówka na ocieleniu, termin  
7 stycznia, tel. kom. 667‑308‑821.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
506‑636‑337.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie: 17.01, 
tel. (46) 839‑61‑21, tel. kom. 517‑592‑518.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
31.12.2011, tel. (46) 838‑73‑24, tel. kom. 
697‑367‑237.

 �Krowa, drugi cielak, wycielenie koniec 
grudnia, tel. kom. 609‑442‑123.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
607‑890‑158.

 �Jałówka na wycieleniu, Stachlew 124, 
tel. kom. 660‑109‑525.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
605‑061‑675.

 �Sprzedam cielaki 170 kg, tel. kom. 
697‑298‑966.

 �Sprzedam 2 jałówki na wycieleniu, 
styczeń, tel. kom. 669‑609‑884.

 �Jałówka na samym wycieleniu, tel. 
kom. 797‑984‑259.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 602‑585‑750.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
26 stycznia, tel. kom. 781‑127‑914, 
781‑127‑914.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 602‑517‑961.

 �Cielaki, tel. kom. 795‑348‑995.

 �Sprzedam krowę cielną, tel. kom. 
663‑319‑284.

 �Sprzedam jagnięta i jagnięcinę z 
gospodarstwa ekologicznego, tel. kom. 
602‑728‑686.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
kom. 603‑653‑004.

 �Sprzedam prosięta, 
tel. (46) 837‑15‑69.

 �Młoda, mleczna krowa, po wycieleniu, 
tel. kom. 661‑587‑752.

 �Sprzedam dwie jałówki wysokocielne, 
tel. kom. 721‑109‑030.

maszyny
 �Ciągnik MF‑3120, 120 KM, 1994 rok, 

tel. kom. 606‑984‑095.

 �Ursus U902, po remoncie, tel. kom. 
605‑128‑019.

 �Kombajn zbożowy Claas Dominator 
68, 1988 rok; 65.000 zł, tel. kom. 
662‑004‑676.

 �Siewnik zbożowy, tel. kom. 
691‑534‑457.

 �Sprzedam śrutownik walcowy lub 
żmijkę, tel. kom. 509‑112‑148.

 �Pług obrotowy International 4 na 
resorze, stan bdb., nowe lemiesze i 
dłuta, tel. kom. 693‑121‑431.

 �Silnik MF lub C‑360 P, kombajn 
zbożowy 1986 rok, przyczepa wywrotka 
4 t, maszt do każdego typu ciągnika, tel. 
kom. 600‑820‑374.

 �Silnik SW 400 do kombajnu, tel. kom. 
600‑820‑374.

 �Sprzedam siewkę, opryskiwacz, 
podwozie rozrzutnika, tel. kom. 
693‑064‑349.

 �Sprzedam ciągnik T‑25A z turem, 
wspomaganie, tel. kom. 605‑120‑638.

 �Cyklop czeski UNHZ‑500, tel. kom. 
769‑798‑277.

 �Ursus 4514, 1997 rok, tel. kom. 
607‑813‑558.

 �Sprzedam wycinak mieczowy 3000, 
tel. kom. 665‑615‑722.

 �Sprzedam wózek dwukółkę i trząsałkę 
jugosłowiańską, tel. (46) 838‑74‑91.

 �Sprzedam prasę Z‑224, z 
podajnikiem, tel. (46) 837‑13‑31.

 �Sprzedam przyczepę zbierającą 
T‑072, tel. kom. 785‑543‑614.

 �Sprzedam silnik Perkins, siewnik 
Poznaniak 2,7 m, pielnik Jawor 7, 
rozrzutnik Tandem 6 ton, tel. kom. 
509‑853‑384.

 �Sprzedam pług 4‑skibowy 3+1 Krone, 
zabezpieczenia resorowe, talerzówka 3 
m, hydraulicznie podnoszony, talerze 61 
cm, tel. kom. 607‑631‑502.

 �Prasa kostka Welger AP12, 3200 zł, 
tel. kom. 604‑853‑854.

 �Cyklop T‑224/3, 2002 rok, rozrzutnik, 
10 t, Fortschritt, automaty paszowe, 
kojce porodowe, stalowe, wyciąg  
do obornika, 55 m, Krotoszyn, 
kompletny, tel. kom. 600‑856‑934.

 �Rozrzutnik 2‑osiowy, pług na 
zabezpieczeniach non stop, pług 
4‑skibowy, obrotowy, wybierak kiszonki 
1 nóż, tel. kom. 600‑361‑148.

 �C‑328, tel. kom. 506‑587‑077.

 �Kabina do C‑330, stan bdb, tel. kom. 
693‑322‑719.

 �Kultywator (agregat) 3 m, podwójne 
wałki oraz pług 4, zabezpieczenia 
śrubowe, rozsiewacz do nawozu, tel. 
kom. 605‑591‑610.

 �Sieczkarnia orkan, 1600zł, tel. kom. 
607‑701‑177.

 �Beczka asenizacyjna 5300 l, tel. kom. 
691‑517‑865.

 �Ciągnik rolniczy Uniwersal, 1997 rok, 
48 KM, tel. kom. 691‑517‑865.

 �Wózek 1‑osiowy, opryskiwacz, 
kopaczka ciągnikowa, sadzarka, 
tel. (46) 838‑30‑30.

 �Przyczepa do zielonek TO‑55, zbiornik 
na mleko 350 l, tel. kom. 607‑628‑561.

 �Dwa rozrzutniki Fortschritt,  
tel. kom. 602‑522‑478.

 �Wózek do hederu, tel. kom. 
602‑522‑478.

 �Zetor 6341, 2002 rok, 75 KM, tel. kom. 
880‑511‑139.

 �Rozrzutnik 1‑osiowy, 
tel. (46) 874‑72‑36 po 18.00.

 �Sprzedam dmuchawę do zboża,  
tel. kom. 669‑879‑233.

 �Rozrzutnik Fortschritt, siewnik 
do kukurydzy 4‑rzędowy, tel. kom. 
600‑822‑089.

 �Pług 4‑skibowy, obrotowy, tel. kom. 
600‑822‑089.

 �Obrotnica do skrzyniopalet 360 
stopni, tel. kom. 500‑651‑276.

 �Sprzedam 1‑osiową przyczepkę 
ciągnikową, tel. kom. 600‑661‑829.

 �Przetrząsacz karuzelowy szer. 4,80 
m; wałek przekaźnika mocy, tel. kom. 
795‑155‑105.

 �Wycinak do kiszonek, 3100 zł, tel. 
kom. 600‑749‑007.

 �Ciągnik MF‑130, silnik do remontu, tel. 
kom. 604‑336‑678.

 �Sprzedam pługi 4, grudziądzkie, tel. 
kom. 697‑689‑853.

 �Sprzedam ciągnik C‑360, tel. kom. 
607‑889‑451.

 �Brona talerzowa 16, glebogryzarka 
Grudziądz 1,6, tel. kom. 692‑237‑877.

 �Sprzedam kombajn Anna; kombajn 
do buraków firmy Stoll 1‑rzędowy; 
sadzarkę do ziemniaków, czeską, tel. 
kom. 508‑909‑412.

 �Sprzedam prasę Z‑224, I właściciel; 
przyczepę 4 t, wywrot 2‑stronny T‑58, I 
właściciel, tel. kom. 606‑970‑261.

 �Sprzedam glebogryzarkę, tel. kom. 
667‑133‑737.

 �C‑355, 1974 rok, tel. kom. 
665‑399‑775.

 �Beczka asenizacyjna, 4.000 l, ocynk, 
6.500 zł, tel. kom. 880‑090‑717.

 �Prasa Z‑224, sianokiszonka w 
balotach, tel. kom. 880‑175‑509, 
514‑622‑840.

 �Same Jaguar 100 4x4, 100 KM, tanio, 
tel. kom. 665‑734‑042.

 �Sprzedam śrutownik bijakowy 
ssąco‑tłoczący, żmijkę 6 m, dmuchawę 
do zboża, siewnik zbożowy zachodni, 
agregat ścierniskowy, tel. kom. 
509‑293‑050.

 �Przyczepa do przewozu koni, silos 
na zboże, zgrabiarka do siana, beczka 
asenizacyjna, 7.000 litrów, przyczepa 
wywrotka, tel. kom. 509‑293‑050.

 �Sprzedam agregat uprawowy oraz 
brony polowe 3, tel. (24) 285‑42‑14.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika 
2‑osiowy, 4 łańcuchy, stan dobry, tel. 
kom. 502‑768‑409.

 �Kombajn Bizon, kabina do C‑360, tel. 
kom. 693‑552‑221.

 �Agregat uprawowy przedsiewny 
szerokość 2,8, śrutownik walcowy, 
opryskiwacz 300 litrów, siewnik 
poznaniak 2,5 m, stelaż do namiotów 
foliowych szerokość 4 m. wysokość 1,6 
m, tel. kom. 665‑560‑113.

 �Sprzedam przyczepę 6 t, tel. kom. 
669‑480‑828.

 �Silosy zbożowe 35 t, tel. kom. 
512‑522‑648.

 �Pług Overum 5‑skibowy, tel. kom. 
512‑522‑648.

 �Zetor 5340, tel. kom. 512‑981‑861.

 �Pług Overum 4‑skibowy, 
zabezpieczenie non stop, obracalny, 
stan bdb, tel. kom. 660‑728‑897.

 �Prasa kostka 224, 1998 rok, 11.000 zł, 
C‑360 3P, 1989 rok, 12.000 zł, tel. kom. 
600‑335‑473.

 �Tur do C‑360, 2003 rok Metrozet 
3.500 zł, tel. kom. 692‑335‑998.

 �Zwolnicę do C‑360, maszt od wózka 
widłowego, silnik C‑330, tel. kom. 
603‑061‑839.

 �Rozrzutnik 1‑osiowy, przyczepa‑
platforma, redło „3”, tel. (46) 837‑27‑05.

 �Sprzedam przetrząsarkę Krone Kunh, 
tel. kom. 511‑345‑546.

 �Siewnik zbożowy „poznaniak”, 3 m; 
przyczepa ciągnikowa 3,5 t, sztywna, 
„Sanok”, tel. kom. 509‑065‑711.
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��Maszt�do�widlaka�tanio,�tel.�kom.�
604‑363‑971.

��Rozrzutnik�1‑osiowy,�tel.�784‑909‑994.

��Śrutownik�bijakowy�z�silnikiem�11�kW,�
tel.�kom.�793‑009‑852.

��Rozsiewacz�Piast�RCW2�hydrauliczny�
do�lakierowania,�1.600�zł,�tel.�kom.�
600‑623‑430.

��Rozrzutnik�1‑osiowy,�tel.�887‑380‑863.

��Silnik�do�Bizona,�opony�i�kabina�do�
C‑360,�tel.�kom.�663‑612‑718.

��Sprzedam�wózek�widłowy�GPW�z�
silnikiem�od�30‑stki,�skrzynię�biegów�
manualną�i�osprzęt�tylni�od�Ostrówka�
oraz�przystawkę�do�kukurydzy�MFK,�tel.�
kom.�603‑061‑820.

��C‑330�i�słoma�w�balotach,��
tel.�kom.�697‑689‑876.

��Sprzedam�C‑330,�I�właściciel,��
tel.�kom.�601‑884‑099.

��Rozrzutnik�Tandem�8�t,�siewka�Kos��
i�Amazone,�tel.�kom.�518‑877‑966.

��Beczki�asenizacyjne,�ocynk�
3.000,�4.000,�5.000,�7.000,�tel.�kom.�
600‑428‑743.

��Pług�tur�3+1,�siewnik�poznaniak,�
agregat�uprawowy,�opryskiwacz�600/12,�
tel.�kom.�609‑502‑147.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjna�4000�
l�i�zgrabiarkę�karuzelową,�tel.�kom.�
607‑142‑053.

��Śrutownik�bąk�z�silnikiem,330M,�wał�
strunowy�za�kultywatorem�2,7�szer.��
i�dwukółka�do�ciągnika,�siewka�lejek,��
tel.�kom.�605‑049‑498.

��Tur�C�330,�rozrzutnik,��
tel.�kom.�514‑539‑036.

��Rozdrabniacz�do�okopowych�
„Jemioł”,�tel.�kom.�515‑980‑483.

��Beczka�Meprozet�2.000�l,�pług�
grudziądzki�„trójka”,�opryskiwacz�400�l,�
tel.�kom.�608‑418‑550.

��Ursus�1224,�1986�r.,�stan�bdb.,��
tel.�kom.�507‑284‑169.

��Śrutownik�z�silnikiem,�stan�dobry,��
tel.�kom.�664‑706‑585.

��Beczka�asenizacyjna�holenderska,�
tel.�kom.�601‑272‑521.

��Agregaty�uprawowe�zachodnie�bierne,�
czynne�i�głębosz,�tel.�601‑272‑521.

��Kompletne�szerokie�koła�22,5�HL,��
tel.�kom.�601‑272‑521.

��Przyczepa�zachodnia�12�t,�dwustronny�
wywrot,�tel.�kom.�601‑272‑521.

��Siewnik�zbożowy�3�m�Amazone�D8,�
tel.�kom.�601‑272‑521.

��Pług�Kverneland�zagonowy��
i�obrotowy,�tanio,�tel.�kom.�601‑272‑521.

��Gniotownik�walcowy,�tel.�kom.�
507‑012‑425.

��Dłużyca�ciągnikowa,�widlak�do�bel�do�
ciągnika,�tel.�kom.�662‑181‑413.

��Sprzedam�kombajn�Annę,�tel.�kom.�
693‑829‑615.

��Prasa�kostkująca�Famarol,�I�właściciel,�
2002�rok,�tel.�kom.�518‑380‑215.

��Ursus�4512,�1998�r.;�śrutownik�
bijakowy,�tel.�kom.�693‑737‑059.

��Sprzedam�prasę�Z‑224,�tel.�kom.�
667‑349‑210.

��Przyczepa�objętościowa�Fortschritt‑
Annaburger,�14�t,�do�masy�zielonej,�
sprowadzona�z�Niemiec,��
tel.�kom.�692‑601‑689.

��Ładowarka�Case�121D,�łamana��
w�połowie,�0,9�m3,�2003�rok,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Przyczepa�wywrotka�14�t,�3‑osiowa,�tel.�
kom.�692‑601‑689.

��Ładowacz�Troll‑350,�1999�rok,�zielony,�
tel.�kom.�692‑601‑689.

��Rozrzutnik�Fortschritt�HTS�TO‑88,��
5�szt.,�sprowadzony�z�Niemiec,��
tel.�kom.�692‑601‑689.

��Brona�talerzowa�5�Kverneland,��
3�m�z�wałkiem,�ciągana,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Ładowacz�czołowy�tur�do�MF,�
4‑cylindrowego,�tel.�kom.�608‑420‑169.

��Ładowacz�tur�do�ciągnika�Fendt‑308,�
309�oraz�512‑515,�tel.�kom.�608‑420‑169.

��Prasy�rolujące�zmienno‑komorowe�
Claas�Variant‑280,�2005�rok,�John�
Deere‑550,�sprowadzone�z�Niemiec,��
tel.�kom.�692‑601‑689.

��Prasy�rolujące,�Welger�RP‑220��
lub�Krone�KR�130�1997�r.,�sprowadzone�
z�Niemiec,�tel.�kom.�692‑601‑689.

��Zetor‑5320,�1996�rok,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Przyczepa�4,5�t,�3‑stronny�wywrot,�
1995�r.,�z�nadstawkami,�tel.�692‑601‑689.

��Krokodyl�do�tur�1,5m,�2�siłowniki,��
tel.�kom.�692‑601‑689.

��MF‑3060,�1992�rok,�85�KM,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Prasa�belująca�Z‑569/1�Sipma�2004�r.�
owijana�siatką�lub�sznurkiem,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Deutz�Fahr�Agroplus�85,�2000�r.,�
przedni�tuz�i�wom,�sprowadzony��
z�Niemiec,�tel.�kom.�692‑601‑689.

��Valtra�A95,�4x4,�2005�r.,�z�turem,��
tel.�kom.�608‑420‑169.

��Fendt�515,�150�KM,�tuz�1999�r.,�
sprowadzony�z�Niemiec,�tel.�kom.�
692‑601‑689.

��Prasa�kostkująca�Z‑224/1�Sipma,�
2000�r.,�tel.�kom.�692‑601‑689.

��Prasa�rolująca�Z‑279/1�Sipma,��
2003�r.,�tel.�kom.�664‑172‑275.

��Prasa�rolująca�Sipma�Z‑279/1,�
beczkowóz�3.000�l,�prasa�Z‑224/1,�
paleciak�do�ładowacza�tur,��
tel.�kom.�604‑213‑682.

��Prasa�Z‑224/1�z�podajnikiem,��
stan�bdb,�tel.�kom.�519‑599‑592.

��Sprzedam�rozrzutnik�jednoosiowy;�
pług�3‑skibowy;�maszt�do�ciągnika,��
tel.�kom.�602‑213‑726.

��Wyciąg�do�obornika,�opryskiwacz��
600�l,�tel.�kom.�608‑400‑447.

��C‑325/30,�tel.�kom.�662‑713‑691.

��Sprzedam�rozrzutnik�4,5�tony,�T‑25,�
1981�rok,�tel.�kom.�605‑617‑841.

��Kultywator�z�podwójnym�wałkiem,�
grudziądzki,�2,4�m�szer.,�pług�2��
i�3‑skibowy,�tel.�kom.�502‑600‑089.

��Sprzedam�młynek�bijakowy,�
tel.�(46)�838‑40‑77.

��Siewnik�zbożowy,�składak,��
tel.�kom.�665‑129‑304.

��Ursus�3512,�1996�r.,�tel.�608‑128‑670.

��Ursus�C‑330M,�1989�r.,�tel.�kom.�
608‑128‑670.

��Władimirec�T‑25,�1980�r.,�tel.�kom.�
608‑128‑670.

��Pługi�do�śniegu�do�C‑330,�C‑360,�
3512,�2812,�mocowane�do�przodu�
ciągnika,�tel.�kom.�608‑128‑670.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�T088,�
stan�bdb,�tel.�kom.�797‑986‑876.

��Pługi�do�śniegu�mocowane�do�tura�
do�C‑330,�C‑360,�T‑25,�3512,�2812,��
tel.�kom.�608‑128‑670.

��Tury�hydrauliczne�i�mechaniczne�
do�C‑330,�C‑360,�T‑25,�3512,�2812,�
promocja�świąteczna,�tel.�kom.�
608‑128‑670.

��Opryskiwacz�Pilmet�2.000�l,�18�m,�
2005�rok,�tel.�kom.�797‑986‑876.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�T088,�
nowy,�posiadam�w�sprzedaży�wszystkie�
części�mechaniczne�oraz�oblachowanie,�
tel.�kom.�797‑986‑876.

��Tur�używany�2004�r.�do�Ursusa�3512,�
2812�lub�MF‑255/235,�tel.�608‑128‑670.

��Beczka�2.300�l;�siewnik�poznaniak;�
brony�3‑polowe;�opryskiwacz�350�l,��
tel.�kom.�608‑128‑670.

��Ursus�C‑330�M,�tel.�kom.�726‑625‑843.

��C‑330,�tel.�kom.�692‑387‑028.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
1‑osiowy,�tel.�kom.�504‑783‑228.

��Zetor�5340�lub�zamienię�na�mniejszy,�
tel.�kom.�501‑850‑017.

��Sprzedam�prasę�kostkującą�Z‑224/1,�
1993�rok,�tel.�kom.�604‑278‑712.

��Kombajn�Bolko,�prasa�kostkująca�
Z‑224,�siewnik�Poznaniak,�tel.�kom.�
502‑038‑760.

��Pług�3‑skibowy,�opryskiwacz,�maszt�
od�widlaka,�tel.�kom.�692‑451‑978.

��Sprzedam�glebogryzarkę,�betoniarkę,�
śrutownik,�kopaczkę,�słoneczko��
do�siana,�tel.�kom.�662‑260‑322.

��Kultywator�14,�opryskiwacz�400�zł,��
tel.�kom.�785‑610‑771.

��Rozrzutnik�obornika�2‑osiowy,��
tel.�kom.�788‑551‑990.

��Sprzedam�ciągniki�C‑328,�C‑360;�
maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�695‑304‑466.

��Kosiarka�listwowa,�tel.�692‑668‑521.

��HL�6�ton�+�8�ton�w�bardzo�dobrym�
stanie,�tel.�kom.�607‑470‑901.

��Siewnik�do�nawozu,�tel.�888‑895‑150.

��C‑360�3P,�1988�rok,�tel.�888‑895‑150.

��Ciągnik�Zetor�7211,�gruber,�tel.�kom.�
605‑039‑160.

��John�Deere,�2030�z�turem,�opony�
380/70/24,�tel.�kom.�510‑716‑256.

��Pompa�wtryskowa,�nowa,�do�
ciągników�Ursus�5714,�5314,��
tel.�kom.�693‑070‑535.

��Prasa�Warfama�Z‑543,�2010�r.,�siatka+�
sznurek,�FVAT,�tel.�kom.�608‑128‑670.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�820�
l,�kwotę�mleczną�50.000�kg,�dojarkę�
konwiową,�orkan,�sieczkarnia�Forschrit,�
tel.�kom.�502‑042‑547.

��Kosiarka�rotacyjna�czeska,�agregat�
uprawowy,�tel.�kom.�692‑146‑594.

��Poznaniak,�glebogryzarka,�talerzówka�
3�m,�wielorak�do�warzyw�i�buraków,�tel.�
kom.�691‑270‑829.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
1‑osiowy,�1987�r.,�2.900�zł,�sprawny,�tel.�
kom.�880‑090‑717.

��Podajnik�kubełkowy�do�zboża�i�
wyciąg�linowy�do�obornika,�tel.�kom.�
606‑967‑890.

��Chwytak�do�bel,�2�siłowniki,�tel.�kom.�
604‑245‑140.

��Agregat�uprawowy�na�niskim�zębie,�
1.000�zł,�tel.�kom.�608‑171‑821.

��Pronar�82TSA,�90�KM,�2006�r.�I�
właściciel�z�turem,�1630�MT,�tel.�kom.�
693‑025‑952.

��Sprzedam�pług�zagonowy,�4+1;�
przyczepę�wywrotkę�3,5�t;�rozrzurnik�
obornika,�tel.�kom.�603‑676‑220.

��Sprzedam�rozrzutnik�2‑osiowy,�tel.�
kom.�667‑248‑227.

��C‑360,�tel.�kom.�514‑545‑580.

��Prasa�walcowa�Class,�wersja�arobale�
12,12�SA�z�odrzutnikiem�bel,�tel.�kom.�
501‑538‑808.

��Wycinak�do�kiszonek�1,35�m,�1�nóż,�
docisk,�1.500�zł,�tel.�kom.�668‑020‑288.

��Wózek�widłowy�Linde,�udźwig�1,5�t,�
1997�r.,�gaz,�5.000�zł,�tel.�(77)�419‑12‑82,�
tel.�kom.�668‑020‑288.

��Rozsiewacz�wapna�RCW5,�1998�r.,�
stan�idealny,�tel.�kom.�692‑601‑689.

��Prasa�belująca�Deutz�Fahr�GP3.20,�
2000�r.,�szeroki�podbieracz,�rotor,�noże,�
balot�120x120,�tel.�kom.�692‑601‑689.

��Glebogryzarka,�tel.�kom.�604‑262‑117.

��Kombajn�ziemniaczany�polski,�
przyczepa�D‑47,�tel.�kom.�508‑364‑849.

��Prasa�Z‑224,�tel.�kom.�513‑397‑815.

��Ciągnik�Ursus‑1224,�912,�1987�r.,�
rozrzutnik�obornika�6�t,�opryskiwacz�
1.000�l,�tel.�kom.�505‑929‑983.

��Beczka�asenizacyjna�2.500�l�Chojna;�
owijarka�do�bel�Sipma,�tel.�604‑213‑682.

��Sprzedam�ciągnik�C‑330,�tel.�kom.�
604‑200‑365.

��Sprzedam�cyklop,�tel.�601‑750‑723.

��Sprzedam�pług,�tur�4+1,�rozrzutnik�
obornika�10�t,�ładowacz,�cyklop,�
przyczepę�4,5�t,�tel.�kom.�606‑882‑785.

��Orkan�2,�sadzarka�do�ziemniaków,�tel.�
kom.�606‑882‑785.

��Sprzedam�wybierak�mieczowy�(nowy�
nóż),�zgrabiarkę�7‑demkę,�tel.�kom.�
502‑676‑206.

inne
��Sprzedam�6,5�ha�ziemi�w�Złakowie�

Borowym,�tel.�(33)�846‑31‑71,�tel.�kom.�
692‑819‑021.

��Sprzedam�łąkę�0,8�ha,�Walewice,�
gmina�Bielawy,�tel.�kom.�880‑500‑224.

��Sadzonki�modrzewia,�tel.�kom.�
609‑569‑314.

��Wymienię�obornik�na�słomę,�tel.�kom.�
665‑615‑722.

��Sprzedam�stemple,�kloce�topolowe,�
tel.�(46)�838‑74‑91.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�460�
l,�Alfa�Lava�i�kwotę�mleczną,�tel.�kom.�
609‑842‑734.

��Skrzynki�na�owoce,�palety,�wagi,�
dwukółka,�tel.�kom.�665‑464‑794.

��Kwotę�mleczną,�90.000�zł,�sprzedam,�
tel.�kom.�606‑901‑931.

��Schładzalnik�do�mleka�Frigomilk,�550�
l,�w�bdb�stanie,�tel.�kom.�606‑901‑931.

��Zbiorniki�na�mleko�550,�1.000�l,�3�i�
5‑letnie,�tel.�kom.�601‑303‑235.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
505‑929‑983.

��Zbiornik�na�mleko�300�l,�tel.�kom.�
668‑220‑180.

��Schładzalnik�na�mleko,�420�l,�firmy�
Japy,�tel.�kom.�606‑970‑261.

��Silos�paszowy�20�t,�tel.�609‑842‑747.

��Sprzedam�basen�800�l,�tel.�kom.�
661‑918‑798.

��Sprzedam�kwotę�mleczną�12.713�kg,�
tel.�kom.�661‑168‑986.

��Hektar�sadu�do�wykarczowania�w�
zamian�za�drzewo,�tel.�kom.�514‑011‑915.

��Sprzedam�wspomaganie�kierownicy�
do�ciągników�Ursus�C‑330,�C‑360,�T‑25,�
tel.�kom.�692‑335‑998.

��Sprzedam�pompę�do�szamba�w�
komplecie�lub�bez�silnika,�tel.�(46)�838‑
61‑22,�po�17.00.

��Zbiornik�do�mleka�200�l,�tel.�(42)�
719‑57‑58.

��Sprzedam�kwotę�mleczną�1.059�kg,�
tel.�kom.�724‑138‑866.

��Sprzedam�opryskiwacz�Tecnoma,�
2.000�litrów,�tel.�kom.�506‑173‑625.

��Sprzedam�kwotę�mleczną�7.400,�tel.�
kom.�510‑704‑578.

��Słoma�(belki),�pług�2�i�brony�3,�tel.�
kom.�509‑413‑222.

��Darmowy�odbiór�folii�odpadowej.�
Dokumenty�do�agencji,�tel.�604‑642‑264.

��Sprzedam�opony�16,9/28,�2�sztuki,�
silniki�MTZ�82,�2�sztuki,�tel.�694‑353‑460.

��Łyżka�do�tura,�tel.�(24)�277‑94‑08.

��Obornik�gęsi,�tel.�kom.�512‑476‑760.

��Sprzedam�klatki�porodowe�z�
wygrodzeniami,�tel.�kom.�605‑229‑345.

��Sprzedam�kwotę�mleczną,�18.000�kg,�
tel.�kom.�797‑933‑436.

rolnicze�‑�usługi
��Transport�ciągników,�przyczep,�

maszyn�i�urządzeń�rolniczych,�
budowlanych,�usługi�koparko‑
ładowarką,�tel.�kom.�609‑135‑502.

��Transport�maszyn�rolniczych,�
budowlanych,�materiałów�sypkich,�tanio,�
tel.�kom.�665‑734‑042.

��Darmowy�odbiór�folii�odpadowej.�
Dokumenty�do�agencji,�tel.�604‑642‑264.

��Montaż�instalacji�pneumatycznych�
tuz,�tur�do�wszystkich�rodzajów�
ciągników�rolniczych,�tel.�
696‑839‑609.

zwierzęta
sprzedaż

��Koń�Małopolski,�7‑letni�skarogniady�
wałach,�jeżdżony�w�terenie,�tel.�kom.�
609‑468‑158.

��Gołębie�Kariery�oraz�Pocztowy�
Staropolski,�tel.�kom.�608‑138‑685.

��York,�chihuahua,�mops,�beagle,�
buldog�angielski,�ratlerki,�tel.�kom.�
662‑093‑975.

��Szczeniaki�bernardyny,�tel.�kom.�
603‑879‑722.

��Sprzedam�bażanty�złociste,�kury�
białoczuby,�gołębie,�tel.�(46)�838‑70‑38.

��Sprzedam�sznaucerki�miniaturki,�tel.�
kom.�602‑394‑036.

��Sprzedam�yorki,�tel.�600‑763‑655.

��Sprzedam�husky,�7‑miesięcznego,�tel.�
kom.�792‑772‑466.

��Piesek�york,�450�zł,�tel.�783‑775‑328.

��Oddam�małe�pieski,�Popów�111,�tel.�
kom.�515‑132‑289.

��Sprzedam�szczenię�yorka,�tanio,�tel.�
kom.�691‑235‑125.

��Sprzedam�szczeniaki�Cocker�Spaniel,�
tel.�kom.�880‑306‑996.

��Yorki�szczenięta,�tel.�kom.�501‑588‑
845,�501‑632‑719.

��Suczki�owczarka�niemieckiego,�
9‑tygodniowe,�tel.�kom.�669‑394‑419.

��Sprzedam�pawie�i�króle,�tel.�kom.�
723‑500‑144.

��Sprzedam�8‑tygodniowe�pieski�rasy�
shih‑tzu,�tel.�kom.�796‑990‑820.

��Wyżeł�szorstkowłosy,�tanio,�tel.�kom.�
785‑623‑428.

��Sprzedam�owczarki�niemieckie,�
tel.�(46)�838‑97‑10.

��Sprzedam�konia�Araba,�okazja!,�tel.�
kom.�725‑574‑268.

��Sprzedam�kuca�i�konia�do�rehabilitacji,�
tel.�kom.�509‑867‑229.

��Szczeniak,�mieszaniec�50%�pitbull,�tel.�
kom.�664‑171‑402.

��Sprzedam�króle,�tel.�697‑005‑633.

��Owczarki�niemieckie�długowłose�z�
rodowodem,�8�tygodni,�tel.�604‑636‑674.

��Yorki,�tel.�kom.�694‑055‑884.

��Oddam�2�szczeniaki�po�dużych�
psach,�tel.�kom.�723‑746‑466.

��Yorki�mini,�tel.�kom.�697‑753‑260.

��Suka�owczarka�i�pawie,�tel.�kom.�693‑
974‑937�po�18:00.

��Oddam�szczeniaka�po�yorku,�tel.�kom.�
604‑133‑348.

��Sprzedam�szczeniaka,�owczarka�
niemieckiego,�długowłosego,�tel.�kom.�
663‑657‑020.

��Sprzedam�kucyka,�tel.�663‑801‑463.

��Odadam�szczeniaka�w�dobre�ręce,�tel.�
kom.�502‑385‑522.

��Oddam�szczenięta,�tel.�kom.�
606‑805‑447.

��Sprzedam�pekińczyki,�
tel.�(24)�252‑19‑95.

��Owczarek�niemiecki�długowłosy,�tel.�
kom.�888‑019‑390.

inne
��Salon�fryzjerski�dla�psów;�hotel�dla�

zwierząt;�ul.�Starościńska�5b,�Łowicz,�
tel.�(46)�837‑52‑48.

��Salon�Strzyżenia�i�Pielęgnacji�Psów,�
tel.�693‑691‑963.�Hotel�dla�zwierząt�
„Pupilek”,�tel.�607‑888‑008,�przy�
Przychodni�Weterynaryjnej�Tomvet,�
Łowicz,�ul.�Chełmońskiego�31,�www.
tomvet.lowicz.pl,�tel.�(46)�837‑35‑24.

��Profesjonalny�transport�koni,�wszystkie�
uprawnienia,�tel.�kom.�696‑508‑068.

��Reproduktor�owczarek�niemiecki,�
rodowodowy,�tel.�kom.�880‑689‑422.

��Sprzedam�gołębnik�ogrodowy,�tel.�
kom.�605‑978‑387.

��Oddam�9‑tygodniowe�szczeniaki�
(pieska�i�suczkę),�po�rodzicach�
kundelkach.�Szczeniaki�są�
odrobaczone,�tel.�kom.�502‑409‑733.
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Informacje
www.lowiczanin.info

informacje
�� Informacja PKP��(ogólnokrajowa)�

22/19436
�� Informacja PKS (całodobowa)  

46/837-38-13
�� Informacja o krajowych numerach 

tp 118-913
�� Informacja o międzynarodowych  

numerach tp�118-912
��Rozmowy międzynarodowe tp�–�

zamawianie�9051
��Naprawa telefonów� –� błękitna� linia� tp�

9393
��Biuro zleceń�tp�9497
��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego�Łódzkiego�Urzędu�
Wojewódzkiego�w�Łodzi�9287

pogotowia
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Telefon informacyjno-problemowy:

Poradnia Leczenia Uzależnień 837-37-07
Poradnia Zdrowia Psychicznego�46-
837-33-07

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne��
46-837-35-32

��Pogotowie energet.�46-837-36-05
��Zakład pogrzebowy:� 46-837-53-85,�

46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74.
��Gaz butlowy:��697-649-492,�46-837-

84-40,�46-837-16-16,�46-837-66-08,�
46-837-41-02,�46-837-30-30,�46-837-20-37,�
46-838-36-36,�509-887-080;�46-837-47-77,�
46-837-44-44,�

��Warsztat konserwatorski �ŁSM�46-837-
65-58

�� �Lecznice dla zwierząt: ul.�Sta-
rościńska�5,�tel.�46-837-52-48�ul.�
Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86�
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�Bielawy,�
tel.�46-839-20-95

telefony
�� �Taxi osobowe:�837-34-01;�46-191-91;�

46-837-35-28�(bagażowe);�46-830-05-00;�
603-06-18-18;�794-013-013;�606-486-555;�
600-508-308�

��PUP:�46-837-04-20;�46-837-03-73
��Biuro Rady Miejskiej:�46-830-91-06,�

46-830-91-11
��Urząd Miejski:�Sekretariat��

46-830-91-51�
��Awarie oświetlenia ulicznego:�

konserwator�606-605-494,�692-888-144,�
46�830-91-45�

��Urząd Skarbowy:�centrala�46�
837-43-58,�46-837-32-38,�sekretariat�
46-837-80-28�

��ZUS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie�„Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�
Floriana�7,�tel.�46-837-66-92,��czynny�
codziennie�(oprócz�sobót)�w�godz.�
16.00�–�20.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w�Bielawach�–�spotkania�w�czwartki��
w�godz.�10.00-11.00.�Po�informacje�
można�dzwonić�w�czwartek�do�UG��
w�Bielawach�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba,�Stowarzyszenie�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a,�tel.��
46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia�„Przeminęło�z�wiatrem”�
(problem�przemocy)�w�Domaniewicach,�
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Absty-
nencka�„Nie�ma�mocnych”�w�Zdunach�
(siedziba�GOK)��–�czw.�godz.�18.00.

��Ogólnopolska poradnia telefoniczna�
dla�osób�dorosłych�w�kryzysie�emocjo-
nalnym,�czynna�od�pon.�do�pt.�w�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02
��Bielawy,�ul.�Warszawska�1,�839-22-02
��Bielawy,�ul.�Garbarska�10,�tel.�839-22-76
��Chąśno 64,�tel.�838-18-25
��Domaniewice,�ul.�Główna�9,�838-33-85
��Kiernozia,�ul.��Rynek�Kopernika�12,�

tel.�24-277-91-58
��Kiernozia,�ul.�Kościuszki�6,�tel.�24-277-

97-64
��Kocierzew Południ owy�101,��839-42-42
��Łyszkowice,�ul.�Kościelna�3,��

tel.�838-87-86;�ul.�Szkolna�3a,��
tel.�830-39-01

��Nieborów 209,�tel.�838-56-25
��Nieborów,�ul.�Przemysłowa,�839-68-89
��Sobota,�ul.�Plac�Zawiszy�Czarnego�20,��

tel.�838-22-81
��Zduny 1a,�tel.�838-74-68
��Zduny 34,�tel.�838-75-35

dyżury przychodni
��Nocna i Świąteczna Pomoc  

Lekarska ul.�Ułańska��28,�tel.��
46-837-56-24,�–�czynna:�w�dni�robocze��
w�godz.�18.00-8.00,�soboty,�niedziele��
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia Uzależnień,��
ul.�Kaliska�6,�tel.�837-37-07

pływalnia miejska
Pływalnia�miejska�dostępna�jest�dla�ogółu�
chętnych�w�godz.:�

��Poniedziałek –14.00-17.00;�20.00-22.00
��Wtorek�–14.00-17.00;�19.00-22.00
��Środa –14.00-17.00;�20.00-22.00
��Czwartek�–14.00-17.00;�19.00-22.00
��Piątek –�14.00-22.00
��Sobota�–�10.00-18.00
��Niedziela�–�10.00-18.00

Grota�solna�i�sauna�czynne�od�poniedział-
ku�do�piątku�w�godz.�16.00-22.00,��
a�w�weekendy�w�godz.�12.00-18.00.

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Ducha: 7.00,�8.30,�10.00,�
12.00,�18.00;

��Parafia Chrystusa Dobrego Pasterza:�
7.00,�8.00,�10.00,�11.15,�12.30,�17.00;

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�
11.00,�12.30,16.00;

��Katedra:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�
18.00,�20.00

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�
10.00;

��Parafia pw. Matki Bożej Nieustającej  
Pomocy: 8.00,�10.00,�12.30,�17.00;

��Kościół św. Leonarda:�11.30.
��Kaplica seminaryjna:�10.00;

kino Fenix  
ul.�Podrzeczna�20,�tel.�046/837-40-01

��Czwartek, 15 grudnia:��
KINO�NIECZYNNE

��Piątek, 16 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M –�film�
prod.�Polska,�2011,�komedia�romantyczna,�
reż.:�Mitja�Okorn,�scen.:�Karolina�Szablew-
ska,�Marcin�Baczyński,�czas:�116�min.�
Przez�lata�kobiety�wylewały�łzy�razem��
z�Bridget�Jones,�zakochiwały�się�na�zabój�
w�Hugh�Grancie�i�śmiały�się,�nawet�kiedy�
w�perspektywie�czterech�wesel�pojawiał�
się�pogrzeb.�Teraz�czas�na�film�„Listy�do�
M.”,�w�którym�pogubieni�życiowo�boha-
terowie�odkryją,�że�to,�co�ich�spotkało,�to�
właśnie�miłość!�W�jeden,�wyjątkowy�dzień�
w�roku,�pięć�kobiet�i�pięciu�mężczyzn�prze-
kona�się,�że�przed�miłością�i�świętami�nie�
da�się�uciec.�Paweł�Małaszyński,�Maciej�
Stuhr,�Piotr�Adamczyk,�Tomasz�Karolak,�
Roma�Gąsiorowska,�Agnieszka�Dygant��
i�Katarzyna�Zielińska�pokażą,�jak�kochać,�
w�najbardziej�romantycznym�przeboju�
tego�roku.�Obsada:�Mikołaj�–�Maciej�
Stuhr,�Doris�–��Roma�Gąsiorowska-Żuraw-
ska,�Wladi���–�Paweł�Małaszyński,�Mel�Gib-
son�–�Tomasz�Karolak,�Szczepan�–�Piotr�
Adamczyk,�Karina�–�Agnieszka�Dygant,�
Małgorzata�–�Agnieszka�Wagner,�Betty�–�
Katarzyna�Zielińska,�Larwa�–�Katarzyna�
Bujakiewicz,�Malina�–�Beata�Tyszkiewicz,�
Florian�–�Leonard�Pietraszak

��Sobota, 17 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M

��Niedziela, 18 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M

��Poniedziałek, 19 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M

��Wtorek, 20 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M

��Środa, 21 grudnia:  
godz.�17.00,�19.30�–�Listy do M

wystawy stałe
��Sztuka Baroku�–�w�zabytkowej�kaplicy�

św.�Karola�Boromeusza�w�Muzeum��
w�Łowiczu.�Oryginalna�barokowa�kaplica,�
której�sklepienie�wnętrza�zostało�zaprojek-
towane�przez�Tylmana�z�Gameren,�a�ozdo-
bione�freskami�Michała�Anioła�Palloniego.�
Na�ekspozycję�w�tym�wnętrzu�składają�się�

również�przykłady�rzemiosła�artystyczne-
go:�meble,�tkaniny,�wyroby�złotnicze,�szkło,�
porcelana,�a�także�malarstwo�i�rzeźba.�
Otwarte�w�godzinach�10-16.

��Etnografia Księstwa Łowickiego�–�
dział�etnograficzny�im.�Anieli�Chmielińskiej�
w�Muzeum�w�Łowiczu.�Na�wystawie�
obejrzeć�można�stroje�ludowe,�wycinanki,�
rzeźby,�ceramikę,�tkaniny�oraz�eksponaty��
z�dziedziny�papiero-plastyki,�jak:�bukiety�
czy�pająki.�Udostępniona�zwiedzającym�
czasowo�na�parterze�muzeum�w�3�salach�
wystaw�czasowych.�Otwarta�w�godz.�10-16.�
Wstęp:�bilet�normalny�5�zł,�ulgowy�3�zł.

��Wystawa w Muzeum Diecezjalnym��
w�Łowiczu�–�można�zwiedzać�muzeum��
i�katedrę,�oglądać�panoramę�miasta�z�tara-
su�widokowego�i�projekcję�filmu�o�historii�
katedry.�Muzeum�czynne�od�poniedziałku�
do�soboty�w�godz.�10-16�po�uprzednim�
uzgodnieniu�w�Księgarni�Diecezjalnej��
w�Łowiczu,�Stary�Rynek�20.

��Galeria Ceramiki w Łowiczu Magda-
leny Surmacz�–�można�w�niej�obejrzeć�
przedmioty�wykonywane�przez�artystkę��
z�gliny,�m.in.�misy,�wazony,�półmiski,�kubki,�
anioły,�talerzyki�i�koguciki�łowickie.��
Galeria�otwarta�jest�codziennie�od�godz.�
11�do�późnych�godzin�nocnych.�Warto�
przed�udaniem�się�do�galerii�zadzwonić��
i�umówić�się,�Łowicz,�ul.�Gdańska.�Więcej�
czytaj�na�str.�29.

��Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
i w Maurzycach�–�czynne�od�1�kwietnia�
do�31�października.�Od�01.11�do�31.03�
zwiedzanie�obiektów�tylko�z�zewnątrz,�
obowiązuje�bilet�spacerowy.

��Muzeum ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne�przez�cały�rok�
w�dni�powszednie�w�godz.�9.00-17.00,��
w�niedziele�i�święta�w�godz.�12.00-17.00.��
W�miesiącach�zimowych�zwiedzanie�
możliwe�tylko�po�uprzednim�kontakcie�
telefonicznym�46�838-44-72.

��„Chopiniana – Chopin w dokumen-
tach Archiwum Państwowego  
m. st. Warszawy”–�wystawa�internetowa,�
z�okazji�200.�rocznicy�urodzin�Fryderyka�
Chopina.�Jej�autorem�jest�Marek�Wojtylak.�
Wystawę�można�obejrzeć�na�stronie�www.
warszawa.ap.gov.pl/chopiniana.html

wystawy czasowe
��„Łódzkie, warte utrwalania i pokazy-

wania” –�wystawa�prac�malarskich��
i�graficznych,�na�której�będzie�można�
podziwiać�najciekawsze�i�najcenniejsze�
zabytki�architektury.�Czynna�do�16�grudnia�
w�Muzeum�w�Łowiczu.�Wstęp�wolny.�

��„Lotnictwo Ziemi Łódzkiej – pa-
sażerskie i wojskowe, w obiektywie 
spotterów”–�wystawa�fotograficzna,�na�
której�jest�ponad�120�zdjęć.�Przedstawiają�
one�startujące�i�lądujące�samoloty,�to,�co�
dzieje�się�normalnie�na�lotnisku.�Autorami�
większości�fotografii�są�Andrzej�Amerski�
oraz�Andrzej�Wrona.�Wystawa�czynna�
do�15�stycznia�w�GOK�Domaniewice,�ul.�
Główna�3.

��Wystawa�prac�malarskich�łowickiego�
plastyka�Jerzego Dołhania�o��tematyce�

florystycznej,�pejzażowej,�jak�i�architekto-
nicznej,�przedstawiające�Łowicz�oraz�jego�
okolice.�Wystawę�będzie�można�oglądać�
do�połowy�stycznia�w�Galerii�Łowickiej.

��„Uciec w kolory, uciec do Łowicza”�
wystawa�grupy�Format�A4�przedstawiająca�
sztukę�folkloru�w�nowoczesnym�projek-
towaniu�oraz�w�malarstwie.�Zaprezento-
wanych�będzie�około�40�prac�artystów�
(malarzy,�fotografów�oraz�projektantów)�
z�Łowicza�i�z�okolic.�Wernisaż�wystawy�
odbędzie�się�w�piątek�16�grudnia�o�godz.�
17.00�w�łowickim�Muzeum.�

��„Kontra pejzaż”�–�prace�malarskie�
Szymona�Adamczewskiego.�Zobaczymy�
na�nich�akwarele,�na�których�autor��
w�dość�nietuzinkowy�sposób�podszedł�
do�pejzażu,�przedstawiając�go�jako�zbiór�
plam�i�prostych�linii.�Wystawa�czynna�od�
20�grudnia�w�USC�w�Nieborowie.

��„Kobieta we wnętrzu”�–�wystawa�
malarstwa�i�biżuterii�łowiczanki�Aldony�
Zając,�która�zajmuje�się�malarstwem,�
grafiką�i�rysunkiem.�Wystawa�połączona�
jest�z�finałem�konkursu�„O�Pióro�Pelikana”,�
odbędzie�się�w�sobotę�17�grudnia��
w�Łowickim�Ośrodku�Kultury�o�godz.�
15.00,�wstęp�wolny.

koncerty
��Sobota, 17 grudnia:��kameralny�

koncert�zespołu tanecznego Furkotki,�
który�skupia�zaledwie�kilkanaścioro�dzieci�
z�wadami�słuchu�z�Łowicza�i�powiatu�
łowickiego.�Koncert�odbędzie�się�w�hotelu�
akademickim�Mazowieckiej�Wyższej�Szko-
ły�Humanistyczno-Pedagogicznej�przy�ul.�
Warszawskiej�w�Łowiczu.�

boiska i hale  
sportowe
Chcąc�skorzystać�z�obiektów�sportowych�
należy�się�kontaktować�z:�

��Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
–�nr�tel.�608-433-787�(po�godz.�16)

��Orlik przy ul. Bolimowskiej��
–�Marian�Dymek�nr�tel.�664703139

��Orlik  w Popowie�–�46�895-15-36��
(po�15,�wcześniej�korzysta�szkoła)�

��Boisko przy SP nr 1�–�nr.�tel.��
720-006-996�(czynne�od�pon.-pt.��
w�godz.�16.00-20.00,�w�weekendy��
w�godz.�12.00-20.00)

��SP nr 4�–�46�8373694
��LO im. Chełmońskiego�–�46�837-42-00
��SP  Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary-Wieś –�46�8386576
��SP Kocierzew Południowy��

–�46�838-48-26�(tylko�osoby�z�najbliższego�
terenu,�wcześniej�należy�napisać�podanie)

��SP Stachlew�–�46�838-67-29��
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)

��SP Mysłaków�–�46838-59-25�(należy�
się�bezpośrednio�zgłosić�do�dyrektora�
szkoły)

��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum w Bolimowie�–��838-03-99
��Gimnazjum w Łaguszewie�–�838-

43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76�(8�-14)
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8�rano�do�zmroku�

informacje 
��Informacja: PKS�042-631-97-06
��Naprawa telefonów�96-96
��Naprawa telefonów publicznych�980
��Policja 997�alarmowy
��Policja w Głownie�42-719-20-20
��Policja w Strykowie:�42-719-80-07
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy

telefony
��Filia Powiatowego Urzędu Pracy��
w Głownie�042-719-20-76
��Filia Powiatowego Urzędu Pracy  
w Strykowie�042-719-84-22
��Urząd Miejski w Głownie�
42-719-11-51,�42-719-11-29
��Urząd Gminy Głowno�42-719-12-91
��Taxi osobowe w Głownie��
42-719-10-14
��Urząd Miasta-Gminy Stryków��
042-719-80-02
��KRUS�042-719-95-15
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Straż pożarna:�998�alarmowy

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Policja w Głownie�42-719-20-20
��Policja w Strykowie:�997�alarmowy�
42-719-80-07
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��Straż pożarna w Głownie: 
42-719-10-08�w Strykowie:�42-719-82-95;�
�� Zakład pogrzebowy w� Głownie:� 42-

710-71-90,� 42-719-30-24� w� Strykowie:�
42-719-86-16
��Pogotowie energetyczne  

w�Głownie:�42-719-10-60�w�Strykowie:�
42-719-80-10
���Lecznica dla zwierząt:��Głowno�ul.�

Łowicka�62:�42-719-14-40,�Głowno�ul.�
Sowińskiego�3:��887-894-942�
Stryków�ul.�:�42-719-80-24

��Pogotowie wodociągowe�w Głownie�
tel.�42-719-16-39

dyżury przychodni 
�� Przychodnia Rejonowa w Głownie,� �
ul.� Kopernika� 19,� tel.� 42-719-10-92,� 710-
71-26
–�poradnia�ogólna:�pn.-pt.�8.00-18.00
–�dla�dzieci:�pn.-czw.�8.00-18.00,��pt.�8.00-15.30
–�rehabilitacyjna:�pn.–�pt.�8.00-15.006.00

–�naczyń�obwodowych:�pn.�13.00-14.00
–�chirurgiczna:�pn.-pt.�10.00-15.00
–��zdrowia�psychicznego:�pn.�14-20;�wt.�7.45-

14.45;� śr.� 10-18,� czw.� 8-15;� pt.� 13.15-20.
–��poradnia�K:�pn.�8.00-12.00�i�14.00-16.00;�

wt.� 8.00-12.00;� śr.� 8.00-12.00� i� 13.00-�
15.00;�czw.�12.00-16.00;�pt.�13.00-1h:�

–�reumatolog:�czw.�8.00-14.00
–��dermatolog.:� wtorek.� 8-12;� środa� 13-15;��

czwartek�w�godzinach�8-12.00
–�urolog:�śr.�11.00-13.00
–�pulmonolog:�pn.,�śr.,�pt.�8.00-15.00
–��laryngolog:�pon.�8-14;�śr.�8-12;�czw.�13-18.00
–�neurolog:�pn.,�śr.�15.00-18.00
–�ortopeda:�pn.,�wt.,�czw.,�pt.�11.00-13.00
–�okulista:�pn.,�śr.,�pt.�8.00-13.00
–��stomatolog:�pn.�8.00-18.25,�wt.,śr.�8.00-

15.35;�czw.,�pt.�8.00-15.35
–�diabetolog:�wt.,�czw.�11.00-13.00
–�ortodonta:�pn.�11.00-18.25;��wt.,�śr.�
11.00-18.00
��Przychodnie w Strykowie:��

ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-719-80-34�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30

apteki
Dyżury nocne aptek w Głownie:�
czw. 15.12.  Pl.�Wolności�4/5���
tel.�710-89-60

pt. 16.12.  ul.�Kopernika�19�
tel.�719-20-12

sob. 17.12� ul.�Kopernika�19�
tel.�719-20-12
ndz. 18.12. ul.�Kopernika�19�
tel.�719-20-12
pn. 19.12.�ul.�Kopernika�19�
tel.�719-20-12

wt. 20.12.  ul.�Kopernika�19�
tel.�719-20-12
śr. 21.12 ul.�Swoboda�17/19���
tel.�719-44-66

Apteki�pełnią�dyżury�w�godz.�od�19.00�do�
8.00�dnia�następnego;��soboty�i�niedziele:�
w�godz.�8-8.00�dnia�następnego.

��Dyżury aptek w Strykowie: 
piątek, 18.12 –�ul.�Kolejowa�33,�tel.�42-
719--81-48.�Apteki�pełnią�dyżur�w�godz.�
9.00-14.00

��Punkt apteczny w Bratoszewicach: 
tel.�42-719-65-25,�czynny�w�godz:�pn.-pt.�
8.30-16.00;

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�18.00

��Parafia Św. Marcina w Strykowie:�
8:00,�11:00,�18:00

wystawy
��„To coś... Człowieku”�–�wystawa�

Witolda�Flaka�przedstawiająca�
portrety�i�sceny�z�życia�ludzi�całego�
świata.�Muzeum�Regionalne�w�Głow-
nie,�wystawa�czynna�do�20�grudnia�
w�godz.�wt.�8.00-16.00,�śr.,�czw.,�pt.�
10.00.-18.00,�bilety�2�zł�od�osoby.

��„Zapatrzeni w pejzaż”�–�wystawa�
malarstwa�realistycznego�różnych�
artystów�m.in.�Józefa�Panfila,�Małgo-
rzaty�i�Andrzeja�Kacperków,�Klaudie�
i�Jewgienija�Potapovów�z�Lwowa�
Timura�Karima�z�Tadżykistanu�(miesz-
kającego�w�Przemyślu),�Janusza�
Lewandowskiego,�a�także�dwójki�
artystów�z�Głowna�–�Agnieszki�Mysz-
kowskiej�oraz�Dariusza�Młynarczyka.�
Galeria�sztuki�w�Banku�Spółdzielczym�
przy�ul.�Młynarskiej�5/13�w�Głownie,�
czynna�do�15�stycznia�2012�r.�w�godz.�
pn.-pt.�9.00-18.00,�sb.�9.00-14.00.



INFORMATOR�GŁOWIEŃSKI�I�STRYKOWSKI�

buraczek�czerwony�� kg� 1,00-1,50

cebula� kg� 1,00-1,50

czosnek� szt.� 0,50-1,00

jabłka� kg� 1,00-2,00

jaja�fermowe� 15�szt.� 6,00-8,00

jaja�wiejskie� 15�szt.� 6,00-9,50

kapusta�biała� szt.� 1,50-2,50

marchew� kg� 1,00-2,00

pieczarki� kg� 5,00-7,00

pietruszka� kg� 2,50-3,00

por� szt.� 1,00-1,50

seler� kg� 0,50-1,50

natka�pietruszki� pęczek� �0,50-1,00

ziemniaki� kg� 0,70

miód� 0,9�litra�25,00-39,00

kalafior� szt.� 1,50-2,50

brokuł� szt.� 1,50-2,50

papryka�czerwona� kg� 5,00-7,00

papryka�żółta� kg� 4,00-6,00

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANIA�Z�TARGOWISKA��
W�ŁOWICZU�z�dnia�09.12.2011�r.

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�06.12.2011�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� Kiernozia:�5,15�zł/kg+VAT

�� Mastki:�5,20�zł/kg+VAT�

�� Różyce:�5,30�zł/kg+VAT

�� Wicie:�5,40�zł/kg+VAT�(KLASA�E);��
5,20�zł/kg+VAT�(KLASA�I)

�� Skowroda�Płd.:�5,40�zł/kg+VAT

�� Domaniewice:�5,30�zł/kg+VAT

�� Chąśno:�5,60�zł/kg+VAT�(KLASA�E);��
5,20�zł/kg+VAT�(KLASA�I);

�� Karnków:�5,20�zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

�� Mastki:�krowy�5,20�zł/kg+VAT;�byki�
7,60�zł/kg+VAT;�jałówki�5,50�zł/+VAT;

�� Skowroda�Płd.:�krowy�5,80�zł/kg+VAT;��
byki�7,80�zł/kg�+VAT;�jałówki�6,50�zł/
kg+VAT;

�� Różyce:�krowy�6,00�zł/kg+VAT;�
byki�7,80�zł/kg+VAT;�jałówki�6,50�zł�
kg+VAT;�

�� Chąśno:�krowy:�5,70�zł/kg�+�VAT

�� Domaniewice:�krowy�6,00�zł/kg+VAT;�
byki�7,80�zł/kg+VAT;�jałówki�6,50�zł/
kg+VAT;�

�� Kiernozia:�krowy�5,00-6,00�zł�kg+VAT;�
byki�6,50-7,50�zł/kg+VAT;�jałówki�
5,00-6,00�zł/kg+VAT;

OFERTY PRACY
POWIATOWY�URZĄD�PRACY�W�ŁOWICZU�
(stan�na�14.12.2011�r.)

PUP�nie�udziela�żadnych�informacji�telefonicznie.�
Zainteresowani�proszeni�są�o�kontakt�osobisty��
z�pośrednikami�pracy�w�pokoju�nr�22b

INFORMATOR�ŁOWICKI�

urodziły się:
CÓRECZKI

�� państwu�Solarkom�z�Łowicza
�� państwu�Kłakulakom�z�Mastek
�� państwu�Felczyńskim�z�Mokrej
�� państwu�Myszewskim�z�Karnkowa

SYNKOWIE:
�� państwu�Drążykowskim�z�Łowicza

KRONIKA  
WYPADKÓW 
MIŁOSNYCH

�� murarz
�� montażysta�mebli
�� diagnosta
�� szwaczka
�� pracownik�magazynowy
�� operator�maszyny�do�wyrobu�pelletu
�� rzeźnik-�ubojowy
�� sprzedawca
�� kierowca�kat�C
�� kierowca�kat�C+E

15�grudnia�2011������nr 5040
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Młodzieżowa  
Rada Miejska
wyłoniła 3 stałe komisje. str. 6
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Stryków, Bratoszewice |�Przedstawienie

Kubuś Puszatek 
odwiedził dzieci

Ośrodek Sportu i Rekreacji  
w Strykowie odwiedziły dzie-
ci z przedszkoli. Wszystko za 
sprawą aktorów z krakowskiej 
grupy ART-RE, którzy przyje-
chali do miasta z przedstawie-
niem Kubuś Puszatek zimą, 
opowiadające o tym, jak zimą 
należy pomagać zwierzętom. 
Przedstawienie obejrzały także 
dzieci w Bratoszewicach.

Do Strykowa grupa ART-RE 
przyjechała 7 grudnia na za-
proszenie tamtejszej Gminnej 
Biblioteki Publicznej, z którą 
współpracuje od kilku lat. Owo-
cem tej współpracy są 2-3 wizy-
ty grupy w ciągu roku. Tym ra-
zem krakowianie wystawiali dla 

dzieci przedstawienie pt. Kubuś 
Puszatek zimą. Ich widownię 
stanowiło 150 dzieci ze strykow-
skich przedszkoli: samorządo-
wego i sióstr służebniczek oraz 
klas „0” ze Szkoły Podstawowej 
nr 1 i 2. Zgodnie z tytułem te-
matyka przedstawienia tyczyła 
się zimy, a mianowicie tego, jak  
w tej ciężkiej porze roku radzą 
sobie zwierzęta, o tym, jak nale-
ży im pomagać oraz o ogólnych 
zasadach bezpieczeństwa w tym 
okresie roku. 

Artyści z Krakowa ze swo-
im 40-minutowym przedstawie-
niem wystąpili tego samego dnia 
także w filii GBP w Bratosze-
wicach.  opr.kl

Popów Głowieński |�Konkurs�plastyczny�

Rodzice ufundowali 
nagrody książkowe 

Konkurs plastyczny „Jesie-
nią, jesienią sady się rumie-
nią...” dla dzieci z przedszkola 
oraz z klas I-III ogłosiło przed-
szkole samorządowe mieszczą-
ce się w Zespole Szkół w Po-
powie Głowieńskim. Nagrody 
książkowe ufundowane zosta-
ną przez rodziców przedszko-
laków. 

Prace można przynosić do 
sali przedszkolnej do 14 grud-
nia. Dzieci mogą wykonywać 
rysunki kredkami, tuszem, wę-
glem, mogą być to collage, wi-
traże i wydzieranki. Format 

prac powinien być nie mniejszy 
od A-4 i nie większy od A-3. 
Nie będą przyjmowane prace 
zbiorowe. W skład jury, które 
zamierza przyznać 3 nagrody  
i 3 wyróżnienia, wchodzi dy-
rektor Zespołu Szkół w Popo-
wie Głowieńskim Krzysztof 
Fortuna, nauczycielka z tegoż 
przedszkola i pomysłodawczy-
ni konkursu, Monika Lisowska 
oraz nauczycielka plastyki Bar-
bara Antczak-Sadowska. Wy-
niki konkursu oraz nagrodzone 
prace zostaną zamieszczone na 
stronie internetowej szkoły.  mak 

Mąkolice�|�Kiermasz�książek�w�bibliotece�

Książki kupują dzieci i rodzice
Od kilku już dni trwa kier-

masz książek w bibliotece 
gminno-szkolnej działającej 
przy Zespole Szkół Gminnych 
w Mąkolicach w gminie Głow-
no. – Biblioteka zaproponowa-
ła rodzicom i dzieciom kupo-
wanie książek na gwiazdkowe 
prezenty – powiedziała nam 

dyrektor szkoły Wioletta Przy-
życka. Kiermasz został zainau-
gurowany podczas ostatniego 
spotkania z rodzicami. Cie-
szył się sporym powodzeniem. 
Sprzedanych zostało kilkadzie-
siąt książek. 

Kiermasz przygotowali  
w całości uczniowie działający 

w kole bibliotecznym. Książki 
są cały czas wyłożone i dostęp-
ne w bibliotece. 

Można wybierać nie tylko 
lektury szkolne, ale też książ-
ki spoza kanonu lektur. Są 
też książki dla najmłodszych. 
Kiermasz potrwa do szkolnej 
przerwy świątecznej.  mak 

RZUT OKIEM�|�ZIELONY�DZIEŃ�W�PRZEDSZKOLU�

Z okazji uczestnictwa w programie Kubusiowi Przyjaciele Natury 5 grudnia w MP 1 w Głownie obchodzono Zielony Dzień. Większość�dzieci�
ubrała�się�w�tym�dniu�w�zielone�stroje.�Rozmawiano�z�dziećmi�na�temat�dbania�o�środowisko.�Miłym�akcentem�była�także�możliwość�spróbowania�
zielonych�owoców�i�warzyw.�Podczas�Zielonego�Dnia�dzieci�ubierały�także�choinkę,�którą�dekorowały�ozdobami�z�materiałów�ekologicznych.�opr. kl
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Spotkanie opłatkowe 
Doroczne spotkanie wigilijne 

głowieńskiego koła Światowego 
Związku Żołnierzy Armii Kra-
jowej odbędzie się 15 grudnia o 
godz. 16. Spotkanie odbędzie się 
w pomieszczeniach przy plebanii 
kościoła Św. Jakuba Apostoła. – 
Spodziewamy się ponad 30 osób, 
głównie członków koła, sympaty-
ków i zaproszonych gości – mówi 
Iwona Waśkiewicz z ZHP, który 
współorganizuje spotkanie. mak 
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Bratoszewice | ZS nr 1 

Burmistrz Strykowa chce 
przejąć byłą szkołę rolniczą 

dokończenie ze str. 1

 – Określiliśmy warunki, nie 
chciałem o tym mówić nikomu 
wcześniej, ponieważ pierwsi, 
którzy mają się o tak ważnych 
decyzjach dowiadywać i to nie 
przez media, są dla mnie za-
wsze radni. W związku z tym 
godzinę temu odbyłem spo-
tkanie z większością radnych 
miasta i gminy Stryków, któ-
rzy zaakceptowali mój pomysł 
– mówił burmistrz Andrzej Jan-
kowski. 

Dziękując radnym, burmistrz 
podkreślił, iż zdaje sobie spra-
wę z tego, że przejęcie szkoły 
nie będzie łatwym zadaniem, 
ale optymizmem napawają go 
realizowane już teraz duże in-
westycje, które pozwalają są-
dzić, że i z tym gmina sobie po-
radzi.

 – Myślę, że ta decyzja spo-
woduje również rozwój Bra-
toszewic pod innym kątem. 
Być może będzie zrealizowa-
ny duży projekt, który rozwią-
że problem nie tylko szkoły, ale 
również całej tej miejscowo-
ści – mówił Jankowski. Można 
się jednak domyślać, że chodzi  
o nowe zagospodarowanie pała-
cu i parku, o których odzyska-
nie od 20 lat w sądach i urzę-
dach starają się spadkobiercy 
rodziny Rzewuskich. Obecny 
na debacie starosta Krzysztof 
Kozanecki wspomniał bowiem, 

że w negocjacjach z gminą 
Stryków uczestniczył również 
przedstawiciel prawny spadko-
bierców. Jednocześnie w Bra-
toszewicach od dawna mówi 
się, że inwestorem zaintereso-
wanym wykupem terenu jest 
Klub Sportowy Widzew, które-
go fundacja Akademia Futbo-
lu dwa lata temu zorganizowała  
w ZS nr 1 klasę licealną o kie-
runku sportowym. I chociaż 
prezes fundacji Grzegorz Baka-
larczyk nie potwierdza informa-
cji o tym, że klub już niedługo 
wykupi cały teren, tłumacząc, 
że jego sytuacja prawna jest 
nadal nieuregulowana, to nie 
przeczy, że od dawna był zain-
teresowany utworzeniem tu na 
przykład ośrodka sportowego. 

Burmistrz Andrzej Jankow-
ski, korzystając z tego, że na de-
batę do Bratoszewic rodzicom 
i nauczycielom udało się ścią-
gnąć sporą ilość parlamenta-
rzystów, przedstawicieli Urzędu 
Marszałkowskiego oraz innych 
instytucji działających wokół 
rolnictwa i oświaty, m.in. po-
słów Cezarego Olejniczaka 
oraz Marka Matuszewskiego, 
zaapelował do nich o pomoc. 
Chciał, aby złożyli deklara-
cję, że będą dążyć do tego, aby  
w kraju nastąpiły zmiany tak 
w sferze oświaty, jak i w sferze 
podatków. Ostro skrytykował 
tzw. janosikowe, które gmina 
Stryków płaci do Skarbu Pań-

stwa już od ubiegłego roku. Na-
wiązując do trzymanych przez 
uczniów transparentów z hasła-
mi o nielikwidowanie szkoły, 
powiedział: – Chciałbym, aby 
zostały one zachowane i aby  
w kronice szkoły wpisali się 
wszyscy posłowie, którzy dzi-
siaj są tu obecni, pracownicy 
UM i aby zapewnili mnie, że je-
żeli w przyszłości będzie zgło-
szony projekt budowy obiektu 
oświatowego na terenie gmi-

ny Stryków, to spotkamy się tu-
taj w momencie opracowywa-
nia wniosku, każdy z państwa 
odliczy się jak dzisiaj i będzie 
wspierał gminę Stryków – mó-
wił burmistrz Jankowski.  Par-
lamentarzyści zapewnili, że tak 
właśnie będzie, a ponieważ zro-
bili to w obecności tłumu ro-
dziców, nauczycieli, uczniów  
i mieszkańców Bratoszewic, 
deklaracja ta zostanie na długo 
zapamiętana.  ljs

Aktualności
Głowno | Więcej pieniędzy na promocję

Miasto ma być obecne  
na targach
O ponad 100% mają zostać 
podniesione w przyszłym 
roku kwoty, jakie Głowno 
ma zamiar wydać na 
działania promocyjne. 
Ma to przede wszystkim 
doprowadzić do tego, aby 
marka miasta stała się lepiej 
rozpoznawalna, a szeroko 
pojęta promocja zaczęła 
funkcjonować lepiej niż 
dotychczas.

Na temat podniesienia kwot, 
które miasto ma zamiar przezna-
czyć na promocję, rozmawiano 
podczas posiedzenia miejskiej 
Komisji Gospodarki i Budże-
tu, która odbyła się 12 grudnia,  
w celu omówienia projektu bu-
dżetu na 2012 rok. Zgodnie  
z nim, w przyszłym roku Głow-
no miałoby przeznaczyć na cele 
promocyjne nawet do 250 tys. zł. 
W mijającym roku było to tylko 
123 tys. zł. 

W trakcie obrad burmistrz Ja-
neczek podkreślał, że promocja 
w mieście ma niebagatelną rolę 
w codziennym jego funkcjono-
waniu, jednak aby funkcjonowała 
ona lepiej niż dotychczas, to nie-
zbędne jest zwiększenie kwot na 
nią przeznaczonych. 

– W tym roku byłem na Jar-
marku Wojewódzkim, na którym 
nie mogliśmy się pokazać, bo nie 
mieliśmy na to pieniędzy – opo-
wiada burmistrz. – A napraw-
dę warto się pokazywać tam czy 

też na Targach Miast Polskich. To 
świetna promocja.

Burmistrz dodał, że – jego zda-
niem – miasto ma się czym po-
chwalić. – Można byłoby wyko-
rzystać chociażby miejscowych 
przedsiębiorców – mówi Jane-
czek. – Ciasta z Głowna można 
kupić nawet w Krakowie. Popu-
larna jest też głowieńska bielizna. 

Dzięki wyłożeniu na cele pro-
mocyjne większych kwot być 
może udałoby się też lepiej wy-
korzystać potencjał imprez, ta-
kich jak Mroga Trophy czy też 
Dni Głowna, na których zagrać 
mogłaby jakaś gwiazda większe-
go formatu niż w ostatnich latach. 

Burmistrz Janeczek zazna-
czył też, że dla lepszej promo-
cji potrzebne jest usprawnienie 
w tej kwestii bieżącej działalno-
ści urzędu. Chodziłoby tu m.in. 
o poprawę funkcjonalności i wy-
glądu strony internetowej, ale też 
wyższy poziom materiałów wy-
chodzących z magistratu. – War-
to byłoby też lepiej promować 
działalność poszczególnych refe-
ratów – dodał podczas rozmowy 
z Wieściami burmistrz Janeczek. 
– Mówię tu np. o rozreklamowa-
niu sprzedaży miejskich działek. 

Grzegorz Janeczek nie planuje 
zatrudniania na stanowiska zwią-
zane z promocją nowych ludzi. 
Jeśli radni przegłosują pomyślnie 
budżet na 2012 rok, to pieniędzmi 
na promocję nadal dysponowało 
będzie, kierowane przez Przemy-
sława Kobackiego, miejskie Biu-
ro Rozwoju i Promocji.  kl

Głowno | Urząd Miejski

Miasto planuje zatrudnić 
specjalistę od obrony cywilnej
Urząd Miejski w Głownie 
najprawdopodobniej od 
nowego roku zatrudni 
nowego pracownika, który 
zajmowałby się kwestią 
obrony cywilnej. Ma być to 
specjalista wysokiej klasy, 
dysponujący wiedzą  
i doświadczeniem  
w sprawach tego typu.

O pomyśle zatrudnienia 
urzędnika do spraw obrony cy-
wilnej radni usłyszeli po raz 
pierwszy na posiedzeniu miej-
skiej Komisji Gospodarki i Bu-
dżetu, 12 grudnia. Dotychczas 
sprawami tego rodzaju zaj-
mowali się urzędnicy, którzy 
wśród swoich zadań mieli także 
te związane ze sprawami obro-
ny. Po rozmowach z nimi i na-
radach ze współpracownikami 
burmistrz Grzegorz Janeczek 
doszedł do wniosku, że najlep-
szym rozwiązaniem byłoby za-
trudnienie na część etatu (1/2 
lub 1/4) specjalisty, który w peł-
ni przejąłby obowiązki związa-
ne z kwestiami obrony.

Zakres obowiązków takie-
go pracownika ma być na-

prawdę szeroki. Realizacja dy-
rektyw, instrukcji i rozkazów 
dotyczących zasad obronności 
to tylko kilka z obowiązków 
nowego pracownika urzędu. 
Oprócz tego, będzie on mu-
siał przygotowywać i aktuali-
zować schematy postępowania  
w przypadkach wojny, klęsk ży-
wiołowych, takich jak wichu-
ry, powodzie itp. Zatrudnienie 
specjalisty odciążyłoby tak-
że urzędników, którzy nie mu-
sieliby jeździć na dość częste 
szkolenia, jakie przeprowadza-
ne są w tym zakresie. Idealnym 
kandydatem na to stanowisko 
byłby, zdaniem burmistrza Ja-
neczka, były wojskowy lub pra-
cownik służb mundurowych po-
siadający także doświadczenie 
w pracy administracji. W celu 
jego wyłonienia przeprowadzo-
ny zostanie konkurs, który ma 
pozwolić na wybranie kandyda-
ta o największej wiedzy, umie-
jętnościach i doświadczeniu  
w kwestiach obrony cywilnej. 

Burmistrz Janeczek zapew-
nił, że zależy mu na jak naj-
szybszym zatrudnieniu kogoś 
na nowe stanowisko. Konkurs 
być może będzie rozpisany już 
na początku przyszłego roku. kl

Przy oklaskach, głośnym aplauzie i zaciskaniu kciuków  
na szczęście burmistrz Strykowa Andrzej Jankowski wziął na barki gminy 
ciężar, który zrzucił z siebie starosta zgierski Krzysztof Kozanecki. 

Uczniowie przygotowali transparenty, rodzice – pytania. Na sali panowała pełna mobilizacja sił. 
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Koźle | Szkoła Podstawowa

Ten sam dyrektor, 
stare problemy i nowe pomysły
6 grudnia rozstrzygnięty został konkurs 
na dyrektora Szkoły Podstawowej w Koźlu. 
Jedynym kandydatem był dotychczasowy 
dyrektor tej placówki Jerzy Makowski. 

Jerzy Makowski z wykształ-
cenia jest nauczycielem na-
uczania początkowego, ale po 
uzupełnieniu kwalifi kacji na 
studiach podyplomowych od 
kilku lat uczy informatyki. Po 
raz pierwszy dyrektorem szko-
ły w Koźlu został w 1989 roku 
i to po zaledwie 5 latach pra-
cy zawodowej. W kolejnych 
jego dyrektorskich kadencjach 
była sześcioletnia przerwa na 
sprawowanie funkcji inspekto-
ra do spraw oświaty w UM-G 
Stryków oraz okres bycia p.o. 
dyrektora. Po wygraniu ostat-
niego konkursu stanowisko to 
piastował będzie do 31 sierpnia 
2016 roku. Obecnie w zarzą-
dzanej przez niego szkole uczy 
się 80 uczniów, pracuje 15 na-
uczycieli oraz 5 osób obsłu-
gi administracyjnej. Placówka 
należy do najmniejszych w na-
szym regionie. 

Ośmioosobowa komisja kon-
kursowa złożona z przedstawi-
cieli kuratorium urzędu, rodzi-
ców, związków zawodowych 
i nauczycieli poparła go jedno-
głośnie, ale wbrew pozorom – 
łatwo nie było. Przekonanie do 
odważnych i kosztochłonnych 
pomysłów na dalsze funkcjo-
nowanie szkoły w Koźlu zaję-

ło kandydatowi blisko półtorej 
godziny. 

Budowa sali gimnastycznej 
czy zorganizowanie oddziału 
przedszkolnego to oczywiste 
i sygnalizowane od lat przez 
środowisko lokalne potrzeby, 
więc znalezienie się ich w kon-
cepcji rozwoju placówki nikogo 
specjalnie nie zaskoczyło. Jerzy 
Makowski nie zawahał się jed-
nak sięgnąć również po całkiem 
nowe pomysły.

Pomysł na nowe 
gimnazjum
Wzorem gminy Głowno, 

chciałby on, aby w perspek-
tywie kilku kolejnych lat przy 
Szkole Podstawowej w Koź-
lu powstało gimnazjum. Dziś 
dzieci z Koźla i okolic dojeżdża-
ją do gimnazjum, które wcho-
dzi w skład Zespołu Szkół nr 2 
w Bratoszewicach. – A mogły-
by spokojnie uczyć się na miej-
scu. Kadra nauczycielska, którą 
teraz dysponuje nasza szkoła, 
ma całkiem przyzwoite kwali-
fi kacje, potrzebowalibyśmy tyl-
ko chemika i fi zyka. Wiem, że 
rodzice byliby przychylni takie-
mu pomysłowi – mówi dyrektor 
Makowski. 

To jednak kwestia przyszło-
ści, tymczasem w szkole nie 
brakuje doraźnych potrzeb. Pla-
cówka wypadła najgorzej na tle 
innych strykowskich szkół pod-
czas ostatniej lustracji Komisji 
Oświaty Rady Miejskiej i dy-

rektor wcale tego nie ukrywa. 
Choć może nie ze wszystkimi 
uwagami się zgadzał, to już wy-
ciągnął z tej krytyki wnioski. 

– Nie ma gazonów, wodo-
trysków jak w innych szkołach 
i zebrałem za to cięgi. Wiem, 
że teraz, momentami nawet 
przesadnie, liczy się wygląd. 
W przyszłym roku i nasza szko-
ła zacznie się zmieniać, wszyst-
ko w miarę możliwości. 

Najbardziej z dotychczaso-
wych osiągnięć szkoły cieszy 
go informatyzacja, czyli dobrze 
wyposażona klasa informatycz-
na oraz centrum multimedialne 
w bibliotece. W budynku zo-

stały też wymienione wszyst-
kie okna i zainstalowana nowa, 
ekologiczna kotłownia. Teraz 
przyszedł czas na remont wnę-
trza i upiększanie otoczenia. 
Na przyszły rok planowana jest 
wymiana kaloryferów, remon-
ty łazienek, ocieplenie budynku 
i malowanie ścian. Pojawią się 
również nowe krzewy i kwiaty 
oraz druga część chodnika. 

Przedszkole pomysłem 
na wsparcie edukacji
– Dla mnie najistotniejsze 

jest jednak to, co niewidoczne. 
Przecież główną funkcją szko-
ły jest nauczanie, a czasami na-

prawdę trudno jest niektórych 
przekonać, aby przewartościo-
wali swój system i postawili 
edukację na jednym z najważ-
niejszych miejsc – mówi nasz 
rozmówca. Na pytanie, czy jest 
zadowolony z efektów naucza-
nia, biorąc pod uwagę wyniki 
ostatnich egzaminów szóstokla-
sistów, odpowiada, że zdecydo-
wanie nie. – Wszyscy wytyka-
ją mi, że były one stosunkowo 
kiepskie, byliśmy drudzy od 
końca. Mamy jednak 30-40% 
dzieci z defi cytami – dysleksja, 
dysgrafi a, dysortografi a, co nie 
jest bez wpływu na wynik – tłu-
maczy dyrektor. Dlatego od lat 
mówi o potrzebie utworzenia 
w szkole oddziału przedszkol-
nego i nadal będzie do tego dą-
żył. – Niewątpliwie wpływ na 
tak duży odsetek dzieci z trud-
nościami edukacyjnymi ma 
właśnie brak przedszkola. Tu-
taj pierwsze spotkanie dziec-
ka ze szkołą jest w zerówce, co 
opóźnia przygotowanie do roz-
poczęcia nauki i opóźnia czas 
zauważenia ewentualnych dys-
funkcji, wydłuża czas niwelo-
wania różnic – mówi dyrektor 
Makowski. Dlatego przy okazji 
planowanej budowy sali gimna-
stycznej chce on również dobu-
dować dwie sale lekcyjne, aby 
można było w nich utworzyć 
oddział przedszkolny dla 3- 
i 4-latków. 

Tym, co na chwilę obec-
ną najbardziej cieszy dyrekto-
ra Jerzego Makowskiego, są 
bardzo dobre wyniki sportowe 
uczniów, którzy – mimo braku 
sali gimnastycznej – zdobywa-
ją wysokie miejsca w rozgryw-
kach oraz dobrze rozwijają-
ca się współpraca z rodzicami, 
którzy są coraz bardziej otwarci 
na propozycje skierowane wła-
śnie do nich. Z myślą o nich 
jeszcze w grudniu odbędzie się 
spotkanie z Grażyną Kujawiak 
– kierownikiem głowieńskiej 
Poradni Psychologiczno-Pe-
dagogicznej, którego tematem 
będą niebezpieczeństwa zwią-
zane z wcześniejszym dojrze-
waniem dzieci na skutek prze-
mian cywilizacyjnych.   

Dyrektor Jerzy Makowski trzyma w rękach teczkę z ciepłą jeszcze nominacją.
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– Niewątpliwie wpływ 
na tak duży odsetek 
dzieci z trudnościami 
edukacyjnymi 
ma właśnie brak 
przedszkola. 
Tutaj pierwsze 
spotkanie dziecka ze 
szkołą jest w zerówce.

LILIANNA JÓŹWIAK
-STASZEWSKA

lila.staszewska@lowiczanin.info

Głowno | Gimnazjum Miejskie

Przemysław Stępień opowiedział 
gimnazjalistom o stanie wojennym

Doktorant w Katedrze Hi-
storii Najnowszej Uniwersytetu 
Łódzkiego Przemysław Stępień 
mówił uczniom Gimnazjum 
Miejskiego i Katolickiego Li-
ceum Ogólnokształcącego (obu 
im. Jana Pawła II) w Głownie na 
temat ciężkich czasów stanu wo-
jennego. 

Spotkanie odbyło się w do-
kładnie 30. rocznicę wprowa-

dzenia stanu wojennego, czy-
li 13 grudnia. Na gimnazjalnej 
świetlicy zebrało się tego dnia 
killkudziesięciu uczniów obu 
szkół. 

Prelegent przedstawił 
uczniom prelekcję zatytułowa-
ną „Stan wojenny w wojewódz-
twie łódzkim i pomoc dla ofi ar 
i poszkodowanych”. Sporą ilość 
miejsca zajęła w jego wypowie-

dzi rola, jaką w tamtych czasach 
odegrał kościół katolicki. 

Po prelekcji odbyła się dysku-
sja, w której wziął także udział 
prezes głowieńskiego Klubu 
„Grota” – Jacek Perzyński. Opo-
wiadali oni młodzieży o trud-
nym życiu w okresie stanu wo-
jennego: kolejkach, radości, jaką 
na święta sprawiało to, że udało 
się zdobyć banany itp.  kl

Głowno | Polski Związek Niewidomych

Odznaczenia przy opłatku
Wielu gości zjawiło się na 

spotkaniu opłatkowym Koła 
Terenowego Polskiego Związ-
ku Niewidomych w Głownie. 
Oprócz tradycyjnych życzeń 
i poczęstunku, nie obyło się bez 
wręczenia nagród dla osób, któ-
re pomagają tej organizacji. 

Tradycyjne spotkanie opłat-
kowe Koła, skupiającego nie-
widomych i słabo widzących 
z okolic Głowna i Strykowa, 
składało się z mszy świętej 
w kościele św. Jakuba w Głow-
nie, a następnie poczęstunku 
w restauracji. 

Na sali, oprócz członków Koła, 
pojawiło się wielu gości, w więk-

szości na co dzień zaangażo-
wanych w pomoc niewidomym 
z okolic Głowna i Strykowa. 

Oprócz przedstawicieli, spon-
sorów, do stołu zasiedli m.in. 
burmistrzowie obu miast – Grze-
gorz Janeczek i Andrzej Jan-
kowski oraz wójt gminy Głowno 
Marek Jóźwiak.

Po przywitaniu gości przez 
prezesa głowieńskiego Koła – 
Stanisława Soczewę – nastąpiło 
wręczenie odznaczeń i dyplo-
mów dla osób zasłużonych dla 
tego właśnie oddziału. Z rąk pre-
zesa Zarządu Okręgu Łódzkie-
go PZN Henryka Ługowskiego 
oraz prezesa Soczewy otrzymali 

je: Andrzej Jankowski, Dariusz 
Studzian (członek bractwa har-
lejowców, wspierającego na co 
dzień głowieńskie Koło) oraz Ja-
nina Garbacz (od 3 lat członek 
nadzwyczajny Koła). 

Tytuł i odznakę „Przyjaciel 
Niewidomego” otrzymała zaś 
prezes Banku Spółdzielczego w 
Głownie Czesława Fortuna. Wy-
różnienie za długoletnią pracę 
na rzecz Koła otrzymał też jego 
prezes – Stanisław Soczewa. 

Po części ofi cjalnej, którą za-
kończyły przemówienia burmi-
strza Janeczka oraz wójta Jóź-
wiaka, zebrani spożyli razem 
uroczysty obiad, a następnie 
podzielili się opłatkiem, życząc 
sobie wszystkiego co najlepsze 
na nadchodzące święta i Nowy 
Rok.  kl

Głowno | Spotkanie w Środowiskowym Domu Samopomocy 

Wigilia w 10. rocznicę działalności
Spotkanie świąteczne dla 

podopiecznych oraz zaproszo-
nych gości połączone z obcho-
dami 10. rocznicy działalności 
odbędzie się w Środowisko-
wym Domu Samopomocy 
w Głownie w najbliższy piątek, 
16 grudnia o godzinie 11.00. 
W spotkaniu z podopieczny-

mi domu wezmą udział władze 
miejskie. 

Głowieński ŚDS działalność 
swą rozpoczął 17 grudnia 2001 
roku pod skrzydłami stowarzy-
szenia „Pomoc Rodzinie”. Od 
1 maja 2005 roku znalazł się 
w strukturze Miejskiego Ośrod-
ka Pomocy Społecznej w Głow-

nie. Jest placówką wsparcia dla 
osób niepełnosprawnych – upo-
śledzonych umysłowo i chorych 
psychicznie. Działa pięć dni 
w tygodniu w ciągu całego 
roku. Podopieczni objęci są 
opieką medyczną, psycholo-
giczną i pedagogiczną, dostają 
dwa posiłki dziennie.  mak

Stryków | Transport zbiorowy

Gmina nadal będzie 
fundować lokalne bilety

Gmina Stryków ogłosiła prze-
targ na świadczenie usług lo-
kalnego przewozu osób w przy-
szłym roku. Jaki przewoźnik 
obsługiwał będzie trasy łączące 
ze Strykowem wsie, do których 
nie dociera żadna inna komu-
nikacja zbiorowa? Tego jesz-
cze nie wiadomo, ale wiadomo 
za to, że nadal będzie to usłu-
ga dla mieszkańców całkowicie 
bezpłatna i lokalnymi busami 

będzie można poruszać się po 
gminie w dni powszednie od po-
niedziałku do piątku. 

Do końca obecnego roku na 
ten rodzaj komunikacji gmina 
przewiduje wydać 83,7 tys. zł. 
W ubiegłym roku było to 96,2 
tys. zł. Ile za tzw. wozokilometr 
gmina będzie musiała zapłacić 
w 2012 roku, okaże się już w 
przyszłym tygodniu, kiedy roz-
strzygnięty zostanie przetarg.  ljs

Głowno

Instruktorzy 
ZHP podzielą 
się opłatkiem

Wigilia, na której spotka-
ją się instruktorzy oraz kadra 
głowieńskiego hufca Związ-
ku Harcerstwa Polskiego, od-
będzie się w najbliższą sobo-
tę, 17 grudnia o godzinie 18.00 
w harcówce. Organizatorzy pro-
szą harcerzy oraz zaproszonych 
gości o potwierdzanie obecno-
ści na spotkaniu.  mak 
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Piłka nożna | OPSiR Amator Łódź

Wiara w zwycięstwo to wiara w sukces
Kiedy kilka lat temu  
Piotr Pożarlik zakładał  
przy LUKS „Dwójce” 
Stryków amatorską drużynę 
piłki nożnej chyba mało kto 
spodziewał się,  
że ten zespół w tak krótkim 
czasie rozwinie się  
w takim stopniu.

Nie mniej jednak na chwałę 
strykowskiej piłki stało się ina-
czej i dobrze się stało. Prowa-
dzona przez trenera Pożarlika 
ekipa mimo młodego stażu już 
teraz może pochwalić się kilko-
ma znaczącymi sukcesami. Od 
początku jednak celem pracy  
w klubie było przede wszystkim 
umożliwienie młodzieży upra-
wiania sportu i osiągania jak naj-
lepszych wyników. Grając w ta-
kim klubie młodzi ludzie mają 
zagospodarowany czas wolny 
i doskonalą swoje umiejętno-
ści, nie tylko czysto piłkarskie, 
ale także pracy w zespole i bra-
nia odpowiedzialności ze pod-
jęte działania. Sport to nie tylko 
zdrowie, to także nauka o życiu. 
Zamiast włóczyć się po parkach, 
lepiej przyjść na Orlik i pograć  
z kolegami będąc Messim,  
C. Ronaldo, Rooneyem czy Tsu-
basą z kultowej bajki. LUKS od 
kilku lat występuje w prestiżo-
wej lidze OPSiR Amator rozgry-
wanej na boiskach CHKS w Ło-
dzi i od początku radzi tam sobie 

świetnie. W sezonie 2009/2010 
strykowianie rozpoczęli zma-
gania od udziału w najniższej, 
II lidze. LUKS cały sezon grał 
równo i bez kompleksów, co już  
w pierwszym roku pozwoliło 
mu wystąpić w walce o awans 
do I ligi. W play-offach stryko-
wianie nie zawiedli i jako debiu-
tant, z trzeciego miejsca przeszli 
do wyższej klasy rozgrywkowej.

Rok 2010/11 to występy w I li-
dze. LUKS jako beniaminek po-
nownie stał się czarnym koniem 
rozgrywek. Trzeciej miejsce  
w rundzie zasadniczej i trzecie  
w play-offach dały to, na co 
wszyscy w Strykowie czekali – 
Ekstraligę! 

Obecny sezon 2011/2012 miał 
być prawdziwym testem umie-
jętności drużyny prowadzo-
nej przez Piotra Pożarlika. Gra  
w najwyższej klasie rozgrywek 
OPSiR Amator należy do trud-
nych wyzwań, ale poprzednie 
lata pokazywały,  że jeśli coś jest 
trudnego do zrobienia to LUKS 
prędzej czy później to osiągnie. 
Po pierwszej części sezonu stry-
kowianie są na szóstym miej-
scu w tabeli w gronie dwuna-
stu ekip, ale wiosną z pewnością 
będziemy świadkami szturmu 
„Dwójki” na wyższe lokaty.

Oprócz występów ligowych 
podopieczni Piotra Pożarlika 
uczestniczyli także w różnego 
rodzaju turniejach. Na tym polu 
strykowianie także zanotowa-
li kilka znaczących sukcesów, 

którymi było m.in. zwycięstwo  
w Turnieju o Mistrzostwo Gmi-
ny Stryków w 2010 roku oraz 
drugie miejsce rok później. Stry-
kowianie wygrywali także tur-
nieje w Dobieszkowie, a na za-
wodach typu Mistrzostwa LZS 
województwa łódzkiego jeżdżą 
od trzech lat i dwukrotnie już 
stawali na podium.

Obecna kadra LUKS „Dwój-
ki” liczy 16 zawodników. Są to: 
bramkarze: Sławomir Wincior-
ski i Sylwester Cieślak, obrońcy: 
Paweł Makówczyński, Tomasz 
Leszczyński, Jakub Malczewski, 
Piotr Pożarlik i Adrian Śmie-
szek, pomocnicy: Piotr Maków-
czyński, Piotr Granosik, Łukasz 
Kapusta, Marcin Makówczyń-
ski, Paweł Potakowski oraz na-
pastnicy: Piotr Nowakowski, To-
masz Sęk, Łukasz Brynkiewicz 
i Maciej Zyguła.

Dla LUKS-u do tej pory 
wszystko układa się bardzo do-
brze. Klub rozwija się i co naj-
ważniejsze są chętni, by dla 
LUKS-u grać. Piotr Pożarlik 
stworzył drużynę, która zdąży-
ła już sobie wyrobić renomę, 
nie tylko w Strykowie, ale także  
w Łodzi i województwie. Prowa-
dzący drużynę, zapytany o cele 
na ten rok dał jasno do zrozu-
mienia, że liczy się tylko zwy-
cięstwo, bo piłkarze w jego dru-
żynie od początku grają zgodnie 
z przewodnim mottem zespołu: 
Wiara w zwycięstwo to wiara  
w sukces.  wp

Piłka nożna | Wywiad z Rafałem Sadeckim

Wszyscy piłkarze zasłużyli na pochwały
 W tej chwili jesteście na 

drugim miejscu w tabeli, jak 
oceniasz postawę piłkarzy  
w pierwszej części sezonu?

Pozycja wicelidera jest jak 
najbardziej dobry wynikiem. 
Nie mogę inaczej ocenić swo-
ich piłkarzy jak pozytywnie. 
Muszę powiedzieć jednak, że 
nie chodzi mi tylko i wyłącz-
nie o wynik. Przede wszyst-
kim chcę nauczyć tych chło-
paków gry w piłkę, takiej która 
w przyszłości będzie im pro-
centować. Każdy, kto wiąże  
z piłką nożną swoją przyszłość, 
chyba się ze mną zgodzi, że  
z wyboru pomiędzy mistrzo-
stwem Klasy Górski, a wygra-
niem IV, III czy wyższej ligi 
wybrałyby to drugie. Oczy-
wiście zwycięstwa dają satys-
fakcję i radość, więc to że moi 
podopieczni wygrywają i to 
w dobrym stylu napawa mnie 
jeszcze większa dumą.

 Trudno kogokolwiek wy-
różnić, jeśli cały zespół gra 
dobrze. Nie mniej jednak po-
proszę o podanie tego kto był 

liderem drużyny w rundzie 
jesiennej?

Zgadzam się z tym, że jest 
ciężko podać nazwisko ko-
gokolwiek, bo cała kadrowa 
osiemnastka pracowała na to 
miejsce, gdzie teraz jesteśmy. 
W każdym spotkaniu staram się 
dać pograć każdemu. W meczu 
mogę wystawić tylko ośmiu za-
wodników i na pewno nie zda-
rzyło się jeszcze tak, że dwa 
razy pod rząd zagraliśmy takim 
samym ustawieniem. Każdy 
musi się sprawdzić i jak widać 
nikt mnie nie zawodzi. Począw-
szy od bramki, w której cały 
czas równy poziom trzyma Hu-
bert Polit, przez obronę, którą 
w garści trzyma Michał Polit, 
będący też o dziwo najlepszym 
strzelcem drużyny i w pomo-
cy, która jest królestwem Mi-
kołaja Kamańczyka. Przyznam 
szczerze, że mały problem mam 
nieco z nominalnymi napastni-
kami. Ze względu na wiek od-
szedł od nas Bartek Zieliński, 
Adam Roszewski z różnych 
przyczyn nie gra. Na szczęście 
strzelanie bramek wzięła na sie-

bie cała drużyna, więc nie mam 
prawa narzekać, choć już widzę 
nowe twarze do obsady ataku.

 Mamy już grudzień, wi-
dać już w głowie jakiś plan na 
okres przygotowawczy?

Nasze treningi będą odbywać 
się na Orliku, oczywiście jeśli 
pozwoli na to pogoda. Na okres 
zimy będziemy również odby-
wać zajęcia na sali. Nie ustali-
łem jeszcze liczby treningów, 
ale myślę że ćwiczyć będziemy 
podobnie jak rok temu. Mię-
dzy treningami planujemy tak-
że wystąpić w kilku turniejach 
halowych, co powinno uzupeł-
nić całkowity plan przygotowań 
do nowego sezonu.

 Pozycja w tabeli pozwala 
optymistycznie patrzeć w kie-
runku rundy wiosennej. Jakie 
cele stawiacie sobie na drugą 
część sezonu?

Rok temu zdobyliśmy mi-
strzostwo Klasy Górski, gr. 
C. Czemu więc tego nie po-
wtórzyć? Tak jak wspomnia-
łem wcześniej nie wynik jest 
obecnie najważniejszy, ale je-
śli nadarzy się okazja, by osią-
gnąć sukces to trzeba po nią się-
gnąć i to staramy się robić od 
początku wspólnej pracy. Wiem 
na co stać moich piłkarzy i ta 
wiedza pozwala mi twierdzić, 
że w czerwcu to my będziemy 
cieszyć się z końcowego zwy-
cięstwa. Nasza strata do lide-
ra Włókniarza Konstantynów 
Łódzki jest w zasadzie żadna 
i wszystko powinno rozstrzy-
gnąć się pomiędzy nami i nimi. 
Wiosną podejmujemy ich jed-
nak na własnym terenie, więc 
teoretycznie to my jesteśmy w 
uprzywilejowanej pozycji. Nie 
wymagam jednak od chłopców, 
że mają wygrać ligę bez wzglę-
du na wszystko, ale z takim po-
tencjałem podium to już plan 
minimum do zrealizowania.

 Rozmawiał Wojciech Pożarlik

Piłka nożna | Puchar Polski

Stal o krok od sensacji
26 listopada 2011r. jednak 
doszło do rozegrania 
półfinału, w którym 
głownianie przez długi czas 
prowadzili, ale w ostatnim 
kwadransie dali sobie 
wydrzeć zwycięstwo.

STAL GŁOWNO 1 (1)
SOKÓŁ  2 (0)
Bramkę dla Stali zdobył w 40 min. 
Patryk Gozdera. 
Gole dla Sokoła zdobyli: Ła-
godziński (79 min.) i Piotrowicz  
(w 90 min.)

   
Przed pojedynkiem obu dru-

żyn mało kto stawiał na pod-
opiecznych trenera Marka Paw-
laka. Stal – zespół środka tabeli 
łódzkiej klasy okręgowej teore-
tycznie nie miała prawa zagro-
zić znanemu trzecioligowcowi, 

choć grała na własnym boisku. 
Sokół Aleksandrów w lidze spi-
suje się na trójkę, ale ma poten-
cjał, by walczyć o coś więcej. 
Trener tej drużyny Rafał Paw-
lak w szczególności zadowolony 
jest z wypożyczonych z Widze-
wa Łódź czwórki zawodników: 
braci Damiana i Sebastiana Ce-
glarza oraz Rafała Serwaciń-
skiego i Damiana Knery. Kibi-
com naszego regionu znana jest 
także osoba Konrada Trzęsiary, 
który nie tak dawno występował 
w IV lidze w zgierskiej Borucie.  
   Oba zespoły do półfinałów 
przeszły jak burza. Stal najbar-
dziej męczyła się z o dziwo…
najsłabszym rywalem w drodze 
pojedynku z Sokołem. Pierwszy 
mecz i zwycięstwo ze Zjedno-
czonymi Stryków 4:2, w kolej-
nym dramatycznym pojedynku 
remis do przerwy i po dogryw-
ce ze Startem Brzeziny 4:4 i wy-

grana w karnych 4:2. W ćwierć-
finałach Stal bez problemu 
ograła Orzeł II Parzęczew 2:0. 
Z kolei piłkarze Aleksandro-
wa Łódzkiego najpierw w dru-
giej rundzie rozgromili „znajo-
mego” Stali z V ligi, Victorię 
Rąbień aż 9:0, w trzeciej run-
dzie po dogrywce pokonali Ner 
Poddębice 3:0 i w ćwierćfina-
le pogrążyli OKS Ozorków aż 
7:1. Warto dodać jeszcze, że 
w rozegranym kilka dni wcze-
śniej drugim półfinale Krośnie-
wianka Krośniewice dość pew-
nie pokonała wyżej rozstawiony 
KKS Koluszki (V liga) 3:1 i to 
ona była pierwszym tegorocz-
nym finalistą rozgrywek Pucha-
ru Polski Okręgu Łódzkiego. 
    Przejdźmy jednak do same-
go meczu. Trener Stali mógł 
być dumny ze swoich piłka-
rzy, którzy na boisku dali sie-
bie wszystko i wznieśli się na 

szczyty swoich możliwości. 
Gdyby głownianie tak jak w 
pojedynku z Sokołem grali też 
w lidze, to miejsce tego klu-
bu byłoby z goła odmienne. W 
pierwszej połowie gospodarze 
walczyli jak równy z równym 
z występującym dwie klasy 
rozgrywkowe wyżej Sokołem. 
Kiedy w 40 min. wychowanek 
Głowna Patryk Gozdera strze-

lił na 1:0 na stadionie zapano-
wała euforia. Wszyscy poczuli, 
że awans jest realny. Niestety 
ostatni kwadrans meczu prze-
sądził o niepowodzeniu. Za-
częło się od czerwonej kartki w 
70 min. Stal nie tyle co musia-
ła zmierzyć się z grą w osłabie-
niu, ale także podołać Sokołowi, 
który przez cały mecz nie stwa-
rzał zagrożenia, a teraz zwietrzył 

szansę i poderwał się do walki. 
Podopieczni trenera Marka Paw-
laka nawet podczas gry w osła-
bieniu nie byli wcale gorszym 
zespołem. Sokół dopiął jednak 
swego i w 79 min. za sprawą 
Konrada Łagodzińskiego do-
prowadził do wyrównania. Gdy 
wydawało się, że potrzebna bę-
dzie dogrywka Sokołowi pomo-
gli…sędziowie. W 90 min. Piotr 
Piotrowicz strzelił drugiego gola 
dla przyjezdnych, ale zrobił to 
po wcześniejszym ewidentnym 
zagraniu ręką. Trud i wysiłek 
Stali został zmarnowany i gło-
wieński klub niezasłużenie zo-
stał pozbawiony szansy walki 
w dogrywce. Gospodarze nie 
byli w stanie już odpowiedzieć 
i dramatyczny mecz zakończył 
się zwycięstwem faworyta, któ-
ry na zwycięstwo nie zasłużył. 
   Mimo porażki trener Marek 
Pawlak uważa, że było to uda-
ne zakończenie sezonu. Od 13 
grudnia piłkarze mają wolne, a 
na pierwszych zajęciach przy-
gotowujących się do rundy wio-
sennej głownianie spotkają się 
12 stycznia 2012 roku.  wp

Tenis stołowy | Mistrzostwa Ługów 
Strażacki Turniej dla wszystkich

W najbliższą  sobotę, 17 
grudnia,  w remizie OSP Ługi,  
o godzinie 13.30 rozpocznie się  
I Strażacki Turniej Tenisa Stoło-
wego o Mistrzostwo Ługów. 

Mogą w nim startować wszy-
scy zarówno  kobiety, mężczyźni, 

jaki  i oldboje powyżej 50-tego 
roku życia.  Nagrodą za  pierwsze 
miejsca w poszczególnych kate-
goriach będzie oryginalna  statu-
etka z ceramiki wykonana przez 
znanego artystę plastyka Juliana 
Michnikowskiego,  syna popular-

nego aktora – Wiesława Michni-
kowskiego. Wpisowe do turnieju 
dla mieszkańców Ługów, Imiel-
nika Starego, Sosnowca Pieńki, 
Dobieszkowa i Michałówka wy-
nosi  1 kg cukru lub 5 zł, dla po-
zostałych osób  – 15 zł. Zgłosze-
nia do turnieju przyjmowane są 
telefonicznie pod numerami: 787 
971 381, 600 575 793  i 601 305 
584.  ljs

Trener Rafał Sadecki (z lewej) zawsze jest ze swoimi zawodnikami,  
czy to w chwilach radości po zwycięstwie czy smutku po porażce. 
Ostatnio jednak zdecydowanie częściej zdarza się to pierwsze.

Stal Głowno pokazała, że potrafi grać jak równy z równym nawet 
z zespołem III ligi. Liczymy na podobną postawę głownian w rundzie 
wiosennej V ligi.
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Radny Strykowa 
i sekretarz LUKS 
„Dwójki” Andrzej 
Pożarlik w towarzystwie 
ofiarodawców, 
Burmistrza Strykowa 
Andrzeja Jankowskiego 
oraz zawodników po raz 
pierwszy pokazał nowo 
otwartą siłownię szerszej 
publiczności.

 Po krótkiej przemowie po-
mysłodawcy przedsięwzięcia – 
Andrzeja Pożarlika, symbolicz-
nego przecięcia wstęgi dokonał 
Pan Burmistrz Andrzej Jankow-
ski. Następnie nastąpiło wrę-
czenie podziękowań wszystkim 
tym, którzy uczestniczyli i po-
magali we wspólnym wysiłku 
wyremontowania i oddania do 
użytku pierwszej publicznej si-
łowni w Strykowie.

 Lista darczyńców i tych, któ-
rzy pomagali w urządzaniu tej 
siłowni była następująca: Gmi-
na Stryków, Samorząd Miesz-
kańców Osiedla Centrum, Sa-
morząd Mieszkańców Osiedla 
Kopernika – Zacisze, PHU 
Kobomax Bolesław Szymań-
ski, ZGKiM Stryków, Robert 
Florczak z Delikatesy Florcza-
k&Florczak, Skład Opałowy 
Piotra, Pawła i Marcina Ma-
kówczyńskich, Jednostka Ro-

bót Publicznych, KMM Okno, 
Uniglob, Zakład Medycyn-
ny Sportowej „Twoje Zdrowie” 
oraz działacze i przyjaciele: 
Andrzej Pożarlik, Karol Sitek, 
Mirosław Pożarlik, Wojciech 
Pożarlik, Kamil Sitek, Roman 
Gorzkiewicz, Krzysztof Szew-
czyk, Marek Walczewski, Ma-
riola Pożarlik, Ewa Kielak. Po-
nadto odznaczeniami za zasługi 
dla kolarstwa łódzkiego uhono-
rowany został Pan Janusz Pia-
skowski, były prezes klubu,  
w którym startowali pierwsi 
strykowscy kolarze. 

Koszty remontu i czas po-
stawienia całego sprzętu utrzy-
mały się na przyzwoitym po-
ziomie, ale gdyby nie aktywna 
postawa radnego Pożarlika, któ-
ry nieodpłatnie załatwił wie-
le potrzebnych do budowy rze-
czy, to z pewnością wyglądało 
by to inaczej. Teraz siłownia 
wygląda jak z obrazka i mogą 
na niej ćwiczyć wszyscy chętni 
do poprawy zdrowia, sylwetki 
i własnego samopoczucia. Jaki 
sprzęt na nich czeka? 

W tej chwili nie wszystko 
jest jeszcze zakupione, ale jest 
gdzie wylać poty. Główny atlas 
zajmuje centralną cześć siłow-
ni i można na nim wykony-
wać 16 podstawowych ćwiczeń,  
w zasadzie na wszystkie partie 
mięśni. Jest to jednak na tyle 
uniwersalny sprzęt, że każdy 
może urozmaicić sobie ćwicze-

nia i wtedy okaże się, że może 
być ich kilkadziesiąt. Najwięk-
szy ciężar jaki może zostać za-
łożony na stacji do 125 kg. Dla 
największych siłaczy może się 
to okazać za mało, ale na pew-
no nie jest to ustalona granica 
i w przyszłości tych ciężarów 
będzie więcej. Co poza tym? 
Dookoła porozstawiane są po-
zostałe sprzęty. Dwa rower-
ki stacjonarne i jeden cyklo-
ergometr dla tych, którzy chcą 
poprawić ogólną wydolność 
przed rozpoczęciem ćwiczeń 
siłowych. Orbitrek – wspaniały 
na spalanie tkanki tłuszczowej  
i kajak – dla poprawy siły mię-
sni górnego odcinka klatki pier-
siowej, mm. brzucha i spalania 
kalorii. Jak się dowiedzieliśmy 
w przyszłym roku dokupiona 
zostanie także elektryczna bież-
nia i modlitewnik.

Dla tych, którzy zakoń-
czą ćwiczenia przygotowa-
ne jest pomieszczenie sanitar-
ne z umywalką i prysznicem. 
Obok znajduje się również 
WC. Nie jest jeszcze wiado-
mo jaka opłata będzie za ko-
rzystanie z siłowni i w jakich 
godzinach będzie czynna, gdyż 
do tego potrzebne jest zatrud-
nienie instruktorów. Siłownia 
znajduje się pod skrzydłami 
LUKS „Dwójki” Stryków, któ-
ry ją wyremontował i wyposa-
żył, dlatego też to klub będzie 
się tym zajmował.  wp

Kulturystyka |�Otwarcie�siłowni

Teraz sztangi w dłoń Od początku grudnia 
zawodnicy i sztab 
szkoleniowy LUKS 
„Dwójki” Stryków 
„głowią się” nad tym jak 
najlepiej przygotować się 
do nowego sezonu.

Głowią się specjalnie uję-
te jest tutaj w cudzysłów, po-
nieważ zarówno trenerzy jak 
i strykowscy kolarze nie mu-
szą zastanawiać się nad tym, 
co mają robić, bo doskonale to 
wiedzą. Doświadczenie zdoby-
te przez Mirosława Pożarlika  
i Romana Gorzkiewicza, 
wsparte latami pracy w klubie 
prezesa Marka Walczewskiego 
oraz Andrzeja Pożarlika, po-
zwala zawodnikom i kibicom 
spać spokojnie, bo o formę  
w sezonie 2012 nie ma potrze-
by się martwić. Ten rok w po-
równaniu z poprzednimi bę-
dzie jednak nieco inny.

 Wszystko przez to, że  
w 2013 roku w Strykowie po raz 
drugi już odbędzie się Ogólno-
polska Olimpiada Młodzieży 
dla kategorii junior młodszy, 
będąca imprezą wyłaniającą 
Mistrza Polski na szosie tymże 
roku. Wydaje się, że to odle-
gła perspektywa, ale pamiętać 
trzeba, że formę kolarza i jego 
umiejętność jazdy technicznej 
kształtuje się długo i ciężko, 
więc dobrze jest zacząć o tym 
myśleć już dziś. Wiedzą o tym 

trenerzy i wiedzą zawodnicy. 
Najlepszy przykład stanowi 
ten, który był w takiej sytuacji 
kilka lat temu, podczas pierw-
szej tak wielkiej imprezy ko-
larskiej w Strykowie. W 2006 
roku Wojciech Pożarlik starto-
wał w tej kategorii z zamiarem 
wywalczenia medalu dla klu-
bu. Wtedy się nie udało, ale jak 
sam zawodnik przyznał możli-
wości do osiągnięcia tego celu 
były, zabrakło po prostu trochę 
szczęścia. 

Teraz oczy strykowskich ki-
biców skierowane są na Domi-
nika Chmielewskiego, który 
swoim stylem jazdy i wynika-
mi do złudzenia przypomina 
starszego kolegę. Dominik ma 
to coś, co może pozwolić mu 
zdobyć nawet złoto, które było-
by pierwszym takim osiągnię-
ciem w historii LUKS „Dwój-
ki” Stryków i nawiązaniem do 
czasów, kiedy to chociażby 
obecny sekretarz klubu – An-
drzej Pożarlik zdobywał laury 
w Olimpiadzie Młodzieży w 
jeździe indywidualnej na czas. 

Możliwe jest także, że obok 
Chmielewskiego wyrośnie inny 
kandydat do medalu ze Stryko-
wa. Miniony sezon pokazał, że 
Damian Mikołajczyk i Seba-
stian Baranowski mogą zgłosić 
swoje mistrzowskie aspiracje. 
Są jeszcze Mateusz Kucharski 
i Jarek Jabłoński, którzy jeśli 
ostro przepracują ten rok mogą 
powalczyć o wysokie lokaty. 
Wróćmy jednak do treningów. 

Początek grudnia dla kolarzy to 
znak wznowienia wytężonych 
wysiłków na rowerze, hali i si-
łowni. Pogoda na dworze jest 
niestety często jedynym czyn-
nikiem decydującym o tym, 
czy zawodnicy wsiądą na rower 
czy też nie. Jeśli warunki są na 
tyle sprzyjające wtedy juniorzy 
młodsi LUKS-u pokonują śred-
nio 80-90 kilometrów. Gdy jed-
nak okaże się, że jest mniej niż 
-15 stopni, niemiłosiernie sypie 
śnieg lub zamiast asfaltu na dro-
dze jest lód wtedy w odwrocie 
pozostają tzw. kolarskie rolki. 

W tym roku LUKS zakupił 
dodatkowe 2 sztuki nowych, 
nowoczesnych rolek, które po-
winny pomóc strykowianom 
w jak najlepszym przygotowa-
niu. Treningi kolarskie to jed-
nak nie tylko rower. Po okresie 
regeneracji organizm potrzebu-
je wzmocnienia także ogólne-
go. W tym celu trenerzy kierują 
swoich podopiecznych na halę, 
gdzie oprócz ćwiczeń ogólno-
rozwojowych obecny jest także 
stretching. Ostatnim elementem 
przygotowawczej układanki jest 
siłownia.  

Tutaj dużą rolę odgrywają 
trenerzy, którzy muszą umie-
jętnie pokierować ćwiczenia-
mi.  Każdy z zawodników musi 
być na tyle silny, by trzymać 
kierownicę przez kilka godzin 
dziennie. To wszystko sprawia, 
że zawodnicy muszą mieć nie 
tylko silne i wytrzymałe nogi, 
ale także dłonie, ręce i plecy. wp

Kolarstwo |�Okres�Przygotowawczy�2012

Wspiąć się na wyższy poziom
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Młodzi zawodnicy LUKS-u 
Koźle bardzo dobrze radzą 
sobie w rozgrywkach 
piątej ligi ŁLTSAiW. 
Podopieczni trenera 
Macieja Markiewicza tym 
razem rozgromili Bastion, 
wygrywając 10:0!

Tego dnia nie było silnych na 
zawodników LUKS-u, którzy 
w każdym meczu wygrywali 
do zera! Zatem wszyscy gracze 
LUKS-u z kompletem punktów 
bez straty seta wrócili do domu. 
Ekipa LUKS-u w ośmiu spo-
tkaniach wywalczyła 21 punk-
tów, dokładnie tyle ile zdobyli 
tenisiści Jagielloni Tuszyn. Tu-
szynianie także w meczu ósmej 
serii nie mieli problemów z za-
inkasowaniem kompletu punk-
tów, pokonując również 10:0 
Kamikaze. 

Drużyna Jagiellonii z lep-
szą różnicą zdobytych i stra-
conych małych punktów nadal 
przewodzi rozgrywkom. Przo-
dujące w piątoligowej rywali-
zacji zespoły z Tuszyna i Koź-
la mają jednak zaledwie punkt 
przewagi nad trzecim w klasy-
fikacji Pałacem Młodzieży z 
Łodzi. Łodzianie co prawda z 

wielkim trudem, ale zdołali po-
konać na wyjeździe przedostat-
niego Ampera 6:4 i tym samym 
utrzymali kontakt z przodują-
cym drużynami. W rywalizacji 
o czołowe lokaty w bieżącym 
sezonie mogą liczyć się jeszcze 
gracze Projektu X. 

Czwarta drużyna w piątoli-
gowej tabeli wywalczyła już 18 
punktów, a w ostatnim swoim 
występie ekipa Projektu wy-
punktowała Wimaran, wygry-
wając wysoko 8:2. Na samym 
dnie tabeli piątej ligi usadowi-
li się gracze Bastionu, którzy w 
ośmiu kolejnych meczach nie 
potrafili przełamać serii pora-
żek. Tylko o jeden punkt wię-
cej uzbierali gracze Amperu 
Łódź. ak

  BASTION 0 – LUKS KOŹLE  10
Punkty dla LUKS-u zdobyli: Patryk 
Kostrzewski, Adrian Podolski oraz 
Maciej Skowroński po 3 oraz debel 
Adrian Podolski i Maciej Skowroń-
ski – 1.

Mecz z outsiderem rozgry-
wek był jednostronnym wido-
wiskiem sportowym, w któ-
rym zdecydowanie dominowali 
młodzi gracze z Koźla. Ekipa 
LUKS-u nie oddała nie tylko 
punktu rywalom, ale nawet seta, 

wygrywając wszystkie spotka-
nia 3:0! 

Zatem podopieczni trenera 
Macieja Markiewcza nie tylko 
są rewelacją obecnych rozgry-
wek, ale także jednym z głów-
nych faworytów do awansu do 
czwartej ligi. Mamy nadzieje, 
że  zawodnicy z Koźla utrzy-
mają wysoki poziom formy jak 
najdłużej. 

  8. kolejka
AMPER – PAŁAC  MŁODZIEŻY  2 
Łódź 4:6, BASTION – LUKS KOŹ-
LE  0:10, KAMIKAZE – JAGIEL-
LONIA  TUSZYN 0:10, KANZAS  
TEAM – WODOCIĄGI  8:2
PROJEKT  X – WIMARAN 8:2, 
STINGS RĄBIEŃ – MAP  POLSKA 
5:5, SIEDLECKA – pauza

1. JAGIELLONIA TUSZYN  8  21  64-6 

2. LUKS KOŹLE  8  21  63-17 

3. PAŁAC MŁODZIEŻY 2  8  20  50-30 

4. PROJEKT X  8 18  43-27

5. SIEDLECKA  8 16  44-26 

6. MAP POLSKA  8  15  42-38

7. WIMARAN  8  15  38-32 

8. KANZAS TEAM  8  14  36-34

9. KAMIKAZE  8  13  28-42

10. STINGS RĄBIEŃ  8  12  29-41 

11. WODOCIĄGI  8 10  18-62 

12. AMPER  8   9  19-51 

13. BASTION  8   8   6-74 

Tenis stołowy | 8. kolejka V ligi ŁLTSAiW

Tenisiści z Koźla 
rozgromili Bastion

Tenisiści głowieńskiego 
Expandora tylko 
zremisowali we własnej sali 
z ekipą Deko-Star.

Głownianie, po dziewięciu 
grach prowadzili 5:4, bowiem 
właśnie na jeden pojedynek 
przed zakończeniem spotkania 
Zbigniew Rojek pokonał Paw-
ła Kępińskiego, po niezwykle 
wyrównanym i emocjonującym 
meczu wyprowadził swoją dru-
żynę na prowadzenie. Niestety 
w ostatnim spotkaniu dnia dość 
nieoczekiwanie przegrał z naj-
lepszym zawodnikiem rywali 
Pawłem Wycechem 0:3 i obie 
drużyny podzieliły się punkta-
mi. Po siedmiu meczach obec-
nego sezonu tenisiści z Głowna 
z trzynastoma punktami zajmu-
ją odległe ósme miejsce. Raczej 
trudno będzie głownianom włą-
czyć się do walki o miejsca pre-
miowane awansem do drugiej 
ligi. 

Zespół Expandora ma już 
osiem punktów straty do pro-
wadzącego Aristo Jeans i sześć 
„oczek” mniej od wicelidera 
Koradu. Raczej pozostanie ze-
społowi TKKF-u baczniej pil-
nować swoich pleców, bo do 
strefy spadkowej ekipa z Głow-
na ma zaledwie cztery punkty 
przewagi, a zajmujące miejsca 
tuż nad spadkową kreską gracze 
MTS Piranie i MKS -u Jedynka 
mają tylko punkt mniej od gło-
wieńskiej drużyny. Zatem także 

walka na dole tabeli będzie nie-
zwykle zażarta i emocjonująca. 
Właśnie Korad przed meczami 
siódmej serii wspólnie z Aristo 
Jeans przewodził rozgrywkom, 
jednak w siódmej serii Korad 
musiał uznać wyższość napie-
rających na współliderów za-
wodników Drewnomiku, który 
zwycięstwem nawiązał kontakt 
z czołowymi ekipami trzecioli-
gowych rozgrywek.                                

  EXPANDOR  Głowno  5 – DE-
KO-STAR 5
Punkty dla Expandora: Przemysław 
Przybyłek, Marcin Kapusta, Zbi-
gniew Rojek, Paweł Rojek po 1 oraz 
debel Z. Rojek – M. Kapusta – 1.

Dwaj zawodnicy, na któ-
rych liczyliśmy najbardziej, 
czyli Paweł Rojek i Przemy-
sław Przybyłek tym razem za-
notowali słabsze występy. 

Obaj tenisiści TKKF-u zdo-
byli w sumie dwa punkty dla 
drużyny, przegrywając po dwa 
spotkania. Dobrze, że najmłod-
szy Ew ekipie głownian Marcin 
Kapusta i najstarszy gracz ze-
społu Zbigniew Rojek wywal-
czyli po jednym zwycięstwie 
oraz także dołożyli deblową wy-
graną, bo tego meczu Expandor 
nawet by nie zremisował. Już 
początek rywalizacji był nie-
pomyślny dla Expandora. Dwa 
pierwsze spotkania zakończy-
ły się zwycięstwami gości, któ-
rych nie potrafili powstrzymać 
ani Paweł Rojek, ani Przemy-

sław Przybyłek. Dopiero Marcin 
Kapusta w trzeciej konfrontacji 
dnia pokazał swoim starszym 
kolegom, że można wygrywać 
z zawodnikami Deko-Star. Ka-
pusta pokonał  Knetela 3:2, a  za 
moment w grze deblowej Zbi-
gniew Rojek i Marcin Kapu-
sta ograli Kępińskiego i Wyce-
cha, doprowadzając do remisu. 
Po raz pierwszy głownianie wy-
szli na prowadzenie po dziewią-
tej grze dnia.  Zbigniew Rojek 
wywalczył swój pierwszy punkt 
w meczu, pokonując Kępiń-
skiego 3:2. Niestety w ostatnim 
spotkaniu dnia dość nieocze-
kiwanie przegrał z najlepszym 
zawodnikiem rywali Pawłem 
Wycechem 0:3 i obie druży-
ny podzieliły się punktami. ak

 7. kolejka: ARISTO  JEANS – 
MPK ŁÓDŹ 6:4, DREWNOMIK – 
KORAD 7:3, EXPANDOR  Głowno 
– DEKO-STAR 5:5, MKS JEDYNKA 
– TAURON 2:8, POLONIA Andrze-
jów – MTS  PIRANIE 5:5, RAVEN 
CLUB – M.S.Z. POKEMONY 6:4

1. ARISTO JEANS  7  21  56-14

 2. KORAD  7  19  48-22 

3. DREWNOMIK  7  17  40-30 

4. TAURON  7  15  38-31 

5. MPK Łódź  7  14  37-33 

6. DEKO-STAR  7  14  35-35

7. RAVEN CLUB  7  13  31-39 

8. EXPANDOR  7  13  30-40 

9. MTS PIRANIE  7  12  29-41 

10. MKS JEDYNKA  7  12  28-42 

11. POKEMONY  7    9  25-45 

12. POLONIA  7    9  23-47

Tenis stołowy | 7. kolejka III ligi ŁLTSAiW

Tylko remis tenisistów Expandora
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W ostatni weekend listopada w Hali Międzyszkolnego 
Ośrodka Sportu w Pruszkowie odbył się IX Puchar 
Polski w Kumite Drużynowym Mazovia Karate Cup 
oraz VI Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w Karate 
Tradycyjnym. 

W zawodach wystartowało 
92 zawodników reprezentują-
cych 12 klubów karate trady-
cyjnego z całej Polski. Patronat 
honorowy nad imprezą objęła 
Pani Elżbieta Smolińska – Sta-
rosta Powiatu Pruszkowskiego.

 Gościem honorowym im-
prezy był wiceprezes PZKT 
Andrzej Maciejewski oraz 
prezydent Miasta Pruszkowa 
Jan Starzyński. Wśród star-
tujących zawodników znala-
zło się ośmiu zawodników,  
w tym czterech z Aleksandro-
wa Łódzkiego – medalistów 
ostatnich mistrzostw Euro-
py, którzy w połowie listopa-
da świetnie zaprezentowali się 
w europejskim turnieju w Je-
rozolimie. Barw Towarzystwa 
Sportowego „Sokół” w kumite 
drużynowym seniorów broniło 
czterech zawodników. Damian 
Stasiak, Grzegorz Kowalczyk 

(Głowno), Damian Tomasik, 
Kasper Kawecki i okazali się 
najlpesi, zdobywając Puchar 
Polski. W kategorii junio-
rów Aleksandrów Łódzki, re-
prezentowała medalistka Mi-
strzostw Europy Maria Depta.

 Z Pruszkowa, tegorocznych 
Młodzieżowych Mistrzostw 
Polski w Karate Tradycyjnym, 
zawodniczka z Aleksandrowa, 
przywiozła złoto we wszyst-
kich konkurencjach. Alek-
sandrowianka była  najlepsza  
w kata indywidualnym, ko-go 
kumite, kumite indywidual-
nym, fuku-go. Kumite druży-
nowe od wielu lat jest presti-
żową konkurencją. Karatecy 
„Sokoła” weszli do finału z 40 
punktami. Druga drużyna, KK 
Pruszków, która później wal-
czyła o Puchar Polski z zawod-
nikami Radosława Olczyka, 
weszła do finału z 25 punktami. 

Głowieński karateka i trener 
Grzegorz Kowalczyk, uważa, 
że drużyna była wyśmienicie 
przygotowana. Wcześniejsze 

godziny spędzone na macie 
musiały zaprocentować nie tyl-
ko na Mistrzostwach Europy, 
ale także na prestiżowej, ogól-

nopolskiej imprezie. Mieszka-
niec Głowna po pracy, na co 
dzień jest nauczycielem fizyki i 
wychowania fizycznego w Ze-

spole Szkół Samorządowych 
w Dmosinie, wsiadał w samo-
chód i jechał do Aleksandrowa. 
Tam wylane litry potu przynio-
sły wreszcie wielki sukces.   ak

Wyniki IX Pucharu Polski  
w Kumite Drużynowym Mazovia 
Karate Cup: 1.TS� „Sokół”� Alek-
sandrów� Łódzki� � 2.KK� Pruszków�
3.KK� „44”�Łódź.�Wyniki  VI Mło-
dzieżowe Mistrzostwa Polski  
w Karate Tradycyjnym: Kata 
indywidualne kobiet� 1.Maria�
Depta� TS� „Sokół”� Aleksandrów�
Łódzki,� 2.� Paulina� Bromek� KK�
Pruszków,� 3.� Aleksandra� Rybiń-
ska�KK�„44”�Łódź,�4.�Emilia�Droz-
dek� KKS� „Kachi”� Łódź.� Ko-go 
kumite kobiet: 1.� Maria� Depta�
TS� „Sokół”� Aleksandrów� Łódzki,�
2.� Paulina� Bromek� KK� Pruszków.�
Kumite indywidualne kobiet: 1.�
Maria� DeptaTS� „Sokół”� Aleksan-
drów� Łódzki,� 2.� Emilia� Drozdek�
KKS�„Kachi”�Łódź,�3.�Paulina�Bro-
mek�KK�Pruszków,�3.�Aleksandra�
Rybińska�KK�„44”�Łódź.�Fuku-go 
kobiet�1.�Maria�Depta�TS�„Sokół”�
Aleksandrów� Łódzki,� 2.� Paulina�
Bromek� KK� Pruszków,� 3.� Emilia�
Drozdek�KKS�„Kachi”�Łódź.

Karate Tradycyjne |�Puchar�Polski

Głowieński karateka Grzegorz Kowalczyk 
wywalczył Puchar Polski

Grzegorz Kowalczyk�(na�najwyższym�podium�w�środku)�świętował�swój�piękny�sukces.�Głownianin�wraz��
z�drużyną�zdobył�Puchar�Polski!
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W sali Domu Kultury  
w Niesułkowie odbył się 
Turniej Tenisa Stołowego 
Szkół Podstawowych 
o mistrzostwo Gminy 
Stryków. Organizatorem 
turnieju była SP 
Niesułków.

Do turnieju zgłosiły się czte-
ry szkoły. Do rywalizacji przy-
stąpiły reprezentacje Szkół 
Podstawowych z Dobrej, Koź-
la, Zespół Szkół Nr 1 w Stry-
kowie oraz gospodarz turnieju 
drużyna z Niesułkowa. Każdą 
szkołę reprezentowało dwóch 
chłopców i dwie dziewczynki, 
a mecze między poszczególny-
mi drużynami rozgrywane były 
systemem każdy z każdym, do 
dwóch wygranych setów. 

W kategorii dziewcząt naj-
lepszą drużyną okazały się te-
nisistki Szkoły Podstawowej  
z Koźla. Mistrzynie gmi-
ny Stryków najpierw bez tru-
du pokonały zespoły z Dobrej  
i Niesułkowa, wygrywając 3:0, 
by w meczu ze Szkoła Podsta-
wową nr 2 ze Strykowa wy-
grać 3:1. Druga lokata przy-
padła uczennicom Szkoły 
Podstawowej z Niesułkowa, któ-

re okazały się lepsze od drużyn  
z Dobrej i Strykowa. Zwycięż-
czynie turnieju zagrały w skła-
dzie: Natalia Wiśniewska oraz 
Anna Jarmusz. Natomiast za-
wodniczki z Niesułkowa, któ-
re zajęły drugą lokatę zagrały 
w zestawieniu: Hanna Kumidaj 
oraz Katarzyna Milczarek. 

W rywalizacji chłopców 
bezsprzecznie najlepszą druży-
ną okazali się uczniowie z Nie-
sułkowa. Młodzi adepci tenisa 
stołowego z Niesułowa odnie-
śli trzy zwycięstwa i pewnie 

zajęli pierwsze miejsce. Drugą 
lokatę premiowaną awansem 
do mistrzostw powiatu zgier-
skiego wywalczyli uczniowie 
z Koźla. 

Podopieczni nauczyciela 
wychowania fizycznego Ma-
cieja Markiewicza w meczu  
o drugie miejsce pokona-
li Szkołę Podstawową nr 2 ze 
Strykowa 3:1 i to oni oprócz 
niesułkowian reprezentować 
będą Gminę Stryków w zbli-
żających się mistrzostwach po-
wiatu zgierskiego szkół pod-

stawowych w tenisie stołowym 
i mamy nadzieję, że z dobrym 
skutkiem. 

Drużyna z Niesułkowa wy-
stąpiła w następującym skła-
dzie: Szymon Prusinowski  
i Kamil Lamczyk, z kolei wi-
cemistrzowie z Koźla zagrali  
w zestawieniu: Hubert Polit 
oraz Dominik Kępiński.  ak

 Dziewczyny:
Koźle�–�Niesułków�3:0
Koźle�–�Dobra�3:0
Stryków�–�Koźle�1:3
Dobra�–�Niesułków�0:3
Niesułkówn�–�Stryków�3:1
Dobran�–�Stryków�1:3

1.�Koźle� 3� 6� 9-1

2.�Niesułków� 3� 5� 6-4

3.�Stryków� 3� 4� 5-7�

4.�Dobra� 3� 3� 1-9

 Chłopcy:
Niesułków�–�Dobra�3:0
Koźle�–�Dobra�3:0
Koźle�–�Niesułków�1:3
Dobra�–�Stryków�0:3
Niesułków�–�Stryków�3:0
Koźle�–�Stryków�3:1

1.�Niesułków� 3� 6� 9-1

2.�Koźle�� 3� 5� 7-4

3.�Stryków�� 3� 4� 4-6

4.�Dobra� 3� 3� 0-9

Sport szkolny |�Tenis�stołowy

SP Koźle i SP Niesułków triumfatorami 
mistrzostw Gminy Stryków

W sali Domu Kultury w Niesułkowie odbyły�się�mistrzostwa�Gminy�
Stryków�w�tenisie�stołowym.

Siatkarze BKS-u 
Bratoszewice z kolejki na 
kolejkę rozkręcają się  
i grają coraz lepiej!

 W szóstej kolejce Ama-
torskich Mistrzostw Łowicza 
w siatkówce bratoszewicza-
nie bez większych problemów 
pokonali najmłodszą druży-
nę w rozgrywkach  Gimna-
zjum Miejskie im. Jana Pawła II   
z Głowna 3:0 w każdym secie 
siatkarze BKS-u górowali nad 
przeciwnikiem w przygotowa-
niu techniczno-taktycznym jak 
również pod względem walo-
rów fizycznych.  Zatem ekipa 
BKS zrównała się pod wzglę-
dem punktowych zdobyczy  
z prowadzącymi w tabeli Ko-
rabką I Łowicz. 

Korabka w szóstej kolejce 
pokonała LKS Oldoby Retki ale 
tylko 3:2, za co otrzymała dwa 
punkty. Siatkarze TKKF BS 
Głowno tym razem zmierzyli 
się z jedną ze słabszych drużyn 
rozgrywek ekipą Oliwia Team 
Łowicz. Łowiczanie po pięciu 
kolejkach z  dwoma zdobyty-
mi punktami plasowali się na 
przedostatniej pozycji w klasy-
fikacji, a mimo to głownianie 
mieli wiele kłopotów z rywa-
lami. Pierwszego seta dość nie-
oczekiwanie wygrali łowiczanie 
26:24. Wydaje się, że siatkarze 
TKKF-u Głowno zlekceważy-
li w pierwszej partii rywali, bo 

w drugim i trzecim secie ra-
czej pewnie pokonać rywali. W 
czwartym secie ponownie dało 
o sobie znać brak koncentracji 
w szeregach drużyny z Głow-
na, co wykorzystali łowiczanie 
i doprowadzili do wyrównania. 

Na szczęście w tie-breaku 
górą byli zawodnicy głowień-
skiego TKKF-u,. którzy dali 
sobie odebrać zaledwie pięć 
punktów.  Głownianie z sied-
mioma punktami zajmują jed-
nak odległe siódme miejsce  
w klasyfikacji.  ak

 6. kolejka:
TKKF�BS�Głowno�–�OLIWIA�TEAM�
Łowicz� 3:2� (24:26,� 25:22,� 25:19,�
23:25,� 15:5),� LKS� OLDBOY� Ret-
ki� –� UKS� KORABKA� I� Łowicz� 2:3�
(25:23,�20:25,�24:26,�25:23,�11:15),�
UKS� KORABKA� II� Łowicz� –� LKS�
Retki� 2:3� (25:17,� 20:25,� 23:25,�
25:21,� 8:15),� GIMNAZJUM� MIEJ-
SKIE�Głowno�–�BKS�Bratoszewice�
0:3�(11:25,�9:25,�15:25),�PIJARSKA�
Łowicz�–�GROM�Domaniewice�1:3�
(15:25,�18:25,�25:21,�14:25).

1.�KORABKA�I�Łowicz� 5� 14� 15-4

2.�BKS�Bratoszewice� 6� 14� 16-6

3.�LKS�OLDBOY�Retki� 6� 12� 14-8

4.�KORABKA�II�Łowicz� 5� ��9� 11-8

5.�RAWKA�Bolimów� 5� ��8���12-11

6.�LKS�Retki� 5� ��8���11-11

7.�TKKF�BS�Głowno� 5� ��7���10-10

8.�GROM�Domaniewice� 6� ��7���11-15

9.�GM�Głowno� 5� ��4� �5-10

10.�OLIWIA�TEAM�� 5� ��3� �7-15

11.�PIJARSKA�Łowicz� 5� ��0� �2-15

Piłka siatkowa�|�AMŁ

BKS dogonił lidera
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PROGNOZA POGODY DLA REJONU GŁOWNA | 15.12.2011 – 21.12.2011

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie.

LUKS Koźle
współiderem
tenisowej V ligi! str. 45

Grzegorz Kowalczyk 
wywalczył
Puchar Polski! str. 47

SOBOTA, 17 GRUDNIA
 godz. 9:30, hala OSiR 
w Łowiczu, Amatorskie 
Mistrzostwa Łowicza 
w siatkówce mężczyzn, 
mecz ósmej kolejki Gimna-
zjum Miejskie im. Jana Paw-
ła II Głowno – UKS Korabka 
I Łowicz.
 godz.10.00, Miejska Hala 
Widowiskowo-Sportowa 
w Głownie (ul. Andersa 37), 
turniej Mikołajkowy piłki noż-
nej chłopców rocznik 2001.
 godz. 11:00, hala OSiR 
w Łowiczu, Otwarte Mistrzo-
stwa Łowicza w siatkówce, 
mecz ósmej kolejki Grom 
Domaniewice – BKS Brato-
szewice.

NIEDZIELA, 18 GRUDNIA
 godz.10.00, Miejska Hala 
Widowiskowo-Sportowa 
w Głownie (ul. Andersa 37), 
turniej Mikołajkowy piłki noż-
nej chłopców rocznik 1997.
 godz. 10:00, hala sportowo-
-widowiskowa w Bełchatowie, 
mecz piłki siatkowej o mi-
strzostwo Ligi Wojewódzkiej 
Juniorów Skra II Bełchatów 
– Volleyball Głowno

ŚRODA, 28 GRUDNIA
 godz. 09.00-16.00, hala 
MOSiR w Zgierzu (ul. 
Wschodnia 2), Ogólnopolski 
Turniej w halową piłkę nożną 
zespołów młodzieżowych 
(drużyny z rocznika 2001)

CZWARTEK, 29 GRUDNIA
 godz. 09.00-16.00, hala 
MOSiR w Zgierzu (ul. 
Wschodnia 2), Ogólnopolski 
Turniej w halową piłkę nożną 
(drużyny z rocznika 2002)

Strykowska  Szkoła 
Podstawowa nr 1 
wywalczyła 3. miejsce 
podczas rozegranych 
w hali MOSiR 
Mistrzostw Powiatu 
Zgierskiego 
w unihokeju. 

W kategorii chłopców, jak 
i w kategorii dziewcząt repre-
zentacyjne drużyny SP nr 11 
okazały się najlepsze w po-
wiecie. W turnieju (zgłosiło 
się pięć ekip, a mecze rozgry-
wano systemem każdy z każ-
dym) dziewcząt zgierzanki od-
niosły trzy zwycięstwa i jeden 
mecz zremisowały. Drużyna 
PS nr 11 Zgierz pokonała ko-
lejno Szkołę Podstawową nr 4 
z Ozorkowa 1:0, ekipę  SP nr 2 
ze Strykowa także 1:0 oraz wy-
grała także mecz z „czwórką” 
Aleksandrów Łódzki 2:0. 

Tylko raz rywalkom zgie-
rzanek udało się unikną po-
rażki. W meczu z SP Choci-
szew uczennicom zgierskiej 
„jedenastki” nie udało się zdo-
być gola, ale w związku z tym, 
że i rywalki nie potrafi ły uzy-
skać bramki, to mecz zakoń-
czył się wynikiem remisowym, 
który dał pierwsze miejsce 
w turnieju zawodniczkom ze 
Zgierza. Druga lokata przypa-
dła reprezentacji Szkoły pod-
stawowej nr 4 z Ozorkowa, 
a trzecie miejsce i brązowy me-

dal zdobyły uczennice z Alek-
sandrowa Łódzkiego. Druży-
na Szkoły Podstawowej nr 1 
ze Strykowa uplasowała się na 
piątym miejscu. Strykowian-
kom niestety nie udało się wy-
walczyć trzeciego miejsca, 
choć strata jednego tylko punk-
tu była możliwa do zniwelowa-
nia. Strykowianki ostatecznie 
wywalczyły dwa remisy (z SP 
Chociszew 0:0 i SP nr 4 Alek-
sandrów Łódzki 1:1) i niestety 
zajęły ostatnie miejsce tabeli. 

W turnieju chłopców także 
na pierwszym miejscu upla-
sowali się zawodnicy Szkoły 
Podstawowej nr 11 ze Zgierza. 
Jednak rywalizacja chłopców 
była bardziej zacięta i emocjo-
nująca. Tym razem dwie druży-
ny wywalczyły po pięć punk-
tów. Oprócz zgierzan uczynili 
to uczniowie Szkoły Podsta-
wowej z Bełdowa. W bezpo-
średnim spotkaniu padł wynik 
nierozstrzygnięty 1:1, zatem 
o wyższym miejscu uczniów 
ze Zgierza zadecydował ich 
lepszy bilans bramkowy! 

Zawodnicy, reprezentujący 
strykowską „jedynkę” turniej 
rozpoczęli niezwykle opty-
mistycznie. Strykowianie po-
konali bowiem, jak się potem 
okazało, mistrzów powiatu 
zgierską „Jedenastkę” 1:0! 
W drugim swoim występie 
strykowscy uczniowie zremi-
sowali 2:2 z SP Chociszew, by 
w trzecim meczu bezbramko-
wo także zremisować z Bełdo-
wem. Niestety mecz z repre-

zentacją SP nr 4 Ozorków dość 
nieoczekiwanie strykowianie 
przegrali i ostatecznie zaję-
li trzecie miejsce w końcowej 
klasyfi kacji.  ak

Wyniki turnieju dziewcząt:
SP 4 Ozorków – SP 11 Zgierz 0:1, 
SP Chociszew – SP 2 Stryków 0:0, 
SP 11 Zgierz – SP 4 Aleksandrów 
2:0, SP 2 Stryków -SP 4 Ozorków 
0:4, SP Chociszew – SP 4 Alek-
sandrów 0:1, SP 2 Stryków – SP 11 
Zgierz 0:1, SP Chociszew – SP 4 

Ozorków 0:1, SP 2 Stryków – SP 4 
Aleksandrów 1:1, SP Chociszew – 
SP 11 Zgierz 0:0 , SP 4 Ozorków 
– SP 4 Aleksandrów 2:0  

1. SP 11 Zgierz 4 7   4–0

2. SP 4 Ozorków 4 6  7–1                                                               

3. SP 4 Aleksandrów 4 3   2-5

4. SP Chociszew 4 2  0-2

5. SP 2 Stryków 4 2  1-6

Wyniki turnieju chłopców:
SP 1 Stryków – SP 11 Zgierz 1:0, 
SP 4 Ozorków – SP Bełdów 0:1, 

SP 1 Stryków – SP Chociszew  2:2, 
SP Bełdów – SP 11 Zgierz 1:1, SP 
4 Ozorków – SP Chociszew 1:1, 
SP Bełdów – SP 1 Stryków0:0, SP 
4 Ozorków – SP 11 Zgierz 0:1, SP 
Bełdów – SP Chociszew 0:0, SP 4 
Ozorków – SP 1 Stryków 1:0, SP 11 
Zgierz – SP Chociszew 2:0
  
1. SP 11 Zgierz 4 5  4–2

2. SP 4 Bełdów 4 5  2–1                                                               

3. SP 1 Stryków 4 4  3-3

4. SP 4 Ozorków 4 3  2-3

5. SP Chociszew 4 3  3-5

Sport szkolny | mistrzostwa Powiatu Zgierskiego w Unihokeju

Strykowska Jedynka trzecia
w powiecie zgierskim

Rywalizacja podczas mistrzostw powiatu zgierskiego tradycyjnie była zacięta i widowiskowa.
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   W dniach 17-18 grudnia KS 
Stal Głowno podjęło się orga-
nizacji I Turnieju Halowej Pił-
ki Nożnej o Puchar Burmistrza 
Miasta Głowna. Zawody mają 
na celu popularyzację piłki noż-
nej wśród młodzieży i przezna-
czone są dla dzieci w roczniku 
1997 i młodsi. Miejscem, gdzie 
odbędzie się impreza jest Hala 
Widowiskowo-Sportowa przy 
szkole nr 2 im. Adama Mic-
kiewicza, ulica Andersa 37 w 
Głownie. 

W turnieju uczestniczy 8. ze-
społów podzielonych na dwie 
grupy. Mecze po 5. zawodni-
ków + bramkarz rozgrywa-
ne są po 15 min. bez przerwy, 
a w półfi nałach i fi nałach 2 x 
8 min. Ze swojej strony orga-
nizator zapewnia: ciepły posi-
łek dla drużyny, napoje, pomoc 
medyczną w czasie trwania 
turnieju oraz miłą zabawę.
   Znane są już także druży-
ny biorące udział w turnieju. 
W grupie A gospodarze – Stal 
Głowno zmierzy się z KS Po-

świętne, Widzewem Łódź oraz 
MKP Zgierz. W grupie B zna-
leźli się natomiast PTC Pabia-
nice, Kolejarz Łódź, Włók-
niarz Zgierz oraz Pogoń-Ekolog 
Zduńska Wola. Początek turnie-
ju i uroczyste otwarcie prze-
widziany jest na godzinę 9:30. 
Piętnaście minut później młodzi 
piłkarze po raz pierwszy wybie-
gną na plac gry. 

W meczu otwarcia Stal  za-
gra z KS Poświętne. Później 
podopieczni trenera Rafała Mo-
stowskiego  zmierzą się z łódz-
kim Widzewem. Ostatni mecz 
w grupie młodzi głownianie za-
grają w samo południe. Wtedy 
ich rywalami będą rówieśnicy z 
MKP Zgierz.  wp

Piłka nożna | Turniej Mikołajkowy

O Puchar BurmistrzaSYTUACJA  SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtować będą układy niżowe. 
Napływać będzie ciepła jak na grudzień 
masa powietrza polarno-morskiego. 

CZWARTEK - PIĄTEK:
W czwartek zachmurzenie umiarkowane, 
oraz bez opadów. W piątek pochmurno 
z opadami deszczu, ale ciepło.
Wiatr południowy i południowo-zachodni, 
umiarkowany, okresami silny i porywisty.
Temp. max w dzień: + 5 st. C do + 6 st. C.
Temp. min w nocy: + 3 st. C do  + 1 st. C.

SOBOTA - NIEDZIELA: 
Pochmurno z przejaśnieniami, okresami 
z opadami deszczu i deszczu ze śniegiem, 
w nocy i rano okresami opady samego śniegu. 
Drogi bardzo śliskie ! Widzialność  dobra, 
w czasie opadów umiarkowana do słabej.
Temp. max w dzień: do + 2 st. C do + 4 st. C.
Temp. min w nocy:  + 1 st. C do  - 2 st. C.

PONIEDZIAŁEK - ŚRODA: 
Pochmurno z przejaśnieniami, 
okresami opady śniegu. Drogi śliskie!
Widzialność  umiarkowana do dobrej, rano 
lokalnie zamglenia, w opadach słaba.
Temp. max w dzień: + 1 st. C do + 2 st. C.
Temp. min w nocy: 0 st. C do  - 3 st. C.
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